

ကမ္ဘာဦးကျမ်း

နိဒါန်း

ကမ္ဘာဦးကျမ်းတွင်ကမ္ဘာ၏မူလအစနှင့် စပ်ဆိုင်
 သောအကြောင်းများကိုဖော်ပြသည်။ ဤကျမ်း
 တွင်စကြဝဠာကိုဖန်ဆင်းပုံ၊ လူဟူ၍ပေါ်ပေါက်
 လာပုံ၊ အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့်ဆင်းရဲဒုက္ခတို့၏မူလ
 အစ၊ ဘုရားသခင်သည်လူကိုမည်သို့ဆက်သွယ်
 ပုံစသည့်အကြောင်းများကိုဖော်ပြသည်။ ကမ္ဘာ
 ဦးကျမ်းကိုအဋ္ဌဂ္ဂိကအားဖြင့်နှစ်ပိုင်းခွဲခြား နိုင်သည်။

၁။ အခန်း ၁-၁၁ တွင်ကမ္ဘာကိုဖန်ဆင်းခြင်းနှင့်
 လူတို့ ၏ရှေးဦးသမိုင်းကိုတွေ့ရှိရသည်။ ဤအခန်း
 များတွင်အာဒံနှင့်ဧဝတို့အကြောင်း၊ ကာကုန
 နှင့်အာဗေလတို့အကြောင်း၊ နောနှင့်ရေလွှမ်း
 မိုးခြင်းအကြောင်း၊ ဗာဗုလု န်ရဲတိုက်အကြောင်း
 တို့ကိုဖော်ပြထားသည်။

၂။ အခန်း ၁၂-၅၀ တွင်ဣသရေလလူမျိုး၏ရှေးဦး
 ဘိုးဘေးများ၏သမိုင်းကိုဖော်ပြထားသည်။
 ပထမဆုံးပု ဂို လ်မှာဘုရားသခင်ကိုယုံကြည်
 ခြင်း၌လည်းကောင်း၊ အမိန့်တော်ကိုနာခံခြင်း၌
 လည်းကောင်း ထူးကဲစံတင်လောက်သောအာဗြဟံ
 ဖြစ်သည်။ ထိုနောက်သူ၏သားဣဇာ က်အကြောင်း၊

မြေးယာကုပ် (ကုသရေလဟူ၍လည်းခေါ်တွင်သည်)
 အကြောင်း၊ ကုသရေလအနွယ်တစ်ဆယ့်နှစ်နှယ်
 တို့၏ဖခင်များဖြစ်ကြသော ယာကုပ်၏သား
 တစ်ဆယ့်နှစ်ယောက်တို့၏အကြောင်းပါရှိသည်။
 ယာကုပ်၏သားများအနက်ယောသပ်၏
 အကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ ယာကုပ်နှင့်သူ၏
 အခြားသောသားများ၏မိသားစုတို့ အီဂျစ်
 ပြည်သို့ရောက်ရှိနေထိုင်ကြပုံအကြောင်း
 ကိုလည်းကောင်း အထူးအလေးထားဖော်ပြ ထားသည်။

ဤကျမ်းတွင်လူ၏အကြောင်းကိုဖော်ပြ
 သော်လည်း အဋ္ဌ ဌိကအားဖြင့်ဘုရားသခင်၏
 ပြုမှုဆောင်ရွက်တော်မူပုံကိုဖော်ပြထား
 သည်။ ဘုရားသခင်သည်ဤစကြဝဠာကို
 ဖန်ဆင်းတော်မူသည်ဟူ၍အစချီဖွင့်ဆို
 ဖော်ပြပြီးသည်နောက် ကိုယ်တော်သည်မိမိ၏
 လူမျိုးတော်အားအမြဲစောင့်ရှောက်မည်ဟူ
 သောကတိတော်ဖြင့်အဆုံးသတ်သည်။
 ကျမ်း တစ်စောင်လုံးတွင်ဘုရားသခင်၏ပြုမှု
 ဆောင်ရွက်ချက်ကိုအလေးထားပြီးလျှင်
 ဘုရားသခင်သည်ဒုစရိုက်ပြုသူများကို
 တရားစီရင်ဒဏ်ခတ်တော်မူကြောင်း၊ မိမိ၏
 လူမျိုးတော်ကိုရှေ့ဆောင်ကူညီ၍ သူတို့၏
 သမိုင်းကိုပြုပြင်ဖန်တီးပေးတော်မူကြောင်း

ဖော်ပြသည်။ လူမျိုးတစ်မျိုး၏ယုံကြည်ခြင်း
 အကြောင်းကိုမှတ်တမ်းတင်ရန်ကိုလည်းကောင်း၊
 ထိုယုံကြည်ခြင်းရှင်သန်စေခြင်းငှာအထောက်
 အကူဖြစ်စေရန်လည်းကောင်း ဤရှေးကျသော
 ကျမ်းကိုပြုစုထားသည်။

အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်

စကြဝဠာနှင့်လူကိုဖန်ဆင်းတော်မူခြင်း ၁:၁-၂:၂၅
 အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့်ဆင်းရဲဒုက္ခတို့၏ မူလအစ ၃:၁-၂၄
 အာဒံမှနောအထိအကြောင်း ၄:၁-၅:၃၂
 နောနှင့်ရေလွှမ်းမိုးခြင်းအကြောင်း ၆:၁-၁၀:၃၂
 ဗာဗုလုန်ရဲတိုက်အကြောင်း ၁၁:၁-၉
 ရှေ့မမှအာဗြဟံအထိအကြောင်း ၁၁:၁၀-၃၂
 ဣသရေလလူမျိုး၏ဘိုးဘေးကြီးများဖြစ်ကြသော
 အာဗြဟံ၊ ဣဇက်၊ ယာကုပ်တို့အကြောင်း ၁၂:၁-
 ၃၅:၂၉
 ဒေသ၏အဆက်အနွယ်များ ၃၆:၁-၄၃
 ယောသပ်နှင့်သူ၏ညီအစ်ကိုများ ၃၇:၁-၄၅:၂၈
 အီဂျစ်ပြည်ရောက်ဣသရေလအမျိုးသားများ ၄၆:၁-
 ၅၀:၂၆

ဖန်ဆင်းခြင်းအကြောင်း

¹ ဘုရားသခင်သည်စကြဝဠာကိုဖန်ဆင်း
 တော်မူသောအခါ၊- ² ကမ္ဘာမြေကြီးသည်အသွ
 င်သဏ္ဍန်ဟူ၍မရှိ။ လဟာသက်သက်ဖြစ်၏။ သမု

ဒု ဒရာရေပြင် ကြီးကိုမှောင်အတိဖုံး၍ရေပြင်ပေါ်၌
 ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးတော်¹ လှုပ်ရှားလျက်ရှိ၏။-
³ ဘုရားသခင်က`အလင်းရောင်ပေါ်စေ'' ဟု
 အမိန့်တော်ချမှတ်သောအခါ အလင်းရောင်
 ထွက်ပေါ်လာ၏။-⁴ ဘုရားသခင်သည်အလင်းရောင်ကိုရှုမြင်၍
 နှစ်သက်တော်မူ၏။ ထို့နောက်အလင်းနှင့်
 အမှောင်ကိုပိုင်းခြားလျက်၊- ⁵ အလင်းကို
 `နေ့'' ဟူ၍လည်းကောင်း၊ အမှောင် ကို `ည
 င်'' ဟူ၍လည်းကောင်းခေါ်တွင်စေတော် မူ၏။
 ညဦးမှန်နက်အထိပထမနေ့ရက် ဖြစ်လေ၏။
⁶⁻⁷ ထိုနောက်ဘုရားသခင်က `ရေချင်းနှစ်ပိုင်း
 ခွဲခြားတည်ရှိစေရန် မိုးမျက်နှာကြက်ဖြစ်ပေါ်
 စေ'' ဟုအမိန့်တော်မူသည့်အတိုင်းဖြစ်ပေါ်လာ၏။
 ဘုရားသခင်သည်ထိုသို့မိုးမျက်နှာကြက်
 ကိုဖြစ်ပေါ်စေ၍ မိုးမျက်နှာကြက်ရှိရေနှင့်
 အောက်ရှိရေကိုပိုင်းခြားတော်မူ၏။-
⁸ မိုးမျက်နှာကြက်ကို`မိုးကောင်းကင်'' ဟုခေါ်
 တွင်စေတော်မူ၏။ ညဦးမှန်နက်အထိဒုတိယ
 နေ့ရက်ဖြစ်လေ၏။^{*}
⁹ တစ်ဖန်ဘုရားသခင်က`မိုးကောင်းကင်အောက်
 တွင်ကုန်းပေါ်လာရန် တစ်နေရာတည်း၌ရေစု ဝေးစေ''

1 1:2 * ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးတော်။ ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးသို့မဟုတ်
 ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော်လှုပ်ရှားလျက်ရှိ၏။
 သို့မဟုတ်လေပြင်းတိုက်ခတ်လျက်ရှိ၏။ * 1:3 ၂ကော၊ ၄:၆။
 * 1:8 ၂ပေါ၊ ၃:၅။

ဟုအမိန့်ပေးသည့်အတိုင်းကုန်းပေါ် လာ၏။-

10 ကုန်းကို`မြေကြီး' ဟူ၍လည်းကောင်း၊ စုဝေး
လျက်ရှိသောရေကို`ပင်လယ်' ဟူ၍လည်းကောင်း
ခေါ်တွင်စေတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည်

ထို အမှုအရာကိုရှုမြင်၍နှစ်သက်တော်မူ၏။-

11 ထိုနောက်`ကောက်ပဲသီးနှံနှင့်သစ်သီးပင်အမျိုး
မျိုးကိုမြေကြီးမှပေါက်စေ' ဟုအမိန့်ပေး

သည့်အတိုင်းပေါက်လာ ကြ၏။- 12 သို့ဖြစ်၍မြေကြီးမှ

အပင်အမျိုးမျိုးပေါက် လာကြ၏။ ဘုရားသခင်သည်

ထိုအမှုအရာ ကိုရှုမြင်၍နှစ်သက်တော်မူ၏။-

13 ညဦးမှန်နက်အထိတတိယနေ့ရက်ဖြစ် လေ၏။

14 တစ်ဖန်ဘုရားသခင်က`နေ့နှင့်ည ညို့ကို
ခွဲခြားရန်နှင့်နေ့ရက်၊ နှစ်၊ ပွဲတော်ရက်*

15 ထိုအလင်းဗိမာန်တို့သည်မိုးကောင်းကင်မှာ
အလင်းရောင်ထွန်းသဖြင့် မြေကြီးပေါ်တွင် အလင်းရစေ'

ဟုအမိန့်ပေးသည့်အတိုင်း ဖြစ်ပေါ်လာ၏။-

16 သို့ဖြစ်၍နေ့ကိုကြီးစိုးရန်နေဗိမာန်နှင့်ည ကိုကြီးစိုးရန်
လဗိမာန်နှင့်ကြယ်များကို ဖန်ဆင်းတော်မူ၏။-

17 ဘုရားသခင်သည်မြေကြီးပေါ်မှာအလင်းရ စေရန်နှင့်၊-

18 နေ့နှင့်ညကိုကြီးစိုး၍အလင်းနှင့်အမှောင်ကို
ခွဲခြားစေရန် မိုးကောင်းကင်တွင်အလင်းဗိမာန်

* 1:14 ပွဲတော်ရက်။ သို့မဟုတ်ရာသီဥတု။
များကိုသတ်မှတ်ရန်အတွက်မိုးကောင်းကင်၌ အလင်းဗိမာန်များပေါ်စေ။-

များကိုတည်ရှိစေတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်
သည်ထိုအမှုအရာကိုရှုမြင်၍နှစ်သက် တော်မူ၏။-

19 ညဦးမှန်နက်အထိစတုတ္ထနေ့ရက်ဖြစ်လေ၏။

20 တစ်ဖန်ဘုရားသခင်က`ရေထဲ၌သက်ရှိသတ္တ
ဝါအမျိုးမျိုးဖြစ်ပွားစေ၊ လေထဲ၌လည်းငှက်
များပျံဝဲစေ'' ဟုအမိန့်ပေးသည့်အတိုင်းရေ
သတ္တဝါနှင့်ငှက်သတ္တဝါများဖြစ်ပွားလာ ကြ၏။-

21 သို့ဖြစ်၍ဘုရားသခင်သည်ပင်လယ်ငါးသတ္တ
ဝါကြီးများအစရှိသောရေသတ္တဝါအမျိုး

မျိုး၊ ငှက်အမျိုးမျိုးတို့ကိုဖန်ဆင်းတော်မူ၏။
ဘုရားသခင်သည် ထိုအမှုအရာကိုရှုမြင်

၍နှစ်သက်တော်မူ၏။- 22 `ရေသတ္တဝါတို့သည်ပင်လယ်ထဲ၌မြောက်မြား
စွာပေါက်ပွားကြစေ၊ ငှက်တို့သည်လည်းတိုးပွား

ကြစေ'' ဟုဘုရားသခင်အမိန့်ပေး၍ထို
သတ္တဝါတို့အား ကောင်းချီးပေးတော်မူ၏။-

23 ညဦးမှန်နက်အထိပဉ္စမနေ့ရက်ဖြစ်လေ၏။

24 တစ်ဖန်ဘုရားသခင်က`ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်
တွင် တိရစ္ဆာန်အယဉ်နှင့်တိရစ္ဆာန်အယဉ်

နှစ်ရိုင်းအကြီး အငယ်အမျိုးမျိုးဖြစ်ပွားကြစေ''
ဟုအမိန့် ပေးသည့်အတိုင်းဖြစ်ပွားလာကြ၏။-

25 ဘုရားသခင်သည်တိရစ္ဆာန်အမျိုးမျိုးတို့ကို
ထိုကဲ့သို့ဖန်ဆင်းတော်မူ၏။ ဘုရားသခင် သည်

ထိုအမှုအရာကိုရှုမြင်၍နှစ်သက် တော်မူ၏။

26 ထိုနောက်ဘုရားသခင်က` ငါတို့သည်
 ငါတို့ နှစ်ပုံသဏ္ဍာန်နှင့်တူသောလူသတ္တဝါတို့ကို
 ဖန်ဆင်းကြကုန်အံ့။ သူတို့အားရေသတ္တဝါ၊
 ငှက်သတ္တဝါနှင့်တိရစ္ဆာန်အယဉ်အရိုင်းအကြီး
 အငယ်တို့ကိုအစိုးရစေမည်။ ဟုမိန့်တော် မူ၏။-
 * 27 သို့ဖြစ်၍ဘုရားသခင်သည် မိမိနှင့်ပုံ
 သဏ္ဍာန်တူသောလူယောက်ျား၊ လူမိန်းမ
 ကိုဖန်ဆင်းတော်မူ၍၊- * 28 သူတို့ကိုကောင်းချီးပေးလျက်` သားသမီး
 များစွာမွေးဖွားကြလော့။ ကမ္ဘာမြေကြီး
 အရပ်ရပ်တို့တွင် သင်တို့၏အမျိုးစဉ်အမျိုး
 ဆက်နေထိုင်ကြလော့။ ကမ္ဘာမြေကြီးကိုလည်း
 စိုးပိုင်ကြလော့။ ရေသတ္တဝါ၊ ငှက်သတ္တဝါနှင့် တိရ
 စု ဆာ န်ရိုင်းအမျိုးမျိုးတို့ကိုအုပ်စိုးကြ လော့။
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။- * 29 ဘုရားသခင်ကလည်း` ကောက်ပဲသီးနှံအမျိုး
 မျိုး၊ သစ်သီးအမျိုးမျိုးတို့ကိုသင်တို့စားသုံး
 ရန်ငါပေး၏။- 30 တိရစ္ဆာန်အရိုင်းအမျိုးမျိုးနှင့်ငှက်အမျိုးမျိုး
 တို့စားရန်အတွက် အပင်အမျိုးမျိုးကိုငါ ပေး၏။
 ဟုမိန့်တော်မူသည့်အတိုင်းဖြစ် လေ၏။-
 31 ဘုရားသခင်သည်ဖန်ဆင်းတော်မူခဲ့သမျှ
 တို့ကိုရှုမြင်၍ အလွန်နှစ်သက်တော်မူ၏။
 ညဦးမှန်နက်အထိဆဋ္ဌမနေရက် ဖြစ်လေ၏။

* 1:26 ဝကော၊ ဝခ:၇။ * 1:27 မ၊ ဝဇ:၄။ မ၊ ဝခ:၆။ * 1:28 က၊
 ၅:၁-၂။

2

1 ဘုရားသခင်သည်စကြဝဠာတစ်ခုလုံး ကို ဤသို့ဖန်ဆင်း၍ပြီးဆုံး၏။- 2 ဆဋ္ဌမနေ့၌ဘုရားသခင်သည် မိမိဖန်ဆင်းခြင်းအမှုအလုံးစုံပြီးစီး၍ သတ္တမနေ့၌ ရပ်နားတော်မူ၏။-[☆] 3 ထိုသို့သတ္တမနေ့၌ဖန်ဆင်းခြင်းအမှုပြီး သဖြင့်ရပ်နားသောကြောင့် ဘုရားသခင်သည် ထိုနေ့ရက်ကိုကောင်းချီးပေး၍ အထူးနေ့ အဖြစ်သတ်မှတ်တော်မူ၏။-[☆] 4 ဤနည်းအားဖြင့်စကြဝဠာကိုဖန်ဆင်း တော်မူ၏။

ဒေဒင်ဥယျာဉ်

ထာဝရအရှင်³ ဘုရားသခင်သည်စကြဝဠာကို ဖန်ဆင်း တော်မူသောအခါ၊- ⁵ မြေပေါ်သို့မိုးကိုရွာစေတော်မမူသေးသ ဖြင့်အပင်မပေါက်၊ အညော့ က်လည်းမထွက် သေး။ မြေကိုထွန်ယက်မည့်သူလည်းမရှိသေး။- ⁶ သို့ရာတွင်မြေအောက်မှရေထွက်သဖြင့်မြေ ကိုစိုစေ၏။ ⁷ ထိုနောက်ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည် မြေဖြင့်လူကိုဖန်ဆင်းပြီးလျှင် လူ၏နှာခေါင်း ထဲသို့ဇီဝအသက်ကိုမှုတ်သွင်းတော်မူရာ လူသည် အသက်ရှင်သောသတ္တဝါဖြစ်လာ ၏။ [☆]

[☆] 2:2 ဟေဗြဲ၊ ၄:၄၊ ၁၀။ [☆] 2:3 ထွ၊ ၂၀:၁၁။ ³ 2:4 * ထာဝရအရှင်။ ထာဝရအရှင် (ထာဝရဘုရား) ဟေဗြဲ `ရာဝေ' ကိုဘာသာပြန်သည်။ အစဉ်အလာအရ အသံထွက်ရဟောဝါဟုဘာသာပြန်သည်။ [☆] 2:7 ၁ကော၊ ၁၅:၄၅။

8 ထို့နောက်ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည်
 အရှေ့ဘက်ရှိဒေဒအရပ်၌ဥယျာ ဥကိုတည်
 ပြီးလျှင် ဖန်ဆင်းတော်မူသောလူကိုထိုဥယျာ
 ဥ တွင်နေစေတော်မူ၏။- 9 ထိုဥယျာ
 ဥတွင်ရှုချင်ဖွယ်ကောင်း၍ စားဖွယ်
 ကောင်းသောအသီးပင်အမျိုးမျိုးကိုပေါက်
 စေတော်မူ၏။ ဥယျာ ဥအလယ်တွင်အသက်
 ရှင်စေသောအပင်ရှိ၏။ အကောင်းနှင့်အဆိုး
 ကိုပိုင်းခြားသိမြင်စေသောအပင်လည်းရှိ ၏။ ✧

10 မြစ်တစ်မြစ်သည်ဒေဒအရပ်တွင်စီးထွက်
 လျက် ဥယျာ ဥကိုရေပေး၏။ ဒေဒဥယျာ
 ဥကို ကျော်လွန်သောအခါမြစ်လေးသွယ်ခွဲ၍
 ဖြာဆင်း၏။- 11 ပထမမြစ်သည်ကားဖိရှု
 န်မြစ်ဖြစ်၍ ဟာဝိလပြည်ကိုပတ်၍စီးဆင်း၏။-

12 (ဤအရပ်တွင်ရွှေစင်ထွက်၏။ အဖိုးထိုက်တန်
 သောနံ့သာနှင့်ကျောက်မျက်ရတနာလည်း ထွက်၏။-

) 13 ဒုတိယမြစ်သည်ကားဂိဟုန်မြစ်ဖြစ်၍ကုရှု
 ပြည်ကိုပတ်၍စီးဆင်း၏။- 14 တတိယမြစ်သည်ကားတိဂရစ်မြစ်ဖြစ်၍
 အာရှရီပြည်အရှေ့ဘက်မှစီးဆင်း၏။ စတုတ္ထ
 မြစ်သည်ကားဥဖရတ်မြစ်ဖြစ်၏။

15 ထို့နောက်ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည် ဒေဒဥယျာ
 ဥကို ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးရန်နှင့်စောင့်ရှောက်ထိန်းသိမ်းရန်

✧ 2:9 မျာ၊ ၂:၇။ ၂၂:၂၁၄။

လူကိုထိုဥယျာ ဥဲတွင်နေ စေတော်မူ၏။-
 16-17 ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်က`သင်သည်
 အကောင်းနှင့်အဆိုးကို ပိုင်းခြားသိမြင်နိုင်စေ
 သောအပင်၏အသီးမှတစ်ပါး ဥယျာ ဥဲထဲ၌
 ရှိသမျှသောအပင်၏အသီးကိုစားနိုင်၏။
 ထိုအပင်၏အသီးကိုကားမစားရ။ စား
 သောနေ့၌သေရမည်" ဟုလူအားပညတ် တော်မူ၏။

18 ထိုနောက်ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်က`လူ
 သည်တစ်ယောက်တည်းနေထိုင်ရန်မသင့်။ သူ့
 အားကူညီရန် သင့်တော်သောအဖော်ကိုငါ
 ဖန်ဆင်းပေးမည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

19 ထိုကြောင့်ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည်
 မြေကိုယူ၍ တိရ ဖု ဆာ န်နှင့်ငှက်အပေါင်းတို့ကို
 ဖန်ဆင်းပြီးလျှင် အသီးသီးတို့အားနာမည်
 မှည့်ခေါ်ရန် လူ၏ထံသို့ယူဆောင်တော်မူခဲ့၏။
 လူကမှည့်ခေါ်သည့်အတိုင်းနာမည်တွင်ကြ၏။-

20 လူသည်တိရစ္ဆာန်နှင့်ငှက်အားလုံးတို့အားနာ
 မည်မှည့်ခေါ်သော်လည်း ၎င်းတို့အနက်မှလူ
 ကိုကူညီရန်သင့်တော်သောအဖော်မပေါ် မရှိ။

21 ထို့ကြောင့်ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်သည်
 လူကိုနှစ်ခြိုက်စွာအိပ်မောကျစေတော်မူ၏။
 အိပ်နေစဉ်နိုးတစ်ချောင်းကိုထုတ်ယူပြီး
 လျှင် အသားကိုပြန်၍ပိတ်တော်မူ၏။-

22 ထိုနောက်ထိုနံရိုးဖြင့်မိန်းမကိုဖန်ဆင်း၍
 လူ၏ထံသို့ခေါ်ဆောင်ခဲ့တော်မူ၏။- 23 လူကလည်း၊
 “ဤသူသည်ငါ့အရိုးမှအရိုး၊ငါ့အသားမှ အသားဖြစ်၏။
 သူ့အားလူယောကျာ်းမှထုတ်ယူရသဖြင့် ‘လူမိန်းမ’
 ဟုမှည့်ခေါ်ရမည်” ဟုဆို၏။

24 ထိုအကြောင်းကြောင့်ယောကျာ်းသည်မိဘကို
 စွန့်၍ဇနီးနှင့်စုံဖက်သဖြင့် သူတို့နှစ်ဦး
 သည်တစ်သွေးတစ်သားတည်းဖြစ်လာ ကြ၏။*

25 ထိုသူနှစ်ဦးစလုံးတွင်အဝတ်အချည်းစည်း
 ဖြစ်နေသော်လည်းရှက်ကြောက်ခြင်းမရှိ။

3

ထာဝရဘုရား၏ အမိန့်တော်ကိုမနာခံခြင်း

1 မြေသည်ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်ဖန်ဆင်း
 တော်မူသမျှသောတိရစ္ဆာန်တို့တွင် အစဉ်းလဲဆုံး
 သတ္တဝါဖြစ်၏။ “ဘုရားသခင်ကဥယျာ
 ဉ်ထဲ ရှိအပင်များမှအသီးကိုမစားရဟု အမှန်
 ပင်ပညတ်ထားပါသလော” ဟူ၍မြွေက
 မိန်းမအားမေး၏။*

2 မိန်းမက“ငါတို့သည်ဥယျာ ဉ်ထဲရှိအပင်
 များ၏အသီးကိုစားနိုင်၏။- 3 သို့ရာတွင်ဥယျာ
 ဉ်အလယ်၌ရှိသောအပင်၏ အသီးကိုမူကားမစားရ။

☆ 2:24 မ၊ ၁၉:၅။ မာ၊ ၁၀:၇-၈။ ၁ကော၊ ၆:၁၆။ ဧ၊ ၅:၃၁။ ☆ 3:1 ဗျာ၊ ၁၂:၉။ ၂၀:၂။

ကိုင်ပင်မကိုင်ရ။ ကိုင်မိစားမိလျှင်သေရကြမည်ဟု ဘုရားသခင်၏အမိန့်တော်ရှိမှု၏။ ဟူ၍ပြန်ဖြေ၏။

4 ထိုအခါမြေက`မဟုတ်နိုင်ပါ။ သင်တို့သေ မည်မဟုတ်။- 5 ထိုအသီးကိုစားလျှင်သင်တို့သည်ဘုရားသခင် ကဲ့သို့ အကောင်းနှင့်အဆိုးကိုခွဲခြားသိမြင်လာ နိုင်မည်။ ထို့ကြောင့်ဤကဲ့သို့ပညတ်ရခြင်းဖြစ် သည်။ ဟုပြန်ပြော၏။

6 မိန်းမသည်အပင်၏တင့်တယ်ခြင်း၊ အသီး၏ စားချင့်စဖွယ်ကောင်းခြင်းကိုမြင်ရ၏။ ထို့ပြင် ပညာဉာဏ်ရှိလျှင် အံ့ဘွယ်ကောင်းလိမ့်မည်ဟု စိတ်ထင်လျက်အသီးကိုဆွတ်၍စားလေ၏။ သူ၏ခင်ပွန်းအားလည်းပေးသဖြင့်သူလည်း စား၏။-

7 ထိုသို့စားကြသည့်ခဏခြင်းတွင်သူတို့သည် အသိဉာဏ်ပွင့်လာ၍အဝတ်အချည်းစည်းရှိ သည့်အဖြစ်ကိုသိမြင်လာကြ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် သဖ န်းရွက်များကိုသီချုပ်၍ ကိုယ်ပေါ်တွင်ဝတ်ဆင်ထားကြ၏။

8 ထိုနေ့ညနေခင်း၌သူတို့သည်ဥယျာ ဉ်ထဲ တွင်ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင် ကြွလာ တော်မူသောအသံကိုကြားရလျှင် သူတို့ အားမတွေ့မမြင်စေရန်သစ်ပင်များအကြား

တွင်ပုန်းကွယ်နေကြ၏။- 9 သို့ရာတွင်ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင် က`သင်အဘယ်မှာရှိသနည်း' ဟုလူအား ခေါ်တော်မူ၏။

10 ထိုအခါလူယောကျာ်းက `ကိုယ်တော်ဥယျာ
ဥ်ထဲ ဌ်ကြွလာတော်မူသောအသံကိုကြားရ၍
အဝတ်အချည်းစည်းရှိသောကြောင့်ကြောက်
၍ပုန်းနေပါသည်' ဟုလျှောက်လေ၏။

11 ဘုရားသခင်က `သင်တို့တွင်အဝတ်အချည်း
စည်းရှိသည်ဟု မည်သူကပြောသနည်း။ သင်တို့
အားမစားရဟု ငါပညတ်ထားသောအပင်၏
အသီးကိုစားသလော' ဟုမေးတော်မူ၏။

12 လူကလည်း `ကျွန်တော်အားကိုယ်တော်ပေး
အပ်တော်မူသောမိန်းမက အသီးကိုပေး
သဖြင့်ကျွန်တော်စားမိပါသည်' ဟူ၍ပြန်
လည်လျှောက်ထား၏။

13 ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်ကမိန်းမအား `သင်
သည်အဘယ်ကြောင့်ထိုသို့ပြုရသနည်း' ဟု
မေးတော်မူလျှင် `မြွေကကျွန်မကိုလှည့်စား
သဖြင့်စားမိပါသည်' ဟုပြန်လည်လျှောက် လေ၏။*

ဘုရားသခင်အပြစ်ပေးခြင်း

14 ထိုအခါထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်က
မြွေအား `သင်သည် ဤသို့ပြုလုပ်သည့်အတွက်
ဒဏ်ခံရမည်။ တိရစ္ဆာန်အပေါင်းတို့တွင်သင်သာ
လျှင် ဤကျိန်စာသင့်မည်။ ယခုမှစ၍သင်
သည်ဝမ်းဗိုက်ဖြင့်တွားသွားလျက် မြေမှုန့်ကို

* 3:13 ၂ကော၊ ၁၁:၃။ ၁တိ၊ ၂:၁၄။

တစ်သက်လုံးစားရမည်။- 15 သင်နှင့်မိန်းမသည်တစ်ဦးကိုတစ်ဦးမှန်းလိမ့်မည်။ သင်၏အမျိုးအနွယ်နှင့်မိန်းမ၏အမျိုးအနွယ်သည် ရန်ငြိုးဖွဲ့လိမ့်မည်။ လူသည်သင်၏ဦးခေါင်းကိုချေလိမ့်မည်။ သင်သည်လည်း သူ၏ဖနောင့်ကိုပေါက်လိမ့်မည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။*

16 မိန်းမအားလည်း "သင်သည်ကိုယ်ဝန်ဆောင်ခြင်းဖြင့်ဒုက္ခပိုများလာမည်။ သားဖွားခြင်းဝေဒနာကိုခံရမည်။ သို့သော်လည်းသင်သည် မိမိခင်ပွန်းကိုစုံမက်နေလိမ့်မည်။ သင့်အပေါ်မှာသူ၏ဩဇာညောင်းရလိမ့်မည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

17 ယောကျ်ားအားလည်း "ထိုအပင်၏အသီးကိုမစားရဟု ငါပညတ်ထားသော်လည်း သင်၏မယား၏စကားကိုနားထောင်၍စားလေပြီ။ သင်ထိုသို့ပြုခြင်းကြောင့်မြေသည်ကျိန်စာသင့်ရ၏။ သင်သည်မိမိဝမ်းစာအတွက် မြေမှသီးနှံထွက်စေရန် တစ်သက်လုံးပင်ပန်းစွာလုပ်ကိုင်ရမည်။-

18 မြေမှဆူးချုံနှင့်ပေါင်းပင်များပေါက်လိမ့်မည်။ သင်သည်အရိုင်းပေါက်သောအပင်တို့ကိုစားရမည်။-

* 19 သင်သည်မြေမှဖြစ်လာ၍မြေသို့ပြန်သွားရသည်တိုင်အောင် မြေမှသီးနှံထွက်စေရန်ချွေးထွက်လျက်ပင်ပန်းစွာလုပ်ကိုင်ရမည်။ သင်သည်မြေမှဖြစ်လာ၍ မြေသို့ပြန်သွားရမည်" ဟု မိန့်တော်မူ၏။

* 3:15 ဗျာ၊ ၁၂:၁၇။ * 3:18 ဟေဗြဲ၊ ၆:၈။

4

ကာကူနနှင့်အာဗေလ

1 ထိုနောက်အာဒံသည်မယားနှင့်ဆက်ဆံသဖြင့်
 ဝေသည်ပဋိသန္ဓေစွဲ၍သားယောကျ်ားကိုဖွား
 မြင်လေ၏။ ။ ထာဝရဘုရားမစတော်မူခြင်း
 အားဖြင့်သားကိုရပြီ။ ။ ဟုဝေပြောဆိုလျက်
 ထိုသားကိုကာကူနဟုနာမည်မှည့်လေ၏။ -

2 ထိုနောက်သူ၏ညီအာဗေလကိုဖွားမြင်၏။ ။
 အာဗေလသည်သိုးထိန်းဖြစ်၍ ကာကူနကား
 လယ်သမားဖြစ်၏။ - 3 အချိန်အတန်ကြာသောအခါကာကူန
 သည် အသီးအနှံများကိုထာဝရဘုရား
 အားပူဇော်ရန်ယူဆောင်ခဲ့၏။ - 4 အာဗေလသည်လည်းမိမိသိုးအုပ်မှ
 အဦး ဆုံးပေါက်သောသိုးကိုယူဆောင်ခဲ့၍သတ်
 ပြီးလျှင် အကောင်းဆုံးသောအပိုင်းများကို
 ထာဝရဘုရားအားပူဇော်၏။ ။ ထာဝရဘုရား

သည်အာဗေလနှင့်သူ၏ပူဇော်သကာကို
 နှစ်သက်တော်မူ၏။ - * 5 သို့ရာတွင်ကာကူနနှင့်သူ၏ပူဇော်သကာကို
 မူကား နှစ်သက်တော်မမူ။ ။ ထို့ကြောင့်ကာကူန
 သည်အလွန်ဒေါသထွက်၍မျက်မှောင်ကြုတ် လေ၏။ -

6 ထိုအခါထာဝရဘုရားက `သင်သည်အဘယ်
 ကြောင့်ဒေါသထွက်၍မျက်မှောင်ကြုတ်ရသ နည်း။ -

7 သင်သည်မှန်ကန်စွာပြုခဲ့လျှင်မျက်နှာပြုံးရွှင်

* 4:4 ဟေပြု၊ ၁၁:၄။

နိုင်ရမည်။⁶ သို့ရာတွင်သင်သည်မကောင်းမှုကိုပြုခဲ့သဖြင့် အပြစ်တရားသည်သားရဲတိရစ္ဆာန်ကဲ့သို့ သင့်တံခါးအနီးတွင်ချောင်းမြောင်းလျက်ရှိ၏။ အပြစ်ကသင့်ကိုအုပ်စိုးလိုသော်လည်း သင်ကအပြစ်ကိုနိုင်ရမည်' ဟုကာကွန်အားမိန့်တော်မူ၏။

8 ကာကွန်သည်ညီအာဗေလအား 'လမ်းလျှောက်ထွက်ကြမည်' ဟုခေါ်၍လယ်ထဲသို့ရောက်ရှိ ကြလျှင် ညီအာဗေလကိုရန်ဘက်ပြုကာ သတ်လေ၏။^{*}

9 ထာဝရဘုရားက 'သင့်ညီအာဗေလအဘယ်မှာရှိသနည်း' ဟုကာကွန်အားမေးတော်မူ၏။ ကာကွန်က 'အကျွန်ုပ်မသိပါ။ အကျွန်ုပ်သည် ညီကိုထိန်းရသောသူဖြစ်ပါသလော' ဟု ပြန်၍လျှောက်၏။

10 ထာဝရဘုရားက 'သင်သည်အဘယ်ကြောင့် ဤဆိုးယုတ်သောအမှုကိုပြုရသနည်း။ သင့်ညီအသွေး၏အသံသည်မြေထဲမှ ငါ့ထံသို့ အော်ဟစ်လျက်ရှိသည်တကား။ -^{*}

11 သင်သည်ကျိန်စာသင့်၍မြေကိုထွန်ယက်စိုက်ပျိုးမှုမပြုနိုင်တော့ပြီ။ သင့်လက်ချက်ကြောင့် ထွက်သောသင့်ညီ၏သွေးကို မြေသည်ခံတွင်းဖြင့်ခံယူသကဲ့သို့စုတ်ယူခဲ့လေပြီ။ -¹² သင်သည်မြေကိုထွန်ယက်စိုက်ပျိုး

6 4:7 * မျက်နှာပြုံးရွှင်နိုင်ရမည်။ သို့မဟုတ်သင်၏ပူဇော်သကာကိုငါနှစ်သက် မည်။ * 4:8 မ၊ ၂၃:၃၅။ လု၊ ၁၁:၅၁။ ၁ယော၊ ၃:၁၂။ * 4:10 ဟေမြ၊ ၁၂:၂၄။

အသီးအနှံထွက်မည်မဟုတ်။ သင်သည်အိုး
အိမ်မဲ့လျက်မြေကြီးပေါ်တွင်လှည့်လည် နေရမည်''
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

13 ထိုအခါကာကူနက`ကိုယ်တော်ပေးသော
အပြစ်ဒဏ်သည် ပြင်းထန်လွန်းလှပါ၏။-

14 ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်ကိုဤမြေမှနှင်ထုတ်
တော်မူပါပြီ။ ကိုယ်တော်၏မျက်မှောက်တော်မှ
လည်းနှင်ထုတ်တော်မူပါပြီ။ အိုးအိမ်မဲ့လျက်
မြေကြီးပေါ်တွင် လှည့်လည်နေရပါမည်။ တွေ့
သမျှသောသူတို့သည် အကျွန်ုပ်အားသတ်
ကြပါလိမ့်မည်'' ဟုပြန်၍လျှောက်၏။

15 ထာဝရဘုရားက`သင့်၌ထိုသို့မဖြစ်စေရ။
သင့်အားသတ်သောသူမည်သည်ကား ခုနစ်ဆ
သောအပြစ်ဒဏ်ကိုခံရမည်'' ဟုမိန့်တော်မူ
၏။ သို့ဖြစ်၍ထာဝရဘုရားသည် ကာကူန
ကိုတွေ့ရှိသူသည်သူ့ကိုမသတ်ရန် သတိ
ပေးသည့်အမှတ်လ ကဲ့ ခဏာဖြင့်သူ့အပေါ်
တွင်မှတ်သားပေးတော်မူ၏။- 16 ကာကူနသည်လည်းထာဝရဘုရားထံဝေ
မှထွက်သွား၍ ဒေဒ်အရှေ့ဘက်ရှိ`လှည့်လည် ရာ''
ဟုတွင်သောအရပ်၌နေထိုင်လေ၏။

ကာကူန၏သားစဉ်မြေးဆက်

17 ကာကူနသည်သူ၏မယားနှင့်ဆက်ဆံသဖြင့်
မယား၌ပဋိသန္ဓေစွဲ၍နောက်နာမည်ရှိသား

ကိုဖွားမြင်လေ၏။ သူသည်မြို့ကိုတည်၍သား
 ၏နာမည်ကိုအစွဲပြုလျက် ထိုမြို့ကိုနောက်
 မြို့ဟုမည်ခေါ်၏။- 18 နောက်သည်ကုရဒ်ဟုအမည်တွင်သောသားကို
 ရ၏။ ကုရဒ်၏သားကားမဟုယေလ၊
 မဟု ယေလ၏သားကားမသုရှလ၊
 မသုရှလ ၏သားကားလာမက်ဖြစ်၏။-
 19 လာမက်သည်အာဒနှင့်ဇိလနာမည်ရှိ
 မယားနှစ်ယောက်နှင့်စုံဖက်၏။- 20 အာဒသည်ယာဗလဟုအမည်တွင်သော
 ဖွားမြင်၏။ ယာဗလသည်ကားသိုးနွားတို့ကို
 ထိန်းကျောင်း၍ တဲရှင်၌နေထိုင်သူတို့၏ဖခင်
 ဖြစ်သတည်း။- 21 သူ့ညီနာမည်မှာယုဗလဖြစ်၍
 စောင်းနှင့်တို့ကို တီးမှုတ်သောဂီတသမားအပေါင်းတို့၏ဖခင်
 ဖြစ်သတည်း။- 22 ဇိလသည်တုဗလကာကုနနာမည်ရှိသားကို
 ဖွားမြင်၏။ ထိုသူသည်ပန်းတ ဦးသမား၊
 ပန်းပဲ သမားတို့၏ဖခင်ဖြစ်သတည်း။ တုဗလ
 ကာကုန၏နှမကားနေမဖြစ်၏။

23 လာမက်ကမိမိမယားတို့အား`ငါ့မယား အာဒနှင့်
 ဇိလတို့ငါ့စကားကိုနားထောင်ကြလော့။
 ငါ့ကိုရိုက်နှက်သူလူငယ်တစ်ဦးသည်ငါ့ကို
 ရိုက်နှက်သောကြောင့်ငါသတ်ခဲ့ပြီ။

24 ကာကုနကိုသတ်သူသည်ခုနစ်ဆသော အပြစ်ဒဏ်ကို
 ခံရမည်ဆိုလျှင်ငါ့ကိုသတ်သူကား၊
 ခုနစ်ဆယ်ခုနစ်ဆသောအပြစ်ဒဏ် ခံရမည်။'

ဟုဆိုလေ၏။[☆]

ရှေ့သနှင့်နောက်

²⁵ အာဒံနှင့်ဧဝတို့တွင်သားတစ်ယောက်ထပ်၍ ဖွားမြင်လေ၏။ ဧဝက`ကာဏ္ဍနသတ်ခွဲသောအာဗေလ အစားသားတစ်ယောက်ကိုဘုရားသခင်ကပေး တော်မူပြီ' ဟုဆိုလျက်ထိုသားကိုရှေ့သဟု နာမည်မှည့်လေ၏။-

²⁶ ရှေ့သသည်လည်းသားရ၍ထိုသားကိုနောက်ဟုမှည့်ခေါ်၏။ ထိုခေတ်ကာလမှစ၍ လူတို့သည်ထာဝရဘုရား၏နာမတော်ကိုအမှီပြုလျက်ကိုးကွယ်ကြလေ၏။

5

အာဒံ၏သားစဉ်မြေးဆက်

(၅ရာ၊ ၁:၁-၄)

¹ အာဒံ၏သားစဉ်မြေးဆက်စာရင်းကိုဖော်ပြပေအံ့။ (ဘုရားသခင်သည်လူကိုဖန်ဆင်း ရာ၌ မိမိ၏ပုံသဏ္ဍာန်နှင့်တူစွာဖန်ဆင်းတော်မူ၏။-

[☆] ² ကိုယ်တော်သည်လူယောကျာ်းနှင့်လူမိန်းမတို့ကိုဖန်ဆင်း၍ သူတို့အားကောင်းချီးပေးလျက်လူဟုသမုတ်တော်မူ၏။-) [☆] ³ အာဒံသည်အသက်တစ်ရာသုံးဆယ်ရှိ

သူနှင့်ရုပ်ချင်းတူသောသားကိုရ၍ ရှေ့သဟုနာမည်မှည့်လေ၏။- ⁴ ထိုသားကိုရပြီးနောက်အာဒံသည်

[☆] 4:24 မ၊ ၁၈:၂၂။ [☆] 5:1 က၊ ၁:၂၇-၂၈။ [☆] 5:2 မ၊ ၁၉:၄။ မ၊ ၁၀:၆။

နှစ်ပေါင်း ရှစ်ရာဆက်၍အသက်ရှည်လျက် သားသမီး
များထပ်ရသေး၏။- 5 သူသည်အသက်ကိုးရာသုံးဆယ်နှစ်ရှိသော်
ကွယ်လွန်လေ၏။

6 ရှေ့သည်အသက်တစ်ရာငါးနှစ်ရှိသော
အခါသားနှုတ်ကိုရ၏။- 7 ထိုနောက်သူသည်ရှစ်ရာခုနစ်နှစ်ဆက်၍
အသက်ရှည်ရှည်နေရပြီးလျှင် သားသမီး
များထပ်၍ရသေး၏။- 8 သူသည်အသက်ကိုးရာတစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်ရှိ
သော်ကွယ်လွန်လေ၏။

9 နှုတ်သည်အသက်ကိုးဆယ်ရှိသောအခါ
သားကာကုန်ကိုရပြီးနောက်၊- 10 ရှစ်ရာတစ်ဆယ့်ငါးနှစ်ဆက်၍
အသက်ရှည်ရှည် နေရလေ၏။ သူသည်သားသမီးများထပ်၍
ရသေး၏။- 11 အသက်ကိုးရာငါးနှစ်ရှိသော်ကွယ်လွန်လေ၏။

12 ကာကုန်သည်အသက်ခုနစ်ဆယ်ရှိသောအခါ
သားမဟာလေလကိုရပြီးနောက်၊- 13 နှစ်ပေါင်းရှစ်ရာလေးဆယ်ဆက်၍
ရှည်နေရလေ၏။ သူသည်သားသမီးများထပ်
၍ရသေး၏။- 14 အသက်ကိုးရာတစ်ဆယ်နှစ်ရှိသော်ကွယ်လွန်
လေ၏။

15 မဟာလေလသည်အသက်ခြောက်ဆယ်နှစ်ရှိ
သောအခါ သားယာရက်ကိုရပြီးနောက်၊-

16 နှစ်ပေါင်းရှစ်ရာသုံးဆယ်ဆက်၍အသက်ရှည်
ရှည်နေရလေ၏။ သူသည်သားသမီးများထပ်
၍ရသေး၏။- 17 အသက်ရှစ်ရာကိုးဆယ့်ငါးနှစ်ရှိသော်ကွယ်လွန်
လေ၏။

18 ယာရက်သည်အသက်တစ်ရာခြောက်ဆယ့်နှစ်နှစ် ရှိသောအခါသားနှောက်ကိုရပြီးနောက်၊-

19 နှစ်ရှစ်ရာဆက်၍အသက်ရှည်ရှည်နေရ၏။

သူ သည်သားသမီးများထပ်၍ရသေး၏။-

20 အသက်ကိုးရာခြောက်ဆယ့်နှစ်နှစ်ရှိသော် ကွယ်လွန်လေ၏။

21 နောက်သည်အသက်ခြောက်ဆယ့်ငါးနှစ်ရှိ သောအခါ သားမသုရှုလကိုရလေ၏။-

22 နောက်သည်ထာဝရဘုရားနှင့်မိတ်သဟာယ ဖွဲ့လျက် နှစ်ပေါင်းသုံးရာဆက်၍အသက်ရှည်၍ နေထိုင်စဉ်သားသမီးများထပ်၍ရသေး၏။-

23 သူသည်အသက်သုံးရာခြောက်ဆယ့်ငါးနှစ် အထိအသက်ရှည်၏။- 24 သူသည်သူ၏ဘဝတစ်လျှောက်လုံးတွင် ထာဝရ ဘုရားနှင့်မိတ်သဟာယဖွဲ့၍ သက်ရှင်နေထိုင် ပြီးနောက် ထာဝရဘုရားကသူ့အားသိမ်းယူ တော်မူသဖြင့်ကွယ်ပျောက်သွားလေ၏။☆

25 မသုရှုလသည်လည်းအသက်တစ်ရာရှစ်ဆယ့် ခုနှစ်နှစ်ရှိသောအခါ သားလာမက်ကိုရပြီး နောက်၊-

26 ခုနှစ်ရာရှစ်ဆယ်နှစ်ဆက်၍အသက်ရှည်၏။

သူသည်သားသမီးများထပ်၍ရသေး၏။-

27 အသက်ကိုးရာခြောက်ဆယ့်ကိုးနှစ်ရှိသော် ကွယ်လွန်လေ၏။

☆ 5:24 ဟေဗြဲ၊ ၁၁:၅။ ယု၊ ၁၄။

28 လာမက်သည်လည်းအသက်တစ်ရာရှစ်ဆယ့်နှစ် နှစ်ရှိသောအခါ သားတစ်ယောက်ကိုရလေ၏။-

29 “ထာဝရဘုရားကမြေကိုကျိန်စာသင့်စေ သဖြင့် ငါတို့သည်ပင်ပန်းစွာလုပ်ကိုင်ရာမှ ဤသားသည်သက်သာရာရစေမည့်သူဖြစ် သည်” ဟုလာမက်ဆို၍ထိုသားကိုနောဧဟု နာမည်မှည့်လေ၏။-

30 သူသည်ငါးရာကိုးဆယ့်ငါးနှစ်ဆက်၍အသက် ရှည်၍နေထိုင်စဉ် သားသမီးများထပ်၍ရသေး ၏။- 31 အသက်ခုနစ်ရာခုနစ်ဆယ့်ခုနစ်နှစ်ရှိသော် ကွယ်လွန်လေသည်။

32 နောဧသည်အသက်ငါးရာပြည့်ပြီးနောက်ရှေ့မ၊ ဟာမနှင့်ယာဖက်နာမည်ရှိသားသုံးယောက်ကို ရလေ၏။

6

လူတို့၏ဆိုးသွမ်းပုံ

1 ထိုအချိန်ကာလ၌ကမ္ဘာအရပ်ရပ်တွင် လူဦး ရေများပြားလာ၏။ လူတို့၌သမီးများဖွား မြင်လာကြ၏။-*

2 အထက်ဘုံသား⁷ အချို့တို့သည်လူသမီးများရုပ်အဆင်းလှ သည်ကိုမြင်၍ မိမိတို့နှစ်သက်ရာကိုရွေးယူ စုံဖက်ကြ၏။-

3 ထာဝရဘုရားကလည်း“လူသည်သေမျိုးဖြစ် ၏။ အမြဲအသက်ရှင်နေခွင့်ကိုငါမပေး။ ယခု

* 6:1 ယောဘ၊ ၁:၆။ ၂:၁။ 7 6:2 * အထက်ဘုံသား။ သို့မဟုတ်နတ်ဘုရားသားများ၊ သို့မဟုတ် ဘုရားသခင်၏သားများ။

မှစ၍လူ၏သက်တမ်းသည်အနှစ်တစ်ရာနှင့်
ဆယ်ဖြစ်စေ" ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 4 ကမ္ဘာပေါ်တွင်ထိုကာလနှင့်နောက်ပိုင်း
လူတို့၏သမီးများနှင့်အထက်ဘုံသားတို့မှ
ပေါက်ဖွားလာသောသူများရှိကြ၏။ ထိုသူတို့
သည်ကိုယ်ခန္ဓာအလွန်ထွားကြို င်း၍ ရှေးခေတ်
အခါကနာမည်ကျော်လူစွမ်းကောင်းများ ဖြစ်ကြ၏။*

5 ကမ္ဘာအရပ်ရပ်တွင်လူတို့သည်အလွန်ဆိုး သွမ်း၍
စိတ်အကြံအစည်များလည်းအစဉ် မိုက်မဲလျက်ရှိသည်ကို
ထာဝရဘုရားသိ မြင်တော်မူသောအခါ၊-

6 လူကိုဖန်ဆင်း၍မြေကြီးပေါ်တွင်နေထိုင်
စေခဲ့ခြင်းကြောင့် စိတ်မသာဖြစ်တော်မူ၏။-

7 ကိုယ်တော်သည်လွန်စွာစိတ်မသာဖြစ်တော်မူ
သဖြင့် "ငါဖန်ဆင်းခဲ့သောလူတို့ကို ကမ္ဘာပေါ်
မှငါသုတ်သင်ပစ်မည်။ တိရစ္ဆာန်နှင့်ငှက်တို့ကို
လည်းငါသုတ်သင်ပစ်မည်။ သူတို့ကိုဖန်ဆင်း
မိ၍ ငါသည်စိတ်တော်မချမ်းမသာဖြစ်ရ ၏။"

ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 8 နှောသေသည်ကားထာဝရဘုရားစိတ်တော်
နှင့်တွေ့သောသူဖြစ်သတည်း။*

နှောအကြောင်း

9-10 နှောအကြောင်းအရာကိုဖော်ပြပေအံ့။
နှောတွေင်ရှေ့မ၊ ဟာမနှင့်ယာဖက်ဟူ၍သား

* 6:4 ထော၊ ၁၃:၃၃။ * 6:8 မ၊ ၂၄:၃၇။ လု၊ ၁၇:၂၆။ ၁ပေ၊ ၃:၂၀။

သုံးယောက်ရှိ၏။ သူသည်အပြစ်ကင်း၍ထိုခေတ်
 လူအပေါင်းတို့တွင် သူတစ်ယောက်တည်းသာ
 လျှင်သူတော်ကောင်းဖြစ်၏။ သူသည်ဘုရားသခင်နှင့်မိတ်သဟာယဖွဲ့၍
 ထိုင်၏။-☆ 11 အခြားသောသူအပေါင်းတို့သည်ကားဘုရားသခင်ရှေ့တော်
 သူတို့၏အကြမ်းဖက်မှုသည်အရပ်ရပ်သို့
 ကူးစက်ပျံ့နှံ့လျက်ရှိ၏။- 12 ဘုရားသခင်သည်ကမ္ဘာမြေကြီးကိုကြည့်ရှု
 တော်မူသောအခါ လူအပေါင်းတို့သည်အကျင့်
 ပျက်ဆိုးယုတ်လျက်ရှိသည်ကိုတွေ့မြင်တော် မူလေ၏။

13 ထိုအခါဘုရားသခင်သည်နောဇအား`ငါ
 သည်လူသတ္တဝါအားလုံးကိုသုတ်သင်ရန်ဆုံး
 ဖြတ်ပြီးပြီ။ ကမ္ဘာမြေကြီးသည်သူတို့၏ပြစ်
 မှုများဖြင့်ပြည့်နှက်လျက်ရှိသဖြင့် သူတို့ကို
 အကုန်အစင်သေကြေပျက်စီးစေမည်။-

14 သင့်အတွက်သဘောတစ်စင်းကိုသစ်သားကောင်း
 ဖြင့်တည်ဆောက်လော့။ အခန်းများဖွဲ့၍အတွင်း
 အပြင်ကိုက တု တရာစေးသုတ်လော့။-

15 သဘောကိုအလျားပေလေးရာငါးဆယ်၊ အနံ
 ပေခုနစ်ဆယ်ငါး၊ အမြင့်ပေလေးဆယ်ငါး ရှိစေရမည်။-

16 သဘောအပေါ်၌အမိုးတင်၍သဘောနံဘေး
 ပတ်လည်ကို အမိုးနှင့်တစ်ဆယ်ရှစ်လက်မကွာ
 စေရမည်။ အထပ်သုံးထပ်အဆင့်ဆင့်တည်၍
 ဘေးဘက်တွင်တံခါးတစ်ပေါက်ဖောက်ရမည်။-

☆ 6:9-10 ၂ပေ၊ ၂:၅။

17 သက်ရှိသတ္တဝါရှိသမျှတို့ကိုသေကြေပျက်
 စီးစေရန် ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်မှာရေလွှမ်းမိုးစေ
 မည်။ ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်တွင်ရှိရှိသမျှတို့သေ
 ကြေပျက်စီးရမည်။- 18 သို့ရာတွင်ငါသည်သင်နှင့်ပဋိညာဉ်ဖွဲ့မည်။
 သင် နှင့်တကွသင်၏မယား၊ သားများနှင့်သူတို့
 ၏မယားတို့အားသဘောပေါ်သို့တက်စေလော့။-

19-20 အသက်ချမ်းသာရာရစေရန်တိရစ္ဆာန်နှင့်ငှက်
 အမျိုးမျိုးမှ အဖိုနှင့်အမတစ်စုံစီတို့ကို
 သင်နှင့်အတူသဘောထဲသို့ဝင်စေလော့။-

21 သင်တို့နှင့်တိရစ္ဆာန်များအတွက်အစား
 အစာအမျိုးမျိုးကိုယူဆောင်လော့" ဟု မိန့်တော်မူ၏။-

22 နောသေည့်ဘုရားသခင်မိန့်မှာတော်မူသည့်
 အတိုင်းဆောင်ရွက်လေ၏။ ✨

7

ရေလွှမ်းမိုးခြင်း

1 ထိုနောက်ထာဝရဘုရားကနောအား "သင်
 နှင့်တကွ သင်၏မိသားစုအားလုံးတို့သဘောထဲ
 သို့ဝင်ကြစေ။ ကမ္ဘာပေါ်တွင်သင်တစ်ယောက်တည်း
 သာ သူတော်ကောင်းဖြစ်ကြောင်းငါတွေ့မြင်ရ၏။-

2 သင်နှင့်အတူသန်စင်သောတိရစ္ဆာန်များမှတစ်
 မျိုးလျှင် ခုနစ်စုံစီကိုခေါ်ဆောင်လော့။ မသန်စင်
 သောတိရစ္ဆာန်များမှ တစ်မျိုးလျှင်အထီးနှင့်

✨ 6:22 ဟော၊ ၁၁:၇။

အမတစ်စုံစီကိုသာခေါ်ဆောင်ရမည်။-

3 ငှက်တစ်မျိုးလျှင်ခုနစ်စုံစီကိုလည်းခေါ်ဆောင်
လော့။ တိရစ္ဆာန်နှင့်ငှက်များမြေကြီးပေါ်တွင်
အသက်ရှင်၍မျိုးပွားနိုင်စေရန်၍သို့ပြု လုပ်လော့။-

4 ခုနစ်ရက်ကြာလျှင်ဖန်ဆင်းခဲ့သမျှသော
သတ္တဝါများကိုသေကြေပျက်စီးစေခြင်းငှာ
ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်၌အရက်လေးဆယ်ကြာမျှ
နေ့ညမပြတ်မိုးကိုငါရွာစေမည်" ဟု မိန့်တော်မူ၏။-

5 နောသည်လည်းထာဝရဘုရားမိန့်မှာ
တော်မူသည့်အတိုင်းဆောင်ရွက်လေ၏။

6 ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်၌ရေလွှမ်းမိုးသောအခါ
နောသည်အသက်ခြောက်ရာရှိသတည်း။-

7 နောနှင့်သူ၏မယား၊ သားများနှင့်ချွေးမ
များသည် ရေလွှမ်းမိုးခြင်းဘေးမှလွတ်မြောက်
ရန်သင်္ဘောထဲသို့ဝင်ရောက်ကြ၏။-☆

8-9 ဘုရားသခင်မိန့်မှာသည့်အတိုင်းသန့်စင်သော
တိရစ္ဆာန်နှင့်ငှက်၊ မသန့်စင်သောတိရစ္ဆာန်နှင့်ငှက်မှ
တစ်မျိုးလျှင် အဖိုနှင့်အမအစုံတို့သည်
နောနှင့်အတူသင်္ဘောထဲသို့ဝင်ကြ၏။-

10 ခုနစ်ရက်ကြာသော်ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်တွင်
ရေလွှမ်းလေ၏။

11 နောအသက်ခြောက်ရာပြည့်သောနှစ်၊ ဒုတိယ

☆ 7:7 မ၊ ၂၄:၃၈-၃၉။ လု၊ ၁၇:၂၇။

လတစ်ဆယ့်ခုနစ်ရက်နေ့၌သမု ၃ ဒရာစမ်းပေါက်
 တို့ပွင့်လေ၏။ မိုးကောင်းကင်ရေတံခါးအားလုံး
 တို့လည်းပွင့်သဖြင့်၊-^{☆ 12} ကမ္ဘာမြေကြီးတွင်အရက်လေးဆယ်ကြာမျှ
 နေ့ညမပြတ်မိုးရွာသွန်းလေ၏။- ¹³ ထိုနေ့၌ပင်နောနှင့်သူ၏မယား၊
 သားသုံး ယောက်ဖြစ်ကြသောရှေမ၊ ဟာမ၊ ယာဖက်နှင့်
 သူတို့၏မယားတို့သည်သဘောထဲသို့ဝင်ကြ၏။-

¹⁴ တိရစ္ဆာန်အယဉ်အရိုင်း၊ အကြီးအငယ်အမျိုး
 မျိုးနှင့် ငှက်အမျိုးမျိုးတို့သည်လည်း
 သူတို့ နှင့်အတူသဘောထဲသို့ဝင်ကြ၏။-

¹⁵⁻¹⁶ ဘုရားသခင်မိန့်မှာတော်မူသည့်အတိုင်း
 သက် ရှိသတ္တဝါတစ်မျိုးစီမှအဖိုနှင့်အမအစုံ
 တို့သည် နောနှင့်သဘောထဲသို့ဝင်ကြ၏။ နော
 သဘောထဲသို့ဝင်ပြီးနောက်ထာဝရဘုရားသည်
 တံခါးကိုပိတ်တော်မူ၏။

¹⁷ အရက်လေးဆယ်ကြာမျှကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်
 တွင် ဆက်လက်၍ရေလွှမ်းမိုးလာရာသဘောသည်
 မြေပေါ်မှကြွတက်၏။- ¹⁸ ရေပို၍နက်လာသောအခါ
 သဘောသည်ရေပေါ် ၌ပေါ်လာ၏။-

¹⁹ ရေနက်သည်ထက်နက်လာပြန်သဖြင့် အမြင့်
 ဆုံးသောတောင်တို့သည်ပင်လျှင်ရေမြုပ်ကြ ကုန်၏။-

²⁰ ထိုနောက်တောင်ထိပ်များအထက်သို့နှစ်ဆယ့်
 ငါးပေအထိရေတက်လာလေ၏။- ²¹ ထိုအခါကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်မှလူ၊

☆ 7:11 ၂ပေ၊ ၃:၆။

တိရစ္ဆာန်၊ ငှက် စသောသက်ရှိသတ္တဝါအပေါင်းတို့သည်သေ
 ကြေပျက်စီးကြကုန်၏။- 22 သို့ဖြစ်၍အသက်ရှင်သမျှသောသတ္တဝါတို့
 သေကြေကြကုန်၏။- 23 ထာဝရဘုရားသည် လူ၊ တိရစ္ဆာ
 နာန်၊ ငှက်စသော သက်ရှိသတ္တဝါအပေါင်းတို့ကိုသုတ်သင်ဖျက်
 ဆီးတော်မူ၏။ သဘောပေါ်၌နောနှင့်အတူ
 ရှိသမျှတို့သာလျှင်အသက်ချမ်းသာရာ ရကြ၏။-
 24 မြေပြင်ပေါ်တွင် ရက်ပေါင်းတစ်ရာ့ငါးဆယ်
 ပတ်လုံးရေလွှမ်းလျက်ရှိနေ၏။

8

ရေကျဆင်းခြင်း

1 ဘုရားသခင်သည်နောနှင့်တကွသဘောပေါ်
 တွင် ရှိသမျှသောတိရစ္ဆာန်အပေါင်းတို့ကိုမေ့
 တော်မမူ။ သို့ဖြစ်၍လေကိုတိုက်စေသဖြင့်
 ရေသည်စ၍ကျဆင်းလေ၏။- 2 သမု
 3 ဒရာစမ်းပေါက်များနှင့်မိုးကောင်းကင်ရေ
 တံခါးများသည်လည်းပိတ်လေ၏။ မိုးစဲ၍-
 3 ရေသည်ရက်ပေါင်းတစ်ရာ့ငါးဆယ်ကြာ
 အောင်တဖြည်းဖြည်းကျဆင်းလေ၏။-
 4 သဘောသည်သတ္တမလတစ်ဆယ့်ခုနစ်ရက်
 နေ့တွင် အာရရတ်တောင်တစ်ခုပေါ်တွင်တင်
 နေလေ၏။- 5 ရေသည်ဆက်၍ကျဆင်းသဖြင့်ဒသမလ
 တစ်ရက်နေ့တွင် တောင်ထိပ်များပေါ်လာကုန်၏။

6 အရက်လေးဆယ်လွန်သော်နောသည်ပြုတင်း
ပေါက်ကိုဖွင့်၍ ကျီးအတစ်ကောင်ကိုလွတ်
လိုက်၏။- 7 ကျီးအလည်းပြန်မလာတော့ချေ။

မြေကြီး ပေါ်တွင်ရေခန်းခြောက်သည့်တိုင်အောင်လူး
လာယူသန်းလျက်သာနေ၏။- 8 တစ်ဖန်နောသည်ရေကျသည်မကျသည်
သိရှိရန် ချိုးငှက်တစ်ကောင်ကိုလွတ်လိုက်၏။-

9 မြေပြင်တစ်ခုလုံးရေလွှမ်းလျက်ရှိသေးသဖြင့်
ချိုးငှက်သည်နားစရာနေရာမတွေ့ရချေ။ ထို့
ကြောင့်သင်္ဘောသို့ပြန်လာခဲ့ရာနောသည် လက်

ဆန်၍ချိုးကိုဖမ်းယူပြီးလျှင်သင်္ဘောထဲသို့
ပြန်သွင်းထားလေ၏။- 10 ခုနစ်ရက်စောင့်ဆိုင်းနေပြီးလျှင်ထိုချိုးငှက်
ကိုအပြင်သို့တစ်ဖန်လွတ်လိုက်၏။- 11 ညနေချမ်းအချိန်တွင်ချိုးငှက်သည်

သံလွင်ရွက်စိမ်းကိုကိုက်ချီလျက်နောထံသို့ ပြန်လာ၏။
ထို့ကြောင့်ရေကျပြီဖြစ်ကြောင်း နောသိရှိရလေ၏။-

12 နောသည်ခုနစ်ရက်ထပ်၍စောင့်ဆိုင်းနေပြီး
နောက် ထိုချိုးငှက်ကိုအပြင်သို့လွတ်လိုက်ပြန်
ရာဤတစ်ကြိမ်တွင်ပြန်၍မလာတော့ချေ။

13 နောအသက်ခြောက်ရာတစ်နှစ်ရှိသောအခါ
ပထမလတစ်ရက်နေ့တွင်မြေပြင်ပေါ်၌ရေ
ခန်းလေ၏။ နောသည်သင်္ဘောအမိုးကိုဖွင့်၍

အပြင်ဘက်သို့မျှော်ကြည့်သည့်အခါမြေ
ပြင်မှာခြောက်သွေ့စွာရှိကြောင်းတွေ့မြင်ရ၏။-

14 ဒုတိယလနှစ်ဆယ့်ခုနစ်ရက်နေ့တွင်မြေပြင်

သည်လုံးဝခြောက်သွေ့လေ၏။

15 ဘုရားသခင်ကနောအား၊

16 “သင်သည်သင်၏မယား၊ သားများ၊

ချွေးမများ နှင့်တကွသဘောထဲမှထွက်ကြလော့။-

17 ငှက်နှင့်တိရစ္ဆာန်အပေါင်းတို့သည်ကမ္ဘာမြေကြီး

ပေါ်မှာမျိုးပွားစေရန် ယင်းတို့ကိုသင်နှင့်အတူ

ထုတ်ဆောင်လော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

18 ထို့ကြောင့်နောသည် သူ၏မယား၊ သားများ၊

ချွေးမများနှင့်အတူသင်္ဘောထဲမှထွက်လာ ၏။-

19 တိရစ္ဆာန်နှင့်ငှက်အပေါင်းတို့သည်လည်း ယင်းတို့

အမျိုးအလိုက်သဘောထဲမှထွက်လာကြလေ ၏။

နောယေဇ်ပူဇော်ခြင်း

20 နောသည်ထာဝရဘုရားအားပူဇော်ရန်ယဇ်

ပလ္လင်ကိုတည်၍ သန့်စင်သောတိရစ္ဆာန်နှင့်ငှက်အမျိုး

မျိုးထဲမှတစ်ကောင်ကျစီယူလျက် ပလ္လင်ထက်တွင်

အကောင်လိုက်မီးရှို့ပူဇော်လေ၏။- 21 ထာဝရဘုရားသည်မွှေးကြိုင်သော

နှစ်သက်တော်မူ၍ “လူတို့၏အကျင့်ကြောင့်နောင်

မည်သည့်အခါ၌မျှ မြေကြီးကိုကျိန်စာသင့်

စေမည်မဟုတ်။ လူသည်ငယ်ရွယ်စဉ်မှစ၍စိတ်

နှလုံးအကြံအစည်ဆိုးယုတ်ကြောင်းငါသိ၏။

ငါသည်သက်ရှိသတ္တဝါအပေါင်းတို့ကို ယခု

အကြိမ်ကဲ့သို့နောက်တစ်ဖန်သေကြေပျက်စီး

စေမည်မဟုတ်။- 22 ကမ္ဘာတည်သမျှစိုက်ပျိုးရသောအချိန်နှင့်

ရိတ်သိမ်းရသောအချိန်ရှိစေမည်။ အအေးနှင့် အပူ၊
နေရာသီနှင့်ဆောင်းရာသီ၊ နေ့ညမပြတ် ရှိစေမည်။
ဟုစိတ်ပြဋ္ဌာန်းတော်မူ၏။

9

နောနှင့်ပဋိညာဉ်ပြုတော်မူခြင်း

1 ဘုရားသခင်သည်နောနှင့်သူ၏သားတို့အားကောင်းချီးပေး၍ သင်တို့
နေရာအနှံ့အပြားနေထိုင်နိုင်ကြစေရန်သားသမီးမြောက်မြားစွာမွေးဖွားကြ
 ✧ 2 တိရစ္ဆာန်၊ ငှက်၊ ငါးအပေါင်းတို့သည်သင်တို့ကိုကြောက်ရွံ့ရကြလိမ့်
 ထိုသတ္တဝါတို့ကိုသင်တို့လက်၌ငါအပ်ပေး၏။-
 3 သင်တို့သည်ထိုသတ္တဝါနှင့်အသီးအရွက်တို့ကိုစားသုံးနိုင်ကြ၏။
 ထိုအရာအားလုံးကိုသင်တို့စားသုံးရန်ငါပေး၏။-
 4 သင်တို့မစားရသောအရာတစ်ခုရှိ၏။
 ထိုအရာကားသွေးပါရှိသည့်အသားဖြစ်၏။
 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သွေး၌အသက်တည်ရှိသောကြောင့်ဖြစ်သတည်း။
 ✧ 5 လူ့အသက်ကိုသတ်သောသူအားဒဏ်ခံစေမည်။
 လူ့ကိုသတ်သောတိရစ္ဆာန်အားငါသည်သေဒဏ်ခံစေမည်။-
 6 လူ့ကိုဘုရားသခင်၏ပုံသဏ္ဍာန်တော်နှင့်တူစွာဖန်ဆင်းတော်မူသဖြင့်
 လူ့ကိုသတ်သောသူအားလူ့လက်ဖြင့်သတ်လိမ့်မည်။✧

✧ 9:1 ကာ ၁:၂၈။ ✧ 9:4 ကာ ၇:၂၆-၂၇၊ ၁၇:၁၀-၁၄၊ ၀တ်၊ ၁၉:၂၆။
 တရား၊ ၁၂:၁၆၊၂၃၊ ၁၅:၂၃။ ✧ 9:6 ထွ၊ ၂၀:၁၃။ ကာ ၁:၂၆။

7 “သင်တို့၏သားစဉ်မြေးဆက်တို့သည်ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်တွင်
နေရာအနှံ့အပြားနေထိုင်နိုင်စေရန်သားသမီးမြောက်မြားစွာမွေးဖွားကြ
ဟုမိန့်တော်မူ၏။[☆]

8 ဘုရားသခင်သည်နောနှင့်သူ၏သားတို့အား၊-
9 “သင်တို့နှင့်လည်းကောင်း၊ သင်တို့မှဆင်းသက်သောမျိုးဆက်များနှင့်လည်းကောင်း၊

10 သင်တို့ထံမှသင်တို့နှင့်အတူထွက်လာသောသက်ရှိသတ္တဝါဖြစ်သည့်ငှက်၊

11 သင်တို့နှင့်ငါယခုပြုသောပဋိညာဉ်စကားဟူမှုကား သက်ရှိသတ္တဝါအပေါင်းတို့အား

12 သင်နှင့်တကွသက်ရှိသတ္တဝါအားလုံးတို့နှင့်
ငါထာဝစဉ်ပြုသောပဋိညာဉ်၏လ

ခဏာသက်သေအဖြစ်ဖြင့်၊- 13 မိုးတိမ်ထဲ၌ငါ၏သက်တံကိုပေါ်စေမည်။

ထိုသက်တံသည်ကမ္ဘာလောကနှင့်ငါပြုသောပဋိညာဉ်၏လ

ကခဏာသက်သေဖြစ်လိမ့်မည်။- 14 ငါသည်မိုးကောင်းကင်သို့တိမ်များထုတ်

တိမ်ထဲတွင်သက်တံပေါ်လာသည့်အခါတိုင်း၊-

15 သက်ရှိသတ္တဝါအပေါင်းတို့ကိုနောက်တစ်ဖန်ရေလွှမ်းမိုးခြင်းဘေးဒဏ်

မသေကြေမပျက်စီးရဟုသင်တို့နှင့်တကွတိရ စု ဆာ

န်အပေါင်းတို့အားငါထားသောကတိကိုသတိရမည်။-

16 တိမ်များထဲ၌သက်တံပေါ်လာသောအခါ

ထိုသက်တံကိုငါမြင်ရ၍ ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်ရှိသက်ရှိသတ္တဝါအပေါင်းတို့နှင့်

ဟူ၍ဖြစ်သည်။- 17 ဤသည်ကားကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်ရှိသတ္တဝါအပေါင်းတို့

ငါပြုသောကတိတော်၏လ ကု ခဏာသက်သေဖြစ်၏။”

ဟုမိန့်တော်မူ၏။

နောနှင့်သားများ

☆ 9:7 က၊ ၁:၂၈။

18 သင်္ဘောထဲမှထွက်လာခဲ့ကြသောနောဇောသားများမှာရှေ့မ၊
ဟာမနှင့်ယာဖက်တို့ဖြစ်ကြ၏။ (ဟာမသည်ခါနာ
န်၏အဖဖြစ်၏။-) 19 ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်ရှိလူအပေါင်းတို့သည်
နောဇောသားသုံးယောက်တို့မှဆင်းသက်ပေါက်ပွားလာကြကုန်၏။

20 နောဇောသည်တောင်သူလယ်သမားတစ်ဦးဖြစ်၍
စပျစ်ခြံကိုအဦးဆုံးစိုက်ပျိုးခဲ့သူဖြစ်၏။-

21 သူသည်စပျစ်ရည်သောက်၍မူးယစ်လာသဖြင့်
မိမိအဝတ်များကိုချွတ်ပစ်ပြီးလျှင် တဲထဲ၌ကိုယ်တုံးလုံးနေလေ၏။-

22 ခါနာန်၏ဖခင်ဟာမသည်သူ၏ဖခင်ကိုယ်တုံးလုံးရှိသည့်အဖြစ်ကိုမြင်
အပြင်သို့ထွက်၍အစ်ကိုနှစ်ယောက်တို့အားပြောပြလေ၏။-

23 ထိုအခါရှေ့မနှင့်ယာ ဖက်တို့သည်ဝတ်ရုံတစ်ထည်ကို
မိမိတို့၏ပခုံးများပေါ်တွင်တင်၍ယူခဲ့ကြ၏။
သူတို့သည်တဲထဲသို့ကျောခိုင်းဝင်လာကြပြီးလျှင်
သူတို့၏ဖခင်အားလွမ်းခြံပေးကြ၏။
ဖခင်ကိုယ်တုံးလုံးရှိသည့်အဖြစ်ကိုမမြင်စေရန်
မျက်နှာလွှဲထားကြ၏။- 24 နောဇောအမူးပြေ၍သတိရလာသဖြင့်
အငယ်ဆုံးသားပြုမှုပုံကိုသိရှိရသောအခါ၊

25 “ခါနာန်သည်ကျိန်စာသင့်ပါစေသော။
သူသည်အစ်ကိုတို့ထံတွင်ကျွန်ခံရပါစေသော။

26 ရှေ့မ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၏
ဂုဏ်ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းကြစေသတည်း။
ခါနာန်သည်ရှေ့မ၏ကျွန်ဖြစ်ရပါစေသော။

27 ဘုရားသခင်သည်ယာဖက်ကိုချီးမြှင့်ပါစေသော။

သူ၏အဆက်အနွယ်တို့သည်ရှေ့မ၏အမျိုးအနွယ်နှင့်အတူနေရပါစေသော
ခါနာ န်သည်ယာဖက်၏ကျွန်ဖြစ်ရပါစေသော''
ဟုဆိုလေ၏။

28 ရေလွမ်းမိုးခြင်းဘေးလွန်ပြီးနောက်နောသေည်
နှစ်ပေါင်းသုံးရာငါးဆယ်ဆက်လက်အသက်ရှင်နေထိုင်၍၊-
29 အသက်ကိုးရာငါးဆယ်နှစ်ရှိသော်ကွယ်လွန်လေ၏။

10

နောသေးများ၏သားစဉ်မြေးဆက် (၅ရာ၊ ၁:၅-၂၃)

1 ရေလွမ်းမိုးပြီးသည့်နောက်နော၏သားများ
ဖြစ်ကြသောရှေ့မ၊ ဟာမနှင့်ယာဖက်တို့မှ
ဆင်းသက်သောသားစဉ်မြေးဆက်ကိုဖော်ပြ
ပေအံ့။- 2 ယာဖက်၏သားများဖြစ်ကြသောဂေါမာ၊
မာ ဂေါဂ၊ မာဒဲ၊ ယာဝန်၊ တုဗလာ၊ မေရှက်၊
ထိရတ် တို့သည်ကား သူတို့၏နာမည်ကိုခံယူကြ
သောလူမျိုးတို့၏ဖခင်များဖြစ်ကြ၏။-

3 ဂေါမာမှဆင်းသက်သောသားစဉ်မြေးဆက်
တို့သည်ကား အာရှကေနတ်၊ ရိဖတ်၊ တော်ဂမ
လူမျိုးများဖြစ်ကြ၏။- 4 ယာဝန်မှဆင်းသက်သောသားစဉ်မြေးဆက်တို့
သည်ကား ဇလိရှာ၊ စပိန်၊ ကုပရနှင့်ရိုဒတို့ ဖြစ်ကြ၏။-

5 ထိုသူအပေါင်းတို့သည်ပင်လယ်ကမ်းခြေတစ်
လျှောက်နှင့် ကျွန်းများပေါ်တွင်အနှံ့အပြားနေ

ထိုင်သူတို့၏ဖခင်များဖြစ်ကြ၏။ ဤလူမျိုး
 အားလုံးတို့သည်ယာဖက်မှပေါက်ဖွားဆင်း
 သက်လာသောသားစဉ်မြေးဆက်တို့ဖြစ်၍
 လူ့ အမျိုးမျိုးကွဲပြားလျက်အပြည်ပြည်တို့
 ဌ်နေထိုင်ပြီးလျှင် လူမျိုးစုအလိုက်သီးခြား
 ဘာသာစကားများကိုပြောဆိုကြ၏။

6 ဟာမ၏သားများဖြစ်ကြသောကုရှ၊ အီဂျစ်၊
 လစ်ဗြားနှင့်ခါနာ န်တို့သည်ကား သူတို့၏
 နာမည်ကိုခံယူကြသူလူမျိုးတို့၏ဖခင် များဖြစ်ကြ၏။-

7 ကုရှမှပေါက်ဖွားဆင်းသက်လာသောသားစဉ်
 မြေးဆက်တို့သည်ကား သောဘလူမျိုး၊ ဟာဝိလ
 လူမျိုး၊ သာဘတလူမျိုး၊ ရာဂမလူမျိုးနှင့် သ
 တု တေခါလူမျိုးများဖြစ်ကြ၏။ ရာဂမ၏သား
 စဉ်မြေးဆက်တို့မှာရှောဘနှင့်ဒေဒန်လူမျိုး

များဖြစ်သည်။- 8 ကုရှတွင်နိမ်ရောဒနာမည်ရှိသားတစ်ယောက်
 ရှိ၏။ ထိုသားသည်ကမ္ဘာပေါ်တွင် ပထမဦးဆုံး
 နယ်ပယ်များကိုတိုက်ခိုက်အောင်မြင်သောသူ

ဖြစ်၏။- 9 သူသည်ထာဝရဘုရားမစတော်မူခြင်းအား
 ဖြင့် အစွမ်းသတ္တိနှင့်ပြည့်စုံသောမုဆိုးဖြစ်ရ
 ကားလူတို့က "ထာဝရဘုရားသည်သင့်အား
 နိမ်ရောဒကဲ့သို့ အစွမ်းသတ္တိနှင့်ပြည့်စုံသော
 မုဆိုးကြီးဖြစ်ပါစေသော" ဟုဆိုလေ့ရှိ

ကြသည်။- 10 သူ၏နိုင်ငံတွင်ဦးစွာဗာဗုလု န်မြို့၊

11 ရောက်မြို့နှင့် အ က က ဒ်မြို့များပါဝင်၏။-
 သူသည်ထိုပြည်မှအာရှရံပြည်သို့သွား၍
 နိုနေဝေမြို့၊ ရဟောဘုတ်၊ က္ကရမြို့၊
 ကာလမြို့၊ စသောမြို့ကြီးများကိုလည်းကောင်း၊-
 12 နိုနေဝေမြို့နှင့်ကာလမြို့ကြီးစပ်ကြားရှိ
 ရေသင်မြို့ကိုလည်းကောင်းတည်လေ၏။

13 မိလရိမ်မှဆင်းသက်သောသားစဉ်မြေးဆက် တို့မှာ
 လုဒိလူမျိုး၊ အာနမိမ်လူမျိုး၊ လဟာဗိမ် လူမျိုး၊ န
 တုတုဟိမ်လူမျိုး၊- 14 ပါသရုသိမ်လူမျိုး၊ ကာသလုဟိ
 မ်လူမျိုးနှင့် ကတုတောရိမ်လူမျိုးများဖြစ်ကြ၏။ ကာသ
 လုဟိမ်လူမျိုးမှဖိလိတုတိလူမျိုးဆင်းသက် လာ၏။

15 ခါနာ န်၏သားဦးဇိဒု န်နှင့်သားဟေသတို့သည်
 သူတို့၏နာမည်ကိုခံယူကြသောလူမျိုးတို့
 ၏ဖခင်များဖြစ်ကြသည်။- 16 ခါနာ
 န်သည်ယေဗုသိလူမျိုး၊ အာမောရိလူမျိုး၊ ဂိရဂါရှိလူမျိုး၊-
 17 ဟိဝိလူမျိုး၊ အာကိလူမျိုး၊ သိနိလူမျိုး၊

18 အာဝဒိလူမျိုး၊ ဇေမရိလူမျိုး၊ ဟာမသိလူမျိုး
 တို့၏ဖခင်လည်းဖြစ်သည်။ ခါနာ န်အမျိုးအနွယ်
 အသီးသီးတို့သည်၊- 19 ဇိဒုန်မြို့မှတောင်ဘက်ရှိဂါဇမြို့အနီးဂေရာ
 မြို့သို့လည်းကောင်း၊ အရှေ့ဘက်ရှိသော ဒုံမြို့၊
 ဂေါ မောရမြို့၊ အာဒမာမြို့နှင့်လာရှမြို့အနီး
 ဇေဘိုင်မြို့သို့လည်းကောင်းအနှံ့အပြား
 ရောက်ရှိနေထိုင်ကြ၏။- 20 ဤလူမျိုးတို့သည်ကားအပြည်ပြည်တို့၌နေ

ထိုင်၍ လူမျိုးစုအလိုက်သီးခြားဘာသာ
စကားများကိုပြောဆိုကြသောဟာမ၏
အဆက်အနွယ်များဖြစ်ကြ၏။

21 ယာဖက်၏အစ်ကိုရှေ့မသည် ဟေဗြဲလူမျိုး
အပေါင်းတို့၏ဖခင်ဖြစ်သည်။- 22 ရှေ့မ၏သားများဖြစ်ကြသောဇလံ၊
အာရှရ၊ အာဖာဒိ၊ လုဒနှင့်အာရုံတို့သည်ကားသူတို့
၏နာမည်ကိုခံယူကြသောလူမျိုးတို့၏
ဖခင်များဖြစ်ကြ၏။- 23 အာရုံမှပေါက်ဖွားဆင်းသက်သောသားစဉ်မြေး
ဆက်တို့သည်ကား ဥဇလူမျိုး၊ ဟုလလူမျိုး၊
ဂေသာလူမျိုးနှင့်မာရှလူမျိုးများဖြစ်ကြ သည်။-

24 အာဖာဒိ၏သားရှာလသည်ဟေဗာ၏ဖခင် ဖြစ်၏။-

25 ဟေဗာတွင်သားနှစ်ယောက်ရှိ၏။ သားတစ်ယောက်
ကိုဖလက်ဟုနာမည်မှည့်၏။ ထိုသား၏လက်ထက်
တွင်ကမ္ဘာလောက၌နေထိုင်ကြသောလူတို့သည်
ကွဲပြားသွားခြင်းကြောင့်ထိုနာမည်ကိုပေးခြင်း ဖြစ်၏။
အခြားသောသားကိုယု တု တန်ဟုနာမည် မှည့်ခေါ်၏။-

26 ယု တု တန်မှဆင်းသက်သောအဆက်အနွယ်တို့
သည်ကားအာလမောဒိလူမျိုး၊ ရှေလပ်လူ
မျိုး၊ ဟာဇာမာဝက်လူမျိုး၊ ယေရလူမျိုး၊-

27 ဟဒေါရုံလူမျိုး၊ ဥဇလလူမျိုး၊ ဒိကလ လူမျိုး၊-

28 ဩဗလလူမျိုး၊ အဘိမေလလူမျိုး၊ ရှောဘလူမျိုး၊-

29 ဩဖိရလူမျိုး၊ ဟဝိလလူမျိုးနှင့်ယောဗပ်လူမျိုး
များဖြစ်ကြ၏။ ထိုလူမျိုးအားလုံးတို့သည်ယု

တ[†] တန် မှဆင်းသက်လာကြသည်။-
 30 သူတို့နေထိုင်ရာအရပ်သည် မေရုမြို့မှအရှေ့ဘက်
 တောင်ထူထပ်သောဒေသရှိသေဖာမြို့တိုင်အောင်
 ကျယ်ပြန့်သည်။- 31 ဤလူမျိုးတို့သည်ကားလူအမျိုးမျိုးကွဲပြား
 လျက် အပြည်ပြည်တို့၌နေထိုင်၍ လူမျိုးစုအလိုက်
 သီးခြားဘာသာစကားများကိုပြောဆိုကြ
 သောရှေ့မ၏အဆက်အနွယ်များဖြစ်ကြ၏။

32 ဤလူမျိုးအားလုံးတို့သည်သူတို့၏အဆက်
 အနွယ်နှင့် လူမျိုးအသီးသီးအလိုက်ဖော်ပြ
 ထားသောနောဧ၏သားစဉ်မြေးဆက်တို့ဖြစ်
 သတည်း။ ရေလွှမ်းမိုးပြီးနောက်ကမ္ဘာမြေကြီး
 ပေါ်တွင်ရှိသမျှသောလူမျိုးတို့သည် နောဧ
 ၏သားများမှဆင်းသက်လာသောအဆက်
 အနွယ်များပင်ဖြစ်ကြ၏။

11

ဗာဗုလုန်ရဲတိုက်

1 အစပထမ၌ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးရှိလူတို့ သည်
 ဘာသာစကားတစ်မျိုးတည်းပြောကြ ၏။-

2 သူတို့သည်အရှေ့မျက်နှာသို့ခရီးပြုကြရာ
 ဗာဗုလုန်ပြည်ရှိမြေပြန့်တစ်နေရာသို့ရောက် ၍
 ထိုနေရာတွင်အခြေချနေထိုင်ကြလေသည်။-

3 ထိုအခါသူတို့က`လာကြ၊ ခိုင်မာသောအုတ်
 များကိုဖုတ်ကြကုန်အံ့" ဟုဆိုကြ၏။ သို့ဖြစ်

၅ သူတို့သည် ဆောက်လုပ်ရန်အုတ်နှင့်အုတ်များ
 ကိုထိန်းထားရန်က တု တရာကိုရရှိကြ၏။-
 4 သူတို့က "မိုးထိအောင်မြင်သောရဲတိုက်နှင့်
 တကွမြို့ကြီးကိုတည်ဆောက်ကြကုန်အံ့။ ဤ
 နည်းအားဖြင့်ငါတို့သည်ထင်ရှားကျော်ကြား လာ၍
 ကမ္ဘာအရပ်ရပ်သို့မကွဲမလွင့်ဘဲရှိ လိမ့်မည်"
 ဟုဆိုလေ၏။

5 ထာဝရဘုရားသည် ထိုသူတို့တည်ဆောက်
 သောမြို့နှင့်ရဲတိုက်ကိုရှုစားတော်မူရန် ကြွဆင်းလာ၍၊-
 6 "ယခုတွင်ဤသူတို့သည်လူမျိုးတစ်မျိုး တည်းဖြစ်၍
 ဘာသာစကားတစ်ခုတည်း ကိုပြောဆိုလျက်ရှိကြ၏။-
 7 ဤသို့တည်ဆောက်ခြင်းသည်အစမျှသာ
 ဖြစ်သည်။ နောင်တွင်သူတို့စိတ်ကူးသမျှကို
 ပြုလုပ်နိုင်ကြတော့မည်။ ယခုပင်ငါတို့သည်
 ဆင်းသက်၍ သူတို့အချင်းချင်းနားမလည်
 စေခြင်းငှာ သူတို့၏ဘာသာစကားကိုကွဲ
 ပြားရှုပ်ထွေးစေအံ့" ဟုမိန့်တော်မူ၏။-
 8 ထို့ကြောင့်ထာဝရဘုရားသည်သူတို့အား ကမ္ဘာ
 အရပ်ရပ်သို့ကွဲလွင့်စေသဖြင့် လူတို့သည်မြို့
 တည်ခြင်းကိုရပ်ဆိုင်းထားရကြလေသည်။-

9 ထာဝရဘုရားသည်လူသားအပေါင်းတို့
 ၏ဘာသာစကားကိုရှုပ်ထွေးစေ၍ သူတို့
 ကိုကမ္ဘာအရပ်ရပ်သို့ကွဲလွင့်စေတော်မူခဲ့ ခြင်းကြောင့်

ထိုမြို့ကိုဗုလုန်မြို့ဟူ၍ ခေါ်တွင်ကြ၏။

ရှေ့မ၏သားစဉ်မြေးဆက်
(၅ရာ၊ ၁:၂၄-၂၇)

10 ရှေ့မ၏သားစဉ်မြေးဆက်များတို့ကိုဖော်ပြ
ပေအံ့။ ရေလွှမ်းမိုးပြီးနောက်နှစ်နှစ်ကြာ၍ရှေ့မ
သည် အသက်တစ်ရာပြည့်သောအခါအာဖာဒင်
အမည်ရှိသားကိုရရှိလေ၏။- 11 ထိုနောက်သူသည်နှစ်ပေါင်းငါးရာဆက်
ရှင်စဉ်သားသမီးများရသေး၏။

12 အာဖာဒင်သည်အသက်သုံးဆယ့်ငါးနှစ်ရှိသော
အခါ ရှာလအမည်ရှိသားကိုရ၏။-

13 ထိုနောက်သူသည်နှစ်ပေါင်းလေးရာသုံးနှစ်ဆက်
၍အသက်ရှင်စဉ်သားသမီးများရသေး၏။

14 ရှာလသည်အသက်သုံးဆယ်ရှိသောအခါ
ဟေဗာအမည်ရှိသားကိုရ၏။- 15 ထိုနောက်သူသည်နှစ်ပေါင်းလေးရာသုံး
ဆက်၍ အသက်ရှင်စဉ်သားသမီးများရသေး ၏။

16 ဟေဗာသည်အသက်သုံးဆယ့်လေးနှစ်ရှိသော
အခါ ဖာလက်အမည်ရှိသောသားကိုရ၏။-

17 ထိုနောက်သူသည်နှစ်ပေါင်းလေးရာသုံးဆယ်
ဆက်၍အသက်ရှင်စဉ်သားသမီးများရသေး၏။

18 ဖာလက်သည်အသက်သုံးဆယ်ရှိသောအခါ
ရာဂေါအမည်ရှိသားကိုရ၏။- 19 ထိုနောက်သူသည်နှစ်ပေါင်းနှစ်ရာကိုးနှစ်
၍အသက်ရှင်စဉ်သားသမီးများရသေး၏။

20 ရာဂေါသည်အသက်သုံးဆယ့်နှစ်နှစ်ရှိသော
အခါ စေရောက်အမည်ရှိသားကိုရ၏။-

21 ထိုနောက်သူသည်နှစ်ရာ့ခုနှစ်နှစ်ဆက်၍
အသက်ရှင်စဉ်သားသမီးများရသေး၏။

22 စေရောက်သည်အသက်သုံးဆယ့်ရှိသောအခါ
နာခေါ်အမည်ရှိသားကိုရ၏။- 23 ထိုနောက်သူသည်နှစ်ပေါင်းနှစ်ရာဆက်
အသက်ရှင်စဉ်သားသမီးများရသေး၏။

24 နာခေါ်သည်အသက်နှစ်ဆယ့်ကိုးနှစ်ရှိသော
အခါ တေရအမည်ရှိသားကိုရ၏။-

25 ထိုနောက်သူသည်တစ်ရာတစ်ဆယ့်ကိုးနှစ်ဆက်
၍အသက်ရှင်စဉ်သားသမီးများရသေး၏။

26 တေရသည်လည်းအသက်ခုနှစ်ဆယ်ရှိသော် အာဗြံ၊
နာခေါ်နှင့်ခါရန်အမည်ရှိသားတို့ကိုရလေ၏။

တေရ၏သားစဉ်မြေးဆက်

27 တေရ၏သားစဉ်မြေးဆက်တို့ကိုဖော်ပြပေအံ့။
တေရသည် အာဗြံ၊ နာခေါ်နှင့်ခါရန်တို့၏ဖခင်
ဖြစ်၏။ ခါရန်သည်လောတ၏ဖခင်ဖြစ်၏။-

28 ခါရန်သည်မိမိ၏ဖခင်အသက်ရှင်လျက်ရှိစဉ်
ပင်လျှင် မိမိ၏နေရပ်ဖြစ်သောဗာဗုလု
န်ပြည်၊ ဥရမြို့တွင်ကွယ်လွန်လေသည်။-

29 အာဗြံသည်စာရဲ့နှင့်ထိမ်းမြား၍နာခေါ်သည်
ခါရန်၏သမီးမိလခါနှင့်ထိမ်းမြား၏။-

30 ခါရန်သည်မိလခါနှင့်ကုသခတို့၏ဖခင် ဖြစ်သည်။
စာရဲတွင်သားသမီးမထွန်းကား ချေ။

31 တေရသည်သူ၏သားအာဗြံ၊ မြေးလောတ
တို့နှင့်ချွေးမစာရဲတို့ကိုခေါ်ဆောင်၍ ခါနာ
န် ပြည်သို့သွားရန်ဗာဗုလု န်ပြည်၊ ဥရမြို့မှ
ထွက်ခွာခဲ့ရာခါရန်မြို့သို့ဆိုက်ရောက်လာ၍
ထိုမြို့တွင်အခြေချနေထိုင်၏။- 32 တေရသည်ထိုမြို့တွင်နေထိုင်စဉ်
အသက် နှစ်ရာငါးနှစ်ရှိသော်ကွယ်လွန်လေသည်။

12

အာဗြံကိုရွေးကောက်တော်မူခြင်း

1 ထာဝရဘုရားကအာဗြံအား“သင်၏တိုင်း
ပြည်၊ သင်၏ဆွေမျိုးသားချင်းနှင့်သင်၏ဖခင်
အိမ်ကိုစွန့်ခွာ၍ ငါ့ညွန့်ပြမည့်ပြည်သို့သွား လော့။-
* 2 ငါသည်သင်၏သားမြေးတို့ကိုများပြားစေ
မည်။ သူတို့အားလူမျိုးကြီးဖြစ်စေမည်။
ငါ သည်သင့်ကိုကောင်းချီးပေး၍သင်၏နာမ
ကိုကြီးမြတ်စေသဖြင့် လူတို့သည်သင့်အား
ဖြင့်ကောင်းချီးခံစားရကြမည်။
3 သင့်ကိုကောင်းချီးပေးသူတို့အားငါကောင်း
ချီးပေးမည်။
သင့်ကိုကျိန်ဆဲသူတို့အားငါကျိန်ဆဲမည်။

☆ 12:1 တာ ၇:၂-၃။ ဟေဗြဲ ၁၁:၈။

ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူမျိုးအပေါင်းတို့သည်သင့်အားဖြင့်
ကောင်းချီးခံစားရကြလိမ့်မည်'' ဟုမိန့်တော်
မူ၏။☆

4 အာဗြဲသည်ထာဝရဘုရားမိန့်မှာသည့်အတိုင်း
ခါရန်မြို့မှထွက်ခွာသောအခါ အသက်ခုနစ်
ဆယ့်ငါးနှစ်ရှိ၏။ လောတသည်သူနှင့်အတူ
လိုက်ပါခဲ့၏။- 5 အာဗြဲသည်မယားစာရဲ၊ တူလော တ၊
ရှိသမျှ သောဥစ္စာပစ္စည်းနှင့်တကွ ခါရန်မြို့၌ရရှိသော
ကျေးကျွန်အားလုံးတို့ကိုခေါ်ဆောင်၍ ခါနာ န်
ပြည်သို့ခရီးထွက်ခဲ့လေသည်။

ခါနာ န်ပြည်သို့ရောက်ကြသောအခါ၊-

6 အာဗြဲသည်ထိုပြည်ကိုဖြတ်သွားပြီးလျှင် ရှိခင်
အရပ်၌ရှိသောမောရေသပိတ်ပင်သို့ရောက်ရှိ
လာလေ၏။ (ထိုအချိန်ကခါနာ န်အမျိုးသား
တို့သည် ထိုပြည်တွင်နေထိုင်လျက်ရှိကြ၏။-

) 7 ထာဝရဘုရားသည်အာဗြဲအားကိုယ်ထင်ပြ
၍` ဤတိုင်းပြည်ကိုသင်၏အဆက်အနွယ်တို့
အားငါပေးမည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထိုအခါ
အာဗြဲသည်သူ့အားကိုယ်ထင်ပြသောထာဝရ
ဘုရားအတွက်ယဇ်ပလ္လင်ကိုတည်လေ၏။-☆

8 ထိုအရပ်မှသူသည်ဗေသလမြို့အရှေ့ဘက်
တောင်ထူထပ်သောအရပ်သို့ပြောင်းရွှေ့၍ စခန်း

☆ 12:3 ဂလာ ၃:၈။ ☆ 12:7 တ၊ ၇:၅။ ဂလာ ၃:၁၆။

ချလေသည်။ ထိုစခန်း၏အနောက်ဘက်တွင်
 ဗေသလမြို့၊ အရှေ့ဘက်တွင်အာဏုမြို့တည်ရှိ
 လေသည်။ ထိုအရပ်၌လည်းသူသည်ယဇ်ပလ္လင်
 ကိုတည်၍ထာဝရဘုရားကိုကိုးကွယ်လေ သည်။-
 9 ထိုမှတစ်ဖန်သူသည်အဆင့်ဆင့်ပြောင်းရွှေ့ လာခဲ့ရာ
 ခါနာန်ပြည်၏တောင်ပိုင်းသို့ရောက် ရှိလေသည်။

အီဂျစ်ပြည်သို့အာဗြဟံရောက်ရှိခြင်း

10 ခါနာ န်ပြည်တွင်အစာခေါင်းပါးခြင်းဘေး
 ဆိုက်ရောက်၍ အခြေအနေဆိုးရွားလာသ
 ဖြင့်အာဗြဟံသည် အီဂျစ်ပြည်၌ခေတ္တနေထိုင်
 ရန်တောင်ဘက်သို့ခရီးထွက်ခဲ့လေသည်။-

11 သူသည်အီဂျစ်ပြည်ထဲသို့ဝင်ရန်နယ်စပ်
 ကိုဖြတ်ကျော်ခါနီးတွင် သူ၏မယားစာရဲ
 အား`သင်သည်ရုပ်ရည်လှသောအမျိုးသမီး ဖြစ်၏။-

12 အီဂျစ်ပြည်သားတို့မြင်လျှင်`သူသည်အာဗြ
 ၏မယားဖြစ်၏' ဟုဆို၍ငါ့ကိုသတ်ပြီး နောက်
 သင့်ကိုအသက်ချမ်းသာပေးကြလိမ့်မည်။-

13 ထို့ကြောင့်သူတို့ကမေးလျှင်သင်သည်ငါ၏
 နှမဖြစ်သည်ဟုပြောပါ။ ထိုအခါသင့်အတွက်
 ကြောင့် ငါ့ကိုအသက်ချမ်းသာပေး၍ကောင်းစွာ
 ပြုစုဆက်ဆံကြလိမ့်မည်' ဟူ၍မှာကြားထား လေ၏။-

✧ 14 သူသည်နယ်စပ်ကိုဖြတ်၍ အီဂျစ်ပြည်ထဲ

✧ 12:13 က၊ ၂၀:၂၊ ၂၆:၇။

သို့ဝင်လာသောအခါ ထိုပြည်သားတို့က သူ၏မယားသည် ရုပ်ရည်လှသောအမျိုး သမီးဖြစ်ကြောင်းတွေ့မြင်ကြ၏။-

15 နန်းတော်မှူးမတ်အချို့တို့ကလည်းစာရဲ၏ရုပ်ရည်အလှကိုမြင်ရ၍ ဖာရောဘုရင်ထံသို့သံတော်ဦးတင်ကြသဖြင့် သူမသည် နန်းတော်သို့ခေါ်ဆောင်ခြင်းကိုခံရလေ၏။-

16 သူ့အတွက်ကြောင့်ဘုရင်သည်အာဗြဲအား ကောင်းစွာပြုစု၍သိုး၊ နွား၊ ဆိတ်၊ မြည်း၊ ကျေးကျွန်နှင့်ကုလားအုတ်များကိုဆုချပေး သနားတော်မူ၏။

17 သို့သော်လည်းဘုရင်က စာရဲကိုသိမ်းပိုက်မိခြင်းကြောင့်ထာဝရဘုရားသည်ဘုရင်နှင့် တကွ နန်းတွင်းသားတို့အားကြောက်မက်ဖွယ်သောရောဂါဆိုးဒဏ်ကိုခံစေတော်မူ၏။-

18 ထိုအခါ၌ဘုရင်သည်အာဗြဲကိုဆင့်ခေါ်၍ `သင်သည်ငါ့အားအဘယ်သို့ပြုသနည်း။ စာရဲသည်သင်၏မယားဖြစ်ကြောင်းကို ငါ့အားအဘယ်ကြောင့်မပြောပြသနည်း။-

19 သူ့ကိုငါ၏မယားအဖြစ်သိမ်းပိုက်စေရန် သူသည်သင်၏နှုမဖြစ်သည်ဟုအဘယ်ကြောင့် သင်ဆိုသနည်း။ ယခုပင်သင်၏မယားကို ခေါ်၍ထွက်သွားလော့'' ဟုအမိန့်ပေး၏။-

20 ထိုသို့အမိန့်ချမှတ်သည့်အတိုင်းမင်း၏အမှုထမ်းတို့သည် အာဗြဲအားသူ၏မယားနှင့်

တကွပိုင်ဆိုင်သမျှတို့ကိုယူဆောင်စေပြီး
တိုင်းပြည်မှထွက်ခွာသွားစေကြ၏။

13

အာဗြံနှင့်လောတတို့ခွဲခွာကြခြင်း

1 အာဗြံဇနီးမောင်နှံတို့သည်ပိုင်သမျှပစ္စည်းတို့ကိုယူ၍
အီဂျစ်ပြည်မြောက်ပိုင်းမှခါနာန်ပြည်တောင်ပိုင်းသို့ထွက်ခွာခဲ့သည်။
လောတလည်းလိုက်ပါလာခဲ့လေသည်။-

2 အာဗြံသည် သိုး၊ နွား၊ ဆိတ်၊ ရွှေ၊
ငွေစသည်တို့ကိုပိုင်သဖြင့်အလွန်ကြွယ်ဝချမ်းသာသူဖြစ်၏။-

3 တစ်ဖန်ထိုအရပ်မှထွက်ခွာ၍ခရီးအဆင့်ဆင့်ဆက်သွားပြီးနောက်
ဗေသလမြို့သို့ရှေ့ရှုလာခဲ့လေသည်။

သူသည်ဗေသလမြို့နှင့်အာကူမြို့စပ်ကြားအရပ်သို့ရောက်ရှိလာ၏။-

4 ထိုအရပ်တွင်ယခင်ကစခန်းချ၍ယဇ်ပလ္လင်တည်ခဲ့ဖူး၏။
ထိုအရပ်၌သူသည်ထာဝရဘုရားကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်လေသည်။

5 အာဗြံနှင့်အတူလိုက်ပါလာသောလောတသည်လည်း
သိုး၊ ဆိတ်စသည့်တိရစ္ဆာန်တို့အပြင်ကျေးကျွန်များကိုပိုင်၏။-

6 သူတို့နှစ်ဦးတွင်တိရစ္ဆာန်များ၍စားကျက်မလုံလောက်သည့်အတွက်
အတူတူနေထိုင်ရန်မဖြစ်နိုင်တော့ချေ။-

7 သို့ဖြစ်၍အာဗြံ၏တိရစ္ဆာန်များကိုထိန်းကျောင်းသူများနှင့်
လောတ၏တိရစ္ဆာန်များကိုထိန်းကျောင်းသူတို့အချင်းချင်းခိုက်ရန်ဖြစ်
(ထိုအချိန်၌ခါနာန်အမျိုးသားနှင့်ဖေရဇိအမျိုးသားတို့သည်လည်း
ထိုပြည်တွင်နေထိုင်လျက်ရှိကြသေး၏။)

8 ထိုအခါအာဗြံကလောတအား `` ငါတို့သည်ဆွေမျိုးသားချင်းများဖြစ်ကြသင့်လှစေနှင့်ငါ့လူစုတို့သည်ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားနေရန်မသင့်ချေ။-

9 ထို့ကြောင့်သင်နှင့်ငါခွဲခွာကြပါစို့။

သင့်ရှေ့မှောက်တွင်မြေတစ်ပြင်လုံးရှိ၏။

သင်ကြိုက်နှစ်သက်ရာကိုရွေးယူလော့။

သင်ကတစ်ဘက်သို့သွားလျှင်ငါကတခြားတစ်ဘက်သို့သွားမည်''

ဟုပြောလေ၏။

10 ထိုအခါလောတသည်ပတ်ဝန်းကျင်သို့လှည့်ကြည့်ရာဇေရမြို့သို့တိုက်ရောက်သောအခါ မြေပုံစံတစ်လျှောက်လုံးသည်ထာဝရဘုရား၏ဥယျာဉ်တော်၌ ကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ အံ့ဂျစ်ပြည်ကဲ့သို့လည်းကောင်းရေပေါများ

(ထာဝရဘုရားသည်သောဒုံမြို့နှင့်ဂေါမောရမြို့တို့ကိုမဖျက်ဆီးမီကအရောက်ရှိခဲ့သည်) * 11 ထို့ကြောင့်လောတသည်ပတ်ဝန်းကျင်တစ်လျှောက်လုံးကိုရွေးယူ

အရှေ့ဘက်သို့ပြောင်းရွှေ့ခဲ့လေသည်။

ဤသို့အားဖြင့်သူတို့နှစ်ဦးခွဲခွာခဲ့ကြသည်။-

12 အာဗြံသည်ခါနာ န်ပြည်တွင်နေထိုင်သည်။

လောတမူကား မြစ်ဝှမ်းရှိမြို့များနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်တွင်

နေထိုင်ရန်ရွေးချယ်လျက်သောဒုံမြို့အနီးတွင်တံစခန်းချလေ၏။-

13 သောဒုံမြို့သားတို့သည်ဆိုးသွမ်း၍

ထာဝရဘုရားရှေ့တော်၌အပြစ်များသောသူများဖြစ်ကြ၏။

ဟေမြန်မြို့သို့အာဗြံပြောင်းရွှေ့လာခြင်း

8 13:10 * ထာဝရဘုရား၏ဥယျာဉ်တော်။ ဒေဒဥယျာဉ်ကိုဆိုလို။

☆ 13:10 က၊ ၂:၁၀။

14 လောတနှင့်အာဗြဟံတို့ခွဲခွာသွားကြပြီးနောက်
 ထာဝရဘုရားကအာဗြဟံအား“သင်ရှိရာမှအရပ်လေးမျက်နှာသို့ကြည့်ရှုလေ
 15 သင်မြင်သမျှမြေကိုငါသည်သင်၏အဆက်အနွယ်တို့အားထာဝစဉ်အပ်
 သင်၏အဆက်အနွယ်တို့ကိုလည်းမရေမတွက်နိုင်အောင်များပြားစေမည်”
 ☆ 16 မြေကြီးပေါ်ရှိမြေမှုန့်ကိုရေတွက်နိုင်ပါမှ
 သင်၏အဆက်အနွယ်များကိုရေတွက်နိုင်မည်။-
 17 သင်သည်ယခုထ၍မြေတစ်ပြင်လုံးကိုလှည့်ပတ်ကြည့်ရှုလော့။
 သင်မြင်ရသမျှသောမြေကိုသင့်အားငါပေးမည်”
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 18 ထို့ကြောင့်အာဗြဟံသည်မိမိ၏စခန်းမှ
 ဟေဗြဲန်မြို့ရှိမိရေသပိတ်တောသစ်ပင်များအနီးသို့ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ပြီး
 ထိုနေရာ၌ထာဝရဘုရားအားပူဇော်ရန်ယဇ်ပလ္လင်ကိုတည်လေ၏။

14

အာဗြဟံလောတကိုကယ်ခြင်း

1 ဘုရင်လေးပါးဖြစ်ကြသောဗာဗုလု န်ဘုရင်
 အံရဖေလ၊ လောသာဘုရင်အာရုတ်၊ ဇလံ
 ဘုရင်ခေဒေါရလောမာနှင့်ဂေါအိမ်ဘုရင်
 တံဒလတို့သည်၊- 2 ဘုရင်ငါးပါးဖြစ်ကြသောသောဒုံဘုရင်ဗေရ၊
 ဂေါမာဘုရင်ဗီရု၊ အာဠမာဘုရင်ရှိနပ်၊
 ဇေဘိုင်ဘုရင်ရှေမာနှင့်ဗေလာ(သို့မဟုတ်
 ဇေရ) ဘုရင်တို့အားစစ်ချီတိုက်ခိုက်ကြ
 လေ၏။- 3 ဤဘုရင်ငါးပါးတို့သည်မဟာမိတ်ဖွဲ့၍
 ယခုအခါပင်လယ်သေဟုခေါ်သော စံ ဒု ဒိ

☆ 13:15 တ၊ ၇:၅။

မိ
 4 ချိုင့်ဝှမ်းတွင်စစ်စခန်းချလျက်ရှိကြ၏။-
 ထိုဘုရင်တို့သည်ခေဒေါရလောမာဘုရင်
 လက်အောက်တွင် တစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်မျှအအုပ်
 အချုပ်ခံနေရပြီး တစ်ဆယ့်သုံးနှစ်ကြာ
 သောအခါ ထိုမင်းအားပုန်ကန်ကြလေသည်။-

5 တစ်ဆယ့်လေးနှစ်သို့ရောက်လျှင်ခေဒေါရလောမာ
 ဘုရင်သည် မဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့တို့နှင့်အတူစစ်ချီ
 လာ၍ အာရှတရုတ်ကန်မြို့တွင်ရေဖိ မ်အမျိုး
 သားများကိုလည်းကောင်း၊ ဟာမမြို့တွင်ဇူဇိမ်
 အမျိုးသားများကိုလည်းကောင်း၊ ကိရယသိမ်
 လွင်ပြင်တွင်မိ မ်အမျိုးသားများကိုလည်း
 ကောင်း၊- 6 ဒေသစီရတောင်များပေါ်တွင်ဟောရီအမျိုး
 သားများကိုလည်းကောင်း တိုက်ခိုက်အောင်မြင်၍
 တောက နှု တာရအစပ်ရှိလေပါရန်မြို့အထိ
 လိုက်လံတိုက်ခိုက်လေသည်။- 7 ထိုနောက်အပြန်ခရီးတွင်ကာဒေရှမြို့(ထို
 အင်မိရှပတ်ဟုတွင်သည်) သို့ရောက်ပြီးလျှင်
 အာမလက်ပြည်တစ်ခုလုံးနှင့်ဟာဇဇု နှု တာမာ
 မြို့၌နေထိုင်ကြသော အာမောရီအမျိုးသား
 တို့ကိုတိုက်ခိုက်အောင်မြင်လေသည်။

8 ထို့နောက်ဘုရင်ငါးပါးဖြစ်ကြသည့်သောဒိုဘုရင်၊
 ဂေါမောရဘုရင်၊ အာဠမာဘုရင်၊ ဇေဘိုင်ဘုရင်
 နှင့်ဗေလာဘုရင်တို့၏စစ်သည်များသည်စိ ၃ ဒိ မ်
 ချိုင့်ဝှမ်းတွင်စုရုံး၍- 9 ဘုရင်လေးပါးဖြစ်ကြသောလေဘုရင်၊

ဂေါအိမ် ဘုရင်၊ ဗာဗုလုန်ဘုရင်၊ လောသာဘုရင်တို့နှင့်
စစ်တိုက်ကြ၏။- 10 ထိုချိုင့်ဝှမ်းတွင်က

တု တရာတွင်းများပြည့်နှက်လျက် ရှိရာ
သောဒုံဘုရင်နှင့်ဂေါမောရဘုရင်တို့သည်
စစ်ရေးမလှသဖြင့် ထွက်ပြေးကြသောအခါ
ထိုတွင်းများထဲသို့ကျကြကုန်၏။ ကျန်သော

ဘုရင်သုံးပါးတို့သည်တောင်များပေါ်သို့ထွက်
ပြေးကြလေသည်။- 11 အောင်ပွဲရဘုရင်လေးပါးတို့သည်သောဒုံမြို့

နှင့်ဂေါမောရမြို့များမှ စားနပ်ရိက္ခာနှင့်တကွ
ရှိသမျှပစ္စည်းတို့ကိုသိမ်းယူ၍ထွက်ခွာသွား ကြသည်။-

12 သောဒုံမြို့တွင်နေထိုင်သောအာဗြဲ၏တူ
လောတနှင့်တကွ သူ၏ပစ္စည်းရှိသမျှတို့
ကိုဖမ်းဆီးယူဆောင်သွားကြလေသည်။

13 ထိုမြို့သားတစ်ယောက်သည် ရန်သူလက်မှလွတ်
မြောက်ထွက်ပြေးလာ၍ဟေဗြဲအမျိုးသား

အာဗြဲအား အထက်ပါအဖြစ်အပျက်အကြောင်း
စုံကိုပြောပြလေ၏။ အာဗြဲသည်အာမောရို အမျိုးသား

မံရေပိုင်သောသစ်ပင်များအနီး တွင်နေထိုင်လျက်ရှိသည်။
မံရေနှင့်သူ၏ညီ များဖြစ်ကြသောရှေကောလနှင့်

အာနေရ တို့သည်အာဗြဲ၏မဟာမိတ်များဖြစ်ကြ၏။-
14 သူ၏တူဖမ်းဆီးခြင်းခံရကြောင်းကိုကြား

သိရသောအခါ အာဗြဲသည်သူ၏စခန်းမှ
တိုက်ရည်ခိုက်ရည်ရှိသူသုံးရာတစ်ဆယ့်ရှစ်

ယောက်တို့ကိုစုရုံးပြီးလျှင် ဘုရင်လေးပါး
နောက်သို့ဒန်မြို့တိုင်အောင်လိုက်လေ၏။-

15 ထိုအရပ်တွင်သူ၏လူများကိုနှစ်စုခွဲလျက်
ညအချိန်၌ ရန်သူအားတိုက်ခိုက်၍အောင်မြင်
လေသည်။ ထိုနောက်သူသည်ရန်သူကို ဒမာသက်
မြို့မြောက်ဘက်ဟောဘမြို့တိုင်အောင်လိုက်လံ
တိုက်ခိုက်၍၊- 16 သိမ်းယူသွားသောပစ္စည်းအားလုံးကိုပြန်လည်
ရရှိလေသည်။ တူလောတနှင့်သူ၏ပစ္စည်းများ
ကိုလည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီးများနှင့်အခြား
အဖမ်းခံရသူများကိုလည်းကောင်း ပြန်လည်
ခေါ်ဆောင်ခဲ့လေသည်။

မေလခံဇေဒက်ကအမြဲကိုကောင်းချီးပေးခြင်း

17 အာဗြဲသည်ခေဒေါရလောမာဘုရင်နှင့် အခြား
အပေါင်းပါဘုရင်တို့ကိုတိုက်ခိုက်အောင်မြင်၍
ပြန်လာသောအခါ သောဒုံဘုရင်သည်ခရီးဦး
ကြိုဆိုရန်ရှာဝေချိုင့်ဝှမ်း(ဘုရင့်ချိုင့်ဝှမ်းဟု
လည်းခေါ်တွင်၏) သို့သွားရောက်လေ၏။-

18 အမြင့်ဆုံးသောထာဝရဘုရား၏ယဇ်ပုရော ဟိတ်ဖြစ်၍
ရှာလင်ဘုရင်လည်းဖြစ်သောမေလခံ ဇေဒက်သည်
အာဗြဲထံသို့မုန်နှင့်စပျစ်ရည်ကို ယူခဲ့ပြီးလျှင်၊-

19 သူ့အားကောင်းချီးပေးလျက် ကောင်းကင်နှင့်မြေ
ကြီးကိုဖန်ဆင်းတော်မူသောအမြင့်ဆုံးသော
ထာဝရဘုရားသည်အာဗြဲအားကောင်းချီး

ပေးတော်မူပါစေသော။- 20 သင်၏ရန်သူများကိုအောင်စေသည့်အမြင့်ဆုံး
 သောထာဝရဘုရား၏ဂုဏ်ကျေးဇူးတော်ကို
 ချီးမွမ်းကြစေသတည်း။' ဟုမြွက်ဆိုလေ၏။
 အာဗြဲကလည်းမိမိသိမ်းယူခဲ့သောပစ္စည်း
 အားလုံးမှဆယ်ပုံတစ်ပုံကို ယဇ်ပုရောဟိတ်
 မင်းအားပေးလှူလိုက်လေ၏။*

21 သောဒိုဘုရင်က`ကိုယ်တော်သိမ်းယူခဲ့သမျှ
 သောပစ္စည်းများကိုအပိုင်ယူပါ။ ကျွန်ုပ်၏လူ
 တို့ကိုသာပြန်ပေးပါ' ဟုအာဗြဲအားဆို၏။

22-24 ထိုအခါအာဗြဲက`သင်၏ဥစ္စာဟူ၍အပ်ချည်
 တစ်မျှင်၊ ခြေနှင်းကြိုးတစ်စကိုမျှငါမယူလို။
 သို့မှသာလျှင်အာဗြဲအားကြွယ်ဝချမ်းသာစေ
 သောသူကား ငါပင်ဖြစ်၏ဟုသင်မဆိုနိုင်။
 ငါ့ အတွက်မည်သည့်ပစ္စည်းတစ်စုံတစ်ခုကိုမျှ
 မယူ။ ငါ၏လူများသုံးစွဲပြီးသမျှတို့ကို သာ
 ငါယူသည်ဟုထင်မှတ်ပါလော့။ သို့ရာတွင်
 ငါ၏မဟာမိတ်များဖြစ်ကြသောအာနေရ၊
 ရှေ့ကောလနှင့်မဲရေတို့ကိုမူကားသူတို့
 ၏ဝေစုကိုခွဲယူကြပါစေ။ ကောင်းကင်နှင့်
 မြေကြီးကိုဖန်ဆင်းတော်မူသော အမြင့်ဆုံး
 သောထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်ကိုတိုင် တည်၍
 ငါမြွက်ဆိုပါသည်' ဟုဖြေကြား လေ၏။

* 14:20 ဟေဗြဲ ၇:၁-၁၀။

15

ထာဝရဘုရားကအာဗြံနှင့်ပြုသောပဋိညာဉ်

1 ထိုနောက်ထာဝရဘုရားသည်ဗျာဒိတ်ရူပါရုံ အားဖြင့်အာဗြံအား`အာဗြံ၊ မကြောက်နှင့်။ ငါ သည်သင့်အားအ နှု တရာ ယ်မှကာကွယ်၍ ကြီးမြတ် သောဆုကိုချပေးမည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

2 သို့ရာတွင်အာဗြံက`အရှင်ထာဝရဘုရား အကျွန်ုပ်တွင်သားမထွန်းကားသဖြင့် ကိုယ် တော်၏ဆုကိုအဘယ်သို့ခံစားရပါမည်နည်း။ ဒမာသက်မြို့သားလျာဇာသည်သာလျှင် အကျွန်ုပ်၏အမွေခံဖြစ်ပါ၏။- 3 ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်အားသားမထွ စေသဖြင့် ကျွန်တစ်ဦးကအကျွန်ုပ်၏အမွေ ကိုခံယူရပါမည်" ဟုလျှောက်ဆိုလေ၏။

4 ထိုအခါထာဝရဘုရားက`ဤကျွန်သည် သင်၏အမွေခံမဖြစ်ရ။ သင်၏သားအရင်း သည်သင်၏အမွေခံဖြစ်မည်" ဟုမိန့်တော် မူပြီးလျှင်၊-

5 အာဗြံကိုအပြင်သို့ခေါ်ဆောင်လျက်`မိုးကောင်း ကင်ကိုမော်ကြည့်၍ကြယ်များကိုရေတွက်လော့။ သင်၏အမျိုးအနွယ်တို့သည်ထိုမျှလောက်များ ပြားကြလိမ့်မည်" ဟုမိန့်တော်မူသည်။*

* 15:5 ရော၊ ၄:၁၈။ ဟေဗြဲ၊ ၁၁:၁၂။

6 အာဗြဲသည်ထာဝရဘုရားကိုယုံကြည်ကိုးစား
သည်ဖြစ်၍ ထာဝရဘုရားကသူ့အားနှစ်သက်
လက်ခံတော်မူ၏။*

7 ထိုနောက်ဘုရားသခင်က`ငါသည်သင့်အား ဤ
ပြည်ကိုအပိုင်စားပေးရန်သင့်ကိုဗာဗုလု န် ပြည်၊
ဥရမြို့မှခေါ်ဆောင်ခဲ့သောထာဝရ ဘုရားဖြစ်သည်။'
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

8 ထိုအခါအာဗြဲက`အရှင်ထာဝရဘုရား၊ ဤ
ပြည်ကိုအကျွန်ုပ်ပိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း မည်သို့
သိနိုင်ပါမည်နည်း။' ဟုမေးလျှောက်လေ၏။

9 ကိုယ်တော်က`သုံးနှစ်သားအရွယ်စီရှိသောနွားမ
တစ်ကောင်၊ ဆိတ်မတစ်ကောင်၊ သိုးထီးတစ်ကောင်
နှင့်တကွ ချိုးတစ်ကောင်၊ ခိုတစ်ကောင်ကိုငါ့ထံ
သို့ယူခဲ့လော့။' ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 10 အာဗြဲသည်ထာဝရဘုရားထံတော်သို့
တံရ စု ဆာ န်များကိုယူခဲ့ပြီးလျှင် ၎င်းတို့ကိုထက်
ဝက်စီခြမ်း၍တစ်ဘက်တစ်ခြမ်းစီနှစ်တန်းဆိုင်
လျက်ချထား၏။ ၎င်းများကိုမူကားမခြမ်း

ဘဲထားသည်။- 11 လင်းတများသည်သားကောင်များပေါ်သို့ဆင်း
သက်လာကြသောအခါ အာဗြဲသည်မောင်းနှင် လေ၏။

12 နေဝင်ချိန်၌အာဗြဲသည် အိပ်မောကျနေစဉ်
ကြောက်ရွံ့ထိတ်လန့်လာလေသည်။-*

13 ထာဝရဘုရားကသူ့အား `သင်၏အမျိုး

* 15:6 ရော၊ ၄:၃။ ဂလာ၊ ၃:၆။ ယာ၊ ၂:၂၃။ * 15:12 ယောဘ၊ ၄:၃-၁၄။

အနွယ်တို့သည် သူတစ်ပါး၏နိုင်ငံ၌သူစိမ်း
တစ်ရံဆံအဖြစ်နေထိုင်ရကြမည်။ ထိုအရပ်

တွင်သူတို့သည်နှစ်ပေါင်းလေးရာကျွန်အဖြစ်
ဖြင့်နှိပ်စက်ညှင်းဆဲခြင်းကိုခံရကြမည်။-☆

14 သို့သော်လည်းသူတို့အားကျွန်စေစားသော
နိုင်ငံသားတို့ကိုငါဒဏ်စီရင်မည်။ ထိုပြည်

မှထွက်ခွာရသောအခါသူတို့သည်ပစ္စည်း
ဥစ္စာများစွာပါလျက်ထွက်သွားလိမ့်မည်။-☆

15 သင်သည်သင်၏ဘိုးဘေးတို့ထံငြိမ်ဝပ်စွာသွား
ရ မည်ဖြစ်၍၊ အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သောအခါ

သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းကိုခံရမည်။- 16 သင်၏အမျိုးအနွယ်တို့သည်အမျိုးလေးဆ
တိုင်အောင်နေပြီးမှ ဤပြည်သို့ပြန်လာကြလိမ့် မည်။

အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်အာမောရီအမျိုး သားတို့သည်
ဆိုးသွမ်း၍ဒဏ်သင့်သည့်အခါ ရောက်မှသူတို့အား

ဤပြည်မှငါနှင့်ထုတ် မည်ဖြစ်သောကြောင့်တည်း။
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

17 နေဝင်၍မှောင်ကျလာသောအခါမီးခိုးထွက်
သောမီးလင်းဖိုနှင့်မီးလျှံတောက်သောမီးတိုင်

သည် ရုတ်တရက်ပေါ်လာပြီးလျှင်အသားခြမ်း
များအကြားဖြတ်သွား၏။- 18 ထိုအချိန်ထိုနေရာ၌ထာဝရဘုရားသည်

အာမြီနှင့်ပဋိညာဉ်ပြုတော်မူ၏။ ထာဝရ
ဘုရားက၊-☆ 19 ``ကေနိအမျိုးသား၊

☆ 15:13 ထွ၊ ၁:၁-၁၄။ တ၊ ၇:၆။ ☆ 15:14 ထွ၊ ၁၂:၄၀-၄၁။ တ၊ ၇:၇။

☆ 15:18 တ၊ ၇:၅။

ကေနဇီအမျိုးသား၊ ကာဒမောနိအမျိုးသား၊-
 20 ဟံ တု တိအမျိုးသား၊ ဖေရဇီအမျိုးသား၊
 ရေဖိ မ် အမျိုးသား၊- 21 အာမောရိအမျိုးသား၊
 ခါနနိအမျိုးသား၊ ဂိရဂါရိအမျိုးသားနှင့်ယေဗုသိအမျိုး
 သားတို့၏ပြည်များအပါအဝင် အီဂျစ် ပြည်နယ်စပ်မှ
 ဥဖရတ်မြစ်တိုင်အောင်ကျယ် ပြန့်သောဒေသတစ်ခုလုံးကို
 သင်၏အမျိုး အနွယ်တို့အားငါပေးအပ်မည်ဟုကတိ
 ပြုသည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

16

ဟာဂရနှင့်ကူရှမေလ

1 အာဗြဲ၏မယားစာရဲတွင်သားတစ်ယောက်မျှ
 မထွန်းကားချေ။ စာရဲ၌ဟာဂရအမည်ရှိ
 သောအီဂျစ်ပြည်သူကျွန်မတစ်ယောက်ရှိ၏။-
 2 သို့ဖြစ်၍စာရဲကအာဗြဲအား''ထာဝရဘုရား
 သည် ကျွန်မကိုသားသမီးမထွန်းကားစေပါ။
 ကျွန်မ၏ကျွန်မကိုသိမ်းပိုက်ပါလော့။ သူ့အား
 ဖြင့်ကျွန်မသားရကောင်းရလိမ့်မည်'' ဟုပြော၏။
 အာဗြဲသည်စာရဲအကြံပေးချက်ကိုလက်ခံ သဖြင့်၊-
 3 စာရဲသည်ဟာဂရကိုသူ့လက်သို့အပ်လေ၏။
 (အာဗြဲသည်ခါနာ န်ပြည်တွင်ဆယ်နှစ်နေထိုင် ပြီးနောက်
 ဟာဂရကိုမယားငယ်အဖြစ် သိမ်းပိုက်ခဲ့လေသည်။-
) 4 အာဗြဲသည်ဟာဂရနှင့်ဆက်ဆံသဖြင့် ဟာဂရ

ဥပဋိသန္ဓေစွဲလေ၏။	ဟာဂရသည်သူဥပဋိ
သန္ဓေစွဲကြောင်းသိရလျှင်	မာန်မာနဝင်လာ၍
စာရဲကိုမထိလေးစားပြုလေ၏။	

5 ထိုအခါစာရဲကအာဗြိအား ``ကိုယ်တော်ကြောင့်
 ဟာဂရသည် ကျွန်မအားမထိလေးစားပြုပါ
 ပြီ။ ကျွန်မကသူ့ကိုကိုယ်တော်ထံအပ်၍ သူဥပ
 ဥပဋိသန္ဓေစွဲကြောင်းသိသည်နှင့် ကျွန်မအား
 မထိလေးစားပြုလာပါသည်။ ကိုယ်တော်နှင့်
 ကျွန်မတို့နှစ်ဦးအတွက် တရားသဖြင့်ဖြစ်
 စေရန်ထာဝရဘုရားစီရင်တော်မူပါစေ'' ဟုဆို၏။

6 အာဗြိက ``သူသည်သင်၏ကျွန်မဖြစ်၍သင့်
 လက်ထဲ၌ရှိသည်။ သူ့အားသင်ပြုလိုရာပြု
 နိုင်သည်'' ဟုပြန်ပြော၏။ ထိုအခါစာရဲသည်
 ဟာဂရအားမနေနိုင်လောက်အောင်ညှင်းဆဲ သဖြင့်
 ဟာဂရထွက်ပြေးလေသည်။

7 ထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်သည်
 ရှုရမြို့သို့သွားရာလမ်း၊ တောက နှု တာရထံ
 ရှိစမ်းရေတွင်းအနီးတွင်ဟာဂရကိုတွေ့ လျှင်၊-

8 ``စာရဲ၏ကျွန်မဟာဂရ၊ သင်ဘယ်အရပ်
 သို့သွားမည်နည်း'' ဟုမေးလေ၏။

ဟာဂရက ``ကျွန်မသည်သခင်မထံမှထွက်
 ပြေးလာပါသည်'' ဟုပြန်ပြော၏။

9 ထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်က
လည်း“သခင်မထံသို့ပြန်၍ကျွန်ခံလော့” ဟု ဆို၏။-

10 တစ်ဖန်ထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်
က“သင်၏အမျိုးအနွယ်ကိုမရေမတွက်
နိုင်အောင်များပြားစေမည်။- 11 သင်သည်သားကိုဖွားမြင်လိမ့်မည်။

ထာဝရ ဘုရားသည်သင်၏ညည်းတွားသံကိုကြား
တော်မူပြီ။ ထိုသားကိုကုရုမေလအမည်
ဖြင့်မှည့်ခေါ်ရမည်။- 12 သို့ရာတွင်သင်၏သားသည်မြည်းရိုင်းကဲ့သို့နေ
ထိုင်ရလိမ့်မည်။ သူသည်လူတိုင်းနှင့်ရန်ဘက်
ဖြစ်၍ လူတိုင်းကလည်းသူ့ကိုရန်ဘက်ပြု
လိမ့်မည်။ သူသည်မွေးချင်းပေါက်ဖော်တို့နှင့်
ခွဲခွာနေထိုင်ရလိမ့်မည်” ဟုမြွက်ဆိုလေ၏။

13 ထိုအခါဟာဂရက“ငါသည်ထာဝရ
ဘုရားကိုအကယ်ပင်ဖူးမြင်ရပြီးနောက်
အသက်ရှင်သေးပါတကား” ဟုဆိုပြီး
လျှင်သူ့အားထိုသို့မိန့်ကြားတော်မူသော
ထာဝရဘုရားကို“မြင်တော်မူသောဘုရား”
ဟူသောနာမည်ဖြင့်ခေါ်ဝေါ်လေ၏။-

14 ထိုအကြောင်းကြောင့်ကာဒေရှမြို့နှင့်ဗေရက်
မြို့စပ်ကြားရှိရေတွင်းကို“ငါ့ကိုမြင်တော်မူ
သည့်အသက်ရှင်တော်မူသောအရှင်၏ရေတွင်း”
ဟုခေါ်တွင်လေသည်။

15 အာဗြဲသည်ဟာဂရဖြင့်သားကိုရ၍ သူသည်

ထိုသားကိုကုရှမေလဟုနာမည်မှည့်ခေါ်၏။-☆

16 ထိုသားဖွားသောအချိန်၌ အာဗြဲသည်အသက် ရှစ်ဆယ့်ခြောက်နှစ်ရှိသတည်း။

17

ပဋိညာဉ်၏အမှတ်လ ကု ခဏာဖြစ်သော
အရေဖျားလီးခြင်းမင်္ဂလာ

1 အာဗြဲအသက်ကိုးဆယ့်ကိုးနှစ်ရှိသောအခါ
ထာဝရဘုရားသည်အာဗြဲအားကိုယ်ထင်ပြု
၍“ငါသည်အနု နှု တတန်ခိုးရှင်ဘုရားသခင်ဖြစ် ၏။
ငါ့စကားကိုနားထောင်၍မှန်ရာကိုအစဉ် ပြုလုပ်လော့။-

2 သင်နှင့်ပဋိညာဉ်ပြု၍ သင်၏အမျိုးအနွယ်
ကိုများပြားစေမည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

3 အာဗြဲသည်မျက်နှာကိုမြေကြီးနှင့်ထိအောင် ပျပ်ဝပ်၍
နေစဉ်ဘုရားသခင်က၊- 4 “သင်နှင့်ငါပြုမည့်ပဋိညာဉ်မှာဤသို့ဖြစ်
၏။ သင့်အားလူများစွာတို့၏ဖခင်ဖြစ်စေမည်။-

5 ငါသည်သင့်အားလူမျိုးများစွာတို့၏ဖခင်
ဖြစ်စေမည်ဖြစ်သောကြောင့် သင်၏နာမည်ကို
အာဗြဲဟုမခေါ်တော့ဘဲအာဗြဟံဟုခေါ် ရမည်။-

☆ 6 ငါသည်သင်၏အမျိုးအနွယ်ကိုများပြားစေ
မည်။ သင်၏အမျိုးအနွယ်ထဲမှမင်းများပေါ်

☆ 16:15 ဂလ၊ ၄:၂၂။ ☆ 17:5 ရော၊ ၄:၁၇။

ထွန်းစေမည်။ သင်၏အဆက်အနွယ်တို့သည် အလွန်များပြားကြသဖြင့်လူ့အမျိုးမျိုး ဖြစ်ပွားလာမည်။

7 သင်နှင့်သင်၏အမျိုးအနွယ်အစဉ်အဆက်တို့အား ငါထားသောကတိတော်ကိုထာဝရတည်မြဲသောပဋိညာဉ်ဖြစ်စေမည်။ ငါသည်သင်၏ ဘုရား၊ သင်၏အဆက်အနွယ်တို့၏ဘုရား ဖြစ်မည်။-

☆ 8 ယခုသင်သူစိမ်းတစ်ရံဆံအဖြစ်နှင့်နေထိုင်ရသော ဤပြည်ကိုသင်နှင့်သင်၏အဆက်အနွယ်တို့အားငါပေးမည်။ ခါနာန်ပြည်တစ်ပြည်လုံးကို သင်၏အဆက်အနွယ်တို့အားထာဝရအပိုင်ပေးမည်။ ငါသည်လည်းသူတို့၏ဘုရား ဖြစ်မည်။' ဟုမိန့်တော်မူ၏။☆

9 တစ်ဖန်ဘုရားသခင်က`သင်နှင့်တကွသင်၏အမျိုးအနွယ်အစဉ်အဆက်တို့ကလည်း ငါ၏ပဋိညာဉ်ကိုစောင့်ထိန်းရကြမည်။-

10 သင်နှင့်သင်၏အဆက်အနွယ်တို့တွင် ယောကျ်ားတိုင်းအရေဖျားလှီးခြင်းမ ှိ ဂလာကိုခံရ ကြမည်။-

☆ 11-12 ယခုမှစ၍သင့်အိမ်၌ပေါက်ဖွားသောကျွန်များနှင့် တစ်ခြားအမျိုးသားတို့ထံမှဝယ်ယူသောကျွန်များအပါအဝင် ရှစ်ရက်အရွယ်ရှိ သားယောကျ်ားတိုင်းကိုအရေဖျားလှီးခြင်း မ ှိ ဂလာစီရင်ပေးရမည်။ ဤအရေဖျား

☆ 17:7 လု၊ ၁:၅၅။ ☆ 17:8 တ၊ ၇:၅။ ☆ 17:10 တ၊ ၇:၈။ ရော၊ ၄:၁။

လှီးခြင်းမ ့ ဂလာသည် သင်တို့နှင့်ငါပြုရ
သောပဋိညာဉ်ကိုပြသခြင်းဖြစ်သည်။-

13 ယောကျ်ားတိုင်းအရေဖျားလှီးခြင်းမ ့
ဂလာခံ ရမည်။ ထိုသို့ပြုလုပ်ခြင်းသည်
သင်နှင့်ငါပြု သောပဋိညာဉ်ထာဝစဉ်တည်ကြောင်း
ကိုယ် ကာယ၌ထင်ရှားသည့်လ ကု
ခဏာအမှတ် အသားဖြစ်လိမ့်မည်။-

14 အရေဖျားလှီးခြင်းမ ့ ဂလာကိုမခံသော
ယောကျ်ားသည် ငါနှင့်ပြုထားသောပဋိညာဉ်ကို
မစောင့်ထိန်းသောသူဖြစ်ခြင်းကြောင့် ငါ၏လူမျိုး
တော်ဝင်အဖြစ်မှထုတ်ပယ်ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။
ဟုအာဗြဟံအားမိန့်တော်မူ၏။

15 ဘုရားသခင်က `သင်၏မယားကိုစာရဲ့ဟု
မခေါ်တော့ဘဲ ယခုမှစ၍သူ၏နာမည်မှာ
စာရာဟူ၍ဖြစ်စေရမည်။- 16 ငါသည်သူ့ကိုကောင်းချီးပေးသဖြင့်
သင်သည် သူ့အားဖြင့်သားရလိမ့်မည်။ ငါသည်သူ့ကို
ကောင်းချီးပေး၍ သူသည်လူအမျိုးမျိုးတို့၏
မိခင်ဖြစ်လိမ့်မည်။ သူ၏အဆက်အနွယ်တို့မှ
လူအမျိုးမျိုးတို့၏မင်းများပေါ်ထွန်းလာ လိမ့်မည်။
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

17 အာဗြဟံသည်မျက်နှာကိုမြေကြီးနှင့်ထိ
အောင်ပျပ်ဝပ်နေစဉ် `အသက်တစ်ရာရှိသူ၌
ကလေးရနိုင်ပါဦးမည်လော။ အသက်ကိုး

ဆယ်ရှိသူစာရာ၌ကလေးမွေးနိုင်ပါဦး မည်လော''
ဟုတွေးတောမိသဖြင့်ရယ်လေ သည်။-

18 ထိုနောက်`ကုရုမေလကိုအကျွန်ုပ်၏အမွေခံ
ဖြစ်ပါစေ'' ဟုအာဗြဟံလျှောက်၏။

19 သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်က`ထိုသို့မဖြစ်စေရ။
သင်၏မယားစာရာသည်သားကိုဖွားလိမ့်မည်။

ထိုသားကိုကုဇာ က်ဟုမည်ခေါ်ရမည်။ ငါသည်
သူနှင့်လည်းကောင်း၊ သူ၏အဆက်အနွယ်တို့နှင့်

လည်းကောင်း ပြုသောပဋိညာဉ်ကိုထာဝစဉ်
တည်စေမည်။ ထိုပဋိညာဉ်သည်ထာဝရပဋိ

ညာဉ်ဖြစ်၏။- 20 ကုရုမေလအတွက်သင်၏လိုအင်ဆန္ဒကိုလည်း
ငါကြားရပြီ။ ထို့ကြောင့်ငါသည်သူ့ကိုကောင်း

ချီးပေး၍ သူ၌သားသမီးများစွာထွန်းကား
စေမည်။ သူ၏အဆက်အနွယ်တို့ကိုများပြား

စေမည်။ သူသည်မင်းသားတစ်ဆယ့်နှစ်ပါးတို့
၏ဖခင်ဖြစ်လိမ့်မည်။ သူ၏အဆက်အနွယ်တို့

ကိုလူမျိုးကြီးဖြစ်စေမည်။- 21 သို့ရာတွင်နောင်နှစ်ဤအချိန်ခန့်၌စာရာမေ
ဖွားမည့် သင်၏သားကုဇာ က်၌လည်းငါ၏ပဋိညာဉ်

ကိုတည်စေမည်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။-
22 ဘုရားသခင်သည်ထိုသို့မိန့်မှာပြီးနောက်
အာဗြဟံထံမှကြွသွားတော်မူ၏။

23 အာဗြဟံသည်ဘုရားသခင်၏အမိန့်ကို
နာခံ၍ သူ၏သားကုရုမေလ၊ အိမ်၌ပေါက်

ဖွားသောကျေးကျွန်နှင့်ငွေဝယ်ကျွန်များ
 အပါအဝင်အိမ်သားယောက်ျားအပေါင်းတို့ အား
 ထိုနေ့ချင်း၌ပင်အရေဖျားလှီးမံ ဝလာ ကိုပေးလေ၏။-
 24 အာဗြဟံသည်အရေဖျားလှီးခြင်းကိုခံချိန်
 တွင် အသက်ကိုးဆယ့်ကိုးနှစ်ရှိ၍၊-
 25 သူ၏သားကူရှုမေလသည်အသက်တစ်ဆယ့်
 သုံးနှစ်ရှိသည်။- 26-27 ထိုနေ့၌သူတို့သားအဖနှစ်ဦးနှင့်အိမ်တွင်
 ရှိသောကျေးကျွန်အပေါင်းတို့သည် အရေဖျား လှီးခြင်းမ
 ဝ်လာကိုခံကြလေသည်။

18

အာဗြဟံသားရမည်ဟူသောကတိတော်

1 ထာဝရဘုရားသည်မိရေပိုင်သောသစ်ပင်များ
 ရှိရာအရပ်တွင် အာဗြဟံအားကိုယ်ထင်ပြု
 တော်မူ၏။ နေအလွန်ပူပြင်းသောအချိန်၌
 အာဗြဟံသည်မိမိ၏တဲဝမှာထိုင်နေစဉ်၊-
 2 မျက်နှာကိုမော်ကြည့်လိုက်ရာ လူသုံးဦးရပ်နေသည်
 ကိုတွေ့မြင်ရလေသည်။ အာဗြဟံသည်သူတို့ကို
 မြင်လျှင် ခရီးဦးကြိုဆိုခြင်းငှာပြေးသွားလေ၏။
 သူသည်ဦးညွတ်ပျပ်ဝပ်လျက်၊-☆ 3 “အရှင်သခင်တို့၊
 အရှင်တို့အားညွှတ်ပြု ပါရစေ။
 အကျွန်ုပ်၏အိမ်သို့မဝင်ဘဲမနေ ပါနှင့်။-

☆ 18:2 ဟေဗြဲ၊ ၁၃:၂။

4 ခြေဆေးရန်ရေယူခဲ့ပါရစေ။ ဤသစ်ပင်
အောက်တွင်အပန်းဖြေနိုင်ပါသည်။-

5 အရှင်တို့အတွက်စားစရာအနည်းငယ်ယူခဲ့
ပါမည်။ သို့မှသာလျှင်အားပြည့်လာ၍ခရီး
ဆက်နိုင်ပါမည်။ အရှင်တို့သည်အကျွန်ုပ်အိမ်
သို့ကြွရောက်လာကြခြင်းဖြင့် အကျွန်ုပ်အား
ချီးမြှင့်ပါပြီ။ သို့ဖြစ်၍အရှင်တို့အားဧည့် ဝတ်ပြုပါရစေ'
ဟုဆိုလေ၏။

ထိုသူတို့က`သင်ပြောသည်အတိုင်းပြုပါလေ'
ဟုပြန်ပြောလေ၏။

6 အာဗြဟံသည်တဲထဲရှိစာရာထံသို့အလျင်
အမြန်ဝင်သွားပြီးလျှင်`အကောင်းဆုံးမုန့်ညက်
ကိုယူ၍မုန့်အမြန်ဖုတ်ပါ' ဟုစေခိုင်းလေ သည်။-

7 အာဗြဟံသည်နွားအုပ်ရှိရာသို့ပြေးပြီးလျှင်
ဆူဖြိုးနုနယ်သောနွားကလေးတစ်ကောင်ကို
ရွေးလျက် ကျွန်တစ်ဦး၏လက်သို့အပ်၍ဟင်း
လျာကိုအလျင်အမြန်ပြင်ဆင်စေ၏။-

8 ထိုနောက်မလိုင်၊ နို့နှင့်အမဲဟင်းတို့ကိုဧည့်သည်
များရှေ့၌တည်ခင်းသည်။ သူကိုယ်တိုင်ထိုသူတို့
အားသစ်ပင်အောက်တွင်ဧည့်ခံကျွေးမွေးသဖြင့်
သူတို့သည်စားသုံးကြ၏။

9 သူတို့က`သင်၏မယားစာရာအဘယ်မှာရှိ သနည်း'
ဟုမေး၏။

အာဗြဟံက`တဲထဲမှာရှိပါသည်။" ဟုပြန် ဖြေ၏။

10 တစ်ယောက်သောဧည့်သည်က`ယခုမှစ၍ကိုးလ
ကြာသောအခါ ငါပြန်လာဦးမည်။ ထိုအချိန်၌
သင်၏မယားစာရာ၌သားဖွားလိမ့်မည်" ဟု ဆိုလေ၏။

ထိုအချိန်၌စာရာသည် ထိုသူ၏နောက်ကွယ်
တဲဝမှာနေ၍ နားထောင်လျက်ရှိ၏။-☆

11 အာဗြဟံနှင့်စာရာတို့သည်အရွယ်လွန်ကြ
ပြီဖြစ်၍ စာရာ၌သွေးဆုံးနေပြီဖြစ်သည်။-

12 သို့ဖြစ်၍စာရာက`ငါသည်အို၍အားအင်ကုန်
ခန်းလျက်ရှိပြီ။ ကာမစည်းစိမ်ကိုမည်သို့ခံစား
နိုင်မည်နည်း။ ထို့အပြင်ငါ၏ယောကျ်ားသည်လည်း
အိုပြီ" ဟုတွေ့တောကာပြုံးရယ်လေ၏။☆

13 ထိုအခါထာဝရဘုရားက`စာရာသည်
ငါ့ဤ မျှလောက်အရွယ်ကြီးရင့်ကာမှ
သားသမီးရ နိုင်ဦးမည်လောဟုဆို၍
အဘယ်ကြောင့်ပြုံး ရယ်ရသနည်း။-

14 ထာဝရဘုရားမတတ်နိုင်သောအရာဟူ၍ရှိ
ပါသလော။ ငါပြောခဲ့ပြီးသည့်အတိုင်းနောက်
ကိုးလကြာလျှင် ငါပြန်လာဦးမည်။ ထိုအခါ
စာရာသည်သားကိုရလိမ့်မည်" ဟုအာဗြဟံ
အားမိန့်တော်မူ၏။☆

☆ 18:10 ရော၊ ၉:၉။ ☆ 18:12 ၂ပေ၊ ၃:၆။ ☆ 18:14 လု၊ ၁:၃၇။

15 စာရာသည်ကြောက်ရွံ့သဖြင့်“ကျွန်မ၊ မရယ် ပါ”
 ဟုဆိုလေ၏။
 ကိုယ်တော်က“သင်အမှန်ပင်ရယ်သည်” ဟု
 မိန့်တော်မူ၏။

သောဒိုမြို့အတွက်အာဗြဟံလျှောက်ခြင်း

16 ထိုသူတို့သည်ထွက်ခွာ၍ သောဒိုမြို့ကိုမြင်နိုင်
 သောနေရာသို့ရောက်ကြ၏။ အာဗြဟံသည်
 လည်း သူတို့အားပို့ရန်လိုက်ပါလာခဲ့သည်။-

17 ထာဝရဘုရားက“ငါပြုမည့်ကိစ္စကို
 အာဗြဟံအားအသိမပေးဘဲမဖြစ်နိုင်။-

18 သူ၏အဆက်အနွယ်တို့သည်တန်ခိုးအင်အား
 ကြီးသောလူမျိုးဖြစ်မည်။ ငါသည်သူ့အားဖြင့်
 ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူမျိုးအပေါင်းတို့အားကောင်း ချီးပေးမည်။-

19 သူသည်မိမိ၏သားမြေးတို့အား ငါ့စကားကို
 နာခံစေရန်နှင့်မှန်ကန်ဖြောင့်မတ်စွာကျင့်ကြံစေ
 ရန် ပညတ်ထားနိုင်စေအံ့သောဌာသို့ကိုငါရွေး
 ကောက်ပြီ။ ထိုသို့သူတို့နာခံကျင့်ကြံလျှင်
 သူ့အားကတိထားသမျှအတိုင်းငါပြုမည်”
 ဟုအကြံတော်ရှိ၏။

20 ထိုနောက်ထာဝရဘုရားက အာဗြဟံအား
 “သောဒိုမြို့နှင့်ဂေါမောရမြို့တို့အား အပြစ်
 တင်စွပ်စွဲသံပြင်းထန်လှ၏။ ထိုမြို့တို့၏ပြစ်
 မှုသည်လည်းကြီးလေးလှ၏။- 21 ငါသည်ကြားရသောပြစ်တင်စွပ်စွဲချက်

မှန်မမှန်ကိုသိရှိနိုင်ရန်
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

သွား၍စုံစမ်းမည်''

22 ထိုသူတို့သုံးဦးထဲမှနှစ်ဦးသည် သောဒိုမြို့
ဘက်သို့ထွက်ခွာသွားကြ၏။ ထာဝရဘုရား
ကမူ အာဗြဟံနှင့်အတူနေရစ်ခဲ့လေသည်။-

23 အာဗြဟံသည်ထာဝရဘုရားထံချဉ်းကပ်
၍''ကိုယ်တော်သည်အပြစ်မဲ့သူတို့ကို အပြစ်
ရှိသူတို့နှင့်အတူအမှန်ပင်သေကြေပျက်စီး

စေတော်မူမည်လော။- 24 အကယ်၍မြို့ထဲ၌အပြစ်မဲ့သူဦးရေငါး
ဆယ်ရှိလျှင် တစ်မြို့လုံးကိုဖျက်ဆီးပစ်မည်
လော။ ထိုသူငါးဆယ်ကိုထောက်ထား၍
မြို့ကို ချမ်းသာမပေးဘဲနေမည်လော။-

25 ကိုယ်တော်သည်အပြစ်မဲ့သူများကို အပြစ်ရှိ
သူတို့နှင့်ရော၍သုတ်သင်ပစ်မည်လော။ ထိုသို့
မဖြစ်နိုင်ပါ။ ကိုယ်တော်သည်ထိုသို့မပြုနိုင်

ပါ။ ကိုယ်တော်သည်ထိုသို့ပြုလျှင် အပြစ်မဲ့သူ
တို့သည်အပြစ်ရှိသူတို့နှင့်အတူဒဏ်ခံရ
ကြပါမည်။ ထိုသို့မဖြစ်ပါစေနှင့်။ ကမ္ဘာမြေ

ကြီးတစ်ခုလုံးကိုတရားစီရင်သောအရှင် သည်
တရားမျှတစွာစီရင်တော်မူမည်မဟုတ် ပါလော''
ဟုလျှောက်လေ၏။

26 ထာဝရဘုရားက''သောဒိုမြို့ထဲ၌အပြစ်
မဲ့သူဦးရေငါးဆယ်ရှိလျှင် ထိုသူတို့ကို

ထောက်ထား၍တစ်မြို့လုံးကိုငါချမ်းသာပေးမည်''
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

27 တစ်ဖန်အာဗြဟံက ``ဘုရားရှင်အား အတင့်
ရဲ၍ဆက်လက်လျှောက်ဆိုခြင်းကိုခွင့်လွှတ်
တော်မူပါ။ အကျွန်ုပ်သည်လူသားဖြစ်၍
မည်သို့မျှလျှောက်ခွင့်မရှိပါ။- 28 သို့သော်အပြစ်မဲ့သူငါးဆယ်အစားလေး
ဆယ်ငါးယောက်မျှရှိကောင်းရှိပါမည်။ ထို
ကဲ့သို့ငါးယောက်လိုသောကြောင့် ကိုယ်တော်
သည်တစ်မြို့လုံးကိုဖျက်ဆီးပစ်မည်လော''
ဟုမေးလျှောက်လေ၏။

ထာဝရဘုရားက ``အပြစ်မဲ့သူလေးဆယ်
ငါးယောက်ရှိလျှင် မြို့ကိုဖျက်ဆီးပစ်မည် မဟုတ်''
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

29 ``အပြစ်မဲ့သူလေးဆယ်မျှသာရှိလျှင် မြို့
ကိုဖျက်ဆီးပစ်ဦးမည်လော'' ဟုအာဗြဟံ
ကထပ်၍မေးလျှောက်လေ၏။

ကိုယ်တော်က ``အပြစ်မဲ့သူလေးဆယ်ရှိလျှင်
ငါသည်မြို့ကိုမဖျက်ဆီး'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

30 တစ်ဖန်အာဗြဟံက ``အို ဘုရားရှင်၊ အမျက်
ထွက်တော်မမူပါနှင့်။ တစ်ကြိမ်ထပ်၍လျှောက်
တင်ပါရစေ။ အပြစ်မဲ့သူသုံးဆယ်ရှိလျှင်
မြို့ကိုဖျက်ဆီးပစ်ဦးမည်လော'' မေးလျှောက် ပြန်၏။

ကိုယ်တော်က`အပြစ်မဲ့သူသုံးဆယ်ရှိလျှင်
ငါသည်မြို့ကိုမဖျက်ဆီး" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

31 တစ်ဖန်အာဗြဟံက`အို ဘုရားရှင်၊ အကျွန်ုပ်
အတင့်ရဲ၍ ဆက်လက်လျှောက်ဆိုခြင်းကိုခွင့်
လွှတ်တော်မူပါ။ အပြစ်မဲ့သူနှစ်ဆယ်မျှသာ ရှိလျှင်
မြို့ကိုဖျက်ဆီးပစ်ဦးမည်လော" ဟု မေးလျှောက်ပြန်၏။

ကိုယ်တော်က`အပြစ်မဲ့သူနှစ်ဆယ်ရှိလျှင် မြို့
ကိုမဖျက်ဆီး" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

32 နောက်တစ်ဖန်အာဗြဟံက`အို ဘုရားရှင်၊
အမျက်ထွက်တော်မမူပါနှင့်။ အကျွန်ုပ်တစ်
ကြိမ်သာထပ်၍လျှောက်တင်ပါရစေ။ အပြစ်
မဲ့သူဆယ်ယောက်မျှသာရှိလျှင် မြို့ကိုဖျက်
ဆီးပစ်ဦးမည်လော" ဟုလျှောက်ပြန်သည်။

ကိုယ်တော်က`အပြစ်မဲ့သူဆယ်ယောက်ရှိ
လျှင် မြို့ကိုငါမဖျက်ဆီး" ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

33 ထာဝရဘုရားသည်အာဗြဟံအားမိန့်ကြား
ပြီးသောအခါ ကြွသွားတော်မူ၏။ အာဗြဟံ
သည်လည်းမိမိနေအိမ်သို့ပြန်ခဲ့လေသည်။

19

သောဒုံမြို့၏အပြစ်ဒုစရိုက်

1 ထိုနေ့ည၌ကောင်းကင်တမန်နှစ်ပါးတို့သည်
သောဒုံမြို့သို့ရောက်ရှိလာကြသောအခါ

လောတသည်မြို့တံခါးဝမှာထိုင်လျက်ရှိ၏။

ကောင်းကင်တမန်တို့ကိုမြင်လျှင် သူသည်ထ၍ခရီးဦးကြိုပြုလေ၏။

သူသည်သူတို့ရှေ့တွင်ဦးညွတ်လျက်၊-

2 အကျွန်ုပ်သည်အရှင်တို့အားညွှတ်ပြုပါရစေ။

အကျွန်ုပ်အိမ်သို့ကြွတော်မူကြပါ။ ခြေကိုဆေး၍ညအိပ်တည်းခိုကြပါ။

နံနက်စောစောထ၍ခရီးဆက်ကြပါ။" ဟုခေါ်ဖိတ်လေ၏။

သို့ရာတွင်ကောင်းကင်တမန်တို့က`ငါတို့သည်
အပြင်လမ်းမပေါ်၌သာနေပါမည်" ဟုဆိုလေ၏။

3 ဧည့်သည်နှစ်ဦးတို့သည်လောတအဖန်တလဲလဲခေါ်ဖိတ်ခြင်းကြောင့်
သူ၏အိမ်သို့လိုက်လာကြ၏။ လောတသည်သူ၏အစေခံတို့အားမုန့်ဖုတ်
စားဖွယ်ကောင်းများကိုပြင်ဆင်စေ၏။

ထို့နောက်ဧည့်သည်တို့သည်သုံးဆောင်ကြ၏။

4 ဧည့်သည်များအိပ်ရာမဝင်မီယောကျ်ားအကြီးအငယ်အပါအဝင်
သောဒိုမြို့သားအပေါင်းတို့သည်လောတ၏အိမ်ကိုဝိုင်းထားကြ၏။-

5 သူတို့သည်လောတကိုဟစ်ခေါ်လျက်`သင့်ထံ၌ဤညတည်းခိုရန်ရောက်
သူတို့ကိုထုတ်ပေးပါ။" ဟုတောင်းဆိုကြလေသည်။

သောဒိုမြို့သားတို့က ထိုဧည့်သည်တို့နှင့်ကာမစပ်ယှက်လိုကြ၏။

6 လောတကအိမ်အပြင်သို့ထွက်၍

တံခါးကိုပိတ်လျက်၊-

7 အဆွေတို့၊

ဤကဲ့သို့ယုတ်မာသောအမှုကိုမပြုရန် တောင်းပန်ပါ၏။-

8 ကျွန်ုပ်၌အပျိုစင်သမီးနှစ်ယောက်ရှိပါ၏။

ထိုသမီးတို့ကိုသင်တို့ပြုလိုသမျှအတိုင်းပြုနိုင်ရန်

ထုတ်ပေးပါမည်။ ဤသူတို့ကိုကားချမ်းသာပေးကြပါ။

သူတို့သည်အကျွန်ုပ်၏ဧည့်သည်ဖြစ်၍
သူတို့အားစောင့်ရှောက်ရန်အကျွန်ုပ်မှာတာဝန်ရှိပါသည်။
ဟုတောင်းပန်လေ၏။*

9 သို့ရာတွင်သူတို့က`သင်သည်တစ်ရပ်တစ်ကျေးမှလာ၍
ငါတို့ကိုဩဇာမပေးနှင့်။ ဖယ်ပေး။

မဖယ်ပေးလျှင်သူတို့ခံရသည်ထက်သင်ပို၍ခံရမည်။
ဟုဆိုလေသည်။ သူတို့သည်လောတကိုနောက်သို့ဖိတွန်းလျက်
အိမ်တံခါးကိုချိုးဖျက်ရန်ရှေ့သို့တက်လာကြသည်။-

10 သို့ရာတွင်ဧည့်သည်နှစ်ဦးကတံခါးကိုဖွင့်လျက်
လောတကိုအိမ်ထဲသို့ဆွဲသွင်းပြီးလျှင်

တံခါးကိုပိတ်လိုက်ကြ၏။- 11 ထိုနောက်အပြင်ဘက်၌ရှိသောသူအားလုံး
သူတို့သည်တံခါးပေါက်ကိုရှာ၍မတွေ့နိုင်ကြ။*

သောဒိုမြို့မှလောတထွက်ခွာခြင်း

12 ဧည့်သည်နှစ်ဦးတို့က`ငါတို့သည်ဤအရပ်ကိုဖျက်ဆီးပစ်မည်ဖြစ်စေ၊
မြို့ထဲတွင်သင်နှင့်ဆိုင်သောသင်၏သားသမီး၊

သမက်နှင့်အခြားဆွေမျိုးသားချင်းများရှိကြလျှင်ထွက်ခွာသွားကြစေ။-

13 သောဒိုမြို့သားတို့အားကြီးလေးသောအပြစ်တင်စွပ်စွဲသံများကိုထားစေ
သောဒိုမြို့ကိုဖျက်ဆီးပစ်ရန် ငါတို့ကိုစေလွှတ်လိုက်သည်။

ဟုလောတအားဆိုလေသည်။

14 ထိုအခါလောတသည် မိမိ၏သမက်လောင်းများထံသို့သွား၍`ဤအ
ထာဝရဘုရားသည်ဤမြို့ကိုဖျက်ဆီးတော်မူမည်။

* 19:8 သူကြီး၊ ၁၉:၂၂-၂၄။ * 19:11 ၄ရာ၊ ၆:၁၈။

ဟုတိုက်တွန်းလေ၏။ သို့ရာတွင်သမက်လောင်းတို့သည်
လောတကျီစားပြောနေသည်ဟုထင်မှတ်ကြလေသည်။

15 နံနက်အချိန်အရု ဟ်တက်အချိန်၌
ကောင်းကင်တမန်တို့ကလောတအားအမြန်ထွက်သွားရန်တိုက်တွန်းလေသ
သူတို့က`မြို့ကိုဖျက်ဆီးသောအခါသင်၏မယားနှင့်သမီးနှစ်ယောက်အသ
သူတို့ကိုခေါ်၍ယခုအမြန်ထွက်လော့' ဟုဆို၏။-

16 သို့သော်လည်းလောတသည်ဖင့်နွံလျက်နေ၏။
ထာဝရဘုရားသည်သူ့ကိုသနားတော်မူ၏။

သို့ဖြစ်၍ကောင်းကင်တမန်တို့သည် သူနှင့်သူ၏မယား၊
သူ၏သမီးနှစ်ယောက်တို့ကိုလက်ဆွဲ၍
မြို့ပြင်သို့ထုတ်ကြ၏။- * 17 ထိုနောက်ကောင်းကင်တမန်တစ်ပါးက`အသ
နောက်သို့လှည့်မကြည့်နှင့်။ ချိုင့်ဝှမ်းထဲ၌မရပ်နားနေနှင့်။
အသက်ချမ်းသာရာရရန်တောင်ပေါ်သို့ပြေးကြလော့'

ဟုမှာကြားလေသည်။
18 လောတက`ကိုယ်တော်၊ အကျွန်ုပ်တို့တောင်ပေါ်သို့မပြေးပါရစေနှင့်

19 ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်အားကျေးဇူးပြုသဖြင့်
အသက်ချမ်းသာရာရခဲ့ပါပြီ။ တောင်များသည်ခရီးဝေးလှပါ၏။
တောင်ပေါ်သို့မရောက်မီဘေးသင့်မည်ဟုစိုးရိ
မ်ရပါ၏။- 20 ရှေ့တွင်မြို့ကလေးတစ်မြို့ရှိပါသည်။

ထိုမြို့သည်နီးသဖြင့်ရောက်လွယ်ပါသည်။
ထိုမြို့သို့ပြေးပါရစေ။ မြို့ငယ်ကလေးဖြစ်၍
အကျွန်ုပ်အတွက်လုံခြုံမှုရှိပါမည်' ဟုလျှောက်လေ၏။

☆ 19:16 ၂ပေ၊ ၂:၇။

21 ကောင်းကင်တမန်က`ကောင်းပြီ။
 ထိုမြို့ကိုငါမဖျက်ဆီး။- 22 မြန်မြန်ပြေးလော့။
 ထိုမြို့သို့သင်မရောက်မီ ငါသည်သောဒုံမြို့ကိုဒဏ်မစီရင်နိုင်''
 ဟုဆိုလေ၏။

လောတသည်ထိုမြို့ကိုမြို့ကလေးဟုခေါ်သဖြင့်
 ဇောရမြို့ဟုနာမည်တွင်လေ၏။

သောဒုံမြို့နှင့်ဂေါမောရမြို့တို့ကိုဖျက်ဆီးခြင်း

23 နေထွက်ချိန်၌ဇောရမြို့သို့လောတရောက်ရှိလေ၏။-
 24 ထိုအခါ၌ထာဝရဘုရားသည် သောဒုံမြို့နှင့်ဂေါမောရမြို့များပေါ်သို့
 ကန်မီးမိုးကိုရွာချစေတော်မူသဖြင့်၊- 25 ထိုမြို့များနှင့်ချိုင့်ဝှမ်းတစ်လျှောက်
 ☆ 26 လောတ၏မယားကမူနောက်သို့လှည့်ကြည့်မိသဖြင့်
 ဆားတိုင်အဖြစ်သို့ပြောင်းလဲသွားလေသည်။☆

27 နောက်နေ့နံနက်စောစော၌အာဗြဟံသည်
 ထာဝရဘုရား၏ရှေ့တော်တွင်ရပ်ခဲဖူးသောနေရာသို့အမြန်သွားလေ၏။-

28 သူသည်သောဒုံမြို့၊ ဂေါမောရမြို့နှင့်ချိုင့်ဝှမ်းတစ်လျှောက်လုံးကိုလှမ်း
 မီးဖိုကြီးတစ်ခုမှမီးခိုးတက်သကဲ့သို့ မြေပြင်မှအခိုးတက်လျက်ရှိသည်ကို

29 သို့ရာတွင်ထာဝရဘုရားသည်လောတနေထိုင်ရာ
 ချိုင့်ဝှမ်းရှိမြို့များကိုဖျက်ဆီးသောအခါ၌
 အာဗြဟံကိုသတိရတော်မူ၏။ လောတကိုလည်းပျက်စီးခြင်းဘေးမှလွတ်

မောဘလူမျိုးနှင့်အမုမုန်လူမျိုးတို့၏အစ

☆ 19:25 မ၊ ၁၀:၁၅၊ ၁၁:၂၃-၂၄။ လု၊ ၁၀:၁၂၊ ၁၇:၂၉။ ၂ပေ၊ ၂:၆။ ယု၊ ၇။
 ☆ 19:26 လု၊ ၁၇:၃၂။

30 လောတသည်ဇောရမြို့တွင်မနေထိုင်ဝံ့သဖြင့် သမီးနှစ်ယောက်တို့နှင့်အတူတောင်ပေါ်သို့ပြောင်းရွှေ့ပြီးလျှင် လိုဏ်ဂူတစ်ခုအတွင်း၌နေလေ၏။- 31 သမီးအကြီးကသူ၏ညီမအား`ငါ့ ငါတို့မှအမျိုးဆက်ကျန်ရစ်ခဲ့စေရန် ကမ္ဘာမှာငါတို့အားထိမ်းမြားမည့်သူတို့ 32 သို့ဖြစ်သောကြောင့်ဖခင်ကိုစပျစ်ရည်တိုက်၍မူးယစ်စေပြီးလျှင် သူ၏အမျိုးဆက်မပြတ်စေရန်သူနှင့်အတူအိပ်ကြစို့' ဟုဆိုလေ၏။- 33 ထိုည၌သူတို့သည်ဖခင်အားစပျစ်ရည်တိုက်၍ သမီးအကြီးသည်ဖခင်နှင့်အိပ်လေ၏။ ဖခင်သည်မူးယစ်နေသဖြင့် မိမိပြုသည့်အမှုကိုမိမိမသိချေ။

34 နောက်တစ်နေ့၌သမီးအကြီးကညီမအား`ယမန်နေ့ညကငါသည်ဖခင် ယနေ့ညတွင်သူ့အားတစ်ဖန်မူးယစ်စေ၍ သင်ကလည်းငါ့သို့သူနှင့်ဝင်၍အိပ်လော့။ သို့မှသာလျှင်ငါတို့တစ်ယောက်စီ၌ ဖခင်နှင့်သားသမီးမျိုးဆက်ရမည်' ဟုဆိုလေ၏။- 35 ထိုည၌လည်းသူတို့သည်ဖခင်ကိုစပျစ်ရည်တိုက်၍မူးယစ် သမီးအငယ်သည်သူနှင့်အိပ်လေ၏။ ဖခင်လည်းမူးယစ်နေသဖြင့် မိမိပြုသည့်အမှုကိုမိမိမသိချေ။-

36 ထိုသို့အားဖြင့်လောတ၏သမီးနှစ်ယောက်တို့သည် သူတို့၏ဖခင်နှင့်သန္ဓေစွဲကြလေသည်။-

37 သမီးအကြီးတွင်သားတစ်ယောက်ဖွားမြင်၍ မောဘဟုနာမည်မှည့်၏။ ထိုသားသည်လက်ရှိမောဘလူမျိုးတို့၏ဖခင်ဖြစ်

38 သမီးအငယ်လည်းသားတစ်ယောက်ဖွားမြင်၍ ဗေန မှ မိဟုနာမည်မှည့်၏။ ထိုသားသည်လက်ရှိအ မှ မုန်လူမျိုး၏ဖခင်ဖြစ်သတည်း။

20

အာဗြဟံနှင့်အဘိမလက်

1 အာဗြဟံသည်မိရေအရပ်မှခါနာ န်ပြည်တောင်
 ပိုင်းသို့ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ပြီးလျှင် ကာဒေရှမိမြို့နှင့်ရှုရ
 မြို့စပ်ကြားရှိအရပ်တွင်နေထိုင်လေ၏။ သူသည်
 ဂေရာမြို့၌နေထိုင်စဉ်- 2 သူ၏မယားစာရာသည်မိမိ၏နှမဖြစ်သည်
 ဟုဆို၏။ ထို့ကြောင့်ဂေရာဘုရင်အဘိမလက်
 ကစာရာကိုသိမ်းပိုက်လေသည်။- 3 ညအခါအိပ်မက်ထဲ၌ဘုရားသခင်က
 သည်ဤမိန်းမကိုသိမ်းပိုက်သဖြင့်သေရမည်။
 သူသည်လင်ရှိမယားဖြစ်သည်" ဟုအဘိ
 မလက်အားမိန့်တော်မူ၏။

4 သို့ရာတွင်အဘိမလက်သည် သူမအနီးသို့
 မချဉ်းကပ်သေး။ သူက"ထာဝရဘုရား၊ အကျွန်ုပ်
 သည်အပြစ်ကင်းပါ၏။ အကျွန်ုပ်နှင့်အကျွန်ုပ်၏
 လူမျိုးကိုဖျက်ဆီးမည်လော။- 5 အာဗြဟံကိုယ်တိုင်ကသူ၏နှမဖြစ်သည်
 ဆိုပါ၏။ သူကလည်းအာဗြဟံသည်သူ၏အစ်ကို
 ဖြစ်သည်ဟုဆိုပါသည်။ အကျွန်ုပ်သည်စိတ်သဘော
 ရိုးသားစွာဖြင့် ဤအမှုကိုကြံစည်မိပါသည်။
 သို့ရာတွင်အပြစ်ကူးလွန်ခြင်းမရှိပါ" ဟု လျှောက်ဆို၏။

6 အိပ်မက်ထဲ၌ပင်ဘုရားသခင်က"သင်သည်
 စိတ်သဘောရိုးသားစွာဖြင့် ဤအမှုကိုကြံ
 စည်မိခြင်းဖြစ်ကြောင်းငါသိ၏။ သို့ဖြစ်၍သင်

☆ 20:2 ကာ ၁၂:၁၃၊ ၂၆:၇။

သည်ငါ့ကိုမပြစ်မှားမိစေခြင်းငှာ ထိုမိန်းမ
ကိုလက်ရောက်မကူးလွန်ရန်ငါတားဆီးခဲ့ပြီ။-

7 ယခုပင်ထိုမိန်းမကိုသူ၏ယောကျာ်းထံသို့
ပြန်အပ်လော့။ ထိုသူသည်ပရောဖက်ဖြစ်၍သင့်
အသက်ချမ်းသာရာရစေရန် သူသည်သင့်အ
တွက်ဆုတောင်းပေးလိမ့်မည်။ ထိုမိန်းမကိုပြန်
၍မအပ်လျှင်မူကား သင်နှင့်တကွသင်၏လူ
မျိုးအားလုံးတို့သည်မှုချသေရကြမည်။
ဟုဘုရင်အားမိန့်တော်မူ၏။

8 နောက်တစ်နေ့နံနက်စောစော၌အဘိမလက်
သည် သူ၏အရာရှိအပေါင်းတို့ကိုဆင့်ခေါ်၍
အဖြစ်အပျက်အလုံးစုံကိုပြောပြသည့်
အခါ သူတို့သည်အလွန်ကြောက်ရွံ့ကြ၏။-

9 ထိုနောက်အဘိမလက်သည်အာဗြဟံကိုခေါ်
၍ `သင်သည် ငါတို့အားအဘယ်သို့ပြုဘိသနည်း။
သင့်ကိုငါဘယ်ကဲ့သို့ပြစ်မှားမိခဲ့သဖြင့် သင်
သည်ငါနှင့်တကွငါ၏နိုင်ငံကိုဘေးဒုက္ခဆိုက်
ရောက်စေပါသနည်း။ သင်သည် ငါ့အားမပြုအပ်
သည့်အမှုကိုပြုပါသည်တကား။- 10 အဘယ်ကြောင့်သင်ဤသို့ပြုပါသန
ဟု မေးလေသည်။

11 အာဗြဟံက `ဤအရပ်သားတို့သည်ဘုရား
သခင်ကိုကြောက်ရွံ့ခြင်းမရှိကြသဖြင့် ကျွန်ုပ်
၏မယားကိုသိမ်းယူရန်ကျွန်ုပ်ကိုသတ်ကြလိမ့်

မည်ဟုထင်သောကြောင့်ဤသို့ပြုမိပါသည်။-

12 စင်စစ်အားဖြင့်သူသည်ကျွန်ုပ်၏နှုမဖြစ်ပါ၏။

သူသည်ကျွန်ုပ်နှင့်ဖအေတူ၊ မအေကွဲနှုမဖြစ်သည့်အပြင်ကျွန်ုပ်၏မယားလည်းဖြစ်ပါသည်။-

13 သို့ဖြစ်၍ထာဝရဘုရားသည်ကျွန်ုပ်အားဖခင်၏အိမ်မှနှိုင်းငံ့ရပ်ခြားသို့ထွက်ခွာသွားစေသည့်

အခါ ကျွန်ုပ်ကစာရာအားငါ့ကိုသစ္စာစောင့်သည့်အနေဖြင့် သင်ရောက်လေရာရာတွင်ငါသည်သင်၏အစ်ကိုဖြစ်ကြောင်းပြောရန်မှာကြားခဲ့ပါသည်။"

ဟုဖြေကြားလေသည်။

14 ထိုနောက်အဘိမလက်သည် စာရာကိုအာဗြဟံထံပြန်အပ်လေ၏။ အာဗြဟံအားသိုးနွားနှင့်

ကျေးကျွန်များကိုလည်းပေးသနားလေသည်။-

15 အဘိမလက်က`ငါ၏တိုင်းပြည်တစ်ဝန်းလုံးတွင် သင်ကြိုက်ရာအရပ်၌နေလော့'" ဟု

အာဗြဟံအားမိန့်ကြား၏။- 16 ထိုနောက်စာရာအား`သင်သည်အပြစ်မဲ့ပြင်သင်၏အပေါင်းအဖော်တို့သိစေရန်သက်သေ

အထောက်အထားအဖြစ် ငါသည်သင်၏အစ်ကိုအားငွေသားတစ်ထောင်ပေးပြီ။ လူတိုင်းကသင်

သည်အပြစ်တစ်စုံတစ်ရာကူးလွန်ခြင်းမရှိကြောင်းသိလိမ့်မည်'" ဟုဆိုလေ၏။

17-18 အာဗြဟံ၏မယားစာရာကိုသိမ်းပိုက်သည့်ကိစ္စကြောင့် အဘိမလက်၏နန်းတော်တွင်ရှိ

သမ္မုသောမိန်းမတို့သည်	သားသမီးမရစေ
ခြင်းငှာထာဝရဘုရားစီရင်တော်မူ၏။	ထိုကြောင့်
အာဗြဟံသည်အဘိမလက်အတွက်	ထာဝရ
ဘုရားထံဆုတောင်းသဖြင့်သူသည်ကျန်းမာ	လာ၏။
သူ၏မယားနှင့်သူ၏ကျွန်းမတို့သည်	လည်း
သားသမီးရနိုင်ရန်ကျန်းမာလာကြ	လေသည်။

21

ဣဇက်ကိုဖွားမြင်ခြင်း

1 ထာဝရဘုရားသည်ကတိတော်ရှိသည်အတိုင်း
စာရာကိုကောင်းချီးပေးတော်မူသဖြင့်၊-

2 အာဗြဟံအသက်အရွယ်ကြီးရင့်သည့်အခါ
၌ စာရာသည်ကိုယ်ဝန်ဆောင်၍သားကိုဖွားမြင်
လေ၏။ ဘုရားသခင်သတ်မှတ်သောအချိန်၌

ထိုသားကိုဖွားမြင်၏။-[☆] 3 အာဗြဟံသည်ထိုသားကိုဣဇက်
ဟုနာမည် မှည့်၍၊- 4 ဘုရားသခင်မိန့်မှာတော်မူသည့်အတိုင်းရှစ်ရက်
သားအရွယ်၌အရေဖျားလှီးခြင်းမင်္ဂလာကို

စီရင်လေသည်။-[☆] 5 ဣဇက်ကိုဖွားမြင်သောအခါအာဗြဟံသည်
အသက်တစ်ရာရှိပြီဖြစ်၏။- 6 စာရာကလည်း ``ဘုရားသခင်သည်ငါ့အား
စေတော်မူပြီ။ ဤသတင်းကိုကြားရသောသူ

တိုင်းငါနှင့်အတူရယ်လိမ့်မည်'' ဟုဆိုလေ၏။-
7 စာရာကဆက်လက်၍ ``စာရာသည်သားကိုနို့

☆ 21:2 ဟေဗြဲ ၁၁:၁၁။ ☆ 21:4 က၊ ၁၇:၁၂။ တ၊ ၇:၈။ ၂၁:၁၀။ ဂလ၊ ၄:၂၉-၃၀။

တိုက်မည်ဟုမည်သူကအာမြဟံအားပြောမည်
နည်း။ ယခုမူကားအသက်အရွယ်ကြီးရင့်သော
အချိန်၌ငါသည်သူ့အတွက်သားကိုဖွားပြီ" ဟုဆိုလေ၏။

8 ထိုသူငယ်သည်ကြီးထွားလာ၍နို့ခွဲသောနေ့၌
အာမြဟံသည်ညွှန်ခံပွဲကြီးကျင်းပလေ၏။

ဟာဂရနှင့်ကူရှမေလတို့ကိုနှင်ခြင်း

9 တစ်နေ့သ၌အီဂျစ်အမျိုးသမီးဟာဂရ
နှင့်ရသော အာမြဟံ၏သားကူရှမေလသည်
စာရာ၏သားကူဇာ ကံနှင့်အတူကစားလျက် ရှိသည်။-

10 ထိုအခြင်းအရာကိုမြင်လျှင်စာ ရာက`ဤကျွန်မ
နှင့်သူ၏သားကိုနှင်ပစ်ပါ။ ကျွန်မ၏သားကူဇာ
ကံ ဆက်ခံရမည့်အမွေဥစ္စာကိုဤကျွန်မ၏သား
ပါဝင်ခံစားခွင့်မရှိရ" ဟုအာမြဟံအား ပြောလေသည်။*

11 ကူရှမေလသည်မိမိ၏သားဖြစ်သောကြောင့်
အာမြဟံသည်ထိုစကားကိုကြားရလျှင်

စိတ်မချမ်းမသာဖြစ်လေ၏။- 12 သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်က`ထိုသူငယ်နှင့်

သင်၏ကျွန်မဟာဂရအတွက်စိတ်မချမ်း

မသာမဖြစ်နှင့်။ ငါကတိထားသည့်အတိုင်း
ကူဇာ ကံမှသင်၏အမျိုးအနွယ်ဆင်းသက်မည်

ဖြစ်သောကြောင့် စာရာပြောသမျှအတိုင်း

ဆောင်ရွက်လော့။- * 13 ကျွန်မ၏သားသည်လည်းသင်၏သားဖြစ်သော

* 21:10 ဂလ၊ ၄:၂၉-၃၀။ * 21:12 ရော၊ ၉:၇။ ဟေဗြဲ၊ ၁၁:၁၈။

ကြောင့်သူ၏အဆက်အနွယ်ကိုလည်းလူမျိုးကြီးဖြစ်စေမည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

14 နောက်တစ်နေ့နံနက်စောစော၌အာဗြဟံသည် အစားအစာနှင့်ရေဘူးကိုဟာဂရအားပေးလေ၏။ သူငယ်ကိုလည်းကျွန်မ၏ပခုံးပေါ်တွင် တင်၍အိမ်မှထွက်ခွာသွားစေ၏။ ဟာဂရသည် လည်းအိမ်မှထွက်ခွာခဲ့ရာဗေရရော့ဟုခေါ်သောတောက နှု တာရသို့ရောက်လေ၏။-

15 ရေဘူးတွင်ရေကုန်သောအခါသူသည် ကလေးကိုချုံ့အောက်၌ထားခဲ့ပြီးလျှင်-

16 ကိုက်တစ်ရာခန့်အကွာသို့သွား၍ထိုင်၏။ သူက "သူငယ်ရေငတ်၍သေသည်ကိုငါမမြင်လို" ဟုဆို၏။ ထိုအခါသူမသည်ကျယ်လောင်စွာ ငိုလေ၏။

17 ဘုရားသခင်သည်သားငယ်ငိုသံကိုကြားတော်မူ၏။ ထိုကြောင့်ဘုရားသခင်၏ကောင်းကင်တမန်သည်ကောင်းကင်မှ ဟာဂရ၊ သင်သည် အဘယ်ကြောင့်စိတ်ပူပန်ရသနည်း။ မစိုးရိမ် နှင့်။ ဘုရားသခင်သည်သား၏ငိုသံကိုကြား တော်မူပြီ။-

18 ထလော့၊ သွား၍သူငယ်ကိုပိုက်ချီလော့။ ငါသည် သူ၏အဆက်အနွယ်ကိုလူမျိုးကြီးဖြစ်စေ မည်" ဟုဆိုလေ၏။- 19 ထိုနောက်ဘုရားသခင်သည်ဟာဂရ၏မျက်စိကိုဖွင့်တော်မူသဖြင့်သူသည်ရေတွင်းကိုမြင်ရလေ၏။ သူသည်သားရေဘူးတွင်ရေတွင်းမှရေ

နှင့်ဖြည့်၍သားငယ်ကိုရေတိုက်လေသည်။-

20 ဘုရားသခင်သည်သူငယ်နှင့်အတူရှိတော်
မူ၏။ သူငယ်သည်လည်းကြီးထွား၍ပါရန်ဟု
ခေါ်သောတောက နှု တာရ၌နေထိုင်သဖြင့်ကျင်
လည်သောမုဆိုးဖြစ်လာသည်။- 21 သူသည်ပါရန်တောက
နှုတာရတွင်နေ-ထိုင်လျက် သူ့မိခင်သည်သူ့အားအီလျစ်အမျိုးသမီး
တစ်ဦးနှင့်စုံဖက်ပေးလေ၏။

အာဗြဟံနှင့်အဘိမလက်တို့၏သဘောတူညီချက်

22 ထိုအချိန်အခါအဘိမလက်သည်သူ၏စစ်ဗိုလ်
ချုပ်ဖိကောလနှင့်အတူအာဗြဟံထံသို့သွား
၍“သင်ဆောင်ရွက်သမျှတို့၌ဘုရားသခင်ပါ
ရှိတော်မူ၏။-☆ 23 သို့ဖြစ်၍သင်သည်ငါ့ကိုသော်လည်းကောင်း၊
ငါ ၏သားသမီးနှင့်အဆက်အနွယ်များကိုသော်
လည်းကောင်းမလှည့်စားပါဟူ၍ဘုရားသခင်
၏ရှေ့တော်၌ကတိသစ္စာဆိုပါလော့။ ငါသည်
သင့်အားသစ္စာစောင့်သည့်နည်းတူ ငါ့ကိုသော်
လည်းကောင်း၊ သင်မှိုတင်းနေထိုင်ရာဤပြည်
ကိုသော်လည်းကောင်းသစ္စာစောင့်ပါမည်ဟူ၍
ကတိပြုလော့” ဟုအာဗြဟံအားဆိုလေ၏။

24 အာဗြဟံကလည်း“ထိုအတိုင်းငါကတိ
သစ္စာဆိုပါ၏” ဟုဆို၏။

☆ 21:22 က၊ ၂၆:၂၆။

25 အာဗြဟံသည်အဘိမလက်၏ကျွန်တို့က
အတင်းအဋ္ဌ ဌ မှ မသိမ်းယူသောရေတွင်းအကြောင်း
ကိုအဘိမလက်အားတိုင်ကြားလေ၏။-

26 ထိုအခါအဘိမလက်က "မည်သူ့ဤသို့
ပြုလုပ်သည်ဟူ၍ငါမသိရ။ သင်ကငါ့ကို
ယခင်ကမပြောသဖြင့် ဤကိစ္စအကြောင်း
ကိုယခုမှငါသိရသည်" ဟုဆိုလေ၏။-

27 ထိုနောက်အာဗြဟံသည်အဘိမလက်အား
သိုးနှင့်နွားတို့ကိုပေး၍သူတို့နှစ်ဦးကတိ
သစ္စာပြုကြလေသည်။- 28 တစ်ဖန်အာဗြဟံသည်သူ၏သိုးအုပ်မှသိုး
ကလေးခုနှစ်ကောင်ကိုခွဲထုတ်လေ၏။-

29 အဘိမလက်က "သင်အဘယ်ကြောင့်ထိုသို့
ပြုလုပ်သနည်း" ဟုမေး၏။

30 အာဗြဟံက "ဤရေတွင်းသည်ငါတူးသော
ရေတွင်းဖြစ်သည်ဟုအသိအမှတ်ပြုသည့်
အနေဖြင့် ဤသိုးကလေးခုနှစ်ကောင်ကို
လက်ခံပါ" ဟုဖြေကြားလေသည်။-

31 ထိုသို့သူတို့နှစ်ဦးသည်သစ္စာဆိုကြသည် ဖြစ်၍
ထိုအရပ်ကိုဗေရရှောဘဟုခေါ်တွင် ကြသည်။

32 ဗေရရှောဘအရပ်တွင်သူတို့ကတိသစ္စာ
ဆိုပြီးသည့်နောက် အဘိမလက်နှင့်ဖိကော
လတို့သည်ဖိလိ တု တံပြည်သို့ပြန်ကြလေ၏။-

33 အာဗြဟံသည်ဗေရရှောဘအရပ်တွင်မန်

ကျည်းတစ်ပင်ကိုစိုက်၍အစဉ်အမြဲတည်
 တော်မူသော ဘုရားသခင်တည်းဟူသော
 ထာဝရဘုရားကိုတိုင်တည်၍ဝတ်ပြု ကိုးကွယ်လေ၏။-
 34 ထိုနောက်အာဗြဟံသည်ဖိ လိ တု တံပြည်တွင်
 ကြာမြင့်စွာနေထိုင်လေသည်။

22

ဣဇာက်ကိုပူဇော်စေခြင်း

1 ကာလအတန်ကြာသောအခါဘုရားသခင်
 သည် အာဗြဟံ၏နာခံခြင်းသဘောကိုစစ်ဆေး
 တော်မူ၏။ ဘုရားသခင်က“အာဗြဟံ” ဟုခေါ်
 လျှင်အာဗြဟံက“အကျွန်ုပ်ရှိပါ၏အရှင် ဘုရား”
 ဟုထူးလေ၏။

2 ထိုအခါဘုရားသခင်က“သင်အလွန်ချစ်သော
 သင်၏တစ်ဦးတည်းသောသားဣဇာ က်ကိုခေါ်ဆောင်
 ၍မောရိပြည်သို့သွားလော့။ ထိုအရပ်တွင်ငါပြု
 မည့်တောင်ပေါ်၌သူ့ကိုယဇ်ကောင်အဖြစ်ဖြင့်
 ငါ့အားပူဇော်လော့” ဟုအမိန့်ပေးတော် မူ၏။*

3 နောက်တစ်နေ့နံနက်စောစောတွင်အာဗြဟံသည်
 ယဇ်ပူဇော်ရန်ထင်းကိုခွဲ၍မြည်းပေါ်သို့တင်
 ပြီးလျှင် ဣဇာ က်နှင့်အစေခံနှစ်ယောက်တို့ကို
 ခေါ်လျက်ဘုရားသခင်ညွှန်ပြသောအရပ်
 သို့ရှေ့ရှုလာခဲ့သည်။- 4 တတိယနေ့သို့ရောက်သော်အာဗြဟံသည်

* 22:2 ဇရာ၊ ၃:၁။

ထိုအရပ်ကိုအဝေးမှမြင်ရ၏။- 5 ထိုအခါသူ၏အစေခံတို့အား“သင်တို့သ
 ဤအရပ်တွင်မြည်းနှင့်အတူနေရစ်ကြ။ ငါ
 နှင့်ငါ့သားတို့ကထိုအရပ်သို့သွား၍ဘုရား
 ကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်ပြီးလျှင်ပြန်လာမည်” ဟု
 မှာကြားလေသည်။

6 အာဗြဟံသည်ယဇ်ပူဇော်ရန်ထင်းကိုကုဇာ
 က် အားသယ်စေ၍ သူ့ကိုယ်တိုင်ကမူဌ ဌားနှင့်မီး
 ပျိုးရန်မီးခဲကိုယူဆောင်ခဲ့လေသည်။ သူတို့
 အတူတကွလျှောက်လာကြစဉ်-
 7 ကုဇာက်က“အဖ” ဟုခေါ်လိုက်၏။
 အာဗြဟံက“ငါ့သား” ဟုထူး၏။
 ကုဇာ က်က“အဖထံမှာမီးလည်းပါပြီ။ ထင်း
 လည်းပါပြီ။ ယဇ်ပူဇော်ရန်သိုးငယ်အဘယ် မှာနည်း”
 ဟုမေး၏။

8 အာဗြဟံက“ဘုရားသခင်ကိုယ်တော်တိုင်
 ယဇ်ကောင်ကိုစီမံပေးပါလိမ့်မည်” ဟုပြန် ဖြေလိုက်၏။
 ထိုနောက်သူတို့နှစ်ဦးဆက်၍ လျှောက်သွားကြလေသည်။

9 ဘုရားသခင်ညွှန်ပြတော်မူသောအရပ်သို့
 ရောက်ကြသောအခါ အာဗြဟံသည်ယဇ်ပလ္လင်
 ကိုတည်၍ထင်းကိုပလ္လင်ပေါ်တွင်ပုံ၏။ ထိုနောက်
 သူ၏သားကိုတုတ်နှောင်ပြီးလျှင်ထင်းပုံပေါ်
 တွင်တင်ထား၏။-☆ 10 ထိုနောက်သားကိုသတ်ရန်ဌ

☆ 22:9 ယာ၊ ၂:၂၁။

ဌားကိုယူလိုက်၏။- 11 ထိုအခိုက်တွင်ထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်သည် အာဗြဟံ၊ အာဗြဟံ" ဟုကောင်းကင်မှ ခေါ်လေ၏။

အာဗြဟံက အကျွန်ုပ်ရှိပါ၏အရှင်ဘုရား"

ဟုထူးလေ၏။

12 ကောင်းကင်တမန်က သူငယ်အားမည်သို့မျှမနာမကျင်စေနှင့်။ သင်သည်တစ်ဦးတည်းသောသားကို ငါ့အားပူဇော်ရန်မငြင်းဆိုခဲ့သဖြင့် ဘုရားသခင်ကိုကြောက်ရွံ့ရွံ့သေ၍အမိနာခံသူဖြစ်ကြောင်း ယခုငါသိရပြီ" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

13 ထိုနောက်အာဗြဟံသည်မော်ရှ်ကြည့်လိုက်သောအခါ ချုံထဲတွင်ဦးချိုငြိနေသောသိုးထီးတစ်ကောင်ကိုမြင်ရလေသည်။ သူသည်သွား၍ထိုသိုးကိုယူဆောင်ခဲ့ပြီးလျှင် သား၏ကိုယ်စားမီးရှို့ရာယဇ်ကောင်အဖြစ်ပူဇော်လေ၏။-*

14 အာဗြဟံသည်ထိုအရပ်ကို ထာဝရဘုရား ပြင်ဆင်၍ပေးသည်" ဟုသမုတ်လေ၏။ ယနေ့ထက်တိုင်လူတို့က တောင်ပေါ်မှာထာဝရဘုရားပြင်ဆင်၍ပေးလိမ့်မည်" ဟူ၍ပြောဆိုလေ့ရှိကြ၏။

15 ထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်သည် ကောင်းကင်မှအာဗြဟံကိုဒုတိယအကြိမ် ခေါ်၍-

16 "ငါထာဝရဘုရား၊ ယခုမိန့်ကြားနေသည်။ ငါသည်သင့်အားကြွယ်ဝစွာကောင်းချီးပေး

* 22:13 ဟေဗြဲ၊ ၁၁:၁၇-၁၉။ 9 22:14 * ပြင်ဆင်။ ပြင်ဆင်သို့မဟုတ်မြင်တော်မူသည်။ 10 22:14 * ပြင်ဆင်။ ပြင်ဆင်သို့မဟုတ်ဖူးမြင်ရသည်။

မည်။ သင်၏တစ်ယောက်တည်းသောသားကိုငါ
 တောင်းသည့်အတိုင်းငြင်းဆန်ခြင်းမပြုဘဲ
 ပူဇော်သည့်အမှုကြောင့်၊-^{☆ 17} သင်၏အဆက်အနွယ်ကိုမိုးကောင်းကင်ရှိ
 ကြယ်များကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ ပင်လယ်ကမ်းခြေ
 ရှိသဲပွင့်များကဲ့သို့လည်းကောင်းများပြား
 စေမည်။ သင်၏အဆက်အနွယ်တို့သည်သူတို့
 ၏ရန်သူများကိုတိုက်ခိုက်အောင်မြင်လိမ့် မည်။-
^{☆ 18} သင်သည်ငါ၏အမိန့်ကိုနာခံသောကြောင့်သင်
 ၏အဆက်အနွယ်တို့သည် ကောင်းချီးခံရသည့်
 နည်းတူကမ္ဘာပေါ်ရှိလူမျိုးအပေါင်းတို့ကသူ
 တို့အားလည်း ကောင်းချီးပေးရန်ငါ့အားတောင်း
 လျှောက်ကြလိမ့်မည်။'' ဟုမိန့်တော်မူသည်။-
^{☆ 19} ထိုနောက်အာဗြဟံသည်အစေခံတို့ရှိရာသို့
 ပြန်လာ၍ သူတို့နှင့်အတူဗေရရှော့အရပ်
 သို့ပြန်ခဲ့ကြပြီးနောက်ထိုအရပ်တွင်နေထိုင် လေသည်။

နာခေါ်၏အဆက်အနွယ်များ

²⁰ မကြာမီအာဗြဟံသည်သူ၏ညီနာခေါ်၏
 မယားမိလခါတွင်သားရှစ်ယောက်ထွန်းကား
 ကြောင်းကြားသိရလေသည်။- ²¹ သားများမှာသားဦးဟုဇ၊
 ဗုဇ၊ အာရ်၏ ဖခင်ကေမွေလ၊- ²² ခေသက်၊ ဟာဇေ၊
 ပိလဒါရှ၊ ယိဒလပ်နှင့် ဗေသွေလတို့ဖြစ်ကြ၏။-

☆ 22:16 ဟေဗြဲ၊ ၆:၁၃-၁၄။ ☆ 22:17 ဟေဗြဲ၊ ၁၁:၁၂။ ☆ 22:18
 တ၊ ၃:၂၅။

23 ဗေသွေလသည်ရေဗ ကု က၏ဖခင်ဖြစ်၏။
အာဗြဟံ နါညီနာခေါ်၏မယားမိလခါသည်ထိုသား
ရှစ်ယောက်တို့ကိုဖွားမြင်လေသည်။-

24 နာခေါ်၌ရုမာဟုနာမည်တွင်သောမယားငယ် ရှိ၏။
ရုမာသည်သားများဖြစ်ကြသောတော၊ ဂါဟံ၊
သဟာရနှင့်မာခါတို့ကိုဖွားမြင်လေ သည်။

23

စာရာကွယ်လွန်၍အာဗြဟံသင်္ချိုင်းမြေဝယ်ခြင်း

1 စာရာသည်အသက်တစ်ရာနှစ်ဆယ့်ခုနစ်နှစ်ရှိသော်၊-

2 ခါနာ န်ပြည်ဟေမြ၊ န်မြို့၌ကွယ်လွန်ရာအာဗြဟံသည်
သူ့အတွက်ငိုကြွေးမြည်တမ်းလေသည်။

3 အာဗြဟံသည်အလောင်းရှိရာမှထ၍ဟံ
တု တံအမျိုးသားတို့ထံသို့သွားပြီးလျှင်၊-

4 ငါသည်သင်တို့ထံတွင်ဧည့်သည်အာဂ နှ တုဖြစ်ပါ၏။
ငါ၏မယားအလောင်းကိုမြှုပ်နှံရန်မြေတစ်ကွက်ကိုရောင်းပါ။'
ဟုဆိုလေသည်။*

5-6 သူတို့က ``ကျွန်ုပ်တို့အစီရင်ခံပါရစေ။

ကိုယ်တော်သည်ကျွန်ုပ်တို့တွင်တန်ခိုးကြီးသောအကြီးအကဲတစ်ဦးဖြစ်ပါ
ကျွန်ုပ်တို့၏အကောင်းဆုံးသောသင်္ချိုင်းတွင်သင်၏မယားကိုမြှုပ်နှံပါ။
သူ၏အလောင်းကိုမြှုပ်နှံရန်အတွက်သင်္ချိုင်းကိုကျွန်ုပ်တို့ကဝမ်းသာစွာ
ဟုအာဗြဟံအားပြန်ပြောကြ၏။

* 23:4 ဟေမြ၊ ၁၁:၉၊ ၁၃။ တ၊ ၇:၁၆။

7 ထိုအခါအာဗြဟံသည်သူတို့ရှေ့တွင်ဦးညွတ်၍၊
 8 “သင်တို့သည်ငါ၏မယားအလောင်းကိုဤအရပ်တွင်မြှုပ်နှံစေလိုလျှင်
 ဇောဟာ၏သားဖေရုန်ပိုင်မြေကွက်အစွန်း၌ရှိသော၊- 9 မပု
 ပေလဂူကိုငါအားရောင်းချရန်ကျေးဇူးပြု၍သူ့ကိုတိုက်တွန်းပေးကြပါ။
 သင်တို့မြေတစ်ကွက်ငါအပိုင်ရရန်ထိုမြေကိုတန်ရာတန်ဖိုးဖြင့်ငါအားသ
 ဟုဆိုလေ၏။

10 ဖေရုန်ကိုယ်တိုင်အခြားဟိ တု
 တိအမျိုးသားတို့နှင့်အတူ မြို့တံခါးအနီးရှိစုဝေးရာအရပ်၌ထိုင်လျက်ရှိသ
 သူကအာဗြဟံအား၊- 11 “အစီရင်ခံပါရစေ။

ဂူနှင့်တကွမြေကွက်တစ်ခုလုံးကိုကျွန်ုပ်ပေးပါ၏။
 အရှင်၏မယားကိုသင်္ဂြိုဟ်ရန်ကျွန်ုပ်တို့၏အမျိုးသားတို့ရှေ့မှောက်တွင်
 ဟုရှိသမျှသောသူတို့ကြားနိုင်အောင်ပြောကြားလေသည်။

12 အာဗြဟံသည်လည်းမြို့သားတို့ရှေ့တွင်ဦးညွတ်၍၊-
 13 အများကြားနိုင်အောင်ဖေရုန်အား“ငါတင်ပြချက်ကိုလက်ခံပါ။
 ထိုမြေတစ်ကွက်လုံးကိုငါဝယ်ပါမည်။
 မြေဖိုးငွေကိုလက်ခံပါ။ ငါ၏မယားကိုထိုမြေ၌မြှုပ်နှံပါမည်”
 ဟုပြန်လည်ပြောကြားလေသည်။

14-15 ထိုအခါဖေရုန်က“အရှင်၊ ထိုမြေကွက်သည်ငွေသားလေးရာမျှသာ
 ထိုငွေမှာမပြောပလောက်ပါ။ ထိုမြေတွင်အရှင်၏မယားကိုသင်္ဂြိုဟ်ပါလေ
 ဟုဆိုလေ၏။- 16 အာဗြဟံသည်သဘောတူ၍လူတို့ရှေ့တွင်ဖေရု
 န်တန်ဖိုးဖြတ်သောငွေသားလေးရာကိုကုန်သည်သုံးစံချိန်အရချိန်တွယ်၍
 န်အားပေးလေ၏။

17 ထိုသို့အားဖြင့်မိရေမြို့အရှေ့၊ မ ပု ပေ

လအရပ်တွင်ရှိသောဖေရုန်ပိုင်မြေကွက်သည်အာဗြဟံပိုင်မြေဖြစ်လာသည်။ သူပိုင်သောမြေကွက်တွင်ဂူနှင့် မြေကွက်ပေါ်တွင်ပေါက်သမျှသောသစ်ပင်ပင် မြေကွက်အစွန်းတိုင်အောင်ပေါက်သမျှသောသစ်ပင်များပါဝင်လေသည်။
 18 ထိုအစည်းအဝေးတွင်ရှိကြသောဟံ တု တံအမျိုးသားအပေါင်းတို့ကထိုမြေကွက်ကိုအာဗြဟံ၏ပိုင်မြေအဖြစ်အသိ
 19 ထိုနောက်အာဗြဟံသည်သူ၏မယားစာရာအလောင်းကိုခါနာ န်ပြည်ရှိထိုဂူတွင်သင်္ဂြိုဟ်လေသည်။- 20 သို့ဖြစ်၍ဟံ တု တံအမျိုးသားတို့ပိုင်သောမြေကွက်နှင့်ဂူသည်အာဗြဟံပိုင်သင်္ချိုင်းမြေဖြစ်

24

ဣဇာက်အတွက်မယားရှာပေးခြင်း

1 ထိုအချိန်၌အာဗြဟံသည်အသက်အရွယ် အလွန်ကြီးရင့်လာပြီဖြစ်၏။ ထာဝရဘုရား သည်အရာရာ၌သူ့အားကောင်းချီးပေးတော် မူခဲ့၏။-
 2 သူသည်သူ၏ပစ္စည်းဥစ္စာအားလုံးတို့ကိုအုပ် ထိန်းရသော အသက်အကြီးဆုံးအစေခံကို ခေါ်လျက်“သင်၏လက်ကိုငါ့ပေါင်အောက်မှာ ထား၍သစ္စာဆိုလော့။- 3 သင်သည်ငါ့သားအတွက်မယားကိုခါနာ န် လူမျိုးတို့တွင်မရှာပါဟု ကောင်းကင်နှင့်မြေ ကြီးအရှင်ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၏ နာမတော်ကိုတိုင်တည်၍သစ္စာဆိုလော့။-
 4 သင်သည်ငါ့မွေးရာဇာတိပြည်သို့ပြန်သွား၍

ငါ၏အမျိုးသားချင်းတို့ထဲမှငါ၏သား ကြံ ဇာ
က်အတွက်မယားရှာခဲ့ရမည်" ဟုဆို လေ၏။

5 ထိုအခါအစေခံက`အမျိုးသမီးသည်သူ၏
အိမ်ရာကိုစွန့်၍ဤပြည်သို့ ကျွန်တော်နှင့်အတူ
မလိုက်လိုဟုဆိုလျှင်မည်သို့ပြုလုပ်ရပါမည်
နည်း။ ကိုယ်တော်၏သားကိုကိုယ်တော်၏ဇာတိ
ပြည်သို့ကျွန်တော်ခေါ်ဆောင်သွားရပါမည် လော"
ဟုမေးလေ၏။

6 အာဗြဟံကလည်း`ထိုပြည်သို့ငါ့သားကို
သင်ခေါ်၍မသွားရ။- 7 ကောင်းကင်ဘုံရှင်ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား
သည်ငါ၏ဖခင်နှင့်ဆွေမျိုးများနေထိုင်ရာပြည်
မှ ငါ့ကိုခေါ်ဆောင်ခဲ့၍ငါ၏အမျိုးအနွယ်တို့
အား ဤပြည်ကိုပေးမည်ဟုငါ့အားကတိသစ္စာ
ပြုထားတော်မူ၏။ သင်သည်ငါ့သားအတွက်
မယားရှာ၍ရစေခြင်းငှာ ထာဝရဘုရားသည်
မိမိ၏ကောင်းကင်တမန်ကိုသင့်အလျင်ထို
ပြည်သို့စေလွှတ်တော်မူမည်။- 8 အကယ်၍အမျိုးသမီးကသင်နှင့်အတူမ
လိုပါကသင်ထားသောကတိသစ္စာသည်ပျက်ပြယ်
စေ။ သို့ရာတွင်မည်သည့်အကြောင်းကြောင့်မဆို
ငါ့သားကိုထိုပြည်သို့ခေါ်ဆောင်၍မသွားရ"
ဟုဆို၏။- 9 ထို့ကြောင့်အာဗြဟံ၏အစေခံသည်မိမိ
သခင်၏ပေါင်အောက်တွင် လက်ကိုထား၍
ခိုင်းစေသမျှအတိုင်းပြုလုပ်ပါမည်ဟု

ကတိသစ္စာဆိုလေ၏။

10 အာဗြဟံ၏ပစ္စည်းဥစ္စာကိုအုပ်ထိန်းရသော
ထိုအစေခံသည် မိမိသခင်၏ကုလားအုတ်
များထဲမှကုလားအုတ်ဆယ်စီးကိုယူ၍
မက်ဆိုပိုတေးမီးယားပြည်မြောက်ပိုင်းရှိ
နာခေါ်နေထိုင်ရာမြို့သို့ခရီးထွက်ခဲ့လေသည်။-

11 ထိုအရပ်သို့ရောက်သော်သူသည်မြို့ပြင်ရှိ
ရေတွင်းအနီးတွင် ကုလားအုတ်များကိုဝပ်
ချစေ၏။ ထိုအချိန်သည်ကားမြို့တွင်းမှအမျိုး
သမီးများထွက်၍ရေခပ်ရန်လာသောညနေ

ချမ်းအချိန်ဖြစ်သတည်း။- 12 သူက`အကျွန်ုပ်၏သခင်အာဗြဟံ၏ဘုရား
အကျွန်ုပ်လာခဲ့ရသည့် ကိစ္စထမြောက်အောင်မြင်စေတော်မူပါ။

အကျွန်ုပ် ၏သခင်အားထားသောကတိတော်အတိုင်းပြု
တော်မူပါ။- 13 အကျွန်ုပ်သည်မြို့တွင်းမှမိန်းမပျိုများရေ
ခပ်လာမည့်ရေတွင်းနားသို့ရောက်ရှိနေပါ၏။-

14 သူတို့အထဲမှတစ်ယောက်ယောက်အား`သင်၏
ရေခရားမှရေတစ်ပေါက်လောက်သောက်ပါရ စေ'
ဟုဆိုပါမည်။ အကယ်၍ထိုအမျိုးသမီး က`သောက်ပါ။
သင်၏ကုလားအုတ်တို့အတွက် လည်းရေခပ်ပေးပါမည်'
ဟုဆိုလျှင် ထိုအမျိုး သမီးသည်ကိုယ်တော်၏ကျွန်ကူဇာ
က်အတွက် ကိုယ်တော်ရွေးချယ်ထားသူဖြစ်ပါစေသော။
အကျွန်ုပ်လျှောက်ထားသည့်အတိုင်းဖြစ်ခဲ့
လျှင်အကျွန်ုပ်၏သခင်အားထားတော်မူ

သောကတိတော်အတိုင်း ကိုယ်တော်ပြုတော်
မူကြောင်းအကျွန်ုပ်သိရပါမည်။" ဟု ဆု တောင်းလေ၏။

15 သူ့ဆုတောင်း၍မဆုံးမီ၊ ရေဗ ကဲ့ ကဆိသူအမျိုး
သမီးသည်ရေခရားကိုပခုံးပေါ်တင်လျက်
ရောက်ရှိလာလေသည်။ သူသည်အာဗြဟံ၏ညီ
နာခေါ်နှင့်မယားမိလခါတို့၏သားဗေသွေ
လ၏သမီးဖြစ်သည်။- 16 သူသည်အလွန်ရုပ်ရည်လှသောပျိုကညာဖြစ်
၏။ သူသည်ရေတွင်းသို့ဆင်း၍ရေခရား၌ရေ
ဖြည့်ပြီးလျှင်ပြန်တက်လာသည်။- 17 ထိုအစေခံသည်မိန်းမပျိုထံသို့ပြေး
လျက် "သင်၏ခရားမှကျေးဇူးပြု၍ရေ
တစ်ပေါက်သောက်ရန်ပေးပါ" ဟုတောင်း လေ၏။

18 မိန်းမပျိုက "အရှင်သောက်ပါ" ဟုဆို၍ပခုံး
ပေါ်မှခရားကိုအလျင်အမြန်ချလျက်သူ
အားပေးလေသည်။- 19 သူ့အားရေတိုက်ပြီးသောအခါမိန်းမပျိုက "သင်
၏ကုလားအုတ်များရေဝအောင်သောက်နိုင်ရန်
ကျွန်မရေခပ်ပေးပါဦးမည်" ဟုဆိုလေသည်။-

20 မိန်းမပျိုသည်ခရားထဲ၌ရှိသောရေကိုရေ
တိုက်ခွက်ထဲသို့ချက်ချင်းသွန်ချပြီးလျှင် သူ
၏ကုလားအုတ်အားလုံးတို့ကိုရေတိုက်ပြီး
သည်အထိရေတွင်းမှရေကိုအလျင်အမြန်
ခပ်သယ်ပေးသည်။- 21 ထိုအစေခံသည်လည်းထာဝရဘုရားကသူ့
အားထမြောက်အောင်မြင်ခွင့်ပေးမည်။ မပေး
မည်ကိုသိနိုင်ရန်စောင့်ကြည့်နေလေသည်။

22 မိန်းမပျိုသည်ကုလားအုတ်များကိုရေတိုက်
 ပြီးသောအခါ ထိုသူသည်အချိန်ငါးမူးရှိ
 သောရွှေနှာဆွဲနှင့်အကျပ်တစ်ဆယ်အချိန်
 ရှိသောရွှေလက်ကောက်တစ်ရုံကိုသူ့အားဝတ်
 ဆင်ပေးပြီးလျှင် သင်သည်မည်သူ၏သမီး
 ဖြစ်သည်ကိုသိပါရစေ။- 23 သင်၏ဖခင်အိမ်တွင်ကျွန်ုပ်နှင့်ကျွန်ုပ်၏အဖေ
 တို့ညတည်းခိုရန်နေရာရှိပါသလော'' ဟုမေး လေ၏။

24 ``ကျွန်မသည်နာခေါ်နှင့်မိလခါတို့၏မြေး၊
 ဗေသွေလ၏သမီးဖြစ်ပါ၏။- 25 ကျွန်မတို့၏အိမ်တွင်တိရ
 စုဆာန်များအတွက် ကောက်ရိုးနှင့်အစာများစွာရှိပါသည်။
 သင် တို့တည်းခိုရန်နေရာလည်းရှိပါသည်'' ဟု
 ဖြေကြားလေသည်။

26 ထိုအခါသူသည်ဦးညွတ်၍ထာဝရ
 ဘုရားကိုရှိခိုးလျက်၊- 27 ``အကျွန်ုပ်၏သခင်အာဗြဟံအားကရုဏာ
 ပြတော်မူလျက် သစ္စာကတိတော်အတိုင်းပြု
 တော်မူသောထာဝရဘုရား၏ကျေးဇူး
 တော်သည်ကြီးလှပါ၏။ ထာဝရဘုရား
 သည်အကျွန်ုပ်အားသခင်၏ဆွေမျိုးများ
 ထံသို့ဆိုက်ဆိုက်မြိုက်မြိုက်ပို့ဆောင်တော်မူ လေပြီ''
 ဟုမြွက်ဆိုလေ၏။

28 မိန်းမပျိုသည်လည်းသူ၏မိခင်နေအိမ်သို့ ပြေး၍
 အကြောင်းအရာအကုန်အစင်ကို ပြောပြလေ၏။-

29 ရေဗ ကု ကတွင်လာဗန်ဟုနာမည်တွင်သောမောင်

ရှိ၏။ သူသည်ထိုသူရှိရာရေတွင်းသို့ပြေး လေ၏။-
 30 လာဗန်သည်နှမတွင်နှာဆွဲတန်ဆာနှင့်လက်
 ကောက်များဝတ်ဆင်ထားသည်ကိုမြင်သည့်ပြင်
 ထိုသူကနှမအားပြောပြသမျှကိုလည်း
 ကြားရ၏။ သို့ဖြစ်၍သူသည်ရေတွင်းနားတွင်
 ကုလားအုတ်တို့အနီး၌ရပ်နေသောအာဗြ
 ဟံ၏အစေခံထံသို့သွား၍- 31 "ထာဝရဘုရားထံမှကောင်းချီးမင်္ဂလာခံ
 ရသောသူ၊ ကျွန်ုပ်၏အိမ်သို့ကြွပါ။ ဤနေရာ
 တွင်အဘယ်ကြောင့်ရပ်နေပါသနည်း။ ကျွန်ုပ်
 ၏အိမ်တွင်သင်တည်းခိုရန်အခန်းကိုအသင့် ပြင်ပြီးပါပြီ။
 သင်၏ကုလားအုတ်များနေ စရာလည်းရှိပါသည်"
 ဟုခေါ်ဖိတ်လေသည်။

32 သို့ဖြစ်၍ထိုသူသည်လာဗန်တို့၏အိမ်သို့လိုက်
 ပါလာ၏။ လာဗန်သည်ကုလားအုတ်များမှဝန်
 စည်များကိုချပြီးလျှင် တိရ ဓု ဆာ န်များကိုကောက်
 ရိုးနှင့်အစာကျွေးလေ၏။ ထိုနောက်အာ ဗြ
 ဟံ၏ အစေခံနှင့်သူ၏အဖော်တို့ခြေဆေးရန်ရေ
 ကိုလည်းယူခဲ့သည်။- 33 သူတို့အတွက်စားစရာကိုပြင်ဆင်ပြီးသော
 အခါထိုသူက "ကျွန်ုပ်ပြောစရာရှိသမျှ
 ကိုပြောပြပြီးမှအစာစားပါမည်" ဟုဆို လေ၏။

လာဗန်က "ပြောပါ" ဟုဆို၏။- 34 ထိုသူက "ကျွန်ုပ်သည်အာဗြဟံ၏အ
 ဖြစ်ပါသည်။- 35 ထာဝရဘုရားသည်ကျွန်ုပ်၏သခင်အားကောင်း
 ချီးမ ့် ဂလာများစွာချပေးသဖြင့် သူသည်ကြွယ်

ဝချမ်းသာလာပါသည်။ ထာဝရဘုရားသည် သူ့အားသိုးအုပ်၊ ဆိတ်အုပ်၊ ရွှေ၊ ငွေ၊ ကျွန်ယောကျာ်း၊ ကျွန်မိန်းမ၊ ကုလားအုတ်နှင့်မြည်းများကိုပေး တော်မူပြီ။-

36 ကျွန်ုပ်သခင်၏မယားစာရာသည်အရွယ်အို မှသားတစ်ယောက်ကိုဖွားမြင်ခဲ့သည်။ ကျွန်ုပ် ၏သခင်သည်ထိုသားအားမိမိပိုင်ဆိုင်သမျှ

တို့ကိုပေးအပ်ထားပါသည်။- 37 သခင်ကလည်းကျွန်ုပ်အား`သင်သည်ငါ၏ အတွက် မယားကိုခါနာ န်ပြည်ရှိအမျိုးသမီး များထဲမှမရှာရ။- 38 ငါ့အဖအမျိုးသားများဖြစ်သောငါ၏ဆွေ

မျိုးသားချင်းတို့ထံသို့သွား၍ ငါ့သားအတွက် မယားကိုရှာရမည်' မှာကြားပါသည်။ ထိုမှာ ကြားချက်ကိုနာခံပါမည်ဟုကတိသစ္စာခံစေ ပါသည်။-

39 ထိုအခါကျွန်ုပ်က`အကယ်၍အမျိုးသမီးက ကျွန်ုပ်နှင့်မလိုက်လိုဟုဆိုသော်မည်သို့ပြုလုပ် ရပါမည်နည်း' ဟုသခင်အားမေးသော်၊-

40 သခင်က`ငါ့အမြဲရှိသောနာခံသောထာဝရ ဘုရားသည် မိမိ၏ကောင်းကင်တမန်ကိုသင်နှင့် အတူစေလွှတ်၍သင့်အားအောင်မြင်မှုကိုပေး တော်မူမည်။ သင်သည်ငါ၏အမျိုးသားချင်း

ဖြစ်သောငါ့အဖမိသားစုထဲမှ ငါ့သား အတွက်မယားကိုရှာယူခဲ့ရမည်။- 41 သင်ထားသောကတိသစ္စာပျက်ပြယ် တစ်နည်းသာလျှင်ရှိသည်။ သင်သည်ငါ၏ဆွေ

မျိုးသားချင်းတို့ထံသို့သွား၍သူတို့က ငြင်းဆိုလျှင်

သင်ထားသောကတိသစ္စာပျက် ပြယ်စေ'
ဟုဖြေကြားပါ၏။

42 “ကျွန်ုပ်သည်ရေတွင်းသို့ယနေ့ရောက်ရှိသော
အခါ အကျွန်ုပ်၏သခင်အာဗြဟံ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၊
အကျွန်ုပ်ပြုလုပ်ရ မည့်အမှုကိစ္စကိုအောင်မြင်စေတော်မူပါ။-

43 ယခုရေတွင်းသို့ရောက်ရှိပါပြီ။ မိန်းမပျိုတစ်
ဦးရေခပ်လာသောအခါသူ့အား‘ရေတစ်ပေါက်
လောက်သောက်ပါရစေ’ ဟုတောင်းပါမည်။-

44 အကယ်၍သူက‘သောက်ပါ။ သင်၏ကုလားအုတ်
များအတွက်ရေကိုခပ်ပေးပါဦးမည်’ ဟုဆို
လျှင်ထိုမိန်းမပျိုသည်အကျွန်ုပ်သခင်၏သား
အတွက်ကိုယ်တော်ရှင်ရွေးချယ်သောမယား
ဖြစ်ပါစေသော’ ဟုဆုတောင်းပါသည်။-

45 စိတ်ထဲ၌ထိုကဲ့သို့ဆုတောင်း၍မပြီးမီ ရေဗ
ကု ကသည် ပခုံးပေါ်တွင်ရေခရားတင်လျက်
ရေခပ်ရန်ရေတွင်းသို့လာပါသည်။ ကျွန်ုပ်ကသူ
အား‘ရေတစ်ပေါက်လောက်သောက်ပါရစေ’ ဟု
တောင်း၏။-

46 သူသည်ပခုံးပေါ်မှခရားကိုအလျင်အမြန်
ချလျက်‘သောက်ပါ။ သင်၏ကုလားအုတ်များကို
လည်းရေတိုက်ပါမည်’ ဟုဆိုပါသည်။
ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်ရေသောက်ရပါ၏။

သူကကုလားအုတ် များကိုလည်းရေတိုက်ပေးပါ၏။-
47 ကျွန်ုပ်က‘သင်သည်မည်သူ၏သမီးဖြစ်သနည်း’

ဟုမေးသော်သူက`ကျွန်မသည်နာခေါ်နှင့်မိလ
 ခါတို့၏မြေး၊ ဗေသွေလ၏သမီးဖြစ်ပါသည်'
 ဟုဖြေပါသည်။ ထိုအခါကျွန်ုပ်သည်သူ၏နာ
 ခေါင်းတွင်နှာဆွဲကိုလည်းကောင်း၊ လက်တွင်လက်
 ကောက်များကိုလည်းကောင်းဝတ်ဆင်ပေးပါ

သည်။- 48 ထိုနောက်ကျွန်ုပ်သည်ထာဝရဘုရားအား
 ဦးညွတ်ရှိခိုး၍ကျွန်ုပ်သခင်၏သားအတွက်
 မယားရှိရာဆွေမျိုးသားချင်းတို့ထံသို့
 ဆိုက်ဆိုက်မြိုက်မြိုက်ပို့ဆောင်တော်မူသောကျွန်ုပ်
 သခင်အာဗြဟံ၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
 ဘုရား၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးမွမ်းပါသည်။-

49 သင်တို့သည်ကျွန်ုပ်၏သခင်အတွက်ကရုဏာ
 ပြုတော်မူလျက်သစ္စာကတိအတိုင်းဆောင်ရွက်
 နိုင်မည်၊ မဆောင်ရွက်နိုင်မည်ကိုသိပါရစေ။
 မဆောင်ရွက်နိုင်ဟုဆိုလျှင်လည်းသိပါရစေ။
 သို့မှသာကျွန်ုပ်မည်ကဲ့သို့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်
 ရမည်ကိုဆုံးဖြတ်နိုင်ပါမည်' ဟုပြောလေ၏။

50 လာဗန်နှင့်ဗေသွေလတို့က`ဤအမှုကိစ္စသည်
 ထာဝရဘုရားစီရင်သောအမှုကိစ္စဖြစ်ခြင်း
 ကြောင့်ကျွန်ုပ်တို့ကအဆုံးအဖြတ်ပေးရန် မလိုပါ။-

51 သင့်ရှေ့တွင်ရေဗ ကဲ့ ကရှိပါ၏။ သူ့ကိုခေါ်ဆောင်
 သွားပါလော့။ ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်တိုင်
 မိန့်တော်မူသည်အတိုင်းသူ့အားသင့်သခင်

သား၏မယားအဖြစ်ခေါ်ဆောင်သွားပါ လော့''
 ဟုဖြေကြ၏။- 52 အာဗြဟံ၏အစေခံသည်ထိုစကားကို
 ကြားရလျှင် ထာဝရဘုရားအားဦးညွတ် ရှိခိုးလေသည်။-
 53 ထိုနောက်သူသည်ရွှေငွေအဝတ်တန်ဆာများ
 ကိုထုတ်၍ရေဗ ကု ကအားပေး၏။ ရေဗ ကု
 က၏မောင် နှင့်မိခင်တို့အားလည်းအဖိုးထိုက်တန်သော
 လက်ဆောင်များကိုပေး၏။

54 ထိုနောက်အာဗြဟံ၏အစေခံနှင့် အဖော်တို့
 သည်စားသောက်ကြပြီးလျှင် ထိုအိမ်၌ညအိပ်
 ၍နံနက်အိပ်ရာမှနိုးကြသောအခါ အာဗြဟံ
 ၏အစေခံက`သခင်ထံသို့ပြန်ပါရစေ'' ဟု ပန်ကြား၏။

55 ထိုအခါရေဗ ကု က၏မောင်နှင့်မိခင်တို့က`မိန်း
 ကလေးအားကျွန်ုပ်တို့နှင့်အတူဆယ်ရက်ခန့်
 မျှနေစေပြီးမှသွားပါ'' ဟုဆိုကြ၏။

56 ထိုသူက`ကျွန်ုပ်ကိုမတားပါနှင့်။ ထာဝရ
 ဘုရားသည်ကျွန်ုပ်လာရသောကိစ္စကိုထမြောက်
 အောင်မြင်စေတော်မူပြီဖြစ်၍သခင်ထံသို့ ပြန်ပါရစေ''
 ဟုပြန်ပြော၏။

57 တစ်ဖန်သူတို့က`မိန်းကလေးကိုခေါ်၍သူ
 ၏သဘောကိုမေးကြည့်ကြပါစို့'' ဟုပြော ကြ၏။-

58 သူတို့သည်ရေဗ ကု ကကိုခေါ်၍`သင်သည်ဤသူ
 နှင့်အတူလိုက်သွားလိုသလော'' ဟုမေး၏။
 `လိုက်သွားပါမည်'' ဟုဖြေကြားသဖြင့်၊

59 ရေဗ ကု ကနှင့်သူ၏အထိန်းကိုအာဗြဟံ၏
အစေခံလူစုနှင့်အတူလိုက်ပါသွားစေ ကြ၏။-

60 သူတို့က၊

“ငါတို့၏နှမသည်လူပေါင်းသိန်းသန်းတို့၏
မိခင်ဖြစ်ပါစေ။

သင်၏အမျိုးအနွယ်တို့သည်ရန်သူတို့၏မြို့ များကို
တိုက်ခိုက်အောင်မြင်ကြပါစေ” ဟုဆို၍

ရေဗကုကအားကောင်းချီးပေးကြ၏။

61 ထိုနောက်ရေဗ ကု ကနှင့်သူ၏ကျွန်မများတို့သည်
ကုလားအုတ်များကိုစီး၍ အာဗြဟံ၏အစေ
ခံနှင့်အတူလိုက်ပါသွားကြလေသည်။

62 ဣဇာ က်သည်“ငါ့ကိုမြင်တော်မူသည့်အသက်ရှင်
တော်မူသောအရှင်၏ရေတွင်း” ဟူသောနာမည်
ရှိရာတောကန္တာရသို့ရောက်လာ၍ ခါနာ
န်ပြည် တောင်ပိုင်းတွင်နေထိုင်လျက်ရှိ၏။-

63 ညနေချမ်းအချိန်၌သူသည်လယ်ကွင်းထဲ
တွင်ကုလားအုတ်များလာနေသည်ကိုမြင်
ရလေ၏။- 64 ရေဗ ကု ကသည်ဣဇာ

က်ကိုမြင်လျှင်ကုလားအုတ် ပေါ်မှဆင်း၍၊-

65 “လယ်ကွင်းထဲ၌ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့လာနေသူ
ကားမည်သူပါနည်း” ဟုအာဗြဟံ၏အစေ
ခံအားမေးလေ၏။

“ကျွန်ုပ်၏သခင်ဖြစ်ပါသည်” ဟုဖြေလျှင် ရေဗ ကု
ကသည်ပုဝါကိုယူ၍မျက်နှာကိုဖုံးလိုက်၏။

66 အစေခံကလည်းမိမိဆောင်ရွက်ခဲ့သမျှကို
ကူဇာ က်အားအကုန်အစင်ပြောပြလေ၏။-

67 ထိုနောက်ကူဇာ က်သည်မိမိ၏အမိစာရာနေ
ထိုင်ခဲ့သောတဲထဲသို့ရေဗ ကု ကကိုခေါ်ဆောင်
သွား၍အကြင်လင်မယားဖြစ်လာကြ၏။

ကူဇာ က်သည်ရေဗ ကု ကကိုချစ်မြတ်နိုး၏။
ထို့ ကြောင့်သူ၏မိခင်ကွယ်လွန်၍ဝမ်းနည်း
ကြေကွဲရာမှစိတ်သက်သာရာရလေသည်။

25

အာဗြဟံမှဆင်းသက်သောအခြား အဆက်အနွယ်များ (၅ရာ၊ ၁:၃၂-၃၃)

1 အာဗြဟံသည်ကေတုရနာမည်ရှိသော
မိန်းမနှင့်နောက်ထပ်အိမ်ထောင်ပြု၏။-

2 ထိုမိန်းမသည်ဇိမရံ၊ ယုတ်ရှု န်၊ မေဒန်၊ မိဒျ
န်၊ ကူရှုဗက်၊ ရှုအာတို့ကိုဖွားမြင်လေသည်။-

3 ယုတ်ရှု န်၏သားများမှာရှေ့ဘနှင့်ဒေဒန်တို့
ဖြစ်ကြသည်။ ဒေဒန်၏အဆက်အနွယ်များမှာ

အာရှုရို မ်အမျိုးသား၊ လေတုရို မ်အမျိုးသား၊
လု မ်မိ မ်အမျိုးသားတို့ဖြစ်ကြသည်။- 4 မိဒျ

န်၏သားများမှာဇော၊ ဇဖေရ၊ ဟာနုတ်၊
အဘိဒနှင့်လေဒါတို့ဖြစ်ကြသည်။ ထိုသူ

အားလုံးတို့သည်ကားကေတုရ၏အဆက်
အနွယ်များဖြစ်ကြသတည်း။

5 အာဗြဟံသည်မိမိ၏ပစ္စည်းဥစ္စာရှိသမျှကို ကူဇာ
က်အားအမွေပေး၏။- 6 သို့ရာတွင်သူ့အသက်ရှင်စဉ်အခြားသောမယား
တို့နှင့်ရသောသားတို့အားလည်း လက်ဆောင်များ
ကိုပေး၍ကူဇာ က်နှင့်ဝေးရာအရှေ့ပြည်သို့ပြောင်း
ရွှေ့နေထိုင်စေသည်။

အာဗြဟံအနိစ္စရောက်ခြင်းနှင့်သဂြိုဟ်ခြင်း

7-8 အာဗြဟံသည်အသက်တစ်ရာ့ခုနစ်ဆယ်ငါး
နှစ်ရှိသော်အိုမင်းလျက်၊ နေ့ရက်ကာလများစွာ
ပြည့်စုံခြင်းနှင့်တကွ၊ နောက်ဆုံးထွက်သက်ကို
ရှု၍မိမိလူမျိုးစုနှင့်စုဝေးခွင့်ရလေ၏။-

9 သားများဖြစ်ကြသောကူဇာ က်နှင့်ကူရှမေလ
တို့သည် မိရေမြို့အရှေ့ဘက်ရှိဟိ တု တိအမျိုးသား
ဇောရ၏သားဧဖရ န်ပိုင်ခဲသောမြေကွက်တွင်
မ ပု ပေ လဂူဌ်ဖခင်ကိုသဂြိုဟ်ကြ၏။-

10 မြေကွက်မှာဟိ တု တိအမျိုးသားတို့ထံမှအာဗြဟံ
ဝယ်ယူခဲ့သောမြေကွက်ဖြစ်၏။ စာရာကိုသဂြိုဟ်
ရာသချိုင်းတွင်အာဗြဟံကိုသဂြိုဟ်ကြ၏။-

☆ 11 အာဗြဟံကွယ်လွန်ပြီးနောက် ငါ့ကိုမြင်
တော်မူသည့်အသက်ရှင်တော်မူသောအရှင်

☆ 25:10 က၊ ၂၃:၃-၁၆။

၏ရေတွင်း'' အနီး၌နေထိုင်သောကူဇာ ကံကို
ဘုရားသခင်ကောင်းချီးပေးတော်မူ၏။

ကူရှုမေလ၏အဆက်အနွယ်များ
(၅ရာ၊ ၁:၂၈-၃၁)

12 အာဗြဟံနှင့်စာရာ၏ကျွန်မအီဂျစ်အမျိုး
သမီးဟာဂရတို့ရသောသားကူရှုမေလ၏
သားစဉ်မြေးဆက်တို့ကိုဖော်ပြပေအံ့။-

13 ကူရှုမေလ၏ကြီးစဉ်ငယ်လိုက်သားများ၏
နာမည်များမှာသားဦးနဗာယုတ်၊ ကေဒါ၊ အာဒဗေလ၊
မိဗသံ၊- 14 မိရှုမ၊ ဒုမာ၊ မာစ၊- 15 ဟာဒဒါ၊ တေမ၊
ယေတုရ၊ နာဖိရှုနှင့်ကေဒမာ တို့ဖြစ်ကြသည်။-

16 ကူရှုမေလ၏သားတို့သည်အနွယ်တစ်ဆယ့်
နှစ်မျိုးတို့၏ဖခင်များဖြစ်ကြ၍ သူတို့နေ
ထိုင်ရာကျေးရွာနှင့်စခန်းချရာအရပ်များ
ကိုသူတို့၏နာမည်များဖြင့်ခေါ်တွင်ကြလေ သည်။-

17 ကူရှုမေလသည်အသက်တစ်ရာသုံးဆယ့်ခုနစ်
နှစ်ရှိသော်ကွယ်လွန်လေသည်။- 18 ကူရှုမေလ၏အဆက်အနွယ်တို့သည်
ပြည်အရှေ့ဘက်အာရှရိပြည်သို့သွားရာလမ်း
တွင် ဟဝီလမြို့နှင့်ရှုရမြို့အကြားရှိဒေသ
တွင်နေထိုင်ကြသည်။ သူတို့သည်အာဗြဟံ၏
အခြားသောအဆက်အနွယ်တို့နှင့်တသီး
တခြားနေထိုင်ကြလေသည်။

ဒေသနှင့်ယာကုပ်ဖွားမြင်ခြင်း

19 အာဗြဟံသားကူဇာက၏အတုထုပတုတံကိုဖော်ပြပေအံ့။- 20 ကူဇာကသည်အသက်လေးဆယ်ရှိသောအခါ ပါဒနာရံပြည်မှ ရှုရိအမျိုးသားဗေသွေလ ၏သမီး၊ လာဗန်၏နှမရေဗ ကဲ့ ကနှင့်အိမ်ထောင် ပြုလေသည်။-

21 ရေဗ ကဲ့ ကတွင်သားသမီးမထွန်းကားသဖြင့် ကူဇာ က် သည်ထာဝရဘုရားထံ၌သားသမီးဆုကို တောင်းလေသည်။ ထာဝရဘုရားသည်သူ၏ ဆုတောင်းသံကိုနားညောင်းတော်မူ၍ရေဗ ကဲ့ က ၌ပဋိသန္ဓေစွဲလေ၏။- 22 သူ၏ပဋိသန္ဓေမှာကလေးအမြာတည်၍ထို ကလေးတို့သည်မမွေးဖွားမီက အမိ၏ဝမ်း ထဲမှာအချင်းချင်းအားပြိုင်ကြ၏။ ထိုအခါ ရေဗ ကဲ့ ကက“ကျွန်မတွင်အဘယ်ကြောင့်ဤသို့ ဖြစ်ရသနည်း” ဟုဆို၍ထာဝရဘုရား ထံလျှောက်ထားလေသည်။

23 ထာဝရဘုရားကရေဗ ကဲ့ ကအား “သင်၏ဝမ်းထဲ၌လူနှစ်မျိုးရှိ၏။ သင်သည်အချင်းချင်းပြိုင်ဆိုင်မည့် လူမျိုးနှစ်မျိုးကိုဖွားမြင်မည်။ လူမျိုးတစ်မျိုးသည်အခြားတစ်မျိုးထက် ခွန်အားကြီးမည်။ အကြီးဖြစ်သူကအငယ်၏အစေကိုခံ ရမည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။*

* 25:23 ရော၊ ၉:၁၂။

24 ရေဗ ကု ကသည်သားဖွားချိန်စေ့သောအခါ
သား အမြွှာကိုဖွားမြင်လေသည်။-

25 အဦးဖွားသောသားသည်အဆင်းနီ၍အမွေး
ထူသဖြင့်ဧသောဟုနာမည်မှည့်လေသည်။-

26 ဒုတိယသားသည်ဧသော၏ဖနော င်ကိုဆုပ်
ကိုင်လျက်မွေးဖွားလာသဖြင့် ယာကုပ်ဟုနာ
မည်မှည့်လေသည်။ ထိုသားများမွေးဖွားသော အခါကူဇာ
ကသည်အသက်ခြောက်ဆယ်ရှိပြီ ဖြစ်၏။

ဧသောသားဦးအရာကိုရောင်းခြင်း

27 သူငယ်တို့သည်လည်းကြီးပြင်းလာကြ၏။
ဧသောသည်တော၌ကျက်စားသောမုဆိုး

ကောင်းဖြစ်လာ၏။ ယာကုပ်မူကားအိမ်တွင်
အေးချမ်းစွာနေသောသူဖြစ်၏။- 28 ကူဇာ

ကသည်ဧသောအမဲလိုက်၍ရသော အမဲကိုနှစ်သက်သဖြင့်
ဧသောကိုချစ်၏။ သို့ရာတွင်ရေဗ ကု

ကသည်ယာကုပ်ကိုချစ်၏။

29 တစ်နေ့သ၌ယာကုပ်သည်ပဲဟင်းကိုချက်နေ
စဉ် ဧသောသည်အမဲလိုက်ရာမှပြန်ရောက်

လာ၏။ သူသည်ဆာလောင်သဖြင့်၊-
30 ယာကုပ်အား`ငါအလွန်ဆာလောင်၏။ ထိုပဲ

ဟင်းအနီကိုငါစားပါရစေ' ဟုတောင်း လေသည်။
(ထို့ကြောင့်သူ့အားဒေသနာမည် ဖြင့်ခေါ်တွင်ကြ၏။)

31 ထိုအခါယာကုပ်က`သားဦးအရာကို ပေးလျှင်ဟင်းကိုပေးမည်" ဟုဆိုလေသည်။

32 ဒေသက`ငါသည်သေလုအောင်ဆာနေပြီ။ သားဦးအရာသည်ငါ့အဖို့မည်ကဲ့သို့ အကျိုးထူးရှိနိုင်မည်နည်း။ သားဦးအရာ ကိုယူလော့" ဟုပြန်ဖြေ၏။

33 ယာကုပ်က`သင်၏သားဦးအရာကိုပေးမည် ဟုဦးစွာကတိသစ္စာဆိုပါ" ဟုပြောသည်။
ဒေသသည်ကတိသစ္စာဆို၍သားဦး အရာကိုယာကုပ်အားပေးလိုက်၏။-☆

34 ထိုအခါယာကုပ်ကမုန့်နှင့်ပဲ ဟင်းကိုသူ့အား ပေး၍သူသည်စားသောက်ပြီးလျှင်ထွက်သွား လေ၏။ ထိုသို့လျှင်ဒေသသည်မိမိ၏သားဦး အရာကိုမထီလေးစားပြုသတည်း။

26

ဂေရာမြို့၌ကူဇာကနေထိုင်ခြင်း

1 ထိုပြည်တွင်အာဗြဟံလက်ထက်ကကဲ့သို့ အစာခေါင်းပါးခြင်းကပ်ဆိုက်ရောက်လာရာ ကူဇာ က်သည်ဖိလိ တု တိဘုရင်အဘိမလက် နန်းစိုက်ရာဂေရာမြို့သို့သွားလေ၏။-

2 ထာဝရဘုရားသည်သူ့အားကိုယ်ထင်ပြု ၍`သင်သည်အီဂျစ်ပြည်သို့မသွားနှင့်။ ငါ ပြုလ တု တံ့သောပြည်၌နေထိုင်လော့။-

☆ 25:33 ဟေမြဲ၊ ၁၂:၁၆။

3 ယခုဤပြည်၌နေလော့။ ငါသည်သင်နှင့်
 အတူရှိ၍ကောင်းချီးပေးမည်။ ဤဒေသအား
 လုံးကိုသင်နှင့်သင်၏အဆက်အနွယ်တို့အား
 ငါပေးမည်။ သင်၏အဖအာဗြဟံအားငါ

ထားသောကတိအတိုင်းငါပြုမည်။- 4 သင်၏အဆက်အနွယ်တို့ကိုကောင်
 ကဲ့သို့များပြားစေ၍ သူတို့အားဤဒေသ
 အားလုံးကိုပေးမည်။ သင်၏အဆက်အနွယ်
 တို့အားငါကောင်းချီးပေးသည့်နည်းတူ
 ကမ္ဘာ ပေါ်ရှိလူမျိုးအပေါင်းတို့ကလည်းငါ့ထံ
 မှကောင်းချီးကိုတောင်းလျှောက်ကြလိမ့် မည်။-

☆ 5 အာဗြဟံသည်ငါ၏စကားကိုနားထောင်၍ငါ
 ၏ပညတ်နှင့်အမိန့်ရှိသမျှတို့ကိုစောင့်ထိန်း သောကြောင့်
 ငါသည်သင့်အားကောင်းချီးပေး မည်' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

6 ထို့ကြောင့်ကူဇာကသည်ဂေရာမြို့မှာနေထိုင်လေ၏။-

7 ထိုမြို့သားတို့က`သင်နှင့်ပါလာသောအမျိုး
 သမီးသည်မည်သူနည်း' ဟုမေးကြသောအခါ
 သူ၏နှုမဖြစ်သည်ဟုဖြေကြားလေသည်။ သူ
 ၏မယားဖြစ်သည်ဟုမဖော်ပြခြင်းမှာ ရေဗ
 က က သည်ရုပ်ရည်အလွန်လှသူဖြစ်သဖြင့်
 ထိုမြို့ သားတို့ကမိမိအားသတ်မည်ကိုကူဇာ
 က် စိုးရိ မ်သောကြောင့်ဖြစ်သည်။-☆ 8 ကူဇာ
 က်သည်ထိုမြို့တွင်အတန်ကြာနေထိုင်ပြီး

☆ 26:4 က၊ ၂၂:၁၆-၁၈။ ☆ 26:7 က၊ ၁၂:၁၃၊ ၂၀:၂။

နောက်၊ တစ်နေ့တွင်အဘိမလက်ဘုရင်ကြီးသည် ပြုတင်းပေါက်မှအပြင်သို့ကြည့်လိုက်ရာ ကူဇာ ကံ နှင့်ရေဗ ကု ကတို့ချစ်ကျွမ်းဝင်နေကြသည်ကိုမြင် ရလေသည်။- 9 အဘိမလက်သည်ကူဇာ ကံကိုခေါ်၍ သူသည် စင်စစ်သင်၏မယားဖြစ်၏။ အဘယ်ကြောင့် သင်၏နှမဟုပြောရသနည်း'' ဟုမေး၏။ ကူဇာ ကံက သူသည်ကျွန်ုပ်၏မယားဖြစ်သည် ဟုပြောလျှင်အသတ်ခံရမည်ကိုစိုးရိမ်မိပါသည်'' ဟုလျှောက်လေ၏။

10 အဘိမလက်က သင်သည်ငါတို့အားအဘယ် သို့ပြုမူသနည်း။ ငါ၏လူတစ်ယောက်ယောက်က သင်၏မယားနှင့်အကြောင်းမသိဘဲပြစ်မှား မိလျှင် သင့်ကြောင့်ငါတို့အပြစ်ကူးလွန်ရာ ရောက်ပေမည်'' ဟုဆိုလေသည်။-

11 ထိုနောက်အဘိမလက်က ဤသူကိုသော်လည်း ကောင်း၊ သူ၏မယားကိုသော်လည်းကောင်းမ တရားသဖြင့်ပြုသောသူအားသေဒဏ်သင့် စေမည်'' ဟုပြည်သားတို့အားသတိပေးလေ၏။

12 ကူဇာ ကံသည်ထိုပြည်တွင်နေထိုင်စဉ် ကောက်ပဲ သီးနှံစိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်ရာ ထာဝရဘုရား သည်သူ့အားကောင်းချီးပေးသဖြင့် ထိုနှစ် တွင်အဆတစ်ရာမျှသောအသီးအနှံကို ရိတ်သိမ်းရသည်။- 13 သူသည်စီးပွားတိုးတက်လာပြီးလျှင်

အလွန်ကြွယ်ဝချမ်းသာလာလေသည်။- 14 သူ၌သိုးအုပ်၊
 နွား အုပ်နှင့်အခြွေအရံများစွာရှိ ၍ ဖိလိ တု
 တိအမျိုးသားတို့သည်သူ့အားမနာ လိုကြသဖြင့်၊-
 15 သူ၏အဖအာဗြဟံအသက်ရှင်စဉ်အဖ၏
 အစေခံတို့တူးဖော်ခဲ့သောရေတွင်းရှိသမျှ
 တို့ကိုမြေဖိပ်စင်ကြလေ၏။

16 ထိုအခါအဘိမလက်ဘုရင်ကကူဇာ
 က် အား`သင်သည်ငါတို့ထက်တန်ခိုးကြီးလာ
 ပြီဖြစ်၍ငါတို့ပြည်မှထွက်သွားလော့' ဟု မိန့်တော်မူ၏။-
 17 ထို့ကြောင့်ကူဇာ က်သည်ထိုအရပ်မှထွက်ခဲ့
 ပြီးလျှင် ဂေရာချိုင့်ဝှမ်းတွင်အတန်ကြာမျှ
 စခန်းချနေထိုင်လေသည်။- 18 အာဗြဟံလက်ထက်ကတူးဖော်ခဲ့၍အာဗြဟံ
 ကွယ်လွန်ပြီးနောက် ဖိလိ တု တိအမျိုးသားတို့မြေဖိပ်
 ခဲ့ကြသောရေတွင်းများကို သူသည်တစ်ဖန်တူး
 ဖော်၍ထိုရေတွင်းများကိုသူ၏ဖခင်မှည့်ခေါ်
 သောနာမည်များဖြင့်မှည့်ခေါ်လေ၏။-

19 ကူဇာ က်၏အစေခံတို့သည်ထိုချိုင့်ဝှမ်း၌ရေ
 တွင်းသစ်တစ်တွင်းတူးရာရေထွက်လေ၏။-

20 ဂေရာမြို့မှသိုးထိန်းတို့က`ဤရေတွင်းကို
 ကျွန်ုပ်တို့ပိုင်သည်' ဟုဆို၍ကူဇာ က်၏သိုးထိန်း
 တို့နှင့်အငြင်းပွားကြ၏။ ထို့ကြောင့်ကူဇာ က်က
 ထိုရေတွင်းကို`အငြင်းအပွား' နာမည်ဖြင့်
 မှည့်ခေါ်လေ၏။

21 က္လဇာ က်၏အစေခံတို့သည်အခြားရေတွင်း တစ်တွင်းကိုတူးကြပြန်ရာအငြင်းပွားကြ ပြန်သဖြင့် ထိုရေတွင်းကို`ရန်ငြိုး' ဟုနာမည် မှည့်လေသည်။-

22 တစ်ဖန်က္လဇာ က်သည်ထိုအရပ်မှပြောင်း၍အခြား တစ်နေရာ၌ရေတွင်းတစ်တွင်းတူးပြန်လေသည်။

ထိုရေတွင်းနှင့်ပတ်သက်၍အငြင်းပွားမှုမရှိ သဖြင့်`လွတ်လပ်ခြင်း' ဟုနာမည်မှည့်လေသည်။

က္လဇာ က်က`ထာဝရဘုရားသည်ဤပြည်၌ငါ တို့အားလွတ်လပ်စွာနေထိုင်ခွင့်ပေးတော်မူပြီ ဖြစ်၍ငါတို့စီးပွားတိုးတက်မည်' ဟုဆိုလေ၏။

23 ထိုနောက်က္လဇာ က်သည်ဗေရရှေဘအရပ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့သည်။- 24 ထိုညမှာထာဝရဘုရားသည်သူ့အားကိုယ် ထင်ပြု၍`ငါသည်သင်၏အဖအာဗြဟံ၏

ဘုရားဖြစ်၏။ မစိုးရိ မ်နှင့်။ ငါသည်သင်တို့နှင့် အတူရှိ၏။ ငါ၏ကျွန်အာဗြဟံအားထား

သောကတိတော်ကိုထောက်၍သင့်ကိုကောင်းချီး ပေးမည်။ သင်၏အဆက်အနွယ်တို့ကိုလည်းများ

ပြားစေမည်' ဟုမိန့်တော်မူသည်။- 25 က္လဇာ က်သည်ထိုအရပ်၌ယဇ်ပလ္လင်တည်ပြီး လျှင်

ထာဝရဘုရားကိုတိုင်တည်၍ပ တု ထနာ ပြုလေ၏။ သူသည်ထိုအရပ်၌စခန်းချ၍

အစေခံတို့ကရေတွင်းတစ်တွင်းတူးကြ ပြန်သည်။

က္လဇာ က်နှင့်အဘိမလက်ဘုရင်တို့

သစ္စာကတိထားကြခြင်း

26 အဘိမလက်ဘုရင်သည်အတိုင်ပင်ခံအဟု
ဇတ်နှင့်ဗိုလ်ချုပ်ဖိကောလတို့လိုက်ပါလျက်
ဂေရာမြို့မှကူဇာ ကံထံသို့ရောက်ရှိလာကြ ။-
၏။-

☆ 27 ကူဇာ ကံက`သင်တို့သည်ယခင်ကအကျွန်ုပ်
အားမုန်း၍ သင်တို့၏ပြည်မှနှင်ထုတ်ကြပြီး မှ
အဘယ်ကြောင့်ယခုအကျွန်ုပ်ထံသို့လာ ကြသနည်း''
ဟုမေးလေ၏။

28 သူတို့က`ထာဝရဘုရားသည်သင်နှင့်အတူ
ရှိကြောင်း ယခုငါတို့သိရပြီဖြစ်၍ ငါတို့
အချင်းချင်းကတိသစ္စာထားကြပါစို့။-

29 ငါတို့ကသင့်အားရန်ဖက်မပြုဘဲ သင်တို့အား
ကြင်နာ၍အေးချမ်းစွာထွက်သွားစေသည့်နည်း
တူ သင်ကငါတို့အားလည်းရန်ဖက်မပြုပါဟု
ကတိပြုပါလော့။ ထာဝရဘုရားသည်သင့်
အားကောင်းချီးပေးတော်မူကြောင်းသိသာထင်
ရှားပါသည်'' ဟုဆို၏။- 30 ကူဇာ

ကံသည်စားသောက်ပွဲကိုပြင်ဆင်၍ သူ
တို့အားလုံးအတူတကွစားသောက်ကြ လေသည်။-

31 နောက်တစ်နေ့နံနက်စောစောတွင် သူတို့အချင်း
ချင်းတစ်ဦးနှင့်တစ်ဦးကတိသစ္စာပြုကြ၏။ ထို့
နောက်သူတို့အချင်းချင်းနှုတ်ဆက်ပြီးလျှင်

☆ 26:26 က၊ ၂၁:၂၂။

မိတ်ဆွေဖြစ်လျက်ခွဲခွာကြလေသည်။

32 က္လဇ က်၏အစေခံတို့ကသူတို့တူးသောရေ
တွင်းရေထွက်ကြောင်းကူဇက်အားပြောပြကြ၏။-

33 က္လဇ က်ကထိုရေတွင်းကိုရှေ့ဘဟုမည်ခေါ်သော
ကြောင့်ထိုမြို့ကိုဗေရရှေ့ဘမြို့ဟုခေါ်တွင်လေ သည်။

ဒေသ၏လူမျိုးခြားမယားများ

34 ဒေသသည်အသက်လေးဆယ်ရှိသောအခါ
ဟိ တု တိအမျိုးသားဗေရို၏သမီးယုဒိတ်၊ ဟိ
တု တိ အမျိုးသားဇလု န်၏သမီးဗာရှမတ်တို့
နှစ်ဦးနှင့်အိမ်ထောင်ပြုလေသည်။- 35 က္လဇ

က်နှင့်ဇေဗ ကု ကတို့သည်ထိုအမျိုးသမီး
များအတွက်ကြောင့်စိတ်မချမ်းမသာဖြစ် ရလေ၏။

27

ယာကုပ်အားကူဇက်ကောင်းချီးပေးခြင်း

1 က္လဇ က်သည်အိုမင်းလာ၍မျက်စိမမြင်တော့
ချေ။ သူသည်သားအကြီးဒေသကို“သား”
ဟုခေါ်လျှင်ဒေသက၊

“ရှိပါသည်အဖ” ဟုပြန်ဖြေ၏။

2 ထိုအခါကူဇက်က“ငါသည်ယခုအိုလှပြီ။
မကြာမီသေရမည်။- 3 သင်သည်လေးနှင့်မြားကိုယူ၍တောထဲသို့
သွားပြီးလျှင် ငါ့အတွက်အမဲရှာဖွေခဲ့ပါ။-

4 ငါကြိုက်နှစ်သက်သောအမဲဟင်းလျာကိုချက်

၍ငါ့ထံသို့ယူခဲ့ပါ။ ထိုဟင်းကိုငါစားပြီး
လျှင်ငါမသေမီသင့်အားကောင်းချီးပေးမည်'
ဟုမှာကြားလေသည်။

5 ကုဏ ကံကသောအား ထိုသို့မှာကြားနေစဉ်
ရေဗ ကု ကသည်နားထောင်လျက်ရှိ၏။ ထို့ကြောင့်
၆ ဧ သောအမဲပစ်ထွက်သွားသောအခါ- ရေဗ ကု
ကသည်ယာကုပ်ကိုခေါ်၍ `သင့်အဖ ကသောအား-
7 `အမဲပစ်၍ငါ့အတွက်ဟင်းချက်ခဲ့ပါ။ ငါ
စားပြီးလျှင်ထာဝရဘုရားရှေ့တော်၌ သင့်
အားငါမသေမီကောင်းချီးပေးမည်' ဟုမှာ
ကြားသည်ကိုငါကြားပြီ။- 8 သို့ဖြစ်၍ငါ့သား၊
ငါ့စကားကိုနားထောင် ၍ငါပြောသမျှအတိုင်းပြုလုပ်လော့။-
9 ဆိတ်အုပ်ရှိရာသို့သွားပြီးလျှင် ဆူဖြိုးသော
ဆိတ်ငယ်နှစ်ကောင်ကိုရွေးယူခဲ့လော့။ ငါသည်
သင့်ဖခင်ကြိုက်နှစ်သက်သောဟင်းကိုချက် ပေးမည်။-
10 ထိုအမဲဟင်းကိုသူ့ထံသို့ယူသွားလော့။ သူ မသေမီ
သင့်အားကောင်းချီးပေးလိမ့်မည်' ဟု ဆိုလေ၏။

11 ယာကုပ်က `အစ်ကိုသောသည်အမွေထူ
သောသူဖြစ်ပြီး ကျွန်တော်မှာအသားအရေ
ချောမွတ်သူဖြစ်ပါ၏။- 12 ဖခင်ကကျွန်တော်အားစမ်းသပ်ကြည့်မိ၍
သူ့အားလှည့်ဖြားကြောင်းသိလျှင် ကျွန်တော်
ကောင်းချီးမင်္ဂလာကိုခံရမည့်အစားကျိန်
စာသင့်ခြင်းကိုခံရပါမည်' ဟုမိခင်အား ပြန်ပြောလေ၏။

13 ငါ့သား၊ သင်ခံရမည့်ကျိန်စာသင့်ခြင်းကို ငါခံရပါစေ။ ငါပြောသည့်အတိုင်းဆိတ် များကိုသာငါထံသို့ယူခဲ့ပါ။" ဟုမိခင် ကဆိုလေ၏။-

14 ယာကုပ်သည်သွား၍ဆိတ်များကိုမိခင်ထံသို့ ယူဆောင်ခဲ့သဖြင့် ရေဗ ကု ကသည်ကုဇာ က်ကြိုက် နှစ်သက်သောအမဲဟင်းကိုချက်လေသည်။-

15 ထိုနောက်သူသည်မိမိအိမ်တွင်သိမ်းဆည်း ထားသောသော၏အကောင်းဆုံးအဝတ် ကိုယာကုပ်အားဝတ်ဆင်ပေး၏။- 16 သူ၏လက်မောင်းများနှင့်အမွေးမလည်ပင်းတို့တွင်ဆိတ်သားရေကိုပတ်စည်း ပေး၏။-

17 ထိုနောက်ချက်ပြီးသောအမဲဟင်းနှင့်ဖုတ် ထားသောမုန့်တို့ကိုယာကုပ်အားပေး၏။

18 ယာကုပ်သည်သူ၏ဖခင်ထံသို့သွား၍ "အဖ" ဟုခေါ်လျှင်၊ ကုဇာ က်က "သား" ဟုထူးပြီးလျှင် "သားကြီး လော၊ သားငယ်လော" ဟုမေးလေ၏။

19 ယာကုပ်က "ကျွန်တော်သည်သားကြီးသော ဖြစ်ပါသည်။ ဖခင်မှာကြားသည့်အတိုင်းဆောင် ရွက်ပြီးပါပြီ။ ယခုထ၍ကျွန်တော်ယူခဲ့သော အမဲဟင်းကိုသုံးဆောင်ပြီးလျှင်ကျွန်တော် အားကောင်းချီးပေးပါ" ဟုပြောလေသည်။

20 ကုဇာ က်က "ငါ့သား၊ အမဲကောင်အရမြန်လှ ပါတကား" ဟုဆို၏။

ယာကုပ်က`အဖ၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
ဘုရားစောင်မခြင်းကြောင့်အမဲကောင်ကို
အမြန်ရပါသည်'' ဟုပြန်ဖြေ၏။

21 ထိုအခါကူဇာ ကံက`ငါသင့်ကိုစမ်းကြည့်နိုင်
ရန်အနားသို့တိုးလာပါ။ သင်သည်ဧ သော
အမှန်ပင်ဖြစ်ပါသလော'' ဟုမေးလေသည်။-

22 ယာကုပ်သည်ဖခင်အနားသို့ချဉ်းကပ်လာသော်
ဖခင်ကလက်နှင့်သူ့ကိုစမ်းသပ်ပြီးလျှင်`သင်
၏အသံမှာယာကုပ်၏အသံ၊ သင်၏လက်များ
သည်ကားဧသော၏လက်များပင်ဖြစ်သည်'' ဟု

ဆိုလေ၏။- 23 သူ၏လက်တို့သည်ဧသော၏လက်များကဲ့သို့
အမွှေးထူသောကြောင့်ဖခင်သည်ယာကုပ်
ဖြစ်မှန်းမရိပ်မိချေ။ သူ့အားကောင်းချီးမ ပေးမိ-

24 `သင်သည်အကယ်ပင်ဧသောဖြစ်သလော''
ဟုမေးပြန်၏။

ယာကုပ်က`ဟုတ်ပါသည်'' ဟုဖြေ၏။

25 ထိုအခါကူဇာ ကံက`အမဲဟင်းကိုယူခဲ့ပါ။
ငါစားပြီးလျှင်သင့်အားကောင်းချီးပေးမည်''

ဟုဆိုလေ၏။ ယာကုပ်သည်ဖခင်ထံသို့ဟင်း
ကိုယူခဲ့၏။ ဖခင်သောက်ရန်စပျစ်ရည်ကို
လည်းယူခဲ့၏။-

26 ထိုနောက်ဖခင်က`ငါ့သား၊
အနားသို့တိုး လာ၍ငါ့ကိုနမ်းလော့ဟုခိုင်း၏။-

27 ယာကုပ်သည်ဖခင်ထံချဉ်းကပ်၍နမ်းလိုက်

သောအခါ ကူဇာ က်သည်သူ၏အဝတ်များကို
 အနံ့ခံလျက် ။ ငါ့သား၏အနံ့သည်ထာဝရ
 ဘုရားကောင်းချီးပေးသောလယ်၏ရနံ့ကဲ့
 သို့သင်းကြိုင်ပါ၏။ - ☆ 28 ဘုရားသခင်သည်သင့်အားမိုးကောင်းကင်မှ
 နှင်းကိုပေးတော်မူ၍ သင်၏လယ်များကိုမြေ
 ဩဇာထက်သန်တော်မူစေသတည်း။ ကိုယ်တော်
 သည်သင့်အားကောက်ပဲသီးနှံနှင့်စပျစ်ရည်
 များစွာပေးသနားတော်မူစေသတည်း။ -

29 တိုင်းနိုင်ငံတို့သည်သင်၏အစေကိုခံရကြ
 စေသတည်း။ လူမျိုးအပေါင်းတို့သည်သင့်အား
 ဦးညွှတ်ရကြစေသတည်း။ သင်သည်ဆွေမျိုး
 သားချင်းတို့ကိုကြီးစိုးရစေသတည်း။ သင်၏
 အမိအဆက်အနွယ်တို့သည်သင့်အားဦးညွှတ်
 ရကြစေသတည်း။ သင့်အားကျိန်စသင့်သော
 သူတို့ကိုကျိန်စသင့်စေသတည်း။ သင့်အား
 ကောင်းချီးပေးသူတို့သည်ကောင်းချီးခံစား
 ရကြစေသတည်း။' ဟုကောင်းချီးပေးလေ ။ ☆

ကူဇာကံထံမှသောကောင်းချီးတောင်းခံခြင်း
 30 ကူဇာ က်သည်ယာကုပ်အားကောင်းချီးပေးပြီး၍
 ဖခင်ထံမှယာကုပ်ထွက်သွားသည့်ခဏအတွင်း
 သူ၏အစ်ကိုသောသည်အမဲလိုက်ရာမှ
 ပြန်ရောက်လာ၏။ - 31 သူသည်လည်းစားဖွယ်ကောင်းသောအမဲဟင်းလျှာ

☆ 27:27 ဟေဗြဲ ၁၁:၂၀။ ☆ 27:29 ကာ ၁၂:၃။

ကိုချက်ပြီးလျှင်ဖခင်ထံသို့ယူခဲ့လေသည်။
 ထိုနောက် အဖ၊ ကျွန်တော်ယူခဲ့သောအမဲ
 ဟင်းကိုထ၍သုံးဆောင်ပါ။ သုံးဆောင်ပြီး
 လျှင်ကျွန်တော်အားကောင်းချီးပေးပါ။" ဟု ဆိုလေ၏။

32 က္လဇာက "သင်မည်သူနည်း" ဟုမေး၏။

ဒေသက "ကျွန်တော်သည်ဖခင်၏သားကြီး
 ဒေသဖြစ်ပါသည်" ဟုပြန်ဖြေ၏။

33 ထိုအခါက္လဇာ ကသည်တစ်ကိုယ်လုံးဆတ်ဆတ်
 တုန်လျက် အမဲကောင်ကိုရ၍ငါ့ထံသို့ဟင်း
 ယူခဲ့သူကားမည်သူနည်း။ သင်မရောက်မီငါ
 သည်ဟင်းကိုစားပြီးပြီ။ ထိုသူအားလည်း
 ကောင်းချီးပေးခဲ့ပြီ။ ငါကောင်းချီးပေးခဲ့
 သည့်အတိုင်းသူခံစားရမည်" ဟုဆိုလေ သည်။

34 ဒေသသည်ထိုစကားကိုကြားရလျှင်မခံ

မရပ်နိုင်အောင်ခံစားရသဖြင့် အို အဖ၊ ကျွန်တော့်
 အားလည်းကောင်းချီးပေးပါဦး" ဟုအသံကျယ်
 စွာအော်ဟစ်တောင်းပန်လေ၏။

35 က္လဇာ က "သင့်ညီလာ၍ငါ့ကိုလိမ်လည်လှည့်ဖြား
 လေပြီ။ သူသည်သင်ခံစားရမည့်ကောင်းချီးကို
 ယူသွားပြီ" ဟုဖြေကြားလေသည်။

36 ဒေသက "သူသည်ကျွန်တော်အားနှစ်ကြိမ်တိုင်

တိုင်ယာကုပ်ဟူသောနာမည်နှင့်လိုက်အောင်လှည့်
 စားခဲ့ပါပြီ။ သူသည်ကျွန်တော်၏သားဦးအရာ

ကိုတစ်ကြိမ်၊ ယခုတစ်ဖန်ကျွန်တော်ခံစားရ
 မည့်ကောင်းချီးကိုတစ်ကြိမ်ယူသွားပါပြီ။
 ကျွန်တော်အဖို့ကောင်းချီးတစ်ပါးပါးမကျန် ပါသလော''
 ဟုဖခင်အားမေးလေ၏။*

37 ကုဇာ ကံက`ငါသည်သူ့အားသင်၏အရှင်သခင်
 ဖြစ်စေပြီ။ ဆွေမျိုးသားချင်းအပေါင်းတို့ကို
 လည်းသူ၏အစေကိုခံစေပြီ။ သူ့အားကောက်ပဲ
 သီးနှံနှင့်စပျစ်ရည်တို့ဖြင့်ကြွယ်ဝပြည့်စုံစေ
 ပြီ။ သို့ဖြစ်လျှင်ငါ့သားသင့်အတွက်မည်သို့
 ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါသနည်း'' ဟုပြန်ဖြေလေ ၏။

38 ဒေသက`အို အဖ၊ ဖခင်ထံ၌ပေးစရာ
 ကောင်းချီးမ ှံ ဂလာတစ်ပါးမျှမကျန်ပါ သလော။
 ကျွန်တော့်ကိုလည်းကောင်းချီးမဂ်လာ ပေးပါဦး''
 ဟုဖခင်အားဆက်လက်တောင်းပန် ရှိငိုကြွေးလေ၏။*

39 ထိုအခါကုဇာက၊
 ``သင့်လယ်များသည်မြေဩဇာမရှိ၊ မိုး ကောင်းကင်မှ
 နှင်းကိုလည်းမရနိုင်။*''

40 သင်သည်ကိုယ့်ငှာ ငှားဖြင့်အသက်မွေးရမည်။
 သင်၏ညီအစေကိုခံရမည်။
 သို့ရာတွင်သင်သည်ကြိုးပမ်းအားထုတ်လျှင်၊

* 27:36 က၊ ၂၅:၂၉-၃၄။ * 27:38 ဟေဗြဲ၊ ၁၂:၁၇။ * 27:39
 ဟေဗြဲ၊ ၁၁:၂၀။

သူ၏အချုပ်အနှောင်မှလွတ်မြောက်လိမ့်မည်''
ဟုဆိုလေ၏။*

41 ယာကုပ်သည်ဖခင်ထံမှကောင်းချီးမင်္ဂလာကို
ခံရသဖြင့် ဧသောသည်သူ့အားရန်ငြိုးထား
၏။ ဧသောက''ဖခင်အနိစ္စရောက်လျှင်ရောက်
ခြင်းယာကုပ်ကိုငါသတ်ပစ်မည်'' ဟုကြိူး ဝါးလေ၏။

42 ရေဗ ကု ကသည်ဧသော၏အကြံကိုကြားသိရ
သဖြင့် ယာကုပ်ကိုခေါ်၍''သင့်အစ်ကိုဧသော
သည်သင့်အားလက်စားချေသတ်ပစ်ရန်အကြံ

ထုတ်လျက်ရှိသည်။- 43 ငါ့သား၊
ငါပြောသည့်အတိုင်းပြုလုပ်လော့။ ခါရန်

မြို့၌နေထိုင်သောငါ၏အစ်ကိုလာဗန်ထံသို့
ယခုချက်ချင်းသွားရန်ပြင်လော့။- 44 သင်၏အစ်ကိုစိတ်ပြေ၍သင်သူ့အား

သမျှကိုမေ့ပျောက်သည့်အချိန်အထိသူ့ထံ
၌ခေတ္တတည်းခိုနေထိုင်လော့။- 45 ထိုအချိန်ရောက်လျှင်ငါသည်သင့်ထံသို့

စေလွှတ်၍ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်မည်။ ငါသည်
တစ်နေ့ချင်းတွင်သားနှစ်ယောက်စလုံးကို အဆုံးမခံနိုင်''

ဟုဆိုလေ၏။

ကူဇာကသည်ယာကုပ်အားလာဗန်ထံသို့စေလွှတ်ခြင်း

46 ရေဗ ကု ကကူဇာ က်အား''ကျွန်မသည်ဧသော၏
အမျိုးချင်းမတူသောမယားများကြောင့် သေ
ချင်အောင်စိတ်ညစ်ရသည်။ အကယ်၍ယာကုပ်

* 27:40 က၊ ၃၆:၈။ ၄ရာ၊ ၈:၂၀။

သည်ကြိုအရပ်၌ရှိသော တံ တံ အမျိုးသမီး
တစ်ဦးဦးနှင့်အိမ်ထောင်ကျမည်ဆိုလျှင်
ကျွန်မအသက်ရှင်မနေနိုင်တော့ပါ။" ဟု ပြောလေ၏။

28

1 ထိုအခါကူဇာ က်သည်ယာကုပ်ကိုခေါ်ပြီး
လျှင် "သင်သည်ခါနာ န်အမျိုးသမီးနှင့်
အိမ်ထောင်မပြုရ။- 2 သင်၏အဖိုးဗေသွေလနေထိုင်ရာမက်ဆိုပို
တေးမီးယားပြည်သို့ယခုသွားလော့။ သင့်ဦး
လေးလာဗန်၏သမီးတစ်ယောက်ယောက်နှင့်
အိမ်ထောင်ပြုလော့။- 3 အနနုတတန်ခိုးရှင်ဘုရားသခင်သည်သင့်ကို
ကောင်းချီးပေး၍သားသမီးများစွာထွန်း ကားစေသဖြင့်
သင်သည်လူမျိုးများစွာတို့ ၏ဖခင်ဖြစ်ပါစေသော။-

4 ဘုရားသခင်သည်အာဗြဟံအားကောင်း
ချီးပေးသည့်နည်းတူ သင်နှင့်သင်၏အဆက်
အနွယ်တို့အားကောင်းချီးပေးပါစေသော။
အာဗြဟံအားဘုရားသခင်ပေးတော်မူ သော
သင်ယခုနေထိုင်သောပြည်ကိုအပိုင် ရပါစေသော"။
ဟုကောင်းချီးပေး၍မှာကြား လေ၏။-☆ 5 ကူဇာ
က်သည်ရှုရိအမျိုးသားဗေသွေလ ၏သားလာဗန်
နေထိုင်ရာပါဒနာရံပြည် သို့ယာကုပ်ကိုစေလွှတ်၏။
လာဗန်သည် ယာကုပ်နှင့်ဧသောတို့၏မိခင်ရေဗ နှင့် က၏
မောင်ဖြစ်သတည်း။

☆ 28:4 ကာ ၁၇:၄-၈။

ဒေသနာ့ကံထပ်မယားယူခြင်း

6 ကူဇာ ကံကယာကုပ်အားကောင်းချီးပေး၍မယား
 ရှာရန် ပါဒနာရံပြည်သို့စေလွှတ်လိုက်ကြောင်း
 ကိုလည်းကောင်း၊ ထိုသို့ယာကုပ်အားကောင်းချီး
 ပေးစဉ်ခါနာ န်အမျိုးသမီးနှင့်အိမ်ထောင်
 မပြုရဟူ၍မှာကြားကြောင်း၊- 7 ယာကုပ်သည်မိဘတို့၏စကားကိုနားထောင်
 ပါဒနာရံပြည်သို့သွားပြီဖြစ်ကြောင်းကို
 ဒေသသိရှိလေ၏။- 8

ဒေသသည်ခါနာ န်အမျိုးသမီးများကို ဖခင်ကူဇာကံမနှစ်သက်ကြောင်းသိရသဖြင့်၊-

9 အာဗြဟံ၏သားကူရှုမေလထံသို့သွားပြီး လျှင်
 သူ၏သမီးမဟာလတ်နှင့်အိမ်ထောင်ပြု လေသည်။
 မဟာလတ်သည်ကားနဗာယုတ်၏ နှမဖြစ်သတည်း။

ဗေသလအရပ်၌ယာကုပ်၏အိပ်မက်

10 ယာကုပ်သည်ဗေရရှေ့ဘအရပ်မှခါရန်
 မြို့သို့ခရီးထွက်ခဲ့လေသည်။- 11 နေဝင်ချိန်၌သူသည်တစ်နေရာသို့ရောက်
 ရှိ၍ခရီးတစ်ထောက်နားလေသည်။ သူသည်
 ကျောက်တုံးတစ်တုံးကိုခေါင်းအုံး၍အိပ်သည်။-

12 ထိုသို့အိပ်နေစဉ်အိပ်မက်ထံ၌မြေပြင်မှမိုး
 ကောင်းကင်သို့တိုင်အောင်ထောင်လျက်ရှိသော
 လှေကားပေါ်တွင် ကောင်းကင်တမန်များတက်
 လျက်ဆင်းလျက်ရှိသည်ကိုမြင်ရ၏။-*

13 ထိုနောက်ထာဝရဘုရားသည်သူ့အနီးတွင်

* 28:12 ယော၊ ၁:၅၁။

ရပ်နေသည်ကိုမြင်ရ၏။ ထာဝရဘုရားက`ငါ
သည်အာဗြဟံ၊ ဣဇာ ကံတို့၏ဘုရားတည်းဟူ
သောထာဝရဘုရားဖြစ်၏။ သင်ယခုနားနေ
ရာပြည်ကိုသင်နှင့်သင်၏အဆက်အနွယ်တို့
အားငါပေးမည်။-☆ 14 သင်၏အဆက်အနွယ်တို့သည်မြေမှုန့်ကဲ့သို့
များပြားလိမ့်မည်။ သူတို့၏နယ်မြေသည်အရပ်
လေးမျက်နှာသို့ကျယ်ပြန့်လိမ့်မည်။ ငါသည်
သင်နှင့်သင်၏အဆက်အနွယ်တို့အားဖြင့်
ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူမျိုးအပေါင်းတို့အားကောင်း ချီးပေးမည်။-
☆ 15 ငါသည်သင်နှင့်အတူရှိ၍သင်သွားရာ
အရပ်၌သင့်ကိုစောင့်ရှောက်မည်။ သင့်ကိုဤ
ပြည်သို့တစ်ဖန်ပို့ဆောင်ဦးမည်။ ငါသည်သင့်
အားထားသောကတိအတိုင်းအကောင်အထည်
မပေါ်မီသင့်ကိုစွန့်ပစ်၍မထား' ဟုမိန့်တော် မူ၏။
16 ထိုနောက်ယာကုပ်သည်အိပ်ရာမှနိုး၍`ထာဝရ
ဘုရားသည်စင်စစ်၍အရပ်၌ရှိတော်မူ၏။ ရှိ
တော်မူကြောင်းငါမသိပါတကား' ဟုဆို လေ၏။-
17 သူသည်ကြောက်ရွံ့လျက်`ဤအရပ်သည်ကြောက်မက်
ဖွယ်ကောင်းသောအရပ်ဖြစ်ပါသည်တကား။
ဘုရားသခင်ကျိန်းဝပ်တော်မူရာဗိမာန်ကောင်းကင်ဘုံ
တံခါးဝပင်ဖြစ်ပါသည်တကား' ဟုဆိုလေ၏။
18 ယာကုပ်သည်နောက်တစ်နေ့နံနက်စောစော

☆ 28:13 က၊ ၁၃:၁၄-၁၅။ ☆ 28:14 က၊ ၁၂:၃၊ ၂၂:၁၈။

အိပ်ရာမှ နိုးထ၍သူခေါင်းအုံးသောကျောက်တုံးကိုယူပြီး
လျှင် မှတ်တိုင်အဖြစ်စိုက်ထူလေသည်။

ထိုနောက်မှတ် တိုင်ပေါ်တွင်သံလွင်ဆီလောင်းလျက်
ထိုမှတ်တိုင် ကိုဘုရားသခင်အားဆက်ကပ်လေ၏။-

19 ထိုအရပ်ကိုဗေသလဟုနာမည်မှည့်ခေါ်လေ
သည်။ (ယခင်ကထိုမြို့ကိုလုဇဟုခေါ်တွင်၏။)-

20 ထိုနောက်ယာကုပ်ကထာဝရဘုရားအား
“ကိုယ်တော်ရှင်သည်အကျွန်ုပ်နှင့်အတူရှိ၍

အကျွန်ုပ်သွားရမည့်ခရီး၌စောင့်ရှောက်လျက်
အစားအစာနှင့်အဝတ်ကိုပေးသနားတော် မူပြီးလျှင်-

21 အကျွန်ုပ်ဖခင်အိမ်သို့ချောမောစွာပြန်လည်ပို့
ဆောင်တော်မူပါကကိုယ်တော်ရှင်သည်အကျွန်ုပ်

ဘုရားဖြစ်တော်မူမည်။- 22 အကျွန်ုပ်စိုက်ထူသောဤမှတ်တိုင်သည်ထာဝ
ဘုရားကိုကိုးကွယ်ရာဌာနဖြစ်ပါလိမ့်မည်။

အကျွန်ုပ်သည်လည်းကိုယ်တော်ရှင်ပေးတော်မူ
သမျှထံမှဆယ်ပုံတစ်ပုံကိုကိုယ်တော်ရှင် အားလှူဒါ

န်းပါမည်” ဟုသစ္စာဆိုလေ၏။

29

လာဗ်န၏အိမ်သို့ယာကုပ်ရောက်ရှိခြင်း

1 ယာကုပ်သည်အရှေ့ပြည်သို့ရှေ့ရှု၍ခရီးဆက်
ခဲ့လေသည်။- 2 ထိုပြည်သို့ရောက်သောအခါလယ်ကွင်းထဲ၌သိုး
စုသိုးစုဝိုင်းရံလျက်ရှိသောရေတွင်းတစ်တွင်းကို

မြင်ရလေသည်။ ထိုသို့ဝိုင်းရံခြင်းမှာသိုးစုများ
ကိုထိုရေတွင်းမှရေတိုက်ရခြင်းကြောင့်ဖြစ်၏။ ရေ
တွင်းအဝကိုကျောက်တုံးကြီးဖြင့်ပိတ်ထားသည်။-

3 သိုးစုများရေတွင်းအနားသို့ရောက်ရှိလာကြ
သောအခါမှသာ သိုးထိန်းတို့သည်ထိုကျောက်
တုံးကိုရွေ့၍သိုးများကိုရေတိုက်လေ့ရှိကြ၏။
ထိုနောက်သူတို့သည် ကျောက်တုံးကိုရေတွင်းဝ
ပေါ်သို့ပြန်တင်ထားလေ့ရှိကြ၏။

4 ယာကုပ်ကသိုးထိန်းတို့အား`အဆွေတို့၊ သင်
တို့အဘယ်အရပ်ကလာကြသနည်း' ဟုမေး သော်၊
`ခါရန်မြို့ကလာကြပါသည်' ဟုဖြေကြ၏။

5 တစ်ဖန်ယာကုပ်က`နာခေါ်၏သားလာဗန်ဆို
သူကိုသိပါသလော' ဟုမေး၏။
`သိပါသည်' ဟုပြန်ဖြေကြ၏။

6 နောက်တစ်ဖန်ယာကုပ်က`သူကျန်းမာပါ သလော'
ဟုမေး၏။
သူတို့က`ကျန်းမာပါ၏။ ယခုပင်သူ၏သမီး

ရာခေလသည်သိုးအုပ်နှင့်အတူလာနေပြီ' ဟုဆိုကြ၏။
7 ယာကုပ်က`ယခုနေမြင့်သေးသဖြင့်သိုးအုပ်
များကိုသိမ်းသွင်းရန်အချိန်မရောက်သေး။
သင် တို့သည်သိုးများကိုရေတိုက်ပြီးလျှင် စား
ကျက်သို့ပြန်၍ပို့ဦးလော့' ဟုပြောလေ၏။

8 ထိုအခါသူတို့က `ကျွန်ုပ်တို့ထိုသို့မပြု
 လုပ်နိုင်ပါ။ သိုးအုပ်အားလုံး၌အရပ်သို့
 ရောက်ရှိ၍ကျောက်တုံးကိုရွှေ့ပြီးမှသိုးတို့
 ကိုရေတိုက်ရပါသည်။' ဟုပြန်ဖြေကြ၏။

9 ယာကုပ်သည်သိုးကျောင်းသားတို့နှင့်စကား
 ပြောဆိုနေစဉ်ဖခင်၏သိုးတို့ကိုထိန်းကျောင်း
 ရသောရာခေလသည်သိုးအုပ်နှင့်အတူလာ နေ၏။-

10 ယာကုပ်သည်သူ၏ဦးရီးလာဗန်သိုးအုပ်
 နှင့်အတူရာခေလရောက်ရှိလာသောအခါ
 ရေတွင်းသို့သွား၍ကျောက်တုံးကိုရွှေ့ဖယ်ပြီး
 လျှင်လာဗန်၏သိုးတို့ကိုရေတိုက်လေ၏။-

11 ထိုနောက်သူသည်ရာခေလကိုနမ်း၍ ဝမ်း
 သာသောကြောင့်ငိုကြွေးလေ၏။- 12 သူက `ငါသည်ရေဖ
 ကု က၏သား၊ သင့်ဖခင်၏ ဆွေမျိုးရင်းချာဖြစ်သည်။'
 ဟုရာခေလအား ပြောလေ၏။

ရာခေလသည်ပြေး၍ဖခင်အားထိုအကြောင်း
 ကိုပြောပြလေ၏။- 13 လာဗန်သည်သူ၏တူယာကုပ်၏သတင်းကို
 ကြားရလျှင်ပြေး၍ သူ့အားဆီးကြိုဖက်ယမ်း
 နမ်းရှုပ်ပြီးလျှင်နေအိမ်သို့ခေါ်ဆောင်ခဲ့လေ
 သည်။ ယာကုပ်ကဖြစ်ခဲ့သမျှအကြောင်းကို
 အကုန်အစင်ပြောပြသောအခါ- 14 လာဗန်က `သင်သည်ငါ၏သွေးရင်းသ
 ပင်ဖြစ်ပါသည်တကား။' ဟုဆိုလေ၏။ ယာကုပ်
 သည်လည်းဦးရီးအိမ်တွင်တစ်လကြာမျှနေ

ထိုင်လေသည်။

ယာကုပ်သည်လေအာနှင့်ရာခေလတို့အတွက်
အစေခံခြင်း

15 လာဗန်ကယာကုပ်အား`သင်သည်ငါ၏ဆွေမျိုး
ဖြစ်သောကြောင့် ငါ့အတွက်အခမဲ့လုပ်ကိုင်မ
ပေးသင့်။ သင်လိုချင်သည့်အခကိုတောင်းလော့'
ဟုဆိုလေ၏။- 16 လာဗန်တွင်သမီးနှစ်ယောက်ရှိ၏။

သမီး အကြီး၏နာမည်သည်လေအာဖြစ်၍
သမီးအငယ်၏နာမည်မှာရာခေလဖြစ်၏။-

17 လေအာသည်မျက်လုံးမျက်ဖန်လှ၏။ ရာခေလ
မူကားကိုယ်လုံးကိုယ်ပေါက်လှ၍ရှုချင်ဖွယ် ကောင်း၏။

18 ယာကုပ်သည်ရာခေလကိုချစ်သဖြင့်`ရာခေလ
နှင့်ထိမ်းမြားပေးမည်ဆိုလျှင်ဦးရီးထံ၌ခုနစ်
နှစ်အလုပ်လုပ်ပေးပါမည်' ဟုပြောလေ၏။

19 လာဗန်က`ရာခေလအားအခြားသူတစ်ယောက်
နှင့်ပေးစားရသည်ထက် သင်နှင့်ပေးစားရသည်
ကပို၍သင့်မြတ်ပါမည်။ ငါနှင့်အတူနေလော့'
ဟုဖြေကြားလေသည်။- 20 ယာကုပ်သည်ရာခေလကိုထိမ်းမြားနိုင်ရန်ခုနစ်

နှစ်အလုပ်လုပ်၏။ သူသည်ရာခေလကိုချစ်သော
ကြောင့်ထိုမျှသောကာလကိုတိုတောင်းသော
အချိန်ဟူ၍ထင်မှတ်လေသည်။

21 ယာကုပ်က`အချိန်စေ့ပါပြီ။ ဦးရီး၏သမီး
နှင့်လက်ထပ်ခွင့်ပေးပါ' ဟုလာဗန်အားပြော လေ၏။-

22 ထို့ကြောင့်လာဗန်သည်လက်ထပ်မင်္ဂလာဧည့်ခံပွဲကိုကျင်းပ၍ ထိုပွဲသို့လူတိုင်းအားဖိတ်ကြား လေသည်။-

23 ထိုနေ့ည၌လာ ဗန်သည်ရာခေလအစားလေအာ ကိုယာကုပ်ထံသို့ပို့သဖြင့်သူသည်လေအာနှင့် အိပ်လေ၏။-

24 (လာဗန်သည်မိမိ၏ကျွန်မဗိလပကိုလေအာ၏အထိန်းအဖြစ်ပေးအပ်လိုက်၏။-)

25 မိုးလင်းချိန်ရောက်မှသာ ကုပ်သည်မိမိ၏မယားမှာလေအာဖြစ်ကြောင်းသိရလေသည်။ သူသည်လာဗန်ထံသို့သွား၍ "အဘယ်ကြောင့်ထိုသို့ပြုလုပ်ရပါသနည်း။ ကျွန်ုပ်သည်ရာခေလကိုရရန်အတွက်အလုပ်လုပ်ခဲ့ပါသည်။ ကျွန်ုပ်ကိုအဘယ်ကြောင့်လှည့်စားပါသနည်း" ဟုမေးလေ၏။

26 ထိုအခါလာဗန်က "ဤအရပ်ဒေသတွင်သမီးအကြီးကိုအိမ်ထောင်မချမီ သမီးအငယ်ကိုအိမ်ထောင်ချသည့်ထုံးစံဥပဒေမရှိပါ။-

27 သင်သည်ငါ့ထံ၌နောက်ထပ်ခုနစ်နှစ်အလုပ်လုပ်ဦးမည်ဆိုလျှင် မ ့် ဂလာပွဲရက်သတ္တတစ် ပတ်ကုန်သောအခါသင့်အားရာခေလနှင့်ပေး စားပါမည်" ဟုဆိုလေသည်။

28 ယာကုပ်သည် သဘောတူလက်ခံလေ၏။ မ ့် ဂလာပွဲ ရက်သတ္တပတ်ကုန်ဆုံးသောအခါလာဗန်သည် သမီးရာခေလကို ယာကုပ်နှင့်ပေးစား၏။-

29 (လာဗန်သည် မိမိ၏ကျွန်မဗိလဟာကို

ရာခေလ၏အထိန်းအဖြစ်ပေးအပ်လိုက်၏။-

) 30 ထို့ကြောင့်ယာကုပ်သည်ရာခေလနှင့်လည်း အိပ်လေသည်။ သူသည်ရာခေလကိုလေအာ ထက်ပို၍ချစ်၏။ ထိုနောက်သူသည်လာဗန် ထံ၌ နောက်ထပ်ခုနစ်နှစ်အစေခံလေသည်။

ယာကုပ်တွင်သားသမီးရရှိခြင်း

31 ယာကုပ်သည်လေအာကိုမချစ်ကြောင်း ထာဝရဘုရားသိမြင်တော်မူသဖြင့် လေအာကိုသားသမီးထွန်းကားစေ၏။ ရာခေလမူကားသားသမီးမထွန်းကားချေ။-

32 မကြာမီလေအာသည်ကိုယ်ဝန်ဆောင်၍သား တစ်ယောက်ကိုဖွားမြင်သော်သူက`ထာဝရ ဘုရားသည်ငါ၏ဒုက္ခကိုမြင်တော်မူပြီ။ ယခု ငါ၏လင်ယောကျ်ားသည်ငါ့အားချစ်လိမ့်မည်' ဟုဆို၍ထိုသားကိုရုဗင်ဟုနာမည်မှည့် လေ၏။-

33 လေအာသည်တစ်ဖန်ကိုယ်ဝန်ဆောင်၍သားတစ် ယောက်ကိုဖွားမြင်ပြန်သောအခါသူက`ငါ ၏လင်ယောကျ်ားသည်ငါ့အားမချစ်ကြောင်း ကိုထာဝရဘုရားကြားသိတော်မူသဖြင့် ဤသားကိုလည်းပေးသနားတော်မူပြီ' ဟု ဆို၍ထိုသားကိုရိုမောင်ဟုနာမည်မှည့်လေ၏။-

34 ထိုနောက်သူသည်တစ်ဖန်ကိုယ်ဝန်ဆောင်၍ သားတစ်ယောက်ကိုဖွားမြင်ပြန်သည်ရှိသော် သူက`ငါ၏လင်ယောကျ်ားအားသားသုံး

ယောက်ကိုဖွားမြင်ပေးပြီဖြစ်ရာသူသည်
 ငါ့အားယခင်ကထက်ပို၍ခင်တွယ်မှုရှိ
 မည်" ဟုဆိုလျက်တတိယသားကိုလေဝိ
 ဟူ၍နာမည်မှည့်လေသည်။- 35 သူသည်နောက်တစ်ဖန်ကိုယ်ဝန်ဆောင်၍
 တစ်ယောက်ကိုဖွားမြင်ပြန်လျှင်သူက`ဤ
 တစ်ကြိမ်တွင်ငါသည်ထာဝရဘုရား၏
 ဂုဏ်တော်ကိုချီးမွမ်းမည်" ဟုဆိုလျက်စတု တ
 ထ သားကိုယုဒဟူ၍နာမည်မှည့်လေသည်။ ထို
 နောက်သူ၌သားဖွားခြင်းရပ်စဲသွားလေ၏။

30

1 ရာခေလသည်ယာကုပ်နှင့်သားသမီးမထွန်း
 ကားသဖြင့် အစ်မကိုမနာလိုဖြစ်ပြီးလျှင်
 ယာကုပ်အား`ကျွန်မတွင်သားသမီးမရ
 ပါကသေရပါတော့မည်" ဟုပြောလေ၏။

2 ထိုအခါယာကုပ်သည်အမျက်ထွက်၍`ငါ
 သည်ဘုရားလော။ ဘုရားကသာသင့်အား
 သားဖွားခွင့်ကိုပေးတော်မူနိုင်သည်မဟုတ် လော"
 ဟုပြန်ဖြေလေသည်။

3 ရာခေလက`ကျွန်မအတွက်ကလေးရစေရန်
 ကျွန်မ၏ကျွန်မိလဟာနှင့်အိပ်ပါလော့။ သူ
 အားဖြင့်ကလေးရလျှင်ကျွန်မသည်အမေ
 တစ်ယောက်ဖြစ်လာနိုင်ပါမည်" ဟုဆိုလေ၏။-

4 သူသည်မိလဟာကိုယာကုပ်အားပေးအပ်၍

ယာကုပ်သည်ဗိလဟာနှင့်အိပ်သဖြင့်၊-

5 ဗိလဟာသည်ကိုယ်ဝန်ဆောင်၍သားတစ်ယောက်
ကိုဖွားမြင်လေသည်။- 6 ရာခေလက`ဘုရားသခင်သည်ငါ့ဘက်၌
တရားစီရင်တော်မူပြီ။ ငါ၏ဆုတောင်းပ တု ထနာ
ကိုနားညောင်း၍ငါ့အားသားကိုပေးသနား တော်မူပြီ''
ဟုဆိုလျက်ထိုသားကိုဒန်ဟူ၍ နာမည်မှည့်လေ၏။-

7 တစ်ဖန်ဗိလဟာသည်ယာကုပ်နှင့်ဒုတိယသား
ကိုရလေသည်။- 8 ထိုအခါရာခေလက`ငါသည်ငါ၏အစ်မ
နှင့်အပြင်းအထန်ဆိုင်ပြိုင်ခဲ့ရာအနိုင်ရလေ ပြီ''
ဟုဆိုလျက်ထိုသားကိုနဿလိဟူ၍ နာမည်မှည့်လေ၏။

9 လေအာသည်လည်းမိမိ၌သားဖွားခြင်းရပ်ဆိုင်
သွားကြောင်းသိမြင်ရသောအခါ သူ၏ကျွန်မ
ဇိလပကိုယာကုပ်အားမယားအဖြစ်ပေး အပ်လေသည်။-

10 သို့ဖြစ်၍ဇိလပသည်ယာကုပ်နှင့်သားတစ်
ယောက်ကိုရလေ၏။- 11 ထိုနောက်လေအာက`ငါ၌ကောင်းကျိုးဆိုင်
ရောက်လာပြီ'' ဟုဆိုလျက်ထိုသားကိုဂဒ်

နာမည်ဖြင့်မှည့်လေ၏။- 12 တစ်ဖန်ဇိလပသည်ယာကုပ်နှင့်သား
တစ်ယောက်ရပြန်သော်၊- 13 လေအာက`ငါ၌မ ့

ဂလာရှိ၏။ အခြားသော မိန်းမတို့ကငါ့အားမင်္ဂလာရှိသူဟုခေါ်ကြ
လိမ့်မည်'' ဟုဆိုလျက်ထိုသားကိုအာရှာ
နာမည်ဖြင့်မှည့်လေသည်။

14 ဂျုစပါးရိတ်သိမ်းချိန်၌ ရှု ဗင်သည်လယ်ထဲသို့
သွားရာ၌ အနုဆေးသီးကိုတွေ့သဖြင့်မိခင်

လေအာထံသို့ယူခဲ့သည်။ ရာခေလကလေအာ
အား "သင့်သားယူခဲ့သောအနုဆေးသီးအချို့ ကိုပေးပါ"။
ဟုတောင်းလေ၏။

15 လေအာက "သင်သည်ငါ၏လင်ယောကျ်ားကိုယူရုံ
ဖြင့်အားမရဘဲ ယခုငါ့သား၏အနုဆေးသီး
ကိုယူချင်ပြန်ပြီလော" ဟုဆိုလေ၏။

ရာခေလက "သင့်သား၏အနုဆေးပင်များကို ပေးလျှင်
သင်သည်ယနေ့ညယာကုပ်နှင့်အတူ အိပ်နိုင်သည်"။
ဟုပြန်ပြောလေ၏။

16 ညနေခင်း၌ယာကုပ်လယ်ထဲမှပြန်လာသော
အခါ လေအာသည်ဆီးကြို၍ "ကျွန်မ၏သားရ
ခဲ့သောအနုဆေးသီးကိုရာခေလအားပေး
သဖြင့် ရှင်ကျွန်မနှင့်အတူယနေ့ညအိပ်ရမည်"။
ဟုပြောရာထိုည၌ယာကုပ်သည်လေအာနှင့် အိပ်လေ၏။

17 ဘုရားသခင်သည်လေအာ၏ဆုတောင်းပ တု ထနာ
ကိုနားညောင်းတော်မူသဖြင့် သူသည်ကိုယ်ဝန်ဆောင်
၍ပဉ္စမသားကိုဖွားမြင်လေသည်။- 18 ထိုအခါလေအာက "ငါသည်ငါ၏က
ကိုလင်ယောကျ်ားအားပေးအပ်သောကြောင့်
ဘုရားသခင်ကငါ့အားဆုချတော်မူပြီ" ဟုဆိုလျက်
ထိုသားကိုကူသခါဟူ၍နာမည်မှည့်လေသည်။-

19 တစ်ဖန်လေအာသည်ကိုယ်ဝန်ဆောင်၍ဆဋ္ဌမ
သားကိုဖွားမြင်သည်။- 20 ထိုအခါသူက "ဘုရားသခင်သည်ငါ့အား
လက်ဆောင်ကောင်းကိုပေးသနားတော်မူပြီ။ ငါ

သည်သားခြောက်ယောက်ကိုဖွားမြင်ပေးသဖြင့်
ယခုငါ၏လင်ယောကျာ်းသည်ငါ့ကိုမြတ်နိုး လိမ့်မည်။"

ဟုဆိုလျက်ထိုသားကိုဇာဗုလုန် ဟူ၍နာမည်မှည့်လေ၏။-

21 ထိုနောက်သူသည်သမီးတစ်ယောက်ကိုဖွားမြင်
သဖြင့်ဒိနဟူ၍နာမည်မှည့်လေသည်။

22 ဘုရားသခင်သည်ရာခေလကိုသတိရ၍ သူ
၏ဆုတောင်းပ တု ထနာကိုနားညောင်းတော်မူသဖြင့်
သားသမီးဖွားခွင့်ကိုပေးတော်မူ၏။-

23 သူသည်ကိုယ်ဝန်ဆောင်၍သားတစ်ယောက်ကိုဖွား
မြင်လေ၏။ ထိုအခါသူက "ဘုရားသခင်သည်
ငါ့အားသားကိုပေးသနားတော်မူခြင်းဖြင့်
ငါ့ကဲ့ရဲ့ခံရခြင်းကိုဖယ်ရှားတော်မူပြီ။-

24 ထာဝရဘုရားသည်ငါ့အားသားကိုထပ်
၍ပေးတော်မူပါစေသော" ဟုဆိုလျက်ထို
သားကိုယောသပ်ဟူ၍နာမည်မှည့်လေသည်။

ယာကုပ်နှင့်လာဗန်တို့စီးပွားခွဲကြခြင်း

25 ယောသပ်ကိုဖွားမြင်ပြီးနောက်ယာကုပ်က
လာဗန်အား "ကျွန်ုပ်ကိုနေရင်းပြည်သို့ပြန် ခွင့်ပေးပါ။-

26 ကျွန်ုပ်သည်ဦးရီးထံ၌အလုပ်လုပ်၍ရသော
မယားများနှင့်တကွ သားသမီးတို့ကိုခေါ်
ဆောင်လျက်ထွက်ခွာသွားပါရစေ။ ကျွန်ုပ်သည်
ဦးရီးအတွက်မည်မျှကြိုးစားလုပ်ကိုင်ပေး
ခဲ့ကြောင်းဦးရီးသိပါ၏" ဟုပြောလေ၏။

27 ထိုအခါလာဗန်က`ငါလည်းပြောပါရစေ။
ထာဝရဘုရားသည်သင့်ကြောင့်ငါ့အား

ကောင်းချီးပေးတော်မူကြောင်းကိုငါသိ မြင်လာရပြီ။-

28 သင်အလိုရှိသောအခါပြောပါ။ ထိုအခါ
ကိုငါပေးမည်" ဟုဆိုလေ၏။

29 ယာကုပ်က`ကျွန်ုပ်သည်ဦးရီးအတွက်မည်ကဲ့
သို့လုပ်ကိုင်ပေးခဲ့ကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ ကျွန်ုပ်

၏ထိန်းကျောင်းမှုကြောင့်ဦးရီး၏တိရစ္ဆာန်များ
မည်မျှတိုးပွားလာကြောင်းကိုလည်းကောင်း

ဦးရီးသိမြင်ရပါပြီ။- 30 ကျွန်ုပ်မရောက်မီကဦးရီး၌တိရစ္ဆာန်
ဆန်အနည်း ငယ်မျှသာရှိ၍ ယခုမြောက်မြားစွာတိုးပွား

လျက်ရှိပါသည်။ ကျွန်ုပ်ကြောင့်ထာဝရဘုရား
သည်ဦးရီးအားကောင်းချီးပေးတော်မူပြီ။

ယခုကျွန်ုပ်သည်ကိုယ့်စီးပွားကိုရှာရမည့်
အချိန်ရောက်ပါပြီ" ဟုဆိုလေ၏။

31 ထိုအခါလာဗန်က`သင့်အတွက်အခမည်
မျှပေးရမည်နည်း" ဟုမေး၏။

ယာကုပ်က`အခမယူလိုပါ။ ဦးရီးက
ကျွန်ုပ်၏အကြံပေးချက်ကိုလက်ခံလျှင်

ကျွန်ုပ်သည်ဦးရီး၏တိရစ္ဆာန်များကိုဆက်
လက်ထိန်းကျောင်းပါမည်။- 32 ယနေ့ကျွန်ုပ်သည်တိရစ္ဆာန်

အုပ်တို့ကိုလှည့်လည်၍ကြည့်ရှုပါမည်။
၎င်းတို့အထဲတွင်တွေ့ရှိရသောသိုးအနက်နှင့်အပြောက်အကျားဆိတ်

များကိုကျွန်ုပ်ယူပါမည်။ ထိုတိရ ၈ ဆာ
 န်တို့သည် ကျွန်ုပ်အတွက်အခဖြစ်ပါစေ။-
 33 နောင်အခါကျွန်ုပ်၌ရိုးသားမှုရှိမရှိကိုဦး
 ရီးလွယ်ကူစွာသိရှိနိုင်ပါမည်။ ဦးရီးက
 ကျွန်ုပ်အားအခအဖြစ်နှင့်ပေးသောသိုးဆိတ်
 များကိုစစ်ဆေးကြည့်ရှုသောအခါ၌ အကွက်
 အပြောက်ပါသောဆိတ်နှင့်မည်းနက်သောသိုး
 များကလွဲ၍ အခြားသိုးဆိတ်များကိုတွေ့
 ရှိပါက၎င်းတို့ကိုခိုးယူကြောင်းသိနိုင် ပါလိမ့်မည်''
 ဟုဆိုလေ၏။

34 လာဗန်က`သဘောတူပါသည်။ သင်၏အကြံ
 ပေးချက်အတိုင်းလိုက်နာကြစို့'' ဟုပြောလေ၏။-
 35 ထိုနေ့၌ပင်လာဗန်သည်အပြောက်အကျား
 ဆိတ်ထီး၊ အကွက်အပြောက်သို့မဟုတ်အဖြူ
 ပြောက်ပါရှိသောဆိတ်မရှိသမျှတို့ကိုလည်း
 ကောင်း၊ သိုးအနက်အားလုံးတို့ကိုလည်းကောင်း
 ရွေးထုတ်ပြီးလျှင်မိမိ၏သားတို့လက်သို့
 ပေးအပ်လေ၏။- 36 ထိုနောက်ထိုသိုးဆိတ်များကို
 ယာကုပ်နှင့်သိုး ရက်ခရီးအကွာအရပ်သို့ပို့ဆောင်ထားစေ၏။
 ယာကုပ်ကမူလာဗန်၌ကျန်ရှိသောအခြား
 သိုးဆိတ်တို့ကိုထိန်းကျောင်းလျက်နေလေသည်။

37 ယာကုပ်သည်ထင်းရှူးပင်၊ ဗာဒံပင်၊
 ပိုးဇပင် တို့၏သစ်စိမ်းကိုင်းများကိုယူ၍

အဖြူတန်း များပေါ်အောင်အခွံကိုခွာပစ်ပြီးနောက်၊-
 38 သိုးဆိတ်များ၏ရေသောက်ခွက်များရှေ့တွင်
 ထိုသစ်ကိုင်းများကိုချထားလေသည်။ တိရစ္ဆာန်
 နှင့် တို့သည်ရေသောက်လာသောအခါ မိတ်လိုက်
 တတ်သောကြောင့်ထိုသို့ချထားခြင်းဖြစ်သည်။-

39 သိုးဆိတ်တို့သည်သစ်ကိုင်းများရှေ့တွင်မိတ်
 လိုက်ကြသဖြင့် အကွက်အပြောက်အကျား
 သားကောင်များပေါက်ပွားလာကြသည်။

40 ယာကုပ်သည်သိုးအုပ်နှင့်ဆိတ်အုပ်တို့ကိုခွဲ
 ခြားထားပြီးလျှင် လာဗန်၏တိရစ္ဆာန်အုပ်ထဲမှ
 အပြောက်အကျားနှင့်မည်းနက်သောအကောင်
 တို့ကိုမျက်နှာမူစေသည်။ ထိုနည်းအားဖြင့်
 သူပိုင်သောသိုးဆိတ်များပွားများလာ၍
 လာဗန်၏သိုးဆိတ်အုပ်နှင့်သီးခြားထား ရှိလေသည်။

41 ယာကုပ်သည်သန်စွမ်းသောတိရစ္ဆာန်များမိတ်
 လိုက်ကြသည့်အခါ သစ်ကိုင်းများကိုမြင်၍
 မိတ်လိုက်စေရန်ရေသောက်ခွက်များ၌သစ်
 ကိုင်းများကိုချထားလေ့ရှိ၏။- 42 ချည့်နဲ့သောတိရ

စ္ဆာန်များရှေ့၌မူသစ်ကိုင်း များကိုမချထားချေ။
 မကြာမီလာဗန် ပိုင်သောသိုးဆိတ်များသည်အားအင်ချည့်နဲ့
 ၍ယာကုပ်ပိုင်သောသိုးဆိတ်များသည်သန် စွမ်းကြ၏။-

43 ဤနည်းအားဖြင့်ယာကုပ်သည်ပစ္စည်းဥစ္စာ
 အလွန်ချမ်းသာလာလေ၏။ သူ၌သိုးအုပ်၊

ဆိတ်အုပ်၊ ကျွန်၊ ကုလားအုတ်၊ မြည်းစသည်
တို့တိုးပွားများပြားလာလေသည်။

31

လာဗန်ထံမှယာကုပ်ထွက်ပြေးခြင်း

1 လာဗန်၏သားတို့က`ငါတို့၏ဖခင်ပိုင်သမျှ
ပစ္စည်းတို့ကိုယာကုပ်ယူသွားလေပြီ။ ဖခင်ပိုင်
ဆိုင်သောပစ္စည်းဖြင့်သူ၌စီးပွားတက်လာပြီ။

ဟူ၍ပြောဆိုသံကိုယာကုပ်ကြားသိရလေ သည်။-

2 ထို့အပြင်လာဗန်သည်ယခင်ကကဲ့သို့သူ့
အားမကြည်ဖြူကြောင်းကိုလည်းတွေ့မြင် ရသည်။-

3 သို့ဖြစ်၍ထာဝရဘုရားက`သင်၏ဘိုးဘေး
တို့နှင့်ဆွေမျိုးသားချင်းတို့နေထိုင်ရာပြည်
သို့ပြန်လော့။ ငါသည်သင်နှင့်အတူရှိမည်။ ဟု
ယာကုပ်အားမိန့်တော်မူ၏။

4 ထို့ကြောင့်ယာ ကုပ်သည်ရာခေလနှင့်လေအာ
တို့ကိုသူ၏သိုး၊ ဆိတ်အုပ်များရှိရာလယ်ထဲ
သို့ခေါ်ပြီးလျှင်၊- 5 `သင်တို့၏ဖခင်သည်ယခင်ကကဲ့သို့ငါ့
အားမကြည်ဖြူကြောင်းငါတွေ့ရသည်။

သို့ ရာတွင်ငါ့အဖ၏ဘုရားသခင်သည်ငါ
နှင့်အတူရှိတော်မူ၏။- 6 ငါသည်သင်တို့၏ဖခင်အတွက်အစွမ်းကုန်
အလုပ်လုပ်ခဲ့ကြောင်းသင်တို့နှစ်ဦးစလုံး သိကြ၏။-

7 သို့သော်လည်းသူသည်ငါ့ကိုလှည့်စား၍ငါ

ရထိုက်သောအခကိုဆယ်ကြိမ်မျှပြောင်းလဲ
 ခဲ့လေပြီ။ သို့ရာတွင်ငါ့ကိုနှစ်နာဆုံးရှုံးစေ
 ရန်ဘုရားသခင်သည်သူ့ကိုအခွင့်ပေးတော် မမူ။-
 8 သင်တို့၏ဖခင်ကအပြောက်ပါရှိသောဆိတ်
 တို့သည်သင်၏အခဖြစ်သည်ဟုဆိုလျှင်
 ဆိတ် ရှိသမျှတို့သည်အပြောက်ပါရှိသောသား
 ကောင်များကိုမွေးကြ၏။ သူက အစင်းပါသော
 ဆိတ်တို့သည်သင်၏အခဖြစ်သည်' ဟုဆိုလျှင်
 ဆိတ်ရှိသမျှတို့သည်အစင်းပါရှိသောသား
 ကောင်များကိုမွေးကြ၏။- 9 ထိုသို့အားဖြင့်ဘုရားသခင်သည်သင်၏
 ဖခင်ထံမှဆိတ်အုပ်တို့ကိုယူ၍ငါ့အား ပေးတော်မူပြီ။

10 'တိရစ္ဆာန်များမိတ်လိုက်ချိန်၌ငါသည်အိပ်မက်
 မြင်မက်ရာအိပ်မက်ထဲတွင်မိတ်လိုက်နေသော
 တိရစ္ဆာန်အထီးတို့သည် အကွက်၊
 အပြောက်၊ အကျားများပါရှိသည်ကိုငါမြင်ရ၏။-
 11 အိပ်မက်ထဲတွင်ဘုရားသခင်၏ကောင်းကင်
 တမန်က'ယာကုပ်' ဟုခေါ်လျှင်ငါက'ရှိပါ သည်အရှင်'
 ဟုထူးသော်၊- 12 ကောင်းကင်တမန်က'သင့်အားလာ
 ဗန်ပြုမှု သမျှတို့ကိုငါမြင်ရသဖြင့် မိတ်လိုက်နေ
 သောဆိတ်အထီးအားလုံးတို့သည် အကွက်၊
 အပြောက်အကျားများပါရှိစေရန်ငါ စီရင်ပြီ။-
 13 ငါသည်ကားဗေသလအရပ်၌သင်ကျောက်
 တုံးကိုမှတ်တိုင်အဖြစ်တည်၍ သံလွင်ဆီ

လောင်းလျက်ဆက်ကပ်ပြီးလျှင်ငါ့အားသစ္စာ
 ပြုသောအခါ သင်ရူပါရုံတွင်မြင်ရသော
 ဘုရားဖြစ်တော်မူ၏။ သင်သည်ဤပြည်မှ
 ထွက်၍သင်၏နေရင်းပြည်သို့ပြန်ရန်ယခု ပြင်ဆင်လော့'
 ဟုငါ့အားမိန့်တော်မူလေ သည်'' ဟုဆို၏။*

14 ရာခေလနှင့်လေအာတို့က ``ကျွန်မတို့သည်
 ဖခင်ထံမှအမွေရစရာမရှိတော့ပါ။- 15 ဖခင်သည်ကျွန်မတို့အားသူစိမ်းများ
 ဆက်ဆံပါသည်။ ကျွန်မတို့ကိုရောင်းစား၍ရ
 သမျှငွေကိုသုံးစွဲခဲ့လေပြီ။- 16 ကျွန်မတို့၏ဖခင်ထံမှဘုရားသခင်သိမ်းယူ
 တော်မူသောဥစ္စာပစ္စည်းရှိသမျှတို့ကို ကျွန်မ
 တို့၏သားသမီးများပိုင်ပါသည်။ ဘုရားသခင်
 မိန့်မှာတော်မူသည့်အတိုင်းဆောင်ရွက်ပါလော့''
 ဟုယာကုပ်အားပြောကြ၏။

17-18 သို့ဖြစ်၍ယာကုပ်သည်မိမိ၏ဖခင်ရှိရာ
 ခါနာ န်ပြည်သို့ပြန်ရန်ပြင်ဆင်လေသည်။ သူ
 ၏သားသမီးနှင့်မယားတို့ကိုကုလားအုတ်
 များပေါ်တွင်စီးစေ၏။ သူသည်မက်ဆိုပိုတေး
 မီးယားပြည်၌ရရှိခဲ့သမျှသောဥစ္စာပစ္စည်း
 များကိုယူဆောင်လျက် မိမိ၏သိုးအုပ်၊
 ဆိတ် အုပ်များကိုမောင်းနှင်လာခဲ့လေသည်။-

19 လာဗန်သည်သူ၏သိုးများကိုအမွေးညှပ်
 ရန်သွားနေချိန်ဖြစ်ရာ အိမ်တွင်သူမရှိခိုက်

* 31:13 က၊ ၂၈:၁၈-၂၂။

ရာခေလသည်ဖခင်၏ဘုရားရုပ်တုများ
 ကိုခိုးယူခဲ့လေသည်။- 20 ယာကုပ်သည်လာဗန်အားအသိမပေးဘဲ
 ထွက်ခဲ့လေသည်။- 21 ဤသို့အားဖြင့်သူပိုင်ဆိုင်သမျှဥစ္စာပစ္စည်းတို့
 ကိုယူ၍ အဆောတလျင်ခရီးထွက်ခဲ့ရာ သူ
 သည်ဥဖရတ်မြစ်ကိုဖြတ်ကျော်ပြီးနောက်
 ဂိလဒ်တောင်သို့ရှေ့ရှုခရီးဆက်ခဲ့လေ၏။

ယာကုပ်နောက်သို့လာဗန်လိုက်ခြင်း

22 သုံးရက်ကြာသောအခါ လာဗန်သည်ယာကုပ်
 ထွက်ပြေးကြောင်းကိုကြားသိရလေသည်။-

23 ထိုအခါသူသည်မိမိ၏သားချင်းတို့ကို
 ခေါ်၍ ယာကုပ်နောက်သို့ခုနစ်ရက်ကြာမျှ
 လိုက်ခဲ့ရာဂိလဒ်တောင်ဒေသသို့အရောက်
 တွင်မိလေ၏။- 24 ထိုနေ့ည၌အိပ်မက်ထဲတွင်ဘုရားသခင်
 သည်လာဗန်ထံသို့ကြွလာတော်မူ၍“သင်
 သည်ယာကုပ်အားမည်သို့မျှခြိမ်းခြောက်ခြင်း

မပြုမိရန်သတိပြုလော့” ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

25 ယာကုပ်သည်တောင်ပေါ်၌လည်းကောင်း၊
 လာဗန် နှင့်သားချင်းတို့သည်ဂိလဒ်တောင်ဒေသ၌
 လည်းကောင်းစခန်းချကြလေသည်။

26 လာဗန်က“သင်သည်အဘယ်ကြောင့်ငါ့ကို
 လှည့်စား၍ ငါ၏သမီးများကိုစစ်သို့ပန်း
 များကဲ့သို့ခေါ်ဆောင်သွားရပါသနည်း။-

27 အဘယ်ကြောင့်တိတ်ဆိတ်စွာထွက်ပြေးသနည်း။

ငါ့အားအသိပေးခဲ့လျှင်ငါသည်ပတ်သာ
စောင်းငြင်းတီးလျက် မြူးတူးပျော်ရွှင်စွာ
သင်တို့ကိုစေလွှတ်လိုက်မည်သာဖြစ်၏။-

28 သင်သည်ငါ့မြေးနှင့်သမီးများတို့ကိုပင်
နမ်းရှုပ်နှုတ်ဆက်ခွင့်ကိုမပေး။ မိုက်လှသည် တကား။-
29 ငါသည်သင့်အားဘေးဒုက္ခရောက်စေနိုင်၏။

သို့ရာတွင်ယမန်နေ့ည၌ သင့်အဖ၏ဘုရား
ကသင့်အားမည်သို့မျှမခြိမ်းခြောက်ရဟု

ငါ့ကိုသတိပေးမိန့်မှာတော်မူခဲ့၏။- 30 သင်သည်သင့်မိဘတို့နေရပ်သို့ပြန်
လိုသည့်စိတ်ဇောကြောင့်ထွက်ခွာခဲ့ကြောင်းကို
ငါသိ၏။ သို့ရာတွင်ငါ၏ဘုရားရှုပ်တုများ
ကိုအဘယ်ကြောင့်ခိုးယူသွားရသနည်း'' ဟု ယာ
ကုပ်အားမေးလေ၏။

31 ထိုအခါယာကုပ်က ``သင်သည်သမီးများ
တို့ကိုအနိုင်အထက်သိမ်းယူထားမည်ဟု
စိုးရိမ်သောကြောင့်ထွက်ပြေးခဲ့ရပါသည်။-

32 သင်၏ဘုရားရှုပ်တုများခိုးယူသူကို
တွေ့ရှိလျှင်ထိုသူအားဒဏ်ပေးမည်။ ကျွန်ုပ်

တို့၏သားချင်းများကိုသက်သေထား၍
သင်ပိုင်ဆိုင်သည့်ပစ္စည်းဥစ္စာကိုရှာပါလော့။
သင့်ဥစ္စာရှာတွေ့လျှင်ယူပါလော့'' ဟုဆို
လေ၏။ လာဗန်၏ဘုရားရှုပ်တုများကို
ရာခေလခိုးယူခဲ့ကြောင်းယာကုပ်မသိချေ။

33 လာဗန်သည်ယာကုပ်၏တဲထဲသို့ဝင်၍
 ရုပ်တုများကိုရှာ၏။ ထို့နောက်လေအာ၏
 တဲနှင့်ကျွန်မိန်းမနှစ်ဦး၏တဲတို့တွင်ရှာ
 သော်လည်းမတွေ့ချေ။ ထို့နောက်ရာခေလ
 ၏တဲထဲသို့ဝင်လေ၏။- 34 ရာခေလသည်ဖခင်၏ဘုရားရုပ်တုများ
 ကိုကုလားအုတ်ကုန်းနှီးအိတ်ထဲ၌ထည့်ထား ၍
 ထိုအိတ်ပေါ်တွင်ထိုင်နေ၏။ လာဗန်သည်တဲ
 တစ်တဲလုံးတွင်ရှာပါသော်လည်းရုပ်တုများ
 ကိုမတွေ့ရချေ။- 35 ရာခေလကလည်း ``ကျွန်မသည်မိန်းမတို့၏
 ငွေ့ ဌ မှ မတာဖြစ်ပေါ်နေချိန်ဖြစ်၍ဖခင်၏ရှေ့မှာ
 မတ်တပ်မရပ်နိုင်သည်ကိုသည်းခံခွင့်လွှတ်
 ပါ။'' ဟုဆိုလေ၏။ လာဗန်သည်ဘုရားရုပ်တု
 များကိုရှာသော်လည်းမတွေ့ရချေ။

36 ထိုအခါယာကုပ်သည်ဒေါသထွက်လျက် ``ကျွန်ုပ်
 သည်အဘယ်အပြစ်ကိုကူးလွန်မိပါသနည်း။
 အဘယ်ပြစ်မှုကြောင့်သင်သည်ကျွန်ုပ်နောက်သို့
 အပြင်းအထန်လိုက်ရပါသနည်း။- 37 ယခုသင်သည်ကျွန်ုပ်၏ပစ္စည်းရှိသ
 ဖွေပြီးပြီဖြစ်ရာသင်ပိုင်သောပစ္စည်းတစ်စုံတစ်
 ရာကိုရှာတွေ့ပါသလော။ သင်ပိုင်သောပစ္စည်းကို
 ရှာတွေ့လျှင်သင်၏သားချင်းနှင့်ကျွန်ုပ်၏သား
 ချင်းတို့ရှေ့မှောက်တွင်ထားပါ။ မည်သူ့ပစ္စည်းဖြစ်
 သည်ကိုသူတို့ကအဆုံးအဖြတ်ပေးပါစေ။-

38 ကျွန်ုပ်သည်သင်နှင့်အတူနှစ်ပေါင်းနှစ်ဆယ်နေ
ထိုင်ခဲ့ပါသည်။ သင်၏သိုးမနှင့်ဆိတ်မတို့သည်
သားမပေါက်ကြဟူ၍မရှိ။ သင့်သိုးထီးဆိတ်
ထီးတို့ကိုကျွန်ုပ်သတ်၍မစား။- 39 သိုးတစ်ကောင်ကိုတောသားရဲကကိုက်
လျှင် ကျွန်ုပ်သာလျှင်အမြဲအစားထိုးပေး
ပါသည်။ သိုးသေရခြင်းမှာကျွန်ုပ်၏တာဝန်
မရှိကြောင်းသက်သေထူရန်ထိုအသေကောင်
ကိုသင့်ထံသို့မယူဆောင်ခဲ့ပါ။ နေ့အချိန်
၌ဖြစ်စေ၊ ညအချိန်၌ဖြစ်စေတိရ ၈ ဆာ
န်အခိုး ခံရလျှင်သင်သည်ကျွန်ုပ်အားထိုတိရ
၈ ဆာ န် အတွက်အစားပေးလျော်စေ၏။-
40 ကျွန်ုပ်သည်နေ့အချိန်၌နေပူဒဏ်ကိုလည်း
ကောင်း၊ ညအချိန်၌အအေးဒဏ်ကိုလည်းကောင်း
အကြိမ်ကြိမ်ခံခဲ့ရပါသည်။ အအိပ်လည်း
ပျက်ခဲ့ရပါသည်။- 41 သင်နှင့်နှစ်ပေါင်းနှစ်ဆယ်ထိုဒုက္ခကိုခံခဲ့ရပြီ။
သင်၏သမီးနှစ်ယောက်အတွက်တစ်ဆယ့်လေးနှစ်
အလုပ်လုပ်ပေးခဲ့ပါသည်။ ထိုနောက်ခြောက်နှစ်
မျှသင်၏တိရ ၈ ဆာ န်တို့ကိုထိန်းကျောင်းခဲ့ရပါ
သည်။ ထိုကဲ့သို့ဆောင်ရွက်ပေးသည့်တိုင်အောင်
သင်သည်ကျွန်ုပ်၏အခကိုဆယ်ကြိမ်မျှပြောင်း
လဲခဲ့ပါသည်။- 42 အကယ်၍အာဗြဟံနှင့်ဣဇာ
က်တို့ကိုးကွယ် သောဘုရားသခင်သည်ကျွန်ုပ်တို့နှင့်အတူ
မရှိခဲ့လျှင် သင်သည်ကျွန်ုပ်ကိုလက်ချည်းသက်

သက်စေလွတ်လိုက်မည်ဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း
 ဘုရားသခင်သည်ကျွန်ုပ်ခံရသောဆင်းရဲ
 ခြင်း၊ ပင်ပန်းစွာလုပ်ကိုင်ရခြင်းတို့ကိုသိ
 မြင်တော်မူသဖြင့်ယမန်နေညကသင့်ကို ဆုံးမတော်မူပြီ''
 ဟုလာဗန်အားဆိုလေ၏။

ယာကုပ်နှင့်လာဗန်တို့ပဋိညာဉ်ပြုကြခြင်း

43 လာဗန်က` ဤသမီးတို့သည်ငါ၏သမီးများ
 ဖြစ်၍ သူတို့၏သားသမီးများသည်လည်း
 ငါ၏သားသမီးများဖြစ်ကြ၏။ ဤသို့အုပ်
 ဆိတ်အုပ်များသည်လည်းငါ၏တိရစ္ဆာန်များ
 ဖြစ်၏။ စင်စစ်အားဖြင့်သင်မြင်သမျှသော
 ဥစ္စာပစ္စည်းတို့ကိုငါပိုင်၏။ သို့သော်လည်းငါ

၏သမီးများနှင့်သူတို့၏သားသမီးတို့
 ကိုငါစောင့်ရှောက်ထားရန်မဖြစ်နိုင်တော့
 သဖြင့်၊- 44 သင်နှင့်ငါပဋိညာဉ်ပြုလိုပါသည်။
 ထိုပဋိညာဉ်ပြုချက်ကိုငါတို့သတိရစေခြင်းငှာ
 ကျောက်ပုံတည်ကြစို့'' ဟုယာကုပ်အားပြော လေသည်။

45 ထို့ကြောင့်ယာကုပ်သည်ကျောက်တုံးတစ်တုံး
 ကိုယူ၍ မှတ်တိုင်အဖြစ်စိုက်ထူလေသည်။-
 46 ထိုနောက်သူ၏သားချင်းတို့အားကျောက်တုံး
 များကိုထပ်ဆင့်၍ပုံစေ၏။ ထိုနောက်သူတို့
 သည်ကျောက်ပုံနားတွင်စားသောက်ကြလေသည်။-

47 လာဗန်ကယင်းကျောက်ပုံကိုယေဂါသဟာ

ဒုသ¹¹ ဟူ၍လည်းကောင်း၊ ယာကုပ်ကဂိလဒ်¹² ဟူ၍လည်းကောင်းခေါ်ဝေါ်သမုတ်ကြလေ သည်။-

⁴⁸ ထိုနောက်လာဗန်က`ယနေ့၌ဤကျောက်ပုံ သည်သင်နှင့်ငါတို့နှစ်ဦးအတွက်သက်သေ ဖြစ်စေမည်'' ဟုယာကုပ်အားဆိုလေ၏။

ထို အကြောင်းကြောင့်ဤအရပ်ကိုဂိလဒ်ဟု ခေါ်တွင်စေကြ၏။- ⁴⁹ လာဗန်ကဆက်၍`ငါတို့အချင်းချင်းတစ် ယောက်နှင့်တစ်ယောက်ခွဲခွာနေရစဉ်ထာဝရ ဘုရားသည်ငါတို့အားစောင့်ရှောက်တော်မူပါ

စေသော'' ဟုဆိုလေသည်။ ထိုကြောင့်ဤအရပ် ကိုမိဇပါဟူ၍မှည့်ခေါ်လေသည်။- ⁵⁰ လာဗန်ကတစ်ဖန်ဆက်၍`သင်သည် သမီးတို့ကိုညှင်းဆဲလျှင်ဖြစ်စေ၊ အခြား

သောမိန်းမများကိုထိမ်းမြားလျှင်ဖြစ်စေ ငါသည်ထိုအကြောင်းကိုမသိစေကာမူ ဘုရားသခင်သည်ငါတို့စပ်ကြားသက်သေ

ဖြစ်တော်မူကြောင်းသတိရလော့။- ⁵¹ ဤကျောက်တုံးများသည်သင်နှင့်ငါ ကြားတွင် ပုံထားသောကျောက်ပုံဖြစ်၍ဤ ကျောက်သည်အမှတ်တရမှတ်တိုင်ဖြစ်၏။-

⁵² ငါသည်ဤကျောက်ပုံနှင့်မှတ်တိုင်ကိုကျော် လွန်၍ သင့်အားအ နှု တရာ ယ်ပြုမည်မဟုတ်ကြောင်း ကိုလည်းကောင်း၊ သင်သည်လည်းဤကျောက်ပုံ

11 31:47 * ယေဂါသဟာဒုသ။ အာရမေဘာသာဖြင့်အမှတ်တရ ကျောက်ပုံဟုဆိုလိုသည်။ 12 31:47 * ဂိလဒ်။ ဟေဗြဲဘာသာဖြင့်အမှတ်တရကျောက်ပုံ ဟုဆိုလိုသည်။

နှင့်မှတ်တိုင်ကိုကျော်လွန်၍ ငါ့အားအ နှု တရာ
ယ် ပြုမည်မဟုတ်ကြောင်းကိုလည်းကောင်း
ဤ ကျောက်ပုံနှင့်ဤမှတ်တိုင်သည်သက်သေ
ဖြစ်ပါစေသား။- 53 အာဗြဟံ၏ဘုရားနှင့်နာခေါ်၏ဘုရား
သည်ငါတို့နှစ်ဦးစပ်ကြားတွင်စီရင်တော်

မူစေသတည်း။'' ဟုသစ္စာအဋ္ဌ ဌိဋ္ဌ ဌာန်ပြုလေ၏။
ထိုနောက်ယာကုပ်သည်လည်းသူ၏ဖခင်
ကုဇာ က်ကိုးကွယ်သောဘုရားသခင်၏နာမ
တော်ကိုတိုင်တည်၍သစ္စာအဋ္ဌ ဌိဋ္ဌ ဌာန်ဆို၏။-

54 သူသည်တိရစ္ဆာန်တစ်ကောင်ကိုသတ်၍တောင်
ပေါ်တွင်ယဇ်ပူဇော်ပြီးလျှင်သူ၏သားချင်း
တို့ကိုဖိတ်ခေါ်လျက်စားကြ၏။ ထိုသို့စား
သောက်ကြပြီးနောက်သူတို့သည်တောင်ပေါ်

တွင်ညအိပ်ကြ၏။- 55 နောက်တစ်နေ့နက်စောစော၌လာဗန်သည်
သူ၏မြေးများနှင့်သမီးတို့ကိုနမ်းရှုပ်နှုတ် ဆက်၍
ကောင်းချီးပေးပြီးလျှင်မိမိနေရပ် သို့ပြန်လေ၏။

32

ယာကုပ်သည်ဒေသနှင့်တွေ့ဆုံရန်ပြင်ဆင်ခြင်း

1 ယာကုပ်သည်ခရီးဆက်လက်သွားစဉ် ဘုရားသခင်၏
ကောင်းကင်တမန်တို့နှင့်တွေ့ဆုံလေ သည်။-

2 ကောင်းကင်တမန်တို့ကိုမြင်လျှင်ယာကုပ်

က`ဤအရပ်ကားဘုရားသခင်၏တပ်တော် ဖြစ်သည်။
ဟုဆို၍၎င်းကိုမဟာနိမ်ဟုမည် ခေါ်လေသည်။

3 ယာကုပ်သည်ဒေဒံပြည်တွင်ရှိသောသူ၏အစ်
ကိုဒေသထံသို့ စေတမန်များကိုရှေ့ပြေး
အဖြစ်စေလွှတ်လေ၏။- 4 ထိုစေတမန်တို့အား`ကိုယ်တော်၏အစေခံ
ယာကုပ်က`ကျွန်ုပ်သည်လာဗန်နှင့်အတူနေ
ထိုင်ပြီးယခုမှပြန်ခဲ့ရပါသည်။- 5 ကျွန်ုပ်တွင်နွား၊
မြည်း၊ သိုး၊ ဆိတ်နှင့်ကျွန်များရှိ
ပါသည်။ ကိုယ်တော်ထံ၌ကျွန်ုပ်မျက်နှာသာရ
နိုင်မည်ဟုမျှော်လင့်လျက် ဤသို့သတင်းပို့
လျှောက်ထားပါသည်' ဟုပြောလော့'' ဟုမှာ
ကြားလိုက်လေသည်။

6 စေတမန်တို့သည်ယာကုပ်ထံသို့ပြန်ရောက်
လာ၍ `ကျွန်ုပ်တို့သည်ကိုယ်တော်၏အစ်ကို
ဒေသထံသို့ရောက်ခဲ့ပါသည်။ သူသည်လည်း
ကိုယ်တော်နှင့်တွေ့ဆုံရန်လာနေပါပြီ။ သူ
ထံ၌လူအင်အားလေးရာရှိပါသည်'' ဟု
ပြန်ကြားကြသည်။- 7 ထိုအခါယာကုပ်သည်အလွန်ကြောက်ရွံ့၍
စိတ်ပူပန်သဖြင့် သူနှင့်အတူရှိသောသူတို့
ကိုလည်းကောင်း၊ သိုး၊ ဆိတ်၊ နွားနှင့်ကုလားအုတ်
တို့ကိုလည်းကောင်းနှစ်စုခွဲ၍ထားလိုက်၏။-

8 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သူက`ဒေသထံရောက်
လာ၍ပထမအစုကိုတိုက်ခိုက်သည်ရှိသော်

ကျန်တစ်စုကားလွတ်မြောက်နိုင်လိမ့်မည်'' ဟု
တွေးတောမိသောကြောင့်တည်း။

9 ထိုနောက်ယာကုပ်က`အကျွန်ုပ်၏အဘိုး
အာဗြဟံနှင့်အကျွန်ုပ်၏ဖခင်ကလုဇာ ကံတို့
၏ဘုရားသခင်၊ အကျွန်ုပ်၏ဆုတောင်းသံကို
နားညောင်းတော်မူပါ။ ကိုယ်တော်ရှင်က`သင်၏
ပြည်၊ သင်၏ဆွေမျိုးသားချင်းတို့ထံသို့ပြန် လော့။
ငါသည်သင့်ကိုကြီးပွားစေမည်' ဟု မိန့်တော်မူပါ၏။-

10 ကိုယ်တော်အမြဲထားတော်မူသောကရုဏာ
တော်နှင့်ကိုယ်တော်၏ကျွန်သည်မထိုက်တန်
ပါ။ အကျွန်ုပ်သည်ယော်ဒန်မြစ်ကိုဖြတ်ကူး
စဉ်အခါက အကျွန်ုပ်၌လက်ကိုင်တောင်ဝှေး
တစ်ချောင်းသာပါသွားသော်လည်း ယခုမှာ
မူဏ္ဍိလူစုနှစ်စုပါလျက်ပြန်လာခဲ့ရ ပါသည်။-

11 အကျွန်ုပ်၏အစ်ကိုမိ သော၏လက်မှအကျွန်ုပ်
အားကယ်တင်ရန်တောင်းလျှောက်ပါ၏။
သူ သည်မိန်းမနှင့်ကလေးများအပါအဝင်
အကျွန်ုပ်တို့အားလုံးအားတိုက်ခိုက်ဖျက်
ဆီးမည်ကိုအကျွန်ုပ်စိုးရိမ် မကြောက်ရွံ့ပါ၏။-

12 ကိုယ်တော်က`သင့်ကိုကြီးပွားစေမည်။
သင်၏ အဆက်အနွယ်များကိုပင်လယ်ကမ်းခြေရှိ
သဲပွင့်များကဲ့သို့ မရေမတွက်နိုင်အောင်များ
ပြားစေမည်' ဟူသောကတိတော်ကိုသတိရ တော်မူပါ''

ဟုတောင်းလျှောက်လေသည်။[☆]

13-15 ယာကုပ်သည်ထိုအရပ်တွင်တစ်ညတည်းခို
 ပြီးနောက် အစ်ကိုဒေသောအားလက်ဆောင်ပေး
 ရန် မိမိ၏တိရစ္ဆာန်များနှင့်အုပ်ထဲမှဆိတ်မနှစ်ရာ
 နှင့်ဆိတ်ထီးနှစ်ဆယ်၊ သိုးမနှစ်ရာနှင့်သိုး
 ထီးနှစ်ဆယ်၊ နို့စားကုလားအုတ်မသိုးဆယ်
 နှင့်သားကောင်ငယ်များ၊ နွားမလေးဆယ်နှင့်
 နွားထီးဆယ်ကောင်၊ မြည်းမနှစ်ဆယ်နှင့်
 မြည်းထီးဆယ်ကောင်တို့ကိုရှေးယူလေ၏။-

16 ထိုတိရစ္ဆာန်များကိုအုပ်လိုက်ခဲ့ပြီးလျှင်
 တစ်အုပ်စီကိုအစေခံတစ်ယောက်ကျအုပ်ထိန်း
 စေ၏။ ထိုနောက်အစေခံတို့အား“သင်တို့သည်
 တစ်အုပ်နှင့်တစ်အုပ်ရှေ့နောက်ခြား၍ငါ့ရှေ့
 မှသွားကြလော့” ဟုမှာကြားလေသည်။-

17 ရှေ့ဆုံးမှသွားရသောအစေခံအား“ငါ၏
 အစ်ကိုဒေသောကသင့်ကိုတွေ့၍သင်၏သခင်
 ကားမည်သူနည်း၊ မည်သည့်အရပ်သို့သွား မည်နည်း။
 သင့်ရှေ့၌ရှိသောတိရစ္ဆာန်တို့ကို မည်သူပိုင်သနည်း’
 ဟုမေးလျှင်- 18 ‘ကိုယ်တော်၏အစေခံယာကုပ်ပိုင်ပါသည်။
 သခင်ဒေသောအားဆက်သလိုက်သောလက်
 ဆောင်များဖြစ်ပါသည်။ ယာကုပ်ကိုယ်တိုင်
 အကျွန်ုပ်တို့နောက်မှလိုက်ပါလာပါသည်’

☆ 32:12 က၊ ၂၂:၁၇။

ဟူ၍ညွှန်ကြားလေသည်။- 19 ထိုနည်းတူဒုတိယအစေခံ၊
 တတိယ အစေခံမှစ၍ တိရ ဝု ဆာ
 န်အုပ်တို့ကိုအုပ် ထိန်းရသူအပေါင်းတို့အား၊-
 20 သင်တို့သည်ဧသောနှင့်တွေ့သောအခါ ကိုယ်တော်
 ၏အစေခံယာကုပ်သည်ကျွန်ုပ်တို့နောက်မှလိုက်
 ပါလာပါသည်' ဟုပြောရမည်'' ဟူ၍မှာကြား
 ၏။ ယာကုပ်က`ယခုပေးလိုက်သောလက်ဆောင်
 များအားဖြင့် အစ်ကို၏စိတ်ကိုပြေစေ၍သူ
 နှင့်တွေ့ဆုံရသောအခါ ငါ့အပြစ်ကိုခွင့်
 လွှတ်ကောင်းခွင့်လွှတ်ပေလိမ့်မည်'' ဟု
 စိတ်ကူးမိလေ၏။- 21 သူသည်လက်ဆောင်များကိုကြိုတင်ပို့ပြီး
 နောက်ထိုညတွင်စခန်း၌အိပ်လေ၏။

ပေနေလအရပ်တွင်ယာကုပ်နပန်းလုံးခြင်း

22 ထိုညချင်းတွင်းယာ ကုပ်သည်ထ၍မယားနှစ်
 ယောက်၊ မယားငယ်နှစ်ယောက်၊ သားသမီးတစ်
 ဆယ့်တစ်ယောက်တို့ကိုခေါ်ဆောင်လျက်ယ မှ မှ တ်
 မြစ်ကိုဖြတ်ကူးစေ၏။- 23 သားမယားတို့နှင့်အတူပိုင်သမျှဥစ္စာပစ္စည်း
 တို့ကိုတစ်ဖက်ကမ်းသို့ပို့လေ၏။- 24 ယာကုပ်ကမူတစ်ယောက်တည်းနေ
 သည်။

ထိုအခါလူတစ်ယောက်သည်မိုးလင်းအံ့ဆဲ
 ဆဲတိုင်အောင်သူနှင့်နပန်းလုံးလေ၏။-

25 ထိုသူသည်မနိုင်မှန်းသိသောအခါယာကုပ်

၏တင်ပါးကိုထိုးသဖြင့်အဆစ်ပြုတ်လေ၏။-

26 ထိုသူက`ငါ့ကိုလွှတ်ပါ။ မိုးလင်းလုပြီ' ဟုဆိုလေ၏။
ယာကုပ်က`အကျွန်ုပ်ကိုကောင်းချီးပေးမှလွှတ် မည်'
ဟုပြော၏။*

27 ထိုသူကလည်း`သင်၏နာမည်ကားအဘယ် နည်း'
ဟုမေး၏။

`ယာကုပ်' ဟုပြန်ဖြေ၏။

28 ထိုသူက`နောင်တွင်သင်၏နာမည်ကို`ယာကုပ်'
ဟု ရှိမခေါ်စေရ။ သင်သည်ဘုရားနှင့်သော်လည်း
ကောင်း၊ လူနှင့်သော်လည်းကောင်းဆိုင်ပြိုင်၍အနိုင်
ရခဲ့သောကြောင့်သင်၏နာမည်မှာ`ဣသရေလ'
ဟုရှိဖြစ်ရမည်' ဟုဆိုလေ၏။*

29 ယာကုပ်က`ကိုယ်တော်၏နာမကိုသိပါရစေ'
ဟုလျှောက်လေ၏။

ထိုသူက`သင်သည်ငါ၏နာမကိုအဘယ်
ကြောင့်သိလိုသနည်း' ဟုမေး၏။ ထိုနောက်
ယာကုပ်ကိုကောင်းချီးပေးလေ၏။*

30 ယာကုပ်က`ငါသည်ဘုရားသခင်ကိုမျက်နှာ
ချင်းဆိုင်ဖူးတွေ့ရသော်လည်း အသက်ချမ်း
သာရလျက်ရှိသေး၏' ဟုဆို၍ထိုအရပ်
ကိုပေနှေလဟုသမုတ်လေ၏။- 31 ယာကုပ်သည်ပေနှေလအရပ်မှထွက်ခွာ
သောအခါနေထွက်ပြီဖြစ်၏။ သူသည်ခါးဆစ်

* 32:26 ဟော၊ ၁၂:၃-၄။ * 32:28 က၊ ၃၅:၁၀။ * 32:29 သူကြီး၊
၁၃:၁၇-၁၈။

ဒဏ်ရာကြောင့်ထော့နဲ့ကျိုးနင်းသွားရလေသည်။-
 32 ယာကုပ်သည်တင်ပါးကြွက်သားတွင်အထိုး
 ခံခဲ့ရသည်ဖြစ်သောကြောင့် ယနေ့ထက်တိုင်
 ကူသရေလအမျိုးသားတို့သည်တင်ပါး
 ကြွက်သားကိုမစားကြချေ။

33

ယာကုပ်နှင့်သောတွေ့ဆုံခြင်း

1 သောသည်လူလေးရာပါလျက်လာနေသည်
 ကိုယာကုပ်မြင်လျှင်သားသမီးတို့ကိုလေအာ၊
 ရာခေလနှင့်မယားငယ်နှစ်ဦးတို့ထံခွဲ၍
 အပ်နှံထားလေ၏။- 2 သူသည်မယားငယ်တို့နှင့်သူတို့၏ကလေး
 များကိုရှေ့ဆုံး၌ထား၍ ထိုနောက်လေအာနှင့်
 သူ၏ကလေးတို့ကိုလည်းကောင်း၊ နောက်ဆုံး
 ၌ရာခေလနှင့်ယောသပ်ကိုလည်းကောင်း
 နေရာချထားလေ၏။- 3 ယာကုပ်သည်ထိုသူတို့ရှေ့ကသွား၍အစ်ကို
 ၏အနီးသို့ချဉ်းကပ်မိလျှင် ခုနစ်ကြိမ်ဦးညွတ်
 ၍အရိုအသေပြုလေသည်။- 4 ထိုအခါသောသည်ပြေး၍ယာကုပ်ကိုဖက်
 ယမ်းနမ်းရှုပ်လေသည်။ သူတို့နှစ်ဦးငိုကြွေးကြဲ ၏။-
 5 သောသည်မော်ကြည့်၍မိန်းမများနှင့်ကလေး
 များကိုမြင်လျှင် "သင်နှင့်အတူပါလာသောဤ
 သူတို့ကားမည်သူတို့နည်း" ဟုမေးလေ၏။

6 ယာကုပ်က`ဘုရားသခင်သည်ကျွန်တော်အား
 ပေးသနားတော်မူသောသားသမီးများဖြစ်
 ပါသည်'' ဟုဖြေ၏။ ထို့နောက်သူ၏မယားငယ်
 တို့သည် မိမိတို့၏သားသမီးများနှင့်အတူ
 ဧသောအနီးသို့ချဉ်းကပ်၍ဦးညွတ်ကြ၏။-

7 လေအာနှင့်သူ၏သားသမီးတို့နှင့်ယောသပ်
 နှင့်ရာခေလတို့သည် ဧသောအနီးသို့ချဉ်း
 ကပ်၍ဦးညွတ်ကြ၏။

8 ဧသောက`လမ်းတွင်ငါတွေ့ခဲ့သောတိရ ၈ ဆာ
 န် အုပ်များကိုမည်သည့်အတွက်ကြောင့်ရှေ့က
 သွားစေသနည်း'' ဟုမေးလျှင်၊

ယာကုပ်က`ကိုယ်တော်ထံမှမျက်နှာသာရ
 စေရန်ဖြစ်ပါသည်'' ဟုပြန်ဖြေလေ၏။

9 ထိုအခါဧသောက`ငါ့ညီ၊ ငါ၌ဥစ္စာအလုံ
 အလောက်ရှိ၏။ သင့်ပစ္စည်းကိုပြန်ယူပါ'' ဟု ဆိုလေ၏။

10 ယာကုပ်က`ကိုယ်တော်၏ထံမှမျက်နှာသာရ
 သည်မှန်လျှင် ကျွန်တော်ဆက်သသောလက်ဆောင်
 များကိုလက်ခံတော်မူပါ။ ကိုယ်တော်သည်ကျွန်
 တော်ကိုကြည်ဖြူစွာကြိုဆိုပါပြီ။ ကိုယ်တော်
 ၏မျက်နှာကိုမြင်ရသည်မှာဘုရားသခင်၏
 မျက်နှာတော်ကိုဖူးမြင်ရသကဲ့သို့ပင်ဖြစ် ပါသည်။-

11 ကိုယ်တော်ထံသို့ယခုကျွန်တော်ယူဆောင်လာ
 သောလက်ဆောင်များကိုလက်ခံပါ။ ဘုရားသခင်သည်ကျွန်တော်လိုသမျှ

တော်မူပါပြီ။¹² ဟုမနေမနားတိုက်တွန်း
သဖြင့်ဒေသသည်လက်ဆောင်များကို
လက်ခံလိုက်လေသည်။

12 ထိုနောက်ဒေသက သွားကြစို့။ သင့်အရှေ့မှာ
ငါသွားမည်။ ဟုပြော၏။

13 ယာကုပ်က ကိုယ်တော်သိသည်အတိုင်းကျွန်
တော်၏ကလေးများသည်နုနယ်ကြပါ၏။

နို့စို့သားငယ်များပါသောသိုး၊ ဆိတ်၊ နွားတို့
ကိုလည်းညှာရပါမည်။ တိရစ္ဆာန်စု ဆာန်တို့ကိုတစ်နေ့
မျှခရီးပြင်းနှင့်လျှင်တစ်အုပ်လုံးသေဆုံး
ကုန်ပါလိမ့်မည်။- 14 ကိုယ်တော်သွားနှင့်ပါ။

ကျွန်တော်တိရစ္ဆာန်များ၊ ကလေးများနှင့်ခရီးတွင်နိုင်သမျှဖြင့်အစ
ကိုရိုရာဒေသပြည်သို့ရောက်အောင်တဖြည်း
ဖြည်းလိုက်ခဲ့ပါမည်။ ဟုဆို၏။

15 ထိုအခါ ဒေသက ထိုသို့ဆိုလျှင်ကာကွယ်
စောင့်ရှောက်ရန်ငါ့လူအချို့ကိုသင့်ထံ၌ ထားခဲ့မည်။
ဟုပြော၏။

ယာကုပ်က ကျွန်တော်အတွက်အစောင့်အရှောက်
မလိုပါ။ ကိုယ်တော်၏ထံမှမျက်နှာသာရရှိ
နိုင်ရန်သာတောင်းလျှောက်လိုပါသည်။ ဟုဖြေ
လေ၏။- 16 ထိုနေ့၌ဒေသသည်ဒေသပြည်သို့ပြန်သွား
လေသည်။- 17 ယာကုပ်ကမူသူကုတ်အရပ်သို့သွား၍

ထို အရပ်တွင်သူနေထိုင်ရန်အိမ်နှင့်တိရစ္ဆာန်

များအတွက် တင်းကုပ်များကိုတည်ဆောက် လေ၏။
ထို့ကြောင့်ထိုအရပ်ကိုသူကုတ်ဟု ခေါ်တွင်လေသည်။

18 ယာကုပ်သည်ပါဒနာရုံပြည်မြောက်ပိုင်းမှ
ပြန်လာရာ ခါနာ န်ပြည်ရှိရှေ့ခင်မြို့သို့လုံ
ခြံစွာရောက်ရှိလာ၍မြို့နားရှိမြေကွက်
တွင်စခန်းချလေ၏။- 19 သူသည်ထိုမြေကွက်ကိုရှေ့ခင်၏အဖ
ဟာမော်၏သားချင်းတို့ထံမှငွေသား တစ်ရာပေး၍ဝယ်ယူလေသည်။-

☆ 20 ထိုအရပ်တွင်ယဇ်ပလ္လင်ကိုတည်၍
ပလ္လင်ကို က္လသရေလ၏ဘုရားတည်းဟူသောဇေလ
လောဟုသမုတ်လေ၏။

34

ယာကုပ်၏သမီးဒိနမတရားပြုကျင့်ခံရခြင်း

1 တစ်နေ့သ၌ယာကုပ်နှင့်လေအာတို့၏သမီး ဒိနသည်
ခါနာ န်အမျိုးသမီးတို့ထံအလည် အပတ်သွား၏။-

2 ထိုဒေသကိုအစိုးရသောဟိဝိအမျိုးသား
ဟာမော်မင်း၏သားရှေ့ခင်သည် ဒိနကိုမြင် လျှင်အဋ္ဌ
၌ မှ မသိမ်းပိုက်၍မတရားပြုကျင့် လေ၏။-

3 သို့ရာတွင်သူသည်ဒိန၏ရုပ်ရည်ကိုစွဲမက်
သဖြင့် မေတ္တာသက်ဝင်လာသောကြောင့်သူ့အား
မေတ္တာတုံ့ပြန်ရန်ဖျောင်းဖျလေသည်။-

4 ထို့ကြောင့်ရှေ့ခင်သည်သူ၏ဖခင်အား ဒိနကို

☆ 33:19 ယောရှု၊ ၂၄:၃၂။ ယော၊ ၄:၅။

လက်ထပ်ယူနိုင်ရန်ကြောင်းလမ်းပေးပါဟု
တောင်းပန်လေ၏။

5 ယာကုပ်သည်သူ၏သမီးဒိနမတရားပြု
ကျင့်ခံရကြောင်းကိုကြားသိရသော်လည်း သူ
၏သားတို့သည်တိရစ္ဆာန်များကိုစားကျက်၌
ထိန်းကျောင်းရာမှပြန်မရောက်ကြသေးသဖြင့်
မည်သို့မျှမပြောဘဲဆိတ်ဆိတ်နေလေ၏။-

6 ယာကုပ်၏သားများစားကျက်ထဲမှပြန်လာ နေ့ခိုက်၊-

7 ရှေ့ခင်၏ဖခင်ဟာမော်သည်ကြောင်းလမ်းရန်
ကိစ္စနှင့်ယာကုပ်ထံသို့ရောက်ရှိလာ၏။ ယာကုပ်

၏သားတို့သည်မိမိတို့၏နှမအားရှေ့ခင်
ကမတရားပြုကျင့်ခြင်းဖြင့် က္လသရေလ

တစ်မျိုးလုံးကိုစော်ကားကြောင်းကြားရသော
အခါ မပြုအပ်သောယုတ်မာမှုကိုပြုသော

ကြောင့်စိတ်နာ၍အလွန်ဒေါသအမျက်ထွက်
ကြလေသည်။- 8 ဟာမော်ကသူတို့အား“ငါ့သားရှေ့ခင်သည်

သင်တို့၏သမီးကိုချစ်ကြိုက်နေပါပြီ။
သင်တို့၏သမီးနှင့်ထိမ်းမြားလက်ထပ် ခွင့်ပေးကြပါ။-

9 ငါတို့လူမျိုးနှင့်သင်တို့လူမျိုးထိမ်းမြား
နိုင်ရန်သဘောတူကြပါစို့။- 10 သင်တို့၍ပြည်၌ငါတို့နှင့်အတူနေထိုင်ကြ

ပါ။ ကြိုက်နှစ်သက်ရာအရပ်ကိုရွေး၍နေကြ
ပါ။ လွတ်လပ်စွာရောင်းဝယ်ဖောက်ကားကြပါ။

ပစ္စည်းဥစ္စာကိုလည်းပိုင်ဆိုင်ကြပါ။” ဟုဆို လေ၏။

11 ထိုနောက်ရှေ့ခင်ကဒိန်၏ဖခင်နှင့်အစ်ကို
တို့အား ``သင်တို့ထံမှမျက်နှာသာရမည်ဆို
လျှင်သင်တို့တောင်းသမျှကိုပေးပါမည်။-

12 သင်တို့အလိုရှိသမျှမ ှ် ဂလာကြေးနှင့်
လက်ဖွဲ့ပစ္စည်းကိုအမြင့်ဆုံးသတ်မှတ်တောင်း
ဆိုကြပါ။ ဒိန်ကိုလက်ထပ်ခွင့်ပေးမည်ဆို
လျှင်သင်တို့တောင်းဆိုသမျှကိုပေးပါမည်''
ဟုပြောလေ၏။

13 ယာကုပ်၏သားတို့သည်မိမိတို့၏နှမဒိန်
အား ရှေ့ခင်ကအသရေပျက်အောင်ပြုကျင့်ခဲ့
သဖြင့် ရှေ့ခင်နှင့်သူ၏ဖခင်ကိုပရိယာ ယ်သုံး
၍ဖြေကြားလေ၏။- 14 သူတို့က ``ကျွန်ုပ်တို့၏နှမကိုအရေဖျားလှီး
ခြင်းမ ှ် ဂလာမခံရသူနှင့်ထိမ်းမြားပေးခွင့် မရှိပါ။
ထိုသို့ပြုလျှင်ကျွန်ုပ်တို့အတွက် ရှက်ဖွယ်ဖြစ်ပါသည်။-

15 ကျွန်ုပ်တို့သဘောတူလက်ခံနိုင်မည့်အချက်
တစ်ချက်တည်းသာရှိပါသည်။ ထိုအချက်မှာ
သင်တို့တွင်ရှိသောယောကျ်ားအားလုံးကျွန်ုပ်
တို့ကဲ့သို့အရေဖျားလှီးခြင်းမ ှ် ဂလာကို
ခံရမည်ဖြစ်သည်။- 16 ထိုသို့ပြုလျှင်ကျွန်ုပ်တို့သမီးများကိုသင်
တို့နှင့်ထိမ်းမြား၍ သင်တို့သမီးများကိုကျွန်ုပ်
တို့ထိမ်းမြားမည်။ သင်တို့ထံတွင်နေထိုင်ကာ
လူတစ်မျိုးတည်းဖြစ်ရန်သဘောတူပါမည်။-

17 သို့ရာတွင်သင်တို့ကကျွန်ုပ်တို့၏တောင်းဆို

ချက်ကိုပယ်၍ အရေဖျားလှီးခြင်းမ ၎် ဂလာ
 ကိုမခံကြပါမူကျွန်ုပ်တို့သည် နှမကိုပြန်
 သိမ်း၍သင်တို့ထံမှထွက်ခွာသွားပါမည်။
 ဟုပြောကြလေ၏။

18 ဟာမော်နှင့်သူ၏သားရှေခင်တို့အတွက်ထို
 တောင်းဆိုချက်ကိုလက်ခံနိုင်ဖွယ်ရှိ၏။ ရှေခင်
 သည်ယာကုပ်၏သမီးကိုအလွန်စွဲမက်နေ သဖြင့်၊-

19 ယာကုပ်၏သားများပေးသောအကြံကို
 ချက်ချင်းလက်ခံလိုက်လေသည်။ ရှေခင်သည်
 ကားမိမိ၏အမျိုးသားချင်းတို့တွင်အရေး
 ပါအရာရောက်ဆုံးသောပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်၏။

20 ဟာမော်နှင့်သူ၏သားရှေခင်တို့သည် မြို့
 တံခါးဝရှိစည်းဝေးရာနေရာသို့သွား၍ မြို့သားတို့အား၊-

21 “ဤသူတို့သည်ငါတို့ကိုဖော်ရွေကြပါ၏။
 သူတို့အားငါတို့ပြည်၌နေ၍လွတ်လပ်စွာ
 သွားလာခွင့်ရှိကြပါစေ။ ငါတို့ပြည်သည်
 သူတို့နေသာအောင်ကျယ်ဝန်းပါသည်။ ငါ
 တို့သည်သူတို့၏သမီးများကိုထိမ်းမြား
 ၍သူတို့ကလည်းငါတို့၏သမီးများကို ထိမ်းမြားပါစေ။-

22 သို့ရာတွင်ငါတို့ယောကျာ်းအားလုံးကသူ
 တို့နည်းတူ အရေဖျားလှီးခြင်းမ ၎် ဂလာကို
 ခံကြပါမှ သူတို့သည်ငါတို့နှင့်အတူနေ ထိုင်၍
 ငါတို့နှင့်လူတစ်မျိုးတည်းဖြစ်နိုင်မည် ဟုဆိုပါသည်။-

23 သူတို့အားငါတို့နှင့်အတူနေထိုင်စေရန်သ
ဘောတူကြမည်ဆိုလျှင် သူတို့၏သိုး၊ ဆိတ်မှ
စ၍တိရ စု ဆာ န်များနှင့်ဥစ္စာပစ္စည်းများကိုလည်း
ငါတို့ပိုင်ဆိုင်လာမည်မဟုတ်ပါလော'' ဟု ပြောလေ၏။-

24 မြို့သားတို့သည်လည်းဟာမော်နှင့်သူ၏သား
ရှေခင်တို့၏အကြံပေးချက်ကိုသဘောတူ လက်ခံ၍
ယောကျာ်းမှန်သမျှအရေဖျားလှီး ခြင်းမ
ဂလာကိုခံကြ၏။

25 ထိုနောက်သုံးရက်မြောက်သောနေ့၌မြို့သား
တို့သည် အရေဖျားလှီးခြင်းကြောင့်ဝေဒနာ
ခံနေရစဉ် ယာကုပ်၏သားများဖြစ်ကြသော
ဒိန၏အစ်ကိုရှိမောင်နှင့်လေဝိတို့သည်ဌ
ကိုစွဲကိုင်လျက် မြို့တွင်းသို့အမှတ်မထင်ဝင်
ရောက်ပြီးလျှင်ယောကျာ်းရှိသမျှတို့ကိုသတ် လေ၏။-

26 သူတို့သည်ဟာမော်နှင့်သူ၏သားရှေခင်ကို
လည်းခုတ်သတ်၍ ရှေခင်၏အိမ်မှဒိနကိုကယ်
ယူခဲ့ပြီးလျှင်အိမ်သို့ပြန်လာခဲ့ကြလေ၏။-

27 ယာကုပ်၏အခြားသောသားတို့ကလည်းသူ
တို့၏နှမအသရေဖျက်ခံရခြင်းကိုလက်စား
ချေရန် မိမိတို့သတ်ခဲ့သောသူတို့ထံသွား၍မြို့
ကိုလုယက်ဖျက်ဆီးကြလေသည်။- 28 သူတို့သည်
သိုးအုပ်၊ ဆိတ်အုပ်၊ နွားအုပ်၊ မြည်း
အုပ်နှင့်မြို့တွင်းမြို့ပြင်၌ရှိသမျှသော

ပစ္စည်းများကိုလုယူခဲ့ကြသည်။- 29 မြို့သားတို့၏အဖိုးတန်ပစ္စည်းရှိသမျှ
သားမယားနှင့်ကလေးသူငယ်အားလုံး၊
အိမ်တွင်း၌တွေ့သမျှသောပစ္စည်းများကို
သိမ်းယူခဲ့ကြသည်။

30 ထိုအခါယာကုပ်ကရှိုမောင်နှင့်လေဝိတို့
အား`သင်တို့သည်ငါ့ကိုဒုက္ခရောက်စေပြီ။
ဤ ပြည်မှခါနာ န်အမျိုးသားနှင့်ဖေရဇိအမျိုး
သားတို့သည်ငါ့ကိုမုန်းကြလိမ့်မည်။ ငါ့ထံ၌
လူအင်အားအနည်းငယ်သာရှိသည်။ အကယ်၍
သူတို့စည်းရုံးကြပြီးလျှင်ငါ့ကိုတိုက်ခိုက် ပါက
ငါတို့မိသားစုအားလုံးသေကြ ပျက်စီးရကြလိမ့်မည်'
ဟုပြောလေ၏။

31 သူတို့က`ကျွန်တော်တို့၏နှုမကိုပြည့်တန်
ဆာအဖြစ်မခံနိုင်ပါ' ဟုပြန်ပြောကြ၏။

35

ဘုရားသခင်သည်ယာကုပ်အားဗေသလ
အရပ်တွင်ကောင်းချီးပေးခြင်း

1 ဘုရားသခင်ကယာကုပ်အား`ဗေသလအရပ်
သို့ယခုသွား၍နေထိုင်လော့။ သင်၏အစ်ကို
ဧသောရန်ကိုကြောက်၍ထွက်ပြေးနေရစဉ်က
သင်ဖူးတွေ့ရသောငါ့ဘုရားအတွက်ပူဇော်
ရာယဇ်ပလ္လင်ကိုတည်လော့' ဟုမိန့်တော်မူ ၏။ ✨

✨ 35:1 က၊ ၂၈:၁၁-၁၇။

2 ယာကုပ်သည်မိမိ၏မိသားစုနှင့်မိမိထံတွင်
 နေထိုင်သူအပေါင်းတို့အား "သင်တို့၌ရှိသော
 အခြားဘုရားများကိုပစ်ပယ်ကြလော့။ ကိုယ်
 ကိုသန့်စင်စေ၍အဝတ်ကိုလဲလှယ်ဝတ်ဆင်
 ကြလော့။- 3 ငါတို့သည်ဤအရပ်မှဗေသလအရပ်သို့
 သွားကြမည်။ ငါဒုက္ခရောက်စဉ်ကငါ့ကိုကယ်မ
 ၍ငါသွားလေရာရာခရီးလမ်းတွင် ငါနှင့်
 အတူရှိတော်မူသောဘုရားသခင်အားပူ
 ဇော်ရန်ထိုအရပ်၌ယဇ်ပလ္လင်တည်မည်" ဟု
 ဆိုလေ၏။- 4 ထို့ကြောင့်သူတို့တွင်ရှိသမျှသောအခြား
 ဘုရားများကိုလည်းကောင်း၊ သူတို့တွင်ဆင်
 ယင်ထားသောနားကပ်များကိုလည်းကောင်း
 ယာကုပ်ထံပေးအပ်ကြ၏။ ယာကုပ်သည်ထို
 ပစ္စည်းများကိုရှေ့ခင်မြို့အနီးဝက်သစ်ချ
 ပင်ရင်း၌မြှုပ်ထားလေ၏။

5 ထိုနောက်သူတို့စခန်းသိမ်း၍ထွက်ခွာသွား
 ကြသောအခါ ပတ်ဝန်းကျင်ရှိမြို့သားတို့
 သည်အလွန်ကြောက်ရွံ့ကြသဖြင့် သူတို့ကို
 လိုက်လံ၍မတိုက်ခိုက်ဝံ့ကြချေ။- 6 ယာကုပ်သည်မိမိ၏လူစုနှင့်အတူ
 ခါနာ န် ပြည်ရှိဗေသလမြို့ဟုခေါ်တွင်သောလူဇ
 မြို့သို့ရောက်ရှိလာလေ၏။- 7 ထိုအရပ်တွင်ယဇ်ပလ္လင်ကိုတည်၍သူ၏အ
 ထံမှထွက်ပြေးနေရစဉ်က ဘုရားသခင်ကို
 ထိုအရပ်၌ဖူးတွေ့ခဲ့ရသောကြောင့်ဗေသလ

ဟုခေါ်တွင်စေ၏။- 8 ရေဗကုက၏အထိန်းဒေဗောရကွယ်လွန်၍
ဗေသလ တောင်ဘက်ရှိဝက်သစ်ချပင်အောက်၌အလောင်း
ကိုမြှုပ်လေသည်။ ထို့ကြောင့်ထိုအပင်ကို`မျက်ရည်
ယိုဝက်သစ်ချပင်' ဟုနာမည်မှည့်လေ၏။

9 ယာကုပ်သည်ပါဒနာရုံပြည်မှပြန်လည်
ရောက်ရှိသောအခါ ဘုရားသခင်ကိုရှုပါရုံ
တွင်တစ်ဖန်မြင်ရလေ၏။ ဘုရားသခင်သည်
သူ့အားကောင်းချီးပေးလျက်၊- 10 `သင်၏နာမည်သည်ယာကုပ်ဖြစ်၏။
သို့ရာတွင် ယခုမှစ၍သင်၏နာမည်ကိုကုသရေလဟူ၍
ခေါ်ရမည်' ဟုမိန့်တော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍ဘုရားသခင်သည်ယာကုပ်အားက
ဖြင့်သမုတ်တော်မူ၏။- 11 တစ်ဖန်ဘုရားသခင်ကသူ့အား`ငါသည်
အနု နှု တတန်ခိုးရှင်ဘုရားသခင်ဖြစ်၏။ သား
သမီးများစွာမွေးဖွားလော့။ လူ့အမျိုးမျိုး
တို့သည်သင်မှဆင်းသက်ကြလိမ့်မည်။ သင်
၏အမျိုးအနွယ်မှဘုရင်များပေါ်ထွန်း လိမ့်မည်။-
12 ငါသည်အာဗြဟံနှင့်ကူဇာ က်တို့အားပေး
သောပြည်ကိုသင့်အားလည်းကောင်း၊ သင်၏
အဆက်အနွယ်တို့အားလည်းကောင်းငါ ပေးမည်'
ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 13 ထို့နောက်ဘုရားသခင်သည်သူ့ထံမှကြွ
သွားတော်မူ၏။- 14 ယာကုပ်သည်ဘုရားသခင်ကသူ့အားမိန့်ကြား
တော်မူသောအရပ်တွင်မှတ်တိုင်ကိုစိုက်ထူ၍
၎င်းအပေါ်တွင်စပျစ်ရည်နှင့်ဆီလောင်းလျက်

☆ 35:10 ကာ ၃၂:၂၈။ ☆ 35:12 ကာ ၁၇:၄-၈။

ဆက်ကပ်လေ၏။- 15 သူသည်ထိုအရပ်ကိုဗေသလဟုနာမည်မှည့်
ခေါ်လေသည်။*

ရာခေလကွယ်လွန်ခြင်း

16 ယာကုပ်နှင့်သူ၏မိသားစုတို့သည်ဗေသလ
အရပ်မှခရီးထွက်ခဲ့ကြရာ ဖေရတ်မြို့သို့
မရောက်မီခရီးအတန်ကွာနေရာသို့ရောက်
သော်ရာခေလသည်မီးဖွားရန်အချိန်စေ၍

ဝေဒနာပြင်းပြစွာခံရလေ၏။- 17 သူသည်သားကိုဖွားချိန်၌ဝေဒနာအပြင်း
ဆုံးခံရ၏။ ထိုအခါဝမ်းဆွဲကသူ့ကို`ရာခေလ၊ မစိုးရီ
မိနှင့်။ သားတစ်ယောက်ထပ်၍ရပြီ' ဟု ပြောလေ၏။-

18 သို့ရာတွင်သူသည်သေအံ့ဆဲဆဲအချိန်တွင်
ထိုသားကိုဗေနောနိဟူ၍နာမည်မှည့်လေ သည်။
ဖခင်ကမူထိုသားကိုဗ်ယာမိန်ဟုနာ မည်မှည့်လေ၏။

19 ရာခေလကွယ်လွန်သော်ဗက်လင်မြို့ဟုခေါ်
တွင်သော ဖေရတ်မြို့သို့သွားရာလမ်းအနီး
တွင်သူ့အလောင်းကိုသင်္ဂြိုဟ်ကြလေ၏။-

20 ယာကုပ်သည်သင်္ချိုင်းပေါ်တွင်မှတ်တိုင်ကိုစိုက်
ထူခဲ့ရာ ယနေ့ထက်တိုင်ထိုမှတ်တိုင်ကိုရာ
ခေလ၏သင်္ချိုင်းမှတ်တိုင်ဟုခေါ်တွင်လေသည်။-

21 ထိုနောက်ယာကုပ်သည်ခရီးဆက်ခဲ့၍ဒေါ
လင့်စင်အလွန်၌စခန်းချလေသည်။

* 35:15 က၊ ၂၈:၁၈-၁၉။

ယာကုပ်၏သားများ

(၅၅၁၊ ၂:၁-၂)

²² ယာကုပ်သည်ထိုအရပ်တွင်နေထိုင်စဉ်ရုဗင်သည် ဖခင်၏မယားငယ်ဗိလဟာနှင့်ဖောက်ပြန်မှားယွင်းလေ၏။ ယာကုပ်သည်ထိုအကြောင်းကိုကြားသိလေသည်။

ယာကုပ်တွင်သားတစ်ဆယ့်နှစ်ယောက်ရှိ၏။-

✧ ²³ လေအာမုဖွားမြင်သောသားများမှာရုဗင် (ယာကုပ်၏သားဦး) ရှိမောင်၊ လေဝိ၊ ယုဒ၊ ကူသခါနှင့်ဇာဗုလုန်တို့ဖြစ်သည်။

²⁴ ရာခေလ၏သားများမှာယောသပ်နှင့် ဗ ့ ယာမိန်တို့ဖြစ်သည်။- ²⁵ ရာခေလ၏ကျွန်မဗိလဟာ၏သားများမှာဒန်နှင့်နဿလိတို့ဖြစ်သည်။- ²⁶ လေအာ၏ကျွန်မဇိလပ၏သားများမှာဂဒ်နှင့်အာရှာတို့ဖြစ်သည်။ ဤသားတို့သည် မက်ဆိုပိုတေးမီးယားပြည်မြောက်ပိုင်း၌ ဖွားမြင်ခဲ့ကြသည်။

ကူဇာကွယ်လွန်ခြင်း

²⁷ ယာကုပ်သည်အာဗြဟံနှင့်ကူဇာ က်တို့နေထိုင်ခဲ့သောဟေဗြဲ န်မြို့အနီးမဲရေအရပ်ရှိသူ ၏ဖခင်ကူဇာ က်ထံသို့ရောက်ရှိလာလေ၏။-✧ ²⁸ ကူဇာ က်သည်အသက်တစ်ရာရှစ်ဆယ်ထိအသက်ရှင်၏။ သူသည်အရွယ်ကြီးရင့်၍နေရက်နှစ်

✧ 35:22 က၊ ၄၉:၄။ ✧ 35:27 က၊ ၁၃:၁၈။

ပေါင်းများစွာပြည့်ပြီဖြစ်သောကြောင့် နောက်
 ဆုံးထွက်သက်ကိုရှု၍ကွယ်လွန်လေသည်။
 သူသည်မိမိလူမျိုးစုနှင့်စုဝေးခွင့်ရ၏။-
 29 သူ၏သားများဖြစ်ကြသောသောနှင့်
 ယာကုပ်တို့ကသူ့အားသင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။

36

သော၏အဆက်အနွယ်များ

(၅ရာ၊ ၁:၃၄-၃၇)

1 ဧဒုံဟူ၍လည်းနာမည်တွင်သောသော
 ၏အဆက်အနွယ်တို့ကိုဖော်ပြပေအံ့။-
 2 သောသည်ခါနာ န်ပြည်အမျိုးသမီးများ
 နှင့်အိမ်ထောင်ကျသည်။ သူ၏မယားများမှာ
 ဟံ တု တိအမျိုးသားလေ န်၏သမီးအာဒ၊ ဟံဝိ
 အမျိုးသားဇိဘောင်၏သားဖြစ်သူအာန၏
 သမီးအဟောလိဗာမ၊ ဣရှမေလ၏သမီး
 တည်းဟူသော။-[☆] 3 နဗာယုတ်၏နှမဖြစ်သူဗာရှမတ်ဖြစ်
 သတည်း။-[☆] 4 အာဒသည်သားလိဖတ်ကိုလည်းကောင်း၊
 ဗာရှမတ်သည်သားရွေလကိုလည်းကောင်း၊-
 5 အဟောလိဗာမသည်သားယုရှ၊ ယာလံနှင့်
 ကောရတို့ကိုလည်းကောင်းဖွားမြင်လေသည်။
 ဤသားတို့သည်ခါနာ န်ပြည်တွင်ဖွားမြင်
 သောသော၏သားများဖြစ်ကြသည်။

☆ 36:2 က၊ ၂၆:၃၄။ ☆ 36:3 က၊ ၂၈:၉။

22 လောတန်သည်ဟောရီနှင့်ဟေမံမိသားစုတို့
၏ဘိုးဘေးဖြစ်သည်။ (လောတန်၏နှမမှာတိမန
ဖြစ်သည်။)

23 ရှောဗလသည်အာလဝန်၊ မနာဟတ်၊ ဗေလ၊
ရှေဖောနှင့်ဩနံမိသားစုတို့၏ဘိုးဘေးဖြစ် သည်။

24 ဇိဘောင်တွင်အာယနှင့်အာနဟူ၍သားနှစ်
ယောက်ရှိ၏။ (အာနသည်ဖခင်ဇိဘောင်၏မြည်း
များကိုကျောင်းနေစဉ်တောက နှု တာရထဲ၌ရေ
ပူစမ်းများကိုရှာတွေ့သူဖြစ်သည်။-) 25 အာနတွင်သားဒိရူ
နနှင့်သမီးအဟောလီ ဗာမတို့ရှိ၏။

26 ဒိရူ န်သည်ဟ ့ ဒန်၊ ရှေဗန်၊ ကုသရန်နှင့်ခေရန်
မိသားစုတို့၏ဘိုးဘေးဖြစ်သည်။

27 ဇောသည်မိလဟန်၊ ဇာဝန်နှင့်အာကန်မိသား
စုတို့၏ဘိုးဘေးဖြစ်သည်။

28 ဒိရူ န်သည်ဥဇနှင့်အာရန်မိသားစုတို့၏
ဘိုးဘေးဖြစ်သည်။

29-30 ဧဒုံပြည်ရှိဟောရီအမျိုးသားတို့၏အနွယ်
များသည်ကားလောတန်၊ ရှောဗလ၊ ဇိဘောင်၊ အာန၊
ဒိရူန်၊ ဇောနှင့်ဒိရူန်တို့ဖြစ်သတည်း။

ဧဒုံဘုရင်များ
(၅ရာ၊ ၁:၄၃-၅၄)

31-39

ကုသရေလအမျိုးသားတို့တွင်ဘုရင်များ
 မပေါ်မရှိမီဒေသပြည်ကိုအုပ်စိုးသောမင်း
 ဆက်တို့ကိုဖော်ပြပေအံ့။
 ဗောရ၏သားဗေလာသည်ဒိနုနာဗာမြို့တော်၌ အုပ်စိုး၏။
 ဗေလာဘုရင်အနိစ္စရောက်သောအခါဗောဇရ မြို့သား
 ဇေရ၏သားယောဗပ်မင်းပြု၏။
 ယောဗပ်အနိစ္စရောက်သောအခါတေမနိ မြို့သား
 ဟုရုံမင်းပြု၏။
 ဟုရုံအနိစ္စရောက်သောအခါမောဘပြည်တွင် မိဒျ
 န်အမျိုးသားတို့ကို
 စစ်တိုက်၍အောင်မြင်ခဲ့သူဗေဒဒ်၏သားဟာဒဒ်
 မင်းပြု၏။
 ထိုမင်း၏မြို့တော်မှာအာဝိတ်မြို့ဖြစ်၏။
 ဟာဒဒ်အနိစ္စရောက်သောအခါမာသရက် မြို့သား
 စာမလမင်းပြု၏။
 စာမလအနိစ္စရောက်သောအခါမြစ်ကမ်းမြို့ ဖြစ်သော
 ရဟောဘုတ်မြို့သားရှောလမင်းပြု၏။
 ရှောလအနိစ္စရောက်သောအခါအာခဗော် ၎င်းသား
 ဗာလဟာနန်မင်းပြု၏။
 ဗာလဟာနန်အနိစ္စရောက်သောအခါဟာဒါ မင်းပြု၏။
 ထိုမင်း၏မြို့တော်မှာပေါမြို့ဖြစ်သည်။
 (သူ၏ဇနီးမှာမာတရက်၏သမီး၊ မေဇဟပ်၏
 မြေးမဟေတဗေလဖြစ်၏။)

40-43 ဧသောမှဆင်းသက်သောဒေသနာများမှာ
 တိမနာ၊ အာလဝ၊ ယေသက်၊ အဟောလိဗာမ၊
 လော၊ ပိနု နါ၊ ကေနတ်၊ တေမန်၊ မိဗဇာ၊
 မာဂ ဒျေလနှင့်ကူရုံတို့ဖြစ်ကြသည်။ ဤဒေသ
 အနွယ်တို့သည်သူတို့၏နာမည်ဖြင့်ခေါ်
 တွင်သောဒေသအသီးသီးတို့တွင်နေ ထိုင်ကြလေသည်။

37

ယောသပ်နှင့်ညီအစ်ကိုများ

1 ယာကုပ်သည်သူ၏ဖခင်နေထိုင်ရာ ခါနာန် ပြည်တွင်
 ဆက်လက်နေထိုင်လေ၏။- 2 ယာကုပ်မိသားစု၏အ တု
 ထုပုပတုတိကိုဖော်ပြပေအံ့။

ယောသပ်သည်အသက်တစ်ဆယ့်ခုနစ်နှစ်သို့
 ရောက်သော် ဖခင်၏မယားငယ်များဖြစ်သော
 ဗိလဟာနှင့်ဇိလပတို့၏သားများနှင့် အတူသိုးဆိတ်များကိုထိန်းကျောင်း
 သူ သည်အစ်ကိုတို့အကြောင်းကိုဖခင်အား
 တိုင်ကြားတတ်၏။

3 ယာကုပ်သည်အသက်အရွယ်ကြီးမှယောသပ်
 ကိုရခြင်းကြောင့်အခြားသားများထက်သူ
 အားပို၍ချစ်၏။ သူသည်ယောသပ်အတွက်
 ထူးခြားစွာတန်ဆာဆင်ထားသောဝတ်ရုံ ကိုချုပ်ပေး၏။-

4 ဖခင်ကယောသပ်အားသူတို့ထက်ပို၍ချစ်
 သဖြင့်သူ၏အစ်ကိုတို့သည် သူ့အားကြင်နာ

သည့်စကားတစ်ခွန်းကိုမျှမပြောနိုင်လောက်
အောင်ရှုံ့မုန်းကြလေသည်။

5 တစ်ခါကယောသပ်သည် အိပ်မက်မြင်မက်သ
ဖြင့်အစ်ကိုတို့အားထိုအိပ်မက်အကြောင်း
ကိုပြောပြသောအခါ သူတို့သည်ပို၍ပင် ရှုံ့မုန်းကြ၏။-

6 ယောသပ်ကသူတို့အား "ကျွန်တော်မြင်မက်
သောအိပ်မက်ကိုနားထောင်ကြပါ။- 7 ကျွန်တော်တို့သည်လယ်ထဲ၌ကော
ကိုစည်းနေကြစဉ် ကျွန်တော်၏ကောက်လှိုင်းစည်း
သည်လဲရာမှထောင်မတ်လာ၏။ အစ်ကိုတို့၏
ကောက်လှိုင်းစည်းများသည်ကျွန်တော်၏ကောက်
လှိုင်းစည်းကိုဝိုင်းလာပြီးလျှင်ဦးညွှတ်ရှိခိုး ကြပါသည်"
ဟုပြောပြလေ၏။

8 အစ်ကိုတို့က "သင်ကငါတို့အပေါ်မှာမင်း
ပြုလိုသလော။ ငါတို့ကိုအုပ်စိုးမည်လော" ဟု
မေးလေ၏။ ထိုသို့ယောသပ်သည်သူ၏အိပ်မက်
အကြောင်းကိုဖော်ပြမိသဖြင့် သူတို့ကသူ
ကိုပို၍ရှုံ့မုန်းကြ၏။

9 တစ်ဖန်ယောသပ်သည်အိပ်မက်မက်ပြန်၍အစ်
ကိုတို့အား "ကျွန်တော်သည်အိပ်မက်မြင်မက်
ပြန်ပြီ။ ထိုအိပ်မက်ထဲတွင်နေ၊ လနှင့်ကြယ်
တစ်ဆယ့်တစ်လုံးတို့ကကျွန်တော်အားဦး
ညွှတ်ရှိခိုးကြသည်ကိုမြင်ရပါသည်" ဟု ပြောလေ၏။

10 သူ၏အိပ်မက်ကိုဖခင်အားလည်းပြောပြသော

အခါဖခင်က`သင်၏အိပ်မက်ကားအဘယ်သို့
 နည်း။ သင်၏မိခင်၊ ဖခင်နှင့်အစ်ကိုတို့ကသင့်
 အားဦးညွတ်ရှိခိုးရမည်လော'' ဟုဆုံးမ လိုက်လေ၏။-
 11 ယောသပ်၏အစ်ကိုတို့ကသူ့အားမုန်းတီး ကြ၏။
 သူ၏ဖခင်ကမူထိုအကြောင်းကို မှတ်ကျုံးထားလေ၏။*

အစ်ကိုတို့ကယောသပ်ကိုရောင်းလိုက်ခြင်း

12 တစ်နေ့သ၌ယောသပ်၏အစ်ကိုတို့သည်ရှေ့ခင်
 မြို့အနီးတွင်ဖခင်၏သိုးဆိတ်များကိုကျောင်း နေကြစဉ်၊-

13 ယာကုပ်ကယောသပ်အား`သင်၏အစ်ကိုတို့
 သိုးဆိတ်ကျောင်းရာရှေ့ခင်မြို့သို့သွားပါ လော့''
 ဟုဆို၏။

ထိုအခါယောသပ်က`ဟုတ်ကဲ့၊ ကျွန်တော်
 သွားပါမည်'' ဟုဖြေကြား၏။

14 သူ၏ဖခင်က`အစ်ကိုများနှင့်သိုးဆိတ်များ
 ဘေးကင်းလုံခြုံစွာရှိသည်မရှိသည်ကို သင်
 သွား၍စုံစမ်းပြီးလျှင်ငါ့အားပြန်ပြောပါ လော့''
 ဟုစေခိုင်းလေ၏။ ထိုနောက်ယောသပ်
 သည်ဖခင်လမ်းညွှန်သည့်အတိုင်း ဟေဗြဲ န်
 ချိုင့်ဝှမ်းလမ်းမှသွား၍ရှေ့ခင်မြို့သို့ရောက် ရှိလာ၏။

15 သူသည်မြို့ပြင်၌လှည့်လည်ရှာဖွေနေစဉ် လူ
 တစ်ယောက်ကသူ့ကိုမြင်၍`သင်ဘာကိုရှာ နေသနည်း''
 ဟုမေး၏။

* 37:11 တ၊ ၇:၉။

16 “သိုးဆိတ်များကိုထိန်းကျောင်းနေသောအစ်ကိုများကိုရှာနေပါသည်။ သူတို့အဘယ်မှာရှိသည်ကိုပြောနိုင်ပါသလော” ဟုဆို၏။

17 ထိုသူက “သူတို့ကြိုအရပ်မှထွက်ခွာသွားကြပြီ။ ဒေါသန်မြို့ဘက်သို့သွားကြမည်ဟုပြောသံကြားလိုက်ရသည်” ဟုဖြေ၏။ ထို့ကြောင့်ယောသပ်သည်အစ်ကိုများနောက်သို့လိုက်သွားရာသူတို့ကိုဒေါသန်မြို့၌တွေ့ လေ၏။

18 ယောသပ်အဝေး၌ရှိစဉ်ပင်အစ်ကိုတို့သည်သူ့ကိုမြင်လျှင် သူ့အားသတ်ပစ်ရန်တိုင်ပင်ကြ၏။- 19 သူတို့က “အိပ်မက်ဆရာလာနေပြီ။-

20 လာကြ၊ သူ့ကိုသတ်၍တွင်းတစ်တွင်းထဲသို့သူ့အလောင်းကိုပစ်လိုက်ကြစို့။ သူ့ကိုသားရဲတိရ စု ဆာ န်တစ်ကောင်ကကိုက်သတ်ပြီဟုဖခင်အားပြောကြမည်။ ထိုအခါကျမှသူ၏အိပ်မက်အတိုင်းတကယ်ဖြစ်မဖြစ်ကိုသိရမည်” ဟုအချင်းချင်းပြောဆိုကြ၏။

21 ရုဗင်သည်သူတို့၏အကြံကိုကြားရလျှင်ယောသပ်ကိုကယ်ရန်ကြိုးစားလေ၏။ သူက “သူ့ကိုမသတ်ပစ်ကြနှင့်။- 22 သူ့ကိုဤတောကနု တာရတွင်ရှိသောတွင်းထဲသို့ ပစ်ချကြစို့။ သူ့အားအနာတရမဖြစ်စေကြနှင့်” ဟုဆိုလေ၏။ ထိုကဲ့သို့အကြံပေးရ

ခြင်းမှာသူသည်ယောသပ်အားညီအစ်ကိုတို့
လက်မှကယ်၍ဖခင်ထံသို့ပြန်အပ်ရန်အကြံ
ရှိခြင်းကြောင့်ဖြစ်သည်။- 23 အစ်ကိုများထံသို့ယောသပ်ရောက်လာသော
အခါ သူတို့ကသူ၏လက်ရှည်ဝတ်ရုံကို ချွတ်ပစ်ကြ၏။-

24 ထိုနောက်သူ့အားချုပ်ကိုင်၍ရေခန်းခြောက်
သောတွင်းထဲသို့ချလိုက်ကြ၏။

25 ထိုနောက်သူတို့သည်ထိုင်၍အစာစားနေစဉ်
ဂိလဒဲပြည်မှ အီဂျစ်ပြည်သို့သွားမည့်ကုရှ
မေလအမျိုးသားတစ်စုကိုမြင်ရကြ၏။

သူတို့၏ကုလားအုတ်များပေါ်တွင်နံ့သာမျိုး၊
ဗာလစ်စေးနှင့်မုရန်စေးများကိုတင်ဆောင် လာကြ၏။-

26 ယုဒကသူ၏ညီအစ်ကိုတို့အား“ ငါတို့၏
ညီကိုသတ်၍အဖြစ်မှန်ကိုထိမ်ဝှက်ထား ခြင်းဖြင့်
ငါတို့၌မည်သို့အကျိုးကျေးဇူး ရှိနိုင်ပါမည်နည်း။-

27 ငါတို့သည်သူ့အားအနာတရဖြစ်စေမည့်
အစားကုရှမေလအမျိုးသားတို့ထံ၌သူ
ကိုရောင်းလိုက်ကြပါစို့။ သူသည်ငါတို့၏ညီ၊
ငါတို့၏သွေးသားပင်ဖြစ်သည်မဟုတ်လော”

ဟုဆိုလေ၏။ သူ၏ညီအစ်ကိုတို့ကလည်း
သဘောတူကြ၏။- 28 ထိုအတောအတွင်းမိဒျု

န်အမျိုးသားကုန် သည်အချို့တို့ဖြတ်သန်းရောက်ရှိလာ၏။
သူ တို့သည်ယောသပ်အားတွင်းထဲမှဆွဲတင်၍
ကုရှမေလအမျိုးသားတို့ထံ၌ငွေသား

ကျပ်နှစ်ဆယ်ဖြင့်ရောင်းလိုက်ကြသည်။
ထို ကုန်သည်တို့ကယောသပ်အားအီဂျစ်သို့
ခေါ်ဆောင်သွားလေသည်။[☆]

29 ရုဗင်သည်တွင်းသို့ပြန်လာပြီးလျှင်ယောသပ်
ကိုရှာ၍မတွေ့ရသောအခါ အလွန်စိတ်မချမ်း
မသာဖြစ်သဖြင့်မိမိအဝတ်များကိုဆုတ် ဖြဲလေ၏။-

30 ထိုနောက်သူ၏ညီများရှိရာသို့ပြန်လာ၍ တွင်း
ထဲမှာသူငယ်မရှိတော့ပြီ။ ငါအဘယ်သို့ပြု
လုပ်ရပါမည်နည်း'' ဟုဆိုလေ၏။

31 သူတို့သည်ဆိတ်တစ်ကောင်ကိုသတ်၍ယောသပ်
၏ဝတ်ရုံကိုဆိတ်သွေးထဲ၌နှစ်လေ၏။-

32 ထိုနောက်ထူးဆန်းစွာတန်ဆာဆင်ထားသော
ဝတ်ရုံကိုဖခင်ထံသို့ယူခဲ့ပြီးလျှင် ကျွန်တော်
တို့၍အကျီကိုတွေ့ရပါသည်။ ဖခင်သား၏
အကျီဖြစ်ပါသလော'' ဟုမေးကြ၏။

33 ယာကုပ်သည်ထိုအကျီကိုမှတ်မိသဖြင့် ငါ့
သား၏အကျီပင်ဖြစ်သည်။ သားရဲတစ်ကောင်
ကောင်ကသူ့ကိုကိုက်သတ်လေပြီ။ ငါ့သားကို
အပိုင်းပိုင်းကိုက်ဖြတ်ပါပြီတကား'' ဟုဆို လေ၏။-

34 ယာကုပ်သည်ဝမ်းနည်းကြေကွဲသဖြင့် မိမိ၏
အဝတ်အကျီကိုဆုတ်ဖြဲ၍လျှော်တေအဝတ်ကို
ဝတ်လေ၏။ သူသည်သားအတွက်ကာလအတန်

☆ 37:28 တ၊ ၇:၉။

ကြာမျှပူဆွေးတမ်းတလျက်နေလေ၏။-

35 သူ၏သားသမီးအားလုံးတို့ကသူ့အားနှစ်
သိမ့်ကြသော်လည်းပူဆွေးခြင်းမပြေနိုင်ချေ။
သူက`ငါသည်သေသည်အထိငါ့သားအတွက်
ဝမ်းနည်းပူဆွေးရတော့မည်'' ဟုဆိုလေ၏။
ထို့ ကြောင့်သူသည်သားယောသပ်အတွက်ဆက်
လက်၍ငိုကြွေးမြည်တမ်းလျက်ရှိနေလေ၏။-

36 ထိုအချိန်အတောအတွင်းအီဂျစ်၌မိဒျု န်
အမျိုးသားတို့သည် ဖာရောဘုရင်၏အရာရှိ
တစ်ဦးဖြစ်သူကိုယ်ရံတော်တပ်မှူးပေါတိဖာ
ထံ၌ယောသပ်အားရောင်းကြလေသည်။

38

ယုဒနှင့်တာမာ

1 ၎င်းအချိန်လောက်တွင်ယုဒသည်သူ၏ညီအစ်
ကိုတို့ထံမှထွက်ခွာ၍ အဒုလံမြို့သားဟိရ
ထံ၌သွားရောက်နေထိုင်လေ၏။- 2 ထိုအရပ်တွင်ယုဒသည်
ခါနာန်အမျိုးသား ရှုအာဆိုသူ၏သမီးကိုတွေ့မြင်၍ထိမ်းမြား
လေ၏။- 3 သူ့မယားသည်သားတစ်ယောက်ကိုဖွားလျှင်
ထိုသားကိုရေဟုနာမည်မှည့်လေ၏။-

4 တစ်ဖန်သားတစ်ယောက်ဖွားလျှင်ဩန်ဟု
နာမည်မှည့်လေသည်။- 5 နောက်တစ်ဖန်သားတစ်ယောက်ဖွားမြင်၍ရှေလ
ဟုနာမည်မှည့်လေသည်။ ရှေလကိုဖွားမြင်သော
အခါယုဒသည်ခေဇိပ်မြို့တွင်နေထိုင်လျက် ရှိ၏။

6 ယုဒသည်သူ၏သားဦးဧရကိုတာမာနာမည် ရှိသောအမျိုးသမီးနှင့်ထိမ်းမြားပေးလေ၏။-

7 ရေသည်ထာဝရဘုရားရှေ့တော်တွင်အကျင့် ဆိုးသောသူဖြစ်ခြင်းကြောင့် ထာဝရဘုရား သည်သူ့အားအသက်တိုစေတော်မူ၏။-

8 ထိုအခါယုဒသည်သားဩန်အား`သင် သည်အစ်ကို၏ဇနီးအားမတ်တစ်ယောက် အနေဖြင့်တာဝန်ရှိသူဖြစ်သောကြောင့် သူ နှင့်အိမ်ထောင်ပြု၍အစ်ကိုအတွက်မျိုးဆက် ပွားစေလော့' ဟုဆိုလေ၏။-

9 ဩန်ကမရီးနှင့်ရမည့်ကလေးသည်အစ် ကိုမျိုးဆက်သာဖြစ်ကြောင်းသိမြင်သဖြင့် အစ် ကိုအတွက်သားမထွန်းကားစေခြင်းငှာသူနှင့် ဆက်ဆံသည့်အခါတိုင်းသုက်ရည်ကိုအပြင် ဌိသာစွန့်လေ၏။-

10 ဩန်ထိုကဲ့သို့ပြုခြင်းကိုထာဝရဘုရား မနှစ်သက်သဖြင့် သူ့ကိုလည်းအသက်တိုစေ တော်မူ၏။-

11 ထိုအခါယုဒသည်သူ၏ချွေးမတာမာ အား`ငါ့သားရှေ့လအရွယ်ရောက်သည်အထိ သင်သည်အဖအိမ်သို့ပြန်၍မှဆိုးမဘဝ နှင့်နေလော့' ဟုဆိုလေ၏။ ထိုသို့ဆိုရခြင်းမှာ သားရှေ့လသည် သူ၏အစ်ကိုတို့ကဲ့သို့သေ မည်ကိုစိုးရိမ်သောကြောင့်ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်၍ တာမာသည်သူ၏ဖခင်အိမ်သို့ပြန်၍နေထိုင် လေသည်။

12 ကာလအတန်ကြာလေသော်ယုဒ၏မယား

ရူအာကွယ်လွန်လေ၏။ ယုဒသည်မယားအတွက်
 ငိုကြွေးမြည်တမ်းရာနေ့ရက်ပြီးဆုံးသောအခါ
 မိမိမိတ်ဆွေအဒုလံအမျိုးသားဟိရနှင့်
 အတူမိမိ၏သိုးများကိုအမွေးညှပ်ရန်
 တိမနတ်မြို့သို့သွားလေ၏။- 13 တစ်စုံတစ်ယောက်ကတာမာအား“သင်၏
 သည်တိမနတ်မြို့သို့သိုးမွေးညှပ်ရန်သွားလေ ပြီ”
 ဟုသတင်းပေးလေ၏။- 14 ထိုအခါသူသည်မုဆိုးမအဝတ်တို့ကိုချွတ်၍
 မျက်နှာကိုပုဝါဖြင့်ဖုံးလျက် တိမနတ်သို့သွား
 ရာလမ်းတွင်တည်ရှိသောနေိမ်မြို့အဝင်ဝ၌
 ထိုင်နေလေ၏။ သူသည်ယုဒ၏အငယ်ဆုံးသား
 ရှေ့လအရွယ်ရောက်ပြီဖြစ်သော်လည်းသူနှင့်
 ထိမ်းမြားပေးခြင်းမပြုဘဲထားသောကြောင့်
 ဤသို့ပြုမှုရခြင်းဖြစ်သည်။

15 ယုဒသည်တာမာကိုမြင်လျှင်မျက်နှာကိုပု ဝါ
 နှင့်ဖုံးထားသောကြောင့် ပြည့်တန်ဆာမတစ်ယောက်
 ဟုထင်မှတ်လေ၏။- 16 သူသည်လမ်းဘေး၌ထိုင်နေသောတာ
 မာထံသို့ သွားပြီးလျှင်“ငါသင်နှင့်အိပ်လိုသည်”
 ဟုဆို လေ၏။ (ထိုမိန်းမသည်သူ၏ချွေးမဖြစ်မှန်း
 မသိချေ။) မိန်းမကသူ့အား“ကျွန်မနှင့်အိပ်
 လိုလျှင်မည်သည့်အခကိုပေးမည်နည်း” ဟု မေးလေ၏။

17 သူက“ငါ၏တိရစ္ဆာန်ထဲမှဆိတ်ငယ်တစ်ကောင်
 ကိုပို့လိုက်မည်” ဟုပြန်ဖြေ၏။
 မိန်းမက“ဆိတ်ငယ်ကိုမပို့သေးမီအာမခံပေး လျှင်

သဘောတူပါမည်''ဟုဆို၏။

18 သူက''မည်သည့်အာမခံကိုပေးရမည်နည်း'' ဟု မေး၏။

မိန်းမက''သင်၏တံဆိပ်ပါသောစလွယ်ကြိုးနှင့် လက်စွဲတောင်ဝှေးတို့ကိုအာမခံအဖြစ်ပေးပါ''

ဟုတောင်းလေ၏။ သူသည်ထိုပစ္စည်းများကိုထို မိန်းမအားပေး၍အတူတူအိပ်သဖြင့်ပဋိ သန္ဓေစွဲလေ၏။-

19 တာမာသည်အိမ်သို့ပြန်၍ပု ဝါကိုချွတ်ပြီး လျှင် မုဆိုးမအဝတ်ကိုပြန်လည်ဝတ်ဆင် လေ၏။

20 ယုဒသည်မိန်းမထံမှအာမခံပစ္စည်းများကို ပြန်ယူရန် သူ၏မိတ်ဆွေဟိရကိုဆိတ်ငယ်နှင့် အတူစေလွှတ်လေ၏။ ဟိရသည်မိန်းမကို

ရှာမတွေ့လျှင်- 21 ဧနိမ်မြို့သားတို့အား''လမ်းဘေး၌ထိုင်လေ့ ရှိသောပြည့်တန်ဆာမအဘယ်မှာရှိသနည်း'' ဟုမေးလေ၏။

သူတို့က''ဤအရပ်တွင်ပြည့်တန်ဆာမဟူ၍ မရှိပါ'' ဟုပြန်ဖြေကြ၏။

22 ထိုအခါသူသည်ယုဒထံသို့ပြန်လာ၍''ကျွန်ုပ် သည်ထိုမိန်းမကိုရှာ၍မတွေ့ပါ။ အရပ်သားတို့ ကလည်းထိုနေရာတွင်ပြည့်တန်ဆာမဟူ၍ မရှိကြောင်းပြောပါသည်'' ဟုဆိုလေ၏။

23 ယုဒက''ထိုပစ္စည်းများကိုသူယူထားပါစေ။ ကျွန်ုပ်တို့ကဲ့ရဲ့ခြင်းကိုမခံလိုပါ။ ကျွန်ုပ်သည်

သူ့အားအခပေးရန်ကြိုးစားသော်လည်း သင်
သည်သူ့ကိုရှာမတွေ့ခဲ့ပါ။" ဟုဆိုလေ၏။

24 သုံးလခန့်ကြာလေသော်တစ်စုံတစ်ယောက်က
ယုဒအား "သင်၏ချွေးမတာမာသည်ယောကျာ်း
တစ်ဦးဦးနှင့်ဖောက်ပြန်သဖြင့် ယခုကိုယ်ဝန်
ဆောင်လျက်ရှိလေပြီ" ဟုပြောလေ၏။

ယုဒက "သူ့ကိုအပြင်သို့ထုတ်၍မီးရှို့ သတ်စေ"
ဟုစီရင်လေ၏။

25 တာမာကိုအပြင်သို့ထုတ်ဆောင်လာကြသော
အခါတာမာက "ကျွန်ုပ်သည်ဤပစ္စည်းများကို
ပိုင်ဆိုင်သူနှင့်ကိုယ်ဝန်ရှိပါသည်။ ဤတံဆိပ်
နှင့်စလွယ်ကြိုး၊ ဤတောင်ဝှေးတို့မှာမည်သူ
ပစ္စည်းဖြစ်သည်ကိုကြည့်ပါ။" ဟူ၍ယော ကု ခမ
ထံသို့အကြောင်းကြားလိုက်လေ၏။

26 ထိုပစ္စည်းများသည်သူ၏ပစ္စည်းဖြစ်မှန်းယုဒ
သိသဖြင့်ယုဒက "ငါသည်သူ့အားငါ့သား
ရှေ့လနှင့်ထိမ်းမြားပေးရန်ဝ တု တရားပျက်ကွက်
သောကြောင့်ထိုသို့သူပြုမူပုံမှာနည်းလမ်း
ကျပေသည်" ဟုဆိုလေ၏။ ယုဒသည်နောက်
တစ်ဖန်သူနှင့်မအိပ်တော့ချေ။

27 တာမာသည်သားဖွားချိန်စေ့သောအခါကိုယ်ဝန်
တွင်အမြှာရှိကြောင်းသိရလေသည်။-

28 မီးဖွားနေစဉ်ကလေးတစ်ယောက်ကလက်ကိုအပြင်

သို့ဆန့်ထုတ်လေ၏။ ဝမ်းဆွဲကထိုလက်ကိုဖမ်းကိုင်
 ၍ကြိုးနီစချည်လျက် ဤကလေးသည်သားဦး
 ဖြစ်သည်" ဟုဆို၏။- 29 သို့ရာတွင်ကလေးသည်လက်ကိုပြန်ရုပ်ရာအခြေ
 အမြာသားကဦးစွာဖွားမြင်လာလေသည်။ ထို
 အခါဝမ်းဆွဲက သင်သည်နိုင်လိမင်းထက်ပြု၍
 ထွက်လာသည်" ဟုဆို၏။ ထိုကြောင့်ထိုကလေး
 အားဖာရက်ဟုနာမည်မှည့်ကြ၏။- 30 ထိုနောက်လက်တွင်ကြိုးနီချည်ထား
 မြင်လာ၏။ သူ့အားဖာရဟုနာမည်မှည့်လေသည်။

39

ယောသပ်နှင့်ပေါတိဖာ၏ဇနီး

1 ကုရှမေလအမျိုးသားတို့သည်ယောသပ်အား
 အီဂျစ်ပြည်သို့ခေါ်ဆောင်သွား၍ ပြည့်ရှင်ဖာရော
 ဘုရင်၏ကိုယ်ရံတော်တပ်မှူးပေါတိဖာထံ၌
 ရောင်းကြ၏။- 2 ထာဝရဘုရားသည်ယောသပ်နှင့်အတူရှိ
 သဖြင့်သူသည်ကြံစည်လုပ်ကိုင်တိုင်းအောင်
 မြင်၏။ သူသည်သူ၏သခင်အီဂျစ်အမျိုး
 သား၏အိမ်တွင်နေထိုင်လေသည်။-*

3 ထာဝရဘုရားသည်သူနှင့်အတူရှိ၍သူပြု
 လေသမျှတို့တွင် အောင်မြင်ကြောင်းသူ၏သခင်
 တွေ့မြင်ရသည်။- 4 ပေါတိဖာသည်ယောသပ်အားကျေနပ်နှစ်သက်
 သဖြင့် သူ၏ကိုယ်ရေးကိုယ်တာမှူးအဖြစ်ခန့်
 ထားလျက် သူပိုင်ဆိုင်သမျှဥစ္စာပစ္စည်းနှင့်အိမ်

* 39:2 တ၊ ၇:၉။

မူကိစ္စတို့ကိုအုပ်ထိန်းစေလေသည်။-

5 ထိုအချိန်မှအစပြု၍ထာဝရဘုရားသည်
ယောသပ်ကြောင့် ထိုအီဂျစ်အမျိုးသား၏အိမ်
ထောင်ကိုလည်းကောင်း၊ သူ၏အိမ်စီးပွားနှင့်လယ်
ယာစီးပွားတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ကောင်းချီးပေး
တော်မူ၏။- 6 ပေါတိဖာသည်မိမိပိုင်သမျှပစ္စည်းအားလုံး
တို့ကိုယောသပ်လက်သို့လွှဲအပ်ထား၏။ သူစား
သောအစာမှလွဲ၍မည်သည့်အရာ၌မျှဝင်
ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းမပြုချေ။

7 ယောသပ်သည်ကိုယ်လုံးကိုယ်ပေါက်ကောင်း၍
လူ ချောလူလှတစ်ယောက်ဖြစ်ရကားကာလအတန်
ကြာသောအခါ သူ့သခင်မသည်ယောသပ်အား
စွဲလန်းလာသဖြင့်သူနှင့်အတူအိပ်ရန်ဖြား
ယောင်းလေ၏။- 8 သို့ရာတွင်ယောသပ်ကငြင်းဆန်လျက် `သခင်သည်
ကျွန်တော်အားအရာရာကိုမျက်နှာလွှဲအပ်ထား
ပါသည်။ သခင်ပိုင်သမျှဥစ္စာပစ္စည်းကိုထိန်းသိမ်း
ရန်ကျွန်တော်အားတာဝန်ပေးအပ်ထားပါသည်။-

9 ဤအိမ်တွင်သခင်၏ဩဇာညောင်းရသကဲ့သို့
ကျွန်တော်၏ဩဇာလည်းညောင်းရပါသည်။
သခင်သည်သခင်မမှလွဲလျှင်ကျွန်တော်၏
လက်သို့မအပ်သောအရာဟူ၍မရှိပါ။ သို့
ဖြစ်၍ကျွန်တော်သည်အဘယ်သို့လျှင် ဤမျှ
ဆိုးယုတ်သောအမှုကိုပြု၍ဘုရားသခင်

ကိုပြစ်မှားနိုင်ပါမည်နည်း'' ဟုပြောလေ၏။-
10 သခင်မသည်ယောသပ်အားနှော့စဉ်သွေးဆောင်
သော်လည်းသူသည်အမြဲငြင်းဆန်လေ၏။

11 တစ်နေ့သ၌အခြားသောအစေခံတစ်ယောက်
မျှအိမ်ထဲ၌မရှိခိုက် ယောသပ်သည်မိမိအလုပ်
တာဝန်ကိုဆောင်ရွက်ရန်အိမ်ထဲသို့ဝင်ရောက် လာရာ၊-

12 သခင်မကယောသပ်အား'' ငါနှင့်အတူအိပ်
ပါ'' ဟုဆို၍သူ၏ဝတ်ရုံကိုကိုင်ဆွဲထား
လေ၏။ ယောသပ်သည်လည်းဝတ်ရုံကိုသခင်မ
၏လက်ထဲ၌စွန့်ပစ်ထားခဲ့၍အိမ်အပြင်သို့

ကိုယ်လွတ်ထွက်ပြေးလေသည်။- 13 သခင်မသည်မိမိ၏လက်ထဲ၌ဝတ်ရုံ
ခဲ့၍ အိမ်ပြင်သို့ယောသပ်ထွက်ပြေးသည်ကို
မြင်သောအခါ၊- 14 အစေခံတို့ကိုအော်ခေါ်လျက်'' ဤမှာကြည့်

စမ်းပါ။ သင်တို့၏သခင်ကခေါ်ထားသောဤ
ဟေမြဲအမျိုးသားကငါတို့ကိုစော်ကား
ပါပြီ။ သူသည်ငါ့အခန်းထဲသို့ဝင်၍ငါ
နှင့်အတူအိပ်ရန်ကြံသဖြင့်ငါအသံ ကုန်ဟစ်အော်လိုက်ရပါသည်။-

15 သူသည်ငါ့ဟစ်အော်သံကြောင့်သူ၏ဝတ်ရုံကို
ငါ့လက်ထဲမှာစွန့်ပစ်ခဲ့ပြီးလျှင်ထွက်ပြေး ပါသည်''
ဟုပြောလေ၏။

16 ပေါတိဖာအိမ်သို့ပြန်ရောက်သည့်တိုင်အောင်
သူ သည်ယောသပ်၏ဝတ်ရုံကိုသိမ်းထားပြီးလျှင်၊-
17 ပေါတိဖာအိမ်သို့ပြန်လာသောအခါ'' ကိုယ်တော်

ဤအိမ်သို့ခေါ်လာသောဟေဗြဲအမျိုးသား
 ကျွန်ုပ်သည် ကျွန်မအခန်းထဲသို့ဝင်၍ကျွန်မ
 ကိုစော်ကားရန်ကြံပါသည်။- 18 ကျွန်မကအော်ဟစ်သောအခါသူသည်ဝင်
 ကို ကျွန်မလက်ထဲမှာထားခဲ့ပြီးထွက်ပြေးပါ သည်''
 ဟုတိုင်ကြားလေ၏။

19 ပေါတိဖာသည်အလွန်အမျက်ထွက်၍၊-
 20 ယောသပ်ကိုဖမ်းဆီးလျက်ဘုရင်၏အမျက်သင့်
 သူများထားရာထောင်ထဲတွင်အကျဉ်းချထား လေ၏။
 ယောသပ်သည်ထောင်ထဲမှာနေရသော်လည်း၊-

21 ထာဝရဘုရားသည်သူနှင့်အတူရှိ၍သူ
 အားကောင်းချီးပေးသဖြင့် သူသည်ထောင်မှူး
 ထံ၌မျက်နှာသာရလေ၏။-☆ 22 ထောင်မှူးသည်ယောသပ်အားအခြားသေ
 သားအားလုံးတို့ကိုအုပ်ထိန်းကွပ်ကဲရန်နှင့်
 ထောင် ထဲတွင်ရှိသမျှကိစ္စတို့ကိုစီမံရန်တာဝန်လွှဲ
 အပ်ထားလေသည်။- 23 ထာဝရဘုရားသည်ယောသပ်နှင့်အတူရှိ၍
 သူတာဝန်ယူဆောင်ရွက်သမျှတို့၌အောင်မြင်
 စေတော်မူသောကြောင့် ထောင်မှူးသည်ယောသပ်
 အားတာဝန်များကိုစိတ်ချယုံကြည်စွာ လွှဲအပ်လေသည်။

40

ယောသပ်သည်အကျဉ်းသားများ၏
 အိပ်မက်အနက်ကိုဖွင့်ပြခြင်း

☆ 39:21 ထာ ၇:၉။

1 ကာလအတန်ကြာပြီးနောက်အီဂျစ်ပြည်ရှင်
 ၏ဖလားတော်ဝန်နှင့်စားတော်ဆက်ဝန်တို့
 သည်ဘုရင့်အမျက်သင့်ကြ၏။- 2 ဘုရင်သည်ထိုအရာရှိနှစ်ဦးတို့ကိုအမျှ
 ထွက်၍၊- 3 ယောသပ်အကျဉ်းခံရာကိုယ်ရံတော်မှူးအိမ်
 ၌အကျဉ်းချထားလေ၏။- 4 သူတို့သည်ကာလအတန်ကြာမျှအကျဉ်း
 ခံနေကြ၏။ ကိုယ်ရံတော်မှူးသည်ထိုသူတို့
 အားပြုစုရန်ယောသပ်ကိုတာဝန်ပေးထား လေ၏။

5 တစ်ည၌ထောင်ထဲတွင်ဖလားတော်ဆက်ဝန်
 နှင့်စားတော်ဆက်ဝန်တို့သည် သီးခြားအနက်
 ပါရှိသောအိပ်မက်များကိုမြင်မက်ကြလေ သည်။-

6 နံနက်ချိန်၌ယော သပ်သည်သူတို့ထံသွား သောအခါ
 မျက်နှာညှိုးငယ်လျက်ရှိကြ သည်ကိုတွေ့မြင်ရသဖြင့်၊-

7 ယောသပ်က`သင်တို့သည်ယနေ့အဘယ်ကြောင့်
 မျက်နှာညှိုးငယ်နေကြပါသနည်း' ဟုသူတို့
 အားမေးလေ၏။

8 သူတို့က`ငါတို့တစ်ယောက်စီအိပ်မက်မြင်မက်
 ကြပါသည်။ သို့ရာတွင်အိပ်မက်၏အနက်ကို
 ဖွင့်ပြနိုင်သူမရှိပါ' ဟုဖြေကြ၏။

ယောသပ်က`အိပ်မက်၏အနက်ဖွင့်ပြနိုင်စွမ်း
 ကိုထာဝရဘုရားသာပေးပါသည်။ သင်တို့
 ၏အိပ်မက်များကိုကျွန်တော်အားပြောပြ ပါ'
 ဟုဆိုလေ၏။

9 ထိုအခါဖလားတော်ဆက်ဝန်က`ငါ၏

အိပ်မက်ထဲတွင်ငါ့ရှေ့၌စပျစ်နွယ်ရှိပါသည်။-

10 ထိုစပျစ်နွယ်တွင်အကိုင်းသုံးကိုင်းရှိသည်။

အကိုင်းများမှအရွက်များထွက်လာသည်နှင့်

တစ်ပြိုင်နက်အပွင့်များပွင့်၍စပျစ်သီးများ

မှည့်လာသည်။- 11 ငါသည်ဖာရောဘုရင်၏ဖလားတော်ကိုကိုင်

လျက်စပျစ်သီးများကိုယူ၍ ဖလားတော်ထဲ

သို့အရည်ကိုညှစ်ထည့်ပြီးလျှင်ဘုရင်၏လက်

တော်သို့ဆက်ရပါသည်။' ဟုပြောပြလေ၏။

12 ယောသပ်က`သင်၏အိပ်မက်အနက်သည်ကား

ဤသို့တည်း။ အကိုင်းသုံးကိုင်းသည်သုံးရက်

ကိုဆိုလိုသည်။- 13 သုံးရက်အတွင်းဘုရင်သည်သင့်အားလွတ်

ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပေး၍ သင်၏ရာထူးကိုပြန်

ပေးတော်မူသဖြင့် သင်သည်ယခင်ကဖလား

တော်ဆက်ခံရသည့်နည်းတူယခုတစ်ဖန်

ပြန်ဆက်ရလိမ့်မည်။- 14 သင်ပြန်၍ကောင်းစားလာသောအခါကျွန်တော်

ကိုမမေ့ပါနှင့်။ ဘုရင့်ထံကျွန်တော်အတွက်

သံတော်ဦးတင်၍ဤထောင်ထဲမှလွတ်မြောက်

ရန်ကူညီပေးပါ။- 15 စင်စစ်အားဖြင့်ကျွန်တော်သည်ဟေမုဒ်အမျိုး

သားတို့၏နိုင်ငံမှခိုးထုတ်ခြင်းကိုခံခဲ့ရပါ သည်။

ဤပြည်၌လည်းကျွန်တော်သည်အကျဉ်းခံ

ထိုက်သည့်အဘယ်ပြစ်မှုကိုမျှမကူးလွန်ခဲ့ ရပါ။'

ဟုဖလားတော်ဆက်ဝန်အားပြောလေ၏။

16 စားတော်ဆက်ဝန်သည်ဖလားတော်ဆက်ဝန်၏

အိပ်မက်အနက်ကောင်းသည်ကိုသိမြင်လျှင်
ယောသပ်အား`ငါလည်းအိပ်မက်မြင်မက်သည်။

အိပ်မက်ထဲ၌ငါသည်မှန်တောင်းသုံးလုံးကို
ဦးခေါင်းပေါ်တွင်ရွက်လာ၏။- 17 အပေါ်ဆုံးတောင်းထဲတွင်ဘုရင်အားဆ
ရသောမှန်မျိုးစုံပါရှိ၍ ငှက်များသည်ထို
တောင်းထဲမှမှန်များကိုစားကြ၏။' ဟုပြော ပြလေသည်။

18 ယောသပ်က`အိပ်မက်၏အနက်ကားဤသို့
တည်း။ တောင်းသုံးလုံးသည်သုံးရက်ကိုဆို လိုသည်။-

19 သုံးရက်အတွင်းဘုရင်သည်သင့်အားထောင်ထဲ
မှလွတ်၍သင်၏ဦးခေါင်းကိုဖြတ်ပစ်စေလိမ့်
မည်။ ထိုနောက်သင်၏ကိုယ်ခန္ဓာကိုတိုင်ပေါ်မှာ
ဆွဲထား၍ငှက်တို့သည်သင်၏အသားကိုစား
ကြလိမ့်မည်' ဟုစားတော်ဆက်ဝန်အားပြော လေ၏။

20 ထိုနောက်တတိယနေ့၌ဖာရောဘုရင်၏မွေး
နေ့ကျရောက်သဖြင့် မင်းမှုထမ်းအားလုံးတို့
အားစားသောက်ပွဲဖြင့်ဧည့်ခံတော်မူ၏။ ဘုရင်

သည်ဖလားတော်ဆက်ဝန်နှင့်စားတော်ဆက်ဝန်
တို့ကိုထောင်မှလွတ်၍မင်းပရိသတ်ရှေ့သို့ခေါ်
ဆောင်ခဲ့စေတော်မူ၏။- 21 ဘုရင်သည်ဖလားတော်ဆက်ဝန်ကိုယခင်
ရာထူးတွင်ပြန်ခန့်ထား၍၊- 22 စားတော်ဆက်ဝန်ကိုမူကားကွပ်မျက်စေ
တော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍ယောသပ်အနက်ဖွင့်သည့်

အတိုင်းဖြစ်ပျက်လေ၏။- 23 သို့သော်လည်းဖလားတော်ဆက်ဝန်သည်
ကိုသတိမရဘဲမေ့လျော့လျက်နေလေ၏။

ဆရာနှင့်ပညာရှိအပါဝင်တို့အားဆင့်ခေါ်
 လေ၏။ ဘုရင်သည်မိမိ၏အိပ်မက်ကိုထိုသူ
 တို့အားပြောပြသော်လည်း တစ်ယောက်မျှ
 အနက်ကိုဖွင့်မပြနိုင်ချေ။*

9 ထိုအခါဖလားတော်ဆက်ဝန်ကဘုရင်
 အား `ကျွန်တော်မျိုးတွင်လစ်ဟင်းချက်တစ်ခု
 ရှိကြောင်းဝန်ခံပါ၏။- 10 ကိုယ်တော်သည်စားတော်ဆက်ဝန်နှင့်ကျွန်တော်
 မျိုးအားအမျက်တော်ရှာသဖြင့် ကိုယ်ရံတော်မှူး
 အိမ်တွင်အချုပ်ချထားခဲ့ပါသည်။- 11 တစ်ည၌ကျွန်တော်မျိုးတို့တစ်ဦးစီ
 ဆိုင်သောအိပ်မက်ကိုမြင်မက်ကြပါသည်။-

12 ကျွန်တော်မျိုးတို့နှင့်အတူကိုယ်ရံတော်မှူး
 ၏ကျွန်ဟေ့မြဲလူငယ်တစ်ယောက်ရှိပါသည်။
 ကျွန်တော်မျိုးတို့၏အိပ်မက်ကိုသူ့အားပြော
 ပြ၍သူသည်အိပ်မက်၏အနက်ကိုဖွင့်ပြပါ သည်။-

13 သူ့အနက်ဖွင့်ပြသည့်အတိုင်းကိုယ်တော်သည်
 ကျွန်တော်မျိုးအားမူလရာထူး၌ပြန်လည်
 ခန့်အပ်၍စားတော်ဆက်ဝန်အားကွပ်မျက်လိုက် ပါသည်။'
 ဟုလျှောက်ထားလေ၏။

14 ဘုရင်သည်ယောသပ်ကိုရှေ့တော်သို့သွင်းရန်
 အမိန့်ပေးတော်မူသဖြင့် သူ့အားအကျဉ်းထောင်
 မှချက်ချင်းထုတ်ဆောင်ခဲ့ကြလေသည်။ သူသည်
 မုတ်ဆိတ်ရိတ်၍အဝတ်လဲပြီးနောက်ဘုရင်ထံ

* 41:8 ဒါ ၂:၂။

သို့အခစားဝင်လေ၏။- 15 ဘုရင်ကယောသပ်အား`ငါသည်အိပ်မက်ကို မြင်မက်၏။ သို့ရာတွင်မည်သူမျှအနက်ကိုဖွင့် မပြနိုင်။ သင်သည်အိပ်မက်အနက်ကိုဖွင့်ပြ နိုင်စွမ်းရှိကြောင်းငါကြားသိရသည်'' ဟု မိန့်တော်မူ၏။

16 ယောသပ်က`အရှင်မင်းကြီးကျွန်တော်မျိုး၌ ထိုအစွမ်းမရှိပါ။ သို့ရာတွင်ဘုရားသခင် သည်ကိုယ်တော်အား သင့်မြတ်သောအနက် အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါယ်ကိုဖွင့်ပြပါလိမ့်မည်'' ဟုလျှောက် လေ၏။

17 ဘုရင်က`ငါသည်အိပ်မက်ထဲတွင်နိုင်မြစ် ကမ်းပေါ်၌ရပ်နေစဉ်၊- 18 ဝဖြိုး၍အဆင်းလှသောနွားမခုနစ်ကောင် သည် မြစ်တွင်းမှတက်လာပြီးလျှင်မြက်စား လျက်နေကြ၏။- 19 ထိုနွားတို့နောက်မှပိန်လှီ၍အဆင်းမလှ သောနွားမခုနစ်ကောင်တို့လည်းကမ်းပေါ်သို့ တက်လာကြ၏။ ထိုမျှလောက်အရုပ်ဆိုးသော နွားများကိုအီရုဖ်ပြည်တွင်ငါသည်တစ်ခါ မျှမမြင်ဘူးချေ။- 20 နွားပိန်တို့ကဝဖြိုးသောနွားများကိုမျို လိုက်ကြ၏။

21 သို့ရာတွင်သူတို့သည်ပိန်မြဲပိန်လျက်ရှိသဖြင့် ထိုသို့မျိုလိုက်ကြောင်းကိုမည်သူမျှမသိနိုင် ချေ။ ထိုနောက်ငါသည်နိုးလာ၏။-

22 တစ်ဖန်ငါသည်အိပ်မက်မြင်မက်ပြန်၏။ ထိုအိပ် မက်ထဲတွင်အဆန်အောင်၍ ဝင်းမှည့်သောစပါးနှံ ခုနစ်နှံတို့သည် စပါးပင်တစ်ပင်တည်းမှထွက်

လျက်ရှိသည်ကိုငါမြင်ရ၏။- 23 ထိုနောက်အလုံးသေး၍သဲကန္တာရ၏လေပူ
 ဒဏ်ကြောင့် ညှိုးခြောက်သောစပါးနှံ့ခုနစ်နှံ့တို့
 လည်းထွက်လာကြ၏။- 24 အလုံးသေးသောစပါးနှံ့တို့ကအဆန်အောင်
 သောစပါးနှံ့တို့ကိုမျိုလိုက်ကြ၏။ ငါ၏အိပ်
 မက်ကိုမှော်ဆရာတို့အားပြောပြသော်လည်း
 မည်သူမျှငါ့အားအနက်ကိုဖွင့်မပြနိုင်'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

25 ထိုအခါယောသပ်က`အရှင်မင်းကြီးမြင်
 မက်သောအိပ်မက်နှစ်ရပ်တို့သည်အနက်တစ်
 မျိုးတည်းရှိပါသည်။ ဘုရားသခင်ကမိမိ
 ပြုတော်မူမည့်အမှုကိုကိုယ်တော်အားအသိ
 ပေးခြင်းဖြစ်ပါသည်။- 26 ဝဖြိုးသောနွားမခုနစ်ကောင်တို့သည်ခုနစ်
 နှစ်ကိုဆိုလိုပါ၏။ အဆန်အောင်သောစပါးနှံ့
 ခုနစ်နှံ့တို့သည်လည်းခုနစ်နှစ်ကိုဆိုလိုပါ
 ၏။
 အိပ်မက်တို့သည်အနက်တစ်မျိုးတည်းရှိ
 ပါ၏။-

27 နောက်မှတက်လာသောနွားခုနစ်ကောင်နှင့်
 အလုံးသေး၍ သဲကန္တာရ၏လေပူဒဏ်ကြောင့်
 ညှိုးခြောက်သောစပါးနှံ့ခုနစ်နှံ့တို့သည်
 အစာခေါင်းပါးသည့်ခုနစ်နှစ်ကိုဆိုလို
 ပါ၏။-

28 ကျွန်တော်မျိုးသည်အရှင်မင်းကြီးအား
 လျှောက်ထားခဲ့သည့်အတိုင်း ဘုရားသခင်
 ကမိမိပြုတော်မူမည့်အမှုကိုကိုယ်တော်
 အားအသိပေးခြင်းဖြစ်ပါသည်။- 29 အီဂျစ်ပြည်တစ်ပြည်လုံးတွင်အစား
 ပေါကြွယ်ဝသောနှစ်ခုနစ်နှစ်ရှိပါလိမ့်မည်။-

30 ထိုနှစ်များလွန်လျှင်အစာခေါင်းပါးသော နှစ်ခုနှစ်နှစ်ဆိုက်ရောက်လာပါလိမ့်မည်။

ထို အခါအစားအစာပေါကြွယ်ဝသောနှစ် များကိုလူတို့သတိရကြလိမ့်မည်မဟုတ်။ အစာခေါင်းပါးခြင်းဘေးကြောင့်တစ်ပြည် လုံးပျက်စီးရလိမ့်မည်။- 31 ရောက်လ

တ တံ့သောအစာခေါင်းပါးခြင်းကပ် သည်အလွန်ဆိုးရွားမည်ဖြစ်ရကား လူတို့ သည်ပေါကြွယ်ဝသောနှစ်များကိုလုံး ဝမေ့ ပျောက်ကုန်ကြပါလိမ့်မည်။-

32 ကိုယ်တော်သည်အိပ်မက်ကိုနှစ်ကြိမ်တိုင် အောင်မြင်မက်ရသဖြင့် အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ ယ်မှာဘုရားသခင်သည်ဤအမှုကိုပြဋ္ဌ ဌာ န်းပြီးဖြစ် ၍မကြာမီစီရင်တော်မူလိမ့်မည်။

33 ``သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်သည်ဉာဏ်ပညာ အမြော်အမြင်ရှိသူတစ်ဦးကိုရွေး၍ တိုင်း ပြည်ကိုအုပ်ချုပ်စေတော်မူပါ။- 34 ပေါကြွယ်ဝသောနှစ်ခုနှစ်တွင်ထွက် သောကောက်ပဲသီးနှံထဲမှ ငါးပုံတစ်ပုံကို ကောက်ယူသိမ်းဆည်းရန် တစ်ပြည်လုံး၌ကြီး ကြပ်ရေးမှုများကိုခန့်ထားတော်မူပါ။-

35 ထိုသူတို့အားလာမည့်ပေါကြွယ်ဝသောနှစ် များအတွင်းရိက္ခာစုဆောင်းစေ၍ မြို့များ၌ သိုလှောင်စေပြီးလျှင်စောင့်ရှောက်စေတော် မူပါ။-

36 အီဂျစ်ပြည်တွင်အစာခေါင်းပါးသောခုနစ်
နှစ်အတွက် ထိုရိုက္ခာကိုသိုလှောင်ထားသော
အားဖြင့် အီဂျစ်ပြည်သူပြည်သားတို့သည်
အစာငတ်သည့်ဘေးမှလွတ်မြောက်နိုင်ပါ လိမ့်မည်''
ဟုဖာရောဘုရင်အားလျှောက်ထား လေ၏။

ယောသပ်အားအီဂျစ်ပြည်ဘုရင်ခံရာထူး၌ခန့်ခြင်း

37 ဖာရောဘုရင်နှင့်မှူးမတ်အပေါင်းတို့သည်
ယောသပ်တင်ပြသောစီမံချက်ကိုနှစ်သက်
လက်ခံကြ၏။- 38 ထိုနောက်ဘုရင်ကမှူးမတ်တို့အား''ယောသပ်
သည်ဘုရားထံမှဉာဏ်ပညာကိုရရှိသူဖြစ် ၏။
သူ့ထက်သာသောသူကိုငါတို့ရှာ၍မ တွေ့နိုင်''
ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 39 ဘုရင်ကယောသပ်အား''ဘုရားကသင့်အား
ဤအမှုအရာတို့ကိုဖွင့်ပြတော်မူသည်ဖြစ် ၍
သင့်ထက်ဉာဏ်ပညာအမြော်အမြင်သာ သူမရှိနိုင်။-

40 ငါသည်သင့်အားငါတိုင်းပြည်ကိုအုပ်ချုပ်
စေမည်။ ငါ၏ပြည်သားအားလုံးတို့သည်
သင်၏အမိန့်ကိုနာခံရမည်။ ထီးနန်းအရိုက်
အရာအားဖြင့်သာလျှင်သင့်ထက်ငါကြီး မြတ်မည်။-

☆ 41 ယခုငါသည်သင့်အားအီဂျစ်တစ်ပြည်လုံး
ကိုအုပ်စိုးရသောဘုရင်ခံအဖြစ်ခန့်အပ်သည်''
ဟုမိန့်မြှောက်လေ၏။- 42 ဖာရောဘုရင်သည်မိမိ၏တံဆိပ်တော်ပါ
ရှိသောလက်စွပ်ကိုချွတ်ပြီးလျှင် ယောသပ်

☆ 41:40 တ၊ ၇:၁၀။

၏လက်တွင်ဝတ်ဆင်ပေးတော်မူ၏။ ယောသပ်

အားပိတ်ချောဝတ်ရုံကိုလည်းဝတ်စေ၍

လည်ပင်းတွင်ရွှေစလွယ်ကိုဆွဲပေးတော်မူ၏။-

☆ 43 ထို့နောက်ဒုတိယရထားတော်ကိုယောသပ်စီး

၍ သူ၏ကိုယ်ရုံတော်တို့ကရထားရှေ့ကသွား

လျက် "လမ်းဖယ်ကြ၊ လမ်းဖယ်ကြ" ဟုအော်ဟစ်

ကြ၏။ ထိုသို့ဖြင့်ယောသပ်သည်အီဂျစ်တစ်

ပြည်လုံးကိုအုပ်ချုပ်ရသောဘုရင်ခံအဖြစ်

ခန့်အပ်ခြင်းကိုခံရလေသည်။- 44 ထို့နောက်ဖာရောဘုရင်ကယောသပ်အား

သည်ဖာရောဘုရင်ဖြစ်၏။ အီဂျစ်တစ်ပြည်

လုံးတွင်သင်၏ခွင့်ပြုချက်မရဘဲနှင့်အဘယ်

သူမျှလက်ခြေကိုမကြွေရ" ဟုမိန့်တော်မူ၏။-

45-46 ဘုရင်သည်ယောသပ်အားဇာဖဏာသဖာဏ

ဟူသောဘွဲ့နာမကိုချီးမြှင့်၍ ဩနမြို့မှ

ယဇ်ပုရောဟိတ်ပေါတိဖေရ၏သမီးအာသ

နတ်နှင့်ထိမ်းမြားစုံဖက်စေလေသည်။

ယောသပ်သည်အီဂျစ်ပြည်ဖာရောဘုရင်၏

မင်းမှုကို စတင်ထမ်းရွက်သည့်အခါ၌အသက်

အနှစ်သုံးဆယ်ရှိ၏။ သူသည်ဘုရင်ထံပါးမှ

ထွက်၍အီဂျစ်ပြည်တစ်ပြည်လုံးသို့တိုင်းခန်း

လှည့်လည်လေသည်။- 47 ရိက္ခာပေါကြွယ်ဝသောခုနစ်နှစ်အတွင်း

တွင် တိုင်းပြည်သည်သီးနှံထွက်အလွန်ကောင်း၏။-

☆ 41:42 ဒါ ၅:၂၉။

48 ယောသပ်သည် ခုနစ်နှစ်အတွင်း လယ်များ မှထွက်သမျှသောစပါးသီးနှံများကို စုသိမ်း၍ မြို့များ၌ သိုလှောင်ထားလေသည်။ လယ်များမှထွက်သောစပါးသီးနှံကို နှိစပ်ရာမြို့အသီးသီးတွင် သိုလှောင်စေသည်။-

49 သူစုဆောင်းရရှိသောစပါးသီးနှံတို့သည် ပင်လယ်သဲလုံးတစ်မျှများလှသောကြောင့် မချင်တွယ်ဘဲထားရလေသည်။

50 အစာခေါင်းပါးခြင်းနှစ်များမဆိုက်ရောက်မီ ယောသပ်သည် မယားအာသနတ်နှင့်သားနှစ် ယောက်ရရှိလေသည်။- 51 ယောသပ်က `ဘုရားသခင်သည် ငါခံရသော ဆင်းရဲဒုက္ခကိုလည်းကောင်း၊ အဖ၏အိမ်သား အပေါင်းတို့ကိုလည်းကောင်း မေ့ပျောက်စေတော် မူပြီ' ဟုဆို၍ သူ၏သားဦးကို မနာရှေ့ဟု နာမည်မှည့်လေ၏။-

52 ဒုတိယသားရသောအခါ `ဘုရားသခင် သည် ငါဆင်းရဲဒုက္ခခံရသောပြည်တွင် ငါ့အား သားသမီးရတနာထွန်းကားစေတော်မူပြီ' ဟုဆို၍ ထိုသားကို ဖေရိမ်ဟု နာမည်မှည့် လေ၏။

53 အီဂျစ်ပြည်တွင် ရိက္ခာပေါကြွယ်ဝသော ခုနစ်နှစ်ကာလကုန်ဆုံးလေ၏။- 54 ထိုနောက် ယောသပ် ပြောခဲ့သည့်အတိုင်း ခေါင်းပါးသောခုနစ်နှစ်ကပ်ဆိုက်ရောက်လာလေ ၏။ အခြားသောတိုင်းပြည်အသီးသီးတို့တွင် လည်း အစာခေါင်းပါးခြင်းကပ်ကျရောက်လျက် ရှိသည်။ သို့ရာတွင် အီဂျစ်ပြည်၌ ရိက္ခာရှိလျက်

ပင်။- ☆ 55 အီဂျစ်ပြည်သားတို့သည်အစာခေါင်းပါး
 ခြင်းဒဏ်ကိုခံရကြသောအခါ ဖာရောဘုရင်
 အားရိက္ခာပေးရန်တောင်းဆိုကြ၏။ ထိုအခါ
 ဖာရောဘုရင်က`ယောသပ်ထံသို့သွားကြ။
 သူပြောသည့်အတိုင်းပြုကြလော့''ဟုမိန့်တော်မူလေ၏။-
 ☆ 56 အစာခေါင်းပါးခြင်းကပ်သည်အီဂျစ်ပြည်
 အရပ်ရပ်သို့ဆိုက်ရောက်၍အလွန်ဆိုးရွား
 လာသဖြင့် ယောသပ်သည်စပါးကျိရှိသမျှ
 တို့ကိုဖွင့်၍အီဂျစ်ပြည်သားတို့အားစပါး
 ရောင်းချလေ၏။- 57 ကမ္ဘာအရပ်ရပ်တွင်လည်းအစာခေါင်းပါး
 ခြင်းကပ်ဆိုက်လျက်ရှိသဖြင့် အပြည်ပြည်
 မှုလူတို့သည်ယောသပ်ထံသို့စပါးဝယ်ရန်
 လာရောက်ကြကုန်၏။

42

ယောသပ်၏အစ်ကိုများအီဂျစ်ပြည်သို့
 စပါးဝယ်ရန်သွားခြင်း

1 ယာကုပ်သည်အီဂျစ်ပြည်တွင်စပါးရှိ
 ကြောင်းကြားသိရသောအခါ သူ၏သားတို့
 အား`သင်တို့အဘယ်ကြောင့်မှိုင့်တွေနေကြ သနည်း။-
 2 အီဂျစ်ပြည်၌စပါးရှိကြောင်းငါကြားရသည်။
 ငါတို့အစာငတ်၍မသေကြစေရန်သင်တို့
 ထိုပြည်သို့သွား၍စပါးဝယ်ကြလော့'' ဟု

☆ 41:54 တ၊ ၇:၁၁။ ☆ 41:55 ယော၊ ၂:၅။

စေခိုင်းလေ၏။- ☆ 3 ထိုကြောင့်ယောသပ်၏အစ်ကိုတစ်ကျိပ်တို့သည် စပါးဝယ်ရန်အီဂျစ်ပြည်သို့ထွက်ခွာသွားကြ၏။-

4 ယာကုပ်သည်ယောသပ်၏ညီရင်းဗ ၎် ယာမိန်ကို ကား ဘေးရောက်မည်စိုးရိ မ်သောကြောင့်အစ်ကို များနှင့်အတူမစေလွှတ်ချေ။

5 ခါနာ န်ပြည်တစ်ပြည်လုံးတွင်အစာခေါင်းပါးခြင်း ကပ်ဆိုက်လျက်ရှိသဖြင့် ယာကုပ်၏သားတို့သည် အခြားသောစပါးဝယ်ရန်သွားသူတို့နှင့်အတူ အီဂျစ်ပြည်သို့သွားကြ၏။- 6 အီဂျစ်ပြည်ဘုရင်ခံဖြစ်သူယောသပ်သည် အပြည် ပြည်မှစပါးဝယ်လာသောသူတို့အားစပါးရောင်း ချလျက်ရှိ၏။ ယောသပ်၏အစ်ကိုတို့သည်လည်း ရောက်ရှိလာကြ၍ယောသပ်၏ရှေ့မှောက်တွင် ပျုပ်ဝပ်ကြလေ၏။- 7 ယောသပ်သည်သူ၏အစ်ကိုတို့ကိုမြင်၍မှတ် မိသော်လည်း အစ်ကိုတို့ကိုမသိဟန်ဆောင် လျက်`သင်တို့အဘယ်အရပ်မှလာကြသနည်း' ဟုခက်ထန်စွာမေးလေ၏။

သူတို့က`ကျွန်တော်တို့သည်ရိုက္ခာဝယ်ရန် ခါနာ န်ပြည်မှလာပါသည်' ဟုဖြေကြ၏။

8 ယောသပ်ကသူ၏အစ်ကိုတို့ဖြစ်မှန်းသိ သော်လည်း သူတို့ကယောသပ်ကိုမသိကြ။-

9 သူသည်သူတို့အကြောင်းနှင့်ပတ်သက်သော အိပ်မက်ကိုသတိရ၍`သင်တို့သည်သူလျှိုများ

☆ 42:2 တ၊ ၇:၁၂။

ဖြစ်၏။ ဤတိုင်းပြည်၏အားနည်းချက်ကိုထောက်
လှမ်းရန်လာကြသူများဖြစ်သည်။ ဟုစွပ်စွဲ
လိုက်လေ၏။*

10 သူတို့က“မဟုတ်ပါအရှင်၊ ကိုယ်တော်၏ကျွန်
တို့သည်ရိက္ခာဝယ်ယူရန်လာကြပါသည်။-

11 ကျွန်တော်တို့သည်ဖခင်တစ်ဦးတည်းမှပေါက်
ဖွားသောညီအစ်ကိုများဖြစ်ကြပါသည်။
ကိုယ်တော်ကျွန်တို့သည်သူလျှို့များမဟုတ်
ပါ။ ရိုးသားသူများဖြစ်ကြပါသည်။” ဟု
ပြန်လည်လျှောက်ထားကြ၏။

12 ယောသပ်ကလည်း“သင်တို့သည်ရိုးသားသူများ
မဟုတ်။ တိုင်းပြည်၏အားနည်းချက်ကိုထောက်
လှမ်းရန်လာသူများဖြစ်ကြသည်။” ဟုတစ်ဖန်
စွပ်စွဲပြန်၏။

13 ထိုအခါသူတို့က“ကိုယ်တော်၏ကျွန်တို့သည်
ခါနာ န်ပြည်၌နေထိုင်သောတစ်ယောက်တည်း
သောသူ၏ သားတစ်ကျိပ်နှစ်ယောက်ဖြစ်ကြပါ
သည်။ ညီတစ်ယောက်သေဆုံး၍ညီအငယ်ဆုံး သည်
ယခုဖခင်နှင့်အတူကျန်ရစ်ခဲ့ပါသည်။” ဟုလျှောက်ကြ၏။

14 တစ်ဖန်ယောသပ်က“ငါ့ဆီ၌သည့်အတိုင်း သင်
တို့သည်သူလျှို့ဖြစ်ကြ၏။- 15 သင်တို့ပြောသမျှမှန်သည်မမှန်သည်ကိုဤ
စစ်ဆေးမည်။ ဖာရောဘုရင်၏အမိန့်အာဏာ

* 42:9 က၊ ၃၇:၅-၁၀။

အရအသက်ရှင်တော်မူသည်အတိုင်း သင်တို့
 ၏ညီအငယ်ဆုံးကိုဤအရပ်သို့မခေါ်ဆောင်ခဲ့
 လျှင်သင်တို့သည်ဤတိုင်းပြည်မှထွက်ခွာရ။-
 16 သင်တို့အနက်တစ်ယောက်ယောက်ကိုစေလွှတ်၍
 သင်တို့၏ညီကိုခေါ်ဆောင်ခဲ့ရမည်။ သင်တို့၏
 စကားမှန်သည်မှန်သည်ကိုသိနိုင်သည့်တိုင်
 အောင် ကျန်ရစ်သောသင်တို့ကိုအကျဉ်းချထား
 မည်။ သင်တို့၏ညီကိုမခေါ်ဆောင်နိုင်ခဲ့လျှင်
 သင်တို့သည်ဖာရောဘုရင်အသက်ရှင်တော်
 မူသည်အတိုင်းသူ့လျှို့ဝှက်မှုမှအမြတ်ရမည်။"
 ဟုဆိုပြီးလျှင်- 17 သူတို့အားလုံးကိုသုံးရက်ချုပ်ထားလေ၏။

18 တတိယနေ့၌ ယောသပ်ကသူတို့အား`ငါ
 ဘုရားကိုကြောက်ရွံ့ရုံသေသောသူဖြစ်၏။ သင်
 တို့အသက်ချမ်းသာစေရန် ဤသို့ပြုလုပ်လော့။-
 19 သင်တို့ရိုးသားကြောင်းကိုသက်သေပြရန်သင်
 တို့အနက်တစ်ယောက်ယောက်သည် ဤအကျဉ်း
 ထောင်ထဲ၌နေရစ်ခဲ့ရမည်။ ကျန်သောသူတို့
 ကရိက္ခာပြတ်နေသောသင်တို့၏မိသားစု အတွက်
 ဝယ်ယူသောစပါးကိုယူဆောင်သွား ကြလော့။-
 20 ထိုနောက်သင်တို့၏ညီအငယ်ဆုံးကိုငါ့ထံသို့
 ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရမည်။ ထိုသို့ပြုလုပ်လျှင်သင်တို့
 ၏စကားမှန်ကန်ကြောင်းသိရမည်။ သင်တို့သည်
 လည်းအသက်ချမ်းသာရာရလိမ့်မည်" ဟု ဆိုလေ၏။

21 သူတို့သည်ယောသပ်ပြောသမျှသဘောတူ ကြ၏။-
 ထိုနောက်သူတို့အချင်းချင်းက`အကယ်စင်စစ်
 ငါတို့ညီအားပြုခဲ့သမျှအတွက် ယခုငါတို့
 ခံရကြလေပြီ။ သနားညှာတာရန်ငါတို့၏ညီ
 ကတောင်းပန်သောအခါ ငါတို့သည်သူ၏စိတ်
 ဆင်းရဲခြင်းကိုမြင်လျက်နှင့်သူ့အားမသနား
 မညှာတာခဲ့ချေ။ ထို့ကြောင့်ငါတို့သည်ယခု
 ဝဋ်လည်နေရကြ၏။' ဟုပြောဆိုကြ၏။

22 ထိုအခါရုဗင်က`ငါသည်သင်တို့အားသူငယ်
 ကို ဘေးဒုက္ခမရောက်စေပါနှင့်ဟူ၍သတိပေး
 ခဲ့သော်လည်းသင်တို့သည်နားမထောင်ကြ။ ထို့
 ကြောင့်ငါတို့သည်ယခုဝဋ်လည်နေရကြပြီ။'
 ဟုဆိုလေ၏။-[☆] 23 သူတို့အချင်းချင်းပြောဆိုသမျှကိုယောသပ်
 နားလည်၏။ ယောသပ်သည်သူတို့နှင့်ပြောဆိုရာ
 တွင်စကားပြန်ကိုအသုံးပြုသောကြောင့်
 သူ တို့အချင်းချင်းပြောဆိုသမျှကိုသူနား
 လည်မည်မဟုတ်ဟုသူတို့ထင်မှတ်ကြ၏။

24 ထိုနောက်ယောသပ်သည်သူတို့ထံမှထွက်သွား၍
 ငိုကြွေးလေ၏။ သူသည်ကုဋေဆည်နိုင်သောအခါ
 သူတို့ထံပြန်၍ သူတို့အနက်ရှိမောင်ကိုရွေး
 ထုတ်လျက်သူတို့၏ရှေ့တွင်ချည်နှောင်စေ၏။

ယောသပ်၏အစ်ကိုများခါနာန်ပြည်သို့ပြန်ကြခြင်း

☆ 42:22 က၊ ၃၇:၂၁-၂၂။

25 ယောသပ်ကသူ၏အစ်ကိုတို့၏အိတ်များတွင်
 စပါးအပြည့်ထည့်ပေး၍ တစ်ယောက်စီထံမှရ
 သောစပါးဖိုးငွေကိုအသီးသီးတို့၏အိတ်၌
 ပြန်ထည့်ပေးရန်နှင့် လမ်းခရီး၌စားရန်ရိက္ခာ
 ကိုလည်းထည့်ပေးရန်အမိန့်ပေးသည့်အတိုင်း
 တာဝန်ခံကပြု၏။- 26 ယောသပ်၏အစ်ကိုတို့သည်မြည်းများပေါ်
 တွင် စပါးအိတ်များကိုတင်ပြီးနောက်ထွက်
 ခွာသွားကြလေ၏။- 27 ညအိပ်စခန်းချရန်အရပ်သို့ရောက်ကြသော
 အခါ သူတို့အထဲမှတစ်ယောက်ကမြည်းကို
 အစားကျွေးရန် သူ၏အိတ်ကိုဖွင့်လိုက်ရာအိတ်
 ဝတွင်မိမိ၏ငွေကိုတွေ့ရလေ၏။- 28 သူကညီအစ်ကိုတို့အား `ကျွန်ုပ်၏ငွေ
 ထည့်ပေးလိုက်ပါသည်တကား' ဟုဆို၍စပါး
 အိတ်ထဲကငွေကိုပြုလေ၏။ ထိုအခါသူတို့
 သည်စိတ်တုန်လှုပ်ချောက်ချားလျက် `ဘုရားသခင်သည်ငါတို့အားမည်သို့
 သနည်း' ဟု အချင်းချင်းပြောဆိုကြ၏။

29 ခါနာ န်ပြည်ရှိသူတို့၏အဖယာကုပ်ထံ
 သို့ရောက်ကြသောအခါ ဖြစ်ပျက်ခဲ့သမျှ
 အကြောင်းစုံကိုဖခင်အားပြောပြကြလေ သည်။-
 30 သူတို့က `အီဂျစ်ပြည်ကိုအစိုးရသူသည်
 ကျွန်ုပ်တော်တို့အားခက်ထန်စွာပြောဆိုဆက်ဆံပါ
 သည်။ ကျွန်ုပ်တော်တို့သည်သူ၏တိုင်းပြည်ကို
 ထောက်လှမ်းသောသူလျှိုများဖြစ်သည်ဟု
 စွပ်စွဲပါသည်။- 31 ကျွန်ုပ်တော်တို့က `ကျွန်ုပ်တော်တို့သည်ရိုးသား

သောသူများဖြစ်ပါသည်။ သူလျှိုမဟုတ်ပါ။-

32 ဖခင်တစ်ဦးတည်းမှပေါက်ဖွားသောညီအစ်ကို တစ်ကျိပ်နှစ်ယောက်ဖြစ်ကြပါသည်။ တစ်ယောက်

သည်သေဆုံး၍ ညီအငယ်ဆုံးသည်အဖနှင့် ခါနာ န်ပြည်၌ရှိနေပါသည်' ဟုလျှောက်ကြ ပါသည်။-

33 ထိုပြည်ကိုအုပ်စိုးသူက သင်တို့သည်ရိုးသား သူများဖြစ်ကြောင်းကို ငါသိနိုင်ရန်ဤသို့ပြု

လုပ်ရမည်။ သင်တို့အနက်တစ်ယောက်ကိုငါထံ ၌ထားခဲ့ရမည်။ ကျန်သောသူတို့ကရိက္ခာပြတ်

နေသောသင်တို့၏မိသားစုထံသို့စပါးယူ ၍ပြန်ကြလော့။-

34 သင်တို့၏ညီအငယ်ဆုံးကိုငါထံသို့ခေါ် ဆောင်ခဲ့လော့။ ထိုသို့ပြုလုပ်လျှင်သင်တို့

သူလျှိုမဟုတ်၊ ရိုးသားသူများဖြစ်သည်ကို ငါသိနိုင်မည်။ ထိုနောက်သင်တို့၏ညီကိုသင်

တို့ထံသို့ငါပြန်အပ်မည်။ သင်တို့သည်လည်း ဤပြည်တွင်နေထိုင်၍ရောင်းဝယ်ဖောက်ကား

နိုင်ကြမည်' " ဟူ၍ဆိုကြ၏။

35 သူတို့သည်စပါးအိတ်များကိုသွန်ချကြ သောအခါ လူတိုင်းကမိမိ၏ငွေထုပ်ကိုမိမိ

အိတ်ထဲတွင်တွေ့ရလေသော် အဖနှင့်တကွ သားတို့သည်ကြောက်လန့်ကြ၏။- 36 သူတို့အဖက "သင်တို့သည်ငါ့သားမ

တစ်ယောက်ပြီးတစ်ယောက်ဆုံးပါးစေတော့ မည်လော။ ယောသပ်လည်းမရှိ။ ရှိမောင်လည်း မရှိ။ ယခုစ

ိ ယာမိန်ကိုခေါ်ဆောင်သွားကြ ဦးမည်လော။
ငါ၌အတိဒုက္ခရောက်ရပါ သည်တကား" ဟုဆိုလေ၏။

37 ထိုအခါရုဗင်ကအဖအား`ဗ ဝိ ယာမိန်ကို
အဖထံသို့ကျွန်တော်ပြန်၍မခေါ်နိုင်ခဲ့ လျှင်
ကျွန်တော်၏သားနှစ်ယောက်သေဒဏ်ခံ
ရပါစေ။ သူ့အတွက်ကျွန်တော်တာဝန်ယူ
ပါမည်။ အဖထံသို့သူ့ကိုကျွန်တော်အရောက်
ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ပါမည်" ဟုပြောလေ၏။

38 သို့ရာတွင်ယာကုပ်က`ငါ့သားကိုသင်တို့နှင့်
အတူမလွတ်နိုင်။ သူ၏အစ်ကိုသေဆုံးပြီဖြစ်
၍သူတစ်ယောက်တည်းကျန်ရစ်သည်။ ငါသည်
အသက်အရွယ်အိုမင်းပါပြီ။ အကယ်၍ခရီး
လမ်းတွင်သူသည်ဘေးဥပဒ်နှင့်တွေ့ကြုံရ သော်
ငါသည်ဝမ်းနည်းကြေကွဲလျက်သေ ရပါမည်"
ဟုဆိုလေ၏။

43

ယောသပ်၏ညီအစ်ကိုတို့ဗ ဝိ ယာမိန်နှင့်အတူ
အီဂျစ်ပြည်သို့ပြန်လာကြခြင်း

1 ခါနာ န်ပြည်တွင်အစာခေါင်းပါးခြင်းကပ်
သည်ပို၍ဆိုးရွားလာလေ၏။- 2 ယာကုပ်၏မိသားစုတို့သည်အီဂျစ်ပြည်မှ
ယူခဲ့သောစပါးကို စားသုံး၍ကုန်သောအခါ

ယာကုပ်ကသားတို့အား`အီဂျစ်ပြည်သို့ပြန်
သွား၍ရိုက္ခာဝယ်ကြဦး'' ဟုစေခိုင်းလေ၏။

3 ယုဒကယာကုပ်အား`အီဂျစ်ပြည်ဘုရင်ခံက
ကျွန်တော်တို့၏ညီကိုမခေါ်ဆောင်နိုင်ခဲ့လျှင်
သူ၏ရှေ့တော်မှောက်သို့မဝင်ရဟူ၍အတိ
အလင်းသတိပေးပါသည်။- 4 အဖကညီကိုကျွန်တော်တို့နှင့်အတူသွား
ခွင့်ပြုမည်ဆိုလျှင် ကျွန်တော်တို့သွား၍အဖ
အတွက်ရိုက္ခာဝယ်ယူပါမည်။- 5 အဖကကျွန်တော်တို့နှင့်အတူညီကိုသွားခွင့်
မပေးလျှင် သင်တို့၏ညီမပါခဲ့လျှင်ငါ၏ရှေ့
မှောက်သို့မဝင်ရဟုဘုရင်ခံကအမိန့်ရှိသဖြင့်
ကျွန်တော်တို့မသွားဝံ့ပါ'' ဟုပြောလေ၏။

6 ထိုအခါယာကုပ်က`သင်တို့တွင်ညီတစ်ယောက်
ရှိသေးသည်ဟု ထိုသူအားအဘယ်ကြောင့်ပြော
ရသနည်း။ ငါ့ကိုဤမျှစိတ်ဆင်းရဲအောင်အဘယ်
ကြောင့်ပြုလုပ်ရသနည်း'' ဟုဆို၏။

7 သူတို့က`ထိုသူသည်ကျွန်တော်တို့၏မိသား
စုအကြောင်းကို စေ့စေ့စပ်စပ်မေးမြန်းပါသည်။
သူက`သင်တို့၏အဖအသက်ရှင်လျက်ရှိသေး
သလော။ သင်တို့တွင်ညီရှိသေးသလော' ဟု
မေးပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ကသူ၏မေးခွန်း
များကိုဖြေရပါသည်။ သူကကျွန်တော်တို့
၏ညီကိုအီဂျစ်ပြည်သို့ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရန်စေ

ခိုင်းလိမ့်မည်ဟုကျွန်တော်တို့အဘယ်သို့သိ နိုင်မည်နည်း''
ဟုဖြေကြားကြ၏။

8 ယုဒကအဖအား ``သူငယ်ကိုကျွန်တော်နှင့်
အတူထည့်လိုက်ပါ။ ယခုပင်ခရီးစထွက်
ကြပါမည်။ သို့မှသာကျွန်တော်တို့အားလုံး
အစာမငတ်ဘဲအသက်ချမ်းသာရာရ ကြပါမည်။-

9 ကျွန်တော်သည်သူငယ်အတွက်အာမခံပါ
မည်။ သူ့အတွက်တာဝန်ယူပါမည်။ သူငယ်
ကိုအဖထံသို့ဘေးကင်းလုံခြုံစွာပြန်၍ မခေါ်ဆောင်ခဲ့လျှင်
ကျွန်တော်သည်တစ်သက် လုံးအပြစ်တင်ခံရပါစေ။-

10 ကျွန်တော်တို့သည်ဤမျှလောက်မနှောင့်နှေး
မဆိုင်းတွဲခဲ့လျှင် အီဂျစ်ပြည်သို့အသွား
အပြန်ခရီးနှစ်ခေါက်ရနိုင်ပါပြီ'' ဟုဆို လေ၏။

11 ထိုအခါသူတို့အဖက ``သို့ဖြစ်လျှင်ဤကဲ့
သို့ပြုလုပ်ကြလော့။ ခါနာ န်ပြည်မှအကောင်း
ဆုံးထွက်ကုန်များဖြစ်သောဗာလစံစေးအနည်း
ငယ်၊ ပျားရည်အနည်းငယ်၊ နံ့သာမျိုး၊ မုရန်စေး၊
သစ်အယ်သီး၊ ဗာတံသီးတို့ကိုဘုရင်ခံအား
လက်ဆောင်ဆက်သရန်သင်တို့အိတ်များတွင်

ထည့်၍ယူသွားကြလော့။- 12 သင်တို့၏စပါးအိတ်ဝများ၌ထည့်ပေးလိုက်
သောငွေကိုပြန်ပေးရမည်ဖြစ်၍ ငွေကိုနှစ်ဆ
ယူသွားကြလော့။ ပြန်ထည့်ပေးလိုက်သောငွေ
မှာမှားပြီးပြန်ထည့်ပေးလိုက်ဟန်တူသည်။-

13 သင်တို့ညီကိုခေါ်ဆောင်လျက်ထိုသူထံသို့ သွားကြလော့။- 14 ထိုသူသည် ယာမိန်နှင့်ရှိမောင်တို့ကိုသင်တို့ အားပြန်အပ်စေရန် အနန္တ တတန်ခိုးရှင်ဘုရားသခင်သည်ထိုသူ၏စိတ်ကိုပြုပြင်ပေးတော် မူပါစေသော။ အကယ်၍ငါသည်သားတို့ ကိုဆုံးရှုံးရမည်ဆိုလျှင်ဆုံးရှုံးရမည်သာ ဖြစ်သည်'' ဟုဆို၏။

15 သို့ဖြစ်၍ညီအစ်ကိုတို့သည်လက်ဆောင်များ နှင့်ငွေနှစ်ဆကိုယူ၍ အီဂျစ်ပြည်သို့ထွက်ခွာ သွားကြလေသည်။ သူတို့နှင့်အတူ ယာမိန် လည်းလိုက်ပါသွားလေ၏။ ထိုပြည်သို့ရောက် သောအခါသူတို့သည်ယောသပ်ထံသို့ဝင် ၍ခစားကြ၏။-

16 ယောသပ်သည်သူတို့နှင့်အတူ ယာမိန်ပါ လာသည်ကိုမြင်လျှင် သူ၏အိမ်တော်ဝန်အား'' ဤ သူတို့ကိုငါ့အိမ်သို့ခေါ်ဆောင်သွားလော့။ သား ကောင်တစ်ကောင်ကိုသတ်၍ဟင်းလျာပြင်လော့။ ငါသည်သူတို့နှင့်နေ့လည်စာကိုသုံးဆောင် မည်'' ဟုစေခိုင်းလေ၏။- 17 အိမ်တော်ဝန်သည်စေခိုင်းသည့်အတိုင်းထို သူတို့ကိုယောသပ်၏အိမ်သို့ခေါ်ဆောင်ခဲ့ လေ၏။

18 ညီအစ်ကိုတို့သည်ယောသပ်အိမ်သို့လိုက်ပါ လာကြစဉ်'' ပထမအခေါက်တွင်ငါတို့၏ စပါးအိတ်များ၌ငွေများပြန်ထည့်ပေးလိုက် သည့်ကိစ္စကိုအကြောင်းပြုပြီးလျှင် သူတို့

သည်ငါတို့အားဖမ်းဆီးလျက်မြည်းများကို
သိမ်းယူ၍သူ့ထံ၌ကျွန်ခံစေလိမ့်မည်'' ဟု

တွေးတောကာစိုးရိမ်ကြောက်ရွံ့ကြ၏။-

19 သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်အိမ်တံခါးဝသို့

ရောက်သောအခါ ယောသပ်၏အိမ်တော်ဝန်အား-

20 ``အရှင်၊ ကျွန်တော်တို့သည်ဤပြည်သို့ရိက္ခာ

ဝယ်ရန် ယခင်ကတစ်ခေါက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။-

21 အိမ်ပြန်ခရီးတွင်စခန်းချ၍စပါးအိတ်များ

ကိုဖွင့်လိုက်ရာ တစ်ယောက်စီ၏အိတ်ဝတွင်

မိမိ၏စပါးဖိုးငွေမလျော့ဘဲတွေ့ရပါသည်။

ကျွန်တော်တို့သည်ထိုငွေကိုယခုပြန်၍ ယူခဲ့ကြပါသည်။-

22 ရိက္ခာထပ်၍ဝယ်ရန်ငွေပိုလည်းယူခဲ့ပါသည်။

ကျွန်တော်တို့၏စပါးအိတ်များတွင်မည်သူ

ကငွေကိုပြန်ထည့်ထားသည်ကိုမသိရပါ''

ဟုပြောပြလေ၏။

23 အိမ်တော်ဝန်က``သင်တို့မစိုးရိမ်ကြနှင့်။ မ

ကြောက်ကြနှင့်။ သင်တို့ဘုရား၊ သင်တို့အဖ

၏ဘုရားသည်စပါးအိတ်များထဲ၌သင်တို့

အတွက် ထိုငွေကိုထည့်ခြင်းဖြစ်ရမည်။

သင် တို့ထံမှစပါးဖိုးငွေကိုကျွန်ုပ်လက်ခံရရှိ

ပြီးဖြစ်သည်'' ဟုဆိုလေ၏။ ထိုနောက်သူသည်

ရိုမောင်ကိုသူတို့ထံသို့ခေါ်ထုတ်ခဲ့လေသည်။

24 အိမ်တော်ဝန်သည်သူတို့ကိုအိမ်ထဲသို့ဝင်စေ

၏။ သူတို့၏ခြေများကိုဆေးကြောရန်ရေကို
ပေး၍သူတို့၏မြည်းများကိုအစာကျွေး ၏။-

25 မွန်းတည့်အချိန်၌ယောသပ်သည်သူတို့နှင့်
အတူစားသောက်မည်ဟုကြားသိရသဖြင့်
သူတို့သည်မိမိတို့၏လက်ဆောင်များကို
အသင့်ပြင်ထားကြ၏။- 26 ယောသပ်အိမ်သို့ပြန်လာသောအခါသူတို့
သည် မိမိတို့နှင့်ပါလာသောလက်ဆောင်များ
ကိုအိမ်ထဲသို့ယူဆောင်လာပြီးလျှင် ယောသပ်
အားဆက်သ၍သူ၏ရှေ့တွင်ပျပ်ဝပ်ကြ လေသည်။-

27 ယောသပ်သည်သူတို့အားနှုတ်ခွန်းဆက်ပြီး
နောက် `သင်တို့ပြောသောသင်တို့၏ဖခင်အို
သည်ကျန်းမာပါ၏လော။ သူ့အသက်ရှင်လျက်
ရှိပါသေးသလော' ဟုမေးမြန်းလေ၏။

28 သူတို့က `အရှင်ကျွန်၊ ကျွန်တော်တို့၏အဖသည်
ကျန်းမာ၍အသက်ရှင်လျက်ရှိပါ၏' ဟုဖြေကြ၏။
ထိုနောက်သူတို့သည်ယောသပ်အား ဦးညွတ်ရှိခိုးကြ၏။

29 ယောသပ်သည်မိမိအမိ၏သားမိမိ၏ညီ
ဗ ၊ ှ ယာမိန်ကိုမြင်သောအခါ `ဤသူငယ်သည်
သင်တို့၏ညီအငယ်ဆုံးဆုံသူဖြစ်ပါသ လော။
လူကလေးသင့်အားဘုရားကောင်းချီး ပေးပါစေသော'
ဟုဆိုလေ၏။- 30 ယောသပ်သည်ညီကိုမြင်ရသဖြင့်ကြင်နာ
သောစိတ်ရှိ၍ မျက်ရည်မဆည်နိုင်သောကြောင့်
မိမိ၏အခန်းတွင်းသို့ဝင်၍ငိုကြွေးလေ၏။-

31 ထိုနောက်သူသည်မျက်နှာသစ်ပြီးလျှင်အပြင်
သို့ထွက်လာ၍ မိမိ၏စိတ်ကိုထိန်းလျက်စား
သောက်ပွဲကိုပြင်ရန်အမိန့်ပေးလေသည်။-

32 ယောသပ်အဖို့စားပွဲတစ်ပွဲ၊ သူ၏အစ်ကိုတို့
အဖို့စားပွဲတစ်ပွဲ၊ အီဂျစ်အမျိုးသားတို့
အဖို့စားပွဲတစ်ပွဲတည်ခင်းကြ၏။ အီဂျစ်

အမျိုးသားတို့သည်ဟေဗြဲအမျိုးသားတို့
နှင့်အတူစားသောက်လျှင် ဂုဏ်သိမ်သည်ဟု
ယူဆကြသောကြောင့်ဟေဗြဲအမျိုးသား

တို့နှင့်အတူတူမစားကြ။- 33 ညီအစ်ကိုတို့သည်အသက်ကြီးစဉ်ငယ်လိုက်
ယောသပ်၏ရှေ့တွင်ထိုင်ရကြ၏။ သူတို့သည်
မိမိတို့အားနေရာချထားပုံကိုမြင်ကြ သဖြင့်

အချင်းချင်းတစ်ယောက်ကိုတစ်ယောက်
ကြည့်၍အံ့အားသင့်လျက်ရှိကြ၏။-

34 ယောသပ်သည်မိမိစားပွဲမှအစားအစာ
များကိုသူတို့ထံသို့ပို့ပေး၏။ ဗ ။ ယာမိန်သည်
အခြားသူများထက်ငါးဆပို၍ရလေ၏။
သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်ယောသပ်နှင့်အတူ
စားသောက်ပျော်မြူးကြလေ၏။

44

ဖလားပျောက်ခြင်း

1 ယောသပ်သည်အိမ်တော်ဝန်အား“ ထိုသူတို့
၏အိတ်များတွင်ရိက္ခာစပါးကိုသူတို့သယ်နိုင်

သမ္မုဖြည့်ပေးလော့။ တစ်ယောက်စီ၏အိတ်

၀ ဌ်လည်းသူ၏စပါးဖိုးငွေကိုထည့်ပေးလော့။-

2 အငယ်ဆုံးသောသူ၏အိတ်ဝတွင်ငါ၏ဖလားနှင့်

သူ၏စပါးဖိုးငွေကိုထည့်ပေးလော့'' ဟုအမိန့်

ပေး၏။ အိမ်တော်ဝန်သည်ယောသပ်မိန့်မှာသည့်

အတိုင်းဆောင်ရွက်လေ၏။- 3 နံနက်မိုးလင်းသောအခါသူတို့သည်မြည်း

များနှင့်တကွထွက်သွားကြလေ၏။-

4 သူတို့သည်မြို့နှင့်မလှမ်းမကမ်းသောအရပ်

သို့ရောက်ကြသောအခါယောသပ်က သူ၏အိမ်

တော်ဝန်အား ``ထိုသူတို့နောက်သို့အ မြန်လိုက်လော့။

သူတို့ကိုမိသောအခါ သင်တို့သည်အဘယ်

ကြောင့်ကျေးဇူးရှင်ကိုကျေးစွပ်ရသနည်း။-

5 ငါ့သခင်၏ငွေဖလားကိုအဘယ်ကြောင့်ခိုးရ

သနည်း။ ထိုဖလားသည်ငါ့သခင်သောက်သော

ဖလား၊ နိမိတ်ဖတ်သောဖလားဖြစ်၏။ သင်တို့

သည်ကြီးလေးသောပြစ်မှုကိုကူးလွန်လေ ပြီ'

ဟုပြောလော့'' ဟူ၍စေခိုင်းလေ၏။

6 အိမ်တော်ဝန်သည်ထိုသူတို့နောက်သို့လိုက်၍

မိသောအခါ ယောသပ်မှာကြားလိုက်သည့်

အတိုင်းသူတို့အားပြောလေ၏။- 7 ထိုအခါသူတို့က ``အရှင်၊

ကျွန်တော်တို့ကို ဤသို့မ စွပ်စွဲပါနှင့်။

ကျွန်တော်တို့သည်ထို သို့သောပြစ်မှုကိုမကူးလွန်ကြောင်းကျိန်

ဆိုပါသည်။- 8 ကျွန်တော်တို့၏အိတ်ဝများ၌တွေ့ရှိသော

ငွေကိုပင် ခါနာ န်ပြည်မှပြန်၍ယူခဲ့ကြောင်း
အရှင်သိပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ကျွန်တော်တို့

သည်ဘုရင်ခံ၏အိမ်မှရွှေငွေကိုအဘယ်
ကြောင့်ခိုးယူရပါမည်နည်း။- 9 ကျွန်တော်တို့အနက်တစ်ယောက်ယောက်
၌ထိုဖလားကိုတွေ့လျှင် ထိုသူသည်သေ
ဒဏ်သင့်ပါစေ။ ကျန်သောကျွန်တော်တို့သည်
လည်းအရှင်ထံ၌ကျွန်ခံပါမည်'' ဟုဆို လေ၏။

10 အိမ်တော်ဝန်က`သင်တို့ပြောသည့်အတိုင်း
ဖြစ်ပါစေ။ သို့ရာတွင်ဖလားကိုခိုးသောသူ
သာလျှင်ငါ၏ကျွန်ဖြစ်စေမည်။ ကျန်သော
သူတို့သည်ချမ်းသာခွင့်ရစေမည်'' ဟုဆို၏။-

11 ထိုကြောင့်သူတို့သည်အသီးသီးမိမိတို့
၏အိတ်များကိုမြေပေါ်သို့အလျင်အမြန်
ချ၍ဖွင့်ပြကြ၏။- 12 အိမ်တော်ဝန်သည်ညီအစ်ကိုတို့တွင်အသက်
အကြီးဆုံးမှအငယ်ဆုံးအထိ အစဉ်လိုက်
တစ်ဦးစီ၏အိတ်ကိုရှာဖွေရာဗ ့ ယာမိန်
အိတ်တွင်ဖလားကိုတွေ့ရလေ၏။- 13 ထိုအခါသူတို့သည်စိတ်ပျက်ဝမ်းနာ

မိမိတို့၏အဝတ်ကိုဆုတ်ဖြဲကြ၏။ ထိုနောက်
မြည်းများပေါ်သို့စပါးအိတ်များကိုတင်ပြီး
လျှင်မြို့ထဲသို့ပြန်၍လိုက်လာကြလေသည်။

14 ယုဒနှင့်ညီများတို့သည် ယောသပ်၏အိမ်သို့
ရောက်ရှိကြသောအခါ ယောသပ်သည်အိမ်၌
ရှိနေသေး၏။ သူတို့သည်ယောသပ်၏ရှေ့တွင်

ပျပ်ဝပ်ကြ၏။- 15 ယောသပ်က`သင်တို့အဘယ်ကြောင့်ဤသို့ပြု
 ဘိသနည်း။ ငါသည်သင်တို့ပြုသမျှတို့ကို
 နိမိတ်ဖတ်ခြင်းဖြင့်သိနိုင်စွမ်းရှိကြောင်း
 သင်တို့မသိကြသလော' ဟုဆိုလေ၏။

16 ယုဒက`ကျွန်တော်တို့သည် အရှင်အားမည်သို့
 လျှောက်ထားနိုင်ပါမည်နည်း။ မည်ကဲ့သို့ဆင်ခြေ
 တက်နိုင်ပါမည်နည်း။ ကျွန်တော်တို့မကူးလွန်
 ကြောင်း မည်ကဲ့သို့သက်သေအထောက်အထား
 ပြနိုင်ပါအံ့နည်း။ ဘုရားသခင်ကိုယ်တော်တိုင်
 ကကျွန်တော်တို့၏အပြစ်ကိုဖော်ထုတ်တော်
 မူပါပြီ။ ဖလားနှင့်တွေ့ရသူတစ်ဦးသာမက
 ကျွန်တော်တို့အားလုံးအရှင်ထံ၌ကျွန်ခံပါ မည်'
 ဟုလျှောက်ထားလေ၏။

17 ယောသပ်က`ထိုသို့ငါမပြုလုပ်နိုင်။
 ဖလား နှင့်တွေ့ရသူကိုသာလျှင်ငါ၏ကျွန်ဖြစ်စေ
 မည်။ ကျန်သောသူတို့သည်သင်တို့၏အဖထံ
 သို့ဘေးကင်းလုံခြုံစွာပြန်သွားကြလော့' ဟု ဆိုလေ၏။

ဗီယာမိန်အတွက်ယုဒအသနားခံခြင်း

18 ထိုနောက်ယုဒသည်ယောသပ်ထံသို့ချဉ်းကပ်
 ၍`အရှင်အားစကားတစ်ခွန်းကိုလျှောက်တင်
 ပါရစေ။ ကျွန်တော်အားအမျက်ထွက်တော်မ
 မူပါနှင့်။ အရှင်သည်ဖာရောဘုရင်ကဲ့သို့

ပင်ကြီးမြတ်တော်မူပါ၏။- 19 အရှင်က`သင်တို့တွင်ဖခင်ရှိသေးသလော။

ညီရှိ သေးသလော' ဟုမေးပါသည်။-

20 ကျွန်တော်တို့ကအသက်အရွယ်အိုမင်းသော ဖခင်ရှိပါသည်။ ဖခင်အသက်ကြီးမှရသော

ညီတစ်ယောက်လည်းရှိပါသေးသည်။ ထိုသူငယ်

၏အစ်ကိုအရင်းသေဆုံးပြီဖြစ်သောကြောင့်

သူ၏မိခင်ဖွားသည့်သားများအနက်ဤ သားတစ်ယောက်တည်းသာကျန်ရှိပါသည်။

သူ၏ဖခင်ကသူ့အားအလွန်ချစ်ပါသည်'

ဟုပြောကြားခဲ့ပါသည်။- 21 အရှင်က`ထိုသူငယ်ကိုခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြ၊

ငါ တွေ့မြင်လိုသည်' ဟုမိန့်ကြားပါသည်။-

22 ကျွန်တော်တို့က`သူငယ်သည်အဖနှင့်မခွဲနိုင် ပါ။ အဖနှင့်ခွဲခွာခဲ့လျှင်အဖသေပါလိမ့် မည်'

ဟုပြောပါသည်။- 23 ထိုအခါအရှင်က`သင်တို့၏ညီမပါလာလျှင် ငါ့ထံသို့နောက်တစ်ဖန်မဝင်ရ' ဟုမိန့်ကြား ပါသည်။

24 `ကျွန်တော်တို့အဖထံသို့ပြန်ရောက်ကြသော အခါ အရှင်မိန့်ကြားသမျှကိုအဖအားပြန် ကြားပါသည်။-

25 ထိုနောက်အဖက`သင်တို့သွား၍ငါတို့အတွက် ရိုက္ခာဝယ်ဦးလော့' ဟုစေခိုင်းပါသည်။-

26 ကျွန်တော်တို့က`ကျွန်တော်တို့မသွားပါရစေနှင့်။

ကျွန်တော်တို့၏ညီအငယ်ဆုံးမလိုက်ပါခဲ့လျှင်

ဘုရင်ခံထံသို့ဝင်ရမည်မဟုတ်ပါ။ ကျွန်တော်

တို့၏ညီအငယ်ဆုံးလိုက်ပါမည်ဆိုလျှင်

ကျွန်တော်တို့သွားပါမည်' ဟုဖခင်အားပြန်
 ပြောပါသည်။- 27 ဖခင်က သင်တို့သိသည့်အတိုင်းရာခေလသည်
 သားနှစ်ယောက်တည်းဖွားမြင်၍၊- 28 သားတစ်ယောက်မှာမရှိတော့ပြီ။
 သူသည်သားရဲ တိရစ္ဆာန်တို့၏ကိုက်ဖြတ်ခြင်းကိုခံခဲ့ရလေပြီ။
 ထို့ကြောင့်ငါသည်ယနေ့ထက်တိုင်သူ့ကိုမမြင်ရ။-

29 ယခုဤသားကိုသင်တို့ခေါ်ဆောင်သွား၍သူသည်
 ဘေးဥပဒ်နှင့်တွေ့ကြုံရသော် သင်တို့အဖေအို
 ကြီးသည်ဝမ်းနည်းကြေကွဲလျက်သေရပါမည်'
 ဟုဆိုပါသည်။

30-31 'သို့ဖြစ်၍ကျွန်တော်သည်သူငယ်မပါဘဲနှင့်
 အဖထံသို့ပြန်ရောက်လျှင် အဖကကျွန်တော်
 တို့နှင့်အတူသူငယ်မပါလာကြောင်းသိရသော်
 သူသည်မုချသေရပါလိမ့်မည်။ ဖခင်သည်ဤ
 သူငယ်ကြောင့်သာအသက်ရှင်လျက်ရှိပါသည်။
 ကျွန်တော်တို့သည်ဖခင်အိုအားယူ ကြိုးမရ
 ဝမ်းနည်းလျက်သေစေအောင်ပြုလုပ်ရာရောက် ပါမည်။-

32 ထို့အပြင်ကျွန်တော်သည်သူငယ်အတွက်ဖခင်
 ထံ၌အာမခံခဲ့သူပင်ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်
 က သူငယ်ကိုဖခင်ထံသို့ပြန်၍မခေါ်ဆောင်ခဲ့
 လျှင်ကျွန်တော်သည်တစ်သက်လုံးအပြစ်ခံ
 ပါရစေ' ဟုဖခင်အားကတိပေးခဲ့ပါသည်။-

33 ထို့ကြောင့်သူငယ်၏ကိုယ်စားကျွန်တော်သည်
 အရှင်ထံ၌ကျွန်ခံနေရစ်ပါရစေ။ သူငယ်

ကိုသူ၏အစ်ကိုများနှင့်ပြန်ခွင့်ပြုရန်တောင်း
 ပန်ပါသည်။- 34 ကျွန်တော်သည်သူငယ်မပါဘဲဖခင်ထံသို့မည်
 သို့ပြန်နိုင်ပါမည်နည်း။ ဖခင်ခံရမည့်စိတ်ဆင်း
 ရဲခြင်းကိုကျွန်တော်မမြင်ရက်နိုင်ပါ။'' ဟု
 လျှောက်ထားလေ၏။

45

ယောသပ်သည်မိမိ၏ဇာတိကိုထုတ်ဖော်ခြင်း

1 ယောသပ်သည်မိမိ၏စိတ်ခံစားချက်ကိုမချုပ်
 တီးနိုင်သဖြင့် သူ၏အမှုထမ်းတို့အားလုံးကို
 အခန်းတွင်းမှထွက်သွားရန်အမိန့်ပေးသည်။ ထို့
 ကြောင့်ယောသပ်သည်သူ၏ညီအစ်ကိုတို့အား
 မိမိ၏ဇာတိကိုထုတ်ဖော်ပြောသည့်အခါ၌
 အခြားမည်သူတစ်ယောက်မျှသူနှင့်အတူ မရှိချေ။-
 ☆ 2 သို့ရာတွင်သူ၏ကျယ်လောင်စွာငိုကြွေးသံကို
 အီဂျစ်အမျိုးသားတို့ကြားရ၏။ ထိုသို့ငို
 ကြွေးသည့်သတင်းသည်ဖာရောဘုရင်နန်း
 တော်သို့တိုင်အောင်ပေါက်ကြားလေ၏။-

3 ယောသပ်ကသူ၏ညီအစ်ကိုတို့အား ``ကျွန်ုပ်
 သည်ယောသပ်ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်၏အဖ
 အသက်ရှင်လျက်ရှိသေးသလော'' ဟုမေး
 လေ၏။ သို့ရာတွင်သူ၏ညီအစ်ကိုတို့သည် စိုးရိ

☆ 45:1 တ၊ ၇:၁၃။

မိကြောက်လန့်ကြသဖြင့်ပြန်၍ပင် မဖြေနိုင်ကြချေ။-
4 ထိုနောက်ယောသပ်က`ကျွန်ုပ်အနားသို့လာကြ

ပါ။'' ဟုဆိုသဖြင့်သူတို့သည်ယောသပ်အနား
သို့ချဉ်းကပ်လာကြ၏။ ယောသပ်က`ကျွန်ုပ်သည်

သင်တို့အီဂျစ်ပြည်သို့ရောင်းလိုက်သောသင်တို့
၏ညီယောသပ်ဖြစ်ပါသည်။- 5 သင်တို့သည်ကျွန်ုပ်အားဤအရပ်သို့ရော

မိသောကြောင့်စိတ်မညှိုးငယ်ကြပါနှင့်။ မိမိ
တို့ကိုယ်ကိုလည်းအပြစ်မတင်ကြပါနှင့်။

ဘုရားသခင်သည်လူ့အပေါင်းတို့၏အသက်
ကိုကယ်ဆယ်ခြင်းငှာ သင်တို့အလျင်ကျွန်ုပ်

အားစေလွှတ်တော်မူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။-
6 တိုင်းပြည်တွင်အစာခေါင်းပါးခြင်းကပ်ဆိုက်

သည်မှာ ယခုနှစ်နှစ်မျှသာရှိသေးသည်။ ထွန်
ယက်စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့်စပါးရိတ်သိမ်းခြင်းမပြု

လုပ်နိုင်သောနှစ်ငါးနှစ်ကျန်သေး၏။-
7 ဘုရားသခင်သည်သင်တို့နှင့်သင်တို့၏သား

မြေးများအသက်ရှင်ကျန်ရစ်စေရန် ဤသို့အံ့ဩ
ဖွယ်ကောင်းသောနည်းဖြင့် သင်တို့ကိုကယ်ဆယ်စေ

ခြင်းငှာကျွန်ုပ်ကိုအလျင်စေလွှတ်တော်မူပြီ။-
8 သို့ဖြစ်၍သင်တို့သည်ကျွန်ုပ်အားဤအရပ်သို့

စေလွှတ်လိုက်ခြင်းမဟုတ်၊ ဘုရားသခင်ကစေ
လွှတ်တော်မူခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်

သည်ကျွန်ုပ်ကိုဤတိုင်းပြည်၏ဘုရင်ခံအရာ၌

ခန့်ထားတော်မူပြီ။ ကျွန်ုပ်သည်အီဂျစ်ပြည်
တစ်ပြည်လုံးကိုအုပ်ချုပ်ရသူဖြစ်၏။

9 ယခုသင်တို့သည်ဖခင်ထံသို့အလျင်အမြန်
သွား၍ ဖခင်အား ဘုရားသခင်သည်သား
ယောသပ်အား အီဂျစ်ပြည်တစ်ပြည်လုံးကို
အုပ်စိုးရသောမင်းအရာ၌ခန့်ထားတော်
မူပြီ။ သားထံသို့အမြန်လာပါလော့။-

10 ဖခင်နှင့်တကွသားသမီး၊ မြေးများ၊ သိုး၊
ဆိတ်၊ နွားမှစသောဖခင်ပိုင်ပစ္စည်းဥစ္စာရှိသမျှတို့
ကိုယူဆောင်၍သားနှင့်အနီးဂေါရှင်အရပ်၌
နေထိုင်ပါလော့။- 11 ဂေါရှင်အရပ်သို့ရောက်လျှင်သားကဖခင်အား
ပြုစုစောင့်ရှောက်နိုင်ပါမည်။ အစာခေါင်းပါးသည့်
နှစ်ငါး နှစ်ကျန်သေးသဖြင့်ဖခင်၏အိမ်သူအိမ်
သားများနှင့်သိုး၊ ဆိတ်၊ နွားများပါမကျန်ရိက္ခာ
ပြတ်၍ဆင်းရဲဒုက္ခမရောက်စေလိုပါ။ ဟူ၍ ဆိုလေ၏။*

12 ယောသပ်ကဆက်လက်၍ သင်တို့အားယခုစကား
ပြောနေသူသည်ယောသပ်ပင်ဖြစ်ကြောင်း ဗ ် ယာမိန်
အပါအဝင်သင်တို့အားလုံးကမျက်စိဖြင့် မြင်နိုင်ပါပြီ။-

13 ကျွန်ုပ်သည်အီဂျစ်ပြည်တွင်မည်မျှလောက်တန်ခိုး
ကြီးပုံနှင့် သင်တို့တွေ့မြင်သမျှအကြောင်းကို
ဖခင်အားပြောပြကြပါလော့။ ဖခင်ကိုလည်း
ဤအရပ်သို့အလျင်အမြန်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြ ပါလော့။"

* 45:11 တ၊ ၇:၁၄။

ဟုထပ်မံမှာကြားလေ၏။

14 ထိုသို့မှာကြားပြီးနောက်ညီဗ ့ ယာမိန်ကိုဖက်၍
ငို၏။ ဗ ့ ယာမိန်ကလည်းယောသပ်ကိုဖက်၍ငို၏။-

15 ထိုနောက်အစ်ကိုတစ်ယောက်စီကိုလည်းဖက်နမ်း၍
ငိုလေသည်။ ထိုနောက်ညီအစ်ကိုတို့သည်ယောသပ်
နှင့်ရင်းနှီးစွာစကားပြောဆိုကြ၏။

16 ယောသပ်၏ညီအစ်ကိုတို့ရောက်ရှိလာသောသတင်း
ကိုကြားရသောအခါ ဖာရောဘုရင်နှင့်မူးမတ်
အပေါင်းတို့သည်နှစ်ထောင်းအားရကြ၏။-

17 ဖာရောဘုရင်ကယောသပ်အား ``သင်၏ညီအစ်ကို
တို့အား မြည်းများပေါ်တွင်ပစ္စည်းများတင်ဆောင် ၍ခါနာ
န်ပြည်သို့ပြန်စေပြီးလျှင်၊- 18 သူတို့၏အဖနှင့်မိသားစုများကိုဤပြည်သို့
ခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြစေ။ ငါသည်သူတို့အားအီဂျစ်
ပြည်တွင်အသင့်တော်ဆုံးသောအရပ်၌နေထိုင် စေမည်။
သူတို့သည်ဝလင်စွာစားသောက်ရကြ လိမ့်မည်။-

19 သူတို့၏သားမယားများကိုတင်ဆောင်လာရန် အတွက်
အီဂျစ်ပြည်မှလှည်းများကိုလည်းယူ သွားကြပါစေ။-

20 သူတို့ချန်ခဲ့ရသည့်ပစ္စည်းများအတွက်နှမြော
ခြင်းမဖြစ်ကြစေနှင့်။ အီဂျစ်ပြည်တွင်ရှိသမျှ
သောစည်းစိမ်ဥစ္စာသည်သူတို့၏စည်းစိမ်ဥစ္စာ ဖြစ်မည်''
ဟုမိန့်မြွက်လေ၏။

21 ယာကုပ်၏သားတို့သည်ဖာရောဘုရင်မိန့်သမျှ
အတိုင်းဆောင်ရွက်ကြ၏။ ယောသပ်သည်ဖာရော

ဘုရင်အမိန့်အရသူတို့အားလှည်းများနှင့်
လမ်းခရီးတွင်စားသုံးရန်ရိက္ခာကိုပေးလေ၏။-

22 သူသည်ညီအစ်ကိုတစ်ယောက်စီတစ်ယောက်
စီတို့အားအဝတ်အထည်တစ်စုံကျပေး၏။ ဗ

၎် ယာမိန့်အတွက်မူကားငွေသားသုံးရာနှင့်
အဝတ်အထည်ငါးစုံပေးလေ၏။- 23 သူ၏အဖအတွက်မြည်းဆယ်ကောင်

အီဂျစ်ပြည်မှအကောင်းဆုံးပစ္စည်းများကို
လည်းကောင်း၊ အခြားမြည်းဆယ်ကောင်ပေါ်တွင်
အဖလမ်းခရီး၌စားရန်စပါးနှင့်အခြား
စားဖွယ်ရာများကိုလည်းကောင်းတင်ပေး လိုက်၏။-

24 ထိုနောက်သူသည်ညီအစ်ကိုတို့ကိုလမ်းခရီး
တွင် အချင်းချင်းမသင့်မတင့်မဖြစ်ကြရန်
မှာကြားပြီးလျှင်ခါနာန်ပြည်သို့ပြန်စေ၏။

25 သူတို့သည်အီဂျစ်ပြည်မှထွက်ခွာ၍
ခါနာ န် ပြည်ရှိအဖထံသို့ရောက်လာကြ၏။-

26 သူတို့က“ယောသပ်သည်အသက်ရှင်လျက်ရှိပါ
သေး၏။ သူသည်အီဂျစ်ပြည်တစ်ပြည်လုံးကို
အုပ်စိုးသောမင်းဖြစ်နေပါ၏။” ဟုဆိုကြသော်
ယာကုပ်သည်လွန်စွာအံ့အားသင့်လျက်မယုံ
နိုင်ဖြစ်လေ၏။

27 သို့ရာတွင်သားတို့ကယောသပ်ပြောသမျှ
စကားတို့ကိုသူ့အားပြန်ပြောကြသော
အခါနှင့်၊ သူ့ကိုအီဂျစ်ပြည်သို့ခေါ်ဆောင်

လာရန်ယောသပ်ကပို့လိုက်သောလှည်းများ
 ကိုမြင်ရသောအခါ သူသည်အံ့အားသင့်
 ရာမှပြန်လည်သတိရလျက်၊- 28 ငါ့သားယောသပ်အသက်ရှင်သေးသဖြင့်
 ငါတောင်းသောဆုပြည့်လေပြီ။ ငါမသေ
 မီသူ့ကိုတွေ့ရန်သူ့ထံသို့သွားရမည်'' ဟုဆိုလေ၏။

46

ယာကုပ်နှင့်မိသားစုအီဂျစ်ပြည်သို့ထွက်ခွာခြင်း

1 ယာကုပ်သည်မိမိ၏ပစ္စည်းဥစ္စာရှိသမျှကို ထုပ်ပိုး၍
 ခရီးထွက်ခဲ့ရာဗေရရှေ့ဘအရပ် သို့ရောက်လျှင်
 သူ၏အဖကူဇက်၏ဘုရားသခင်အားယဇ်ပူဇော်လေ၏။-

2 ညအချိန်၌သူမြင်ရသောရူပါရုံတွင်
 ဘုရားသခင်က''ယာကုပ်၊ ယာကုပ်'' ဟုခေါ်တော်မူ၏။

''အကျွန်ုပ်ရှိပါသည်အရှင်ဘုရား'' ဟု
 ယာကုပ်ထူးလေ၏။

3 ဘုရားသခင်က''ငါသည်ဘုရားသခင်ဖြစ်
 ၏။ သင့်အဖ၏ဘုရားသခင်ဖြစ်၏။ သင်သည်
 အီဂျစ်ပြည်သို့သွားရမည်ကိုမစိုးရိမ်နှင့်။

ထိုပြည်တွင်ငါသည်သင်၏အဆက်အနွယ်
 တို့အားလူမျိုးကြီးဖြစ်လာစေမည်။- 4 ငါသည်သင်နှင့်အတူအီဂျစ်ပြည်သို့
 မည်။ ငါကိုယ်တိုင်သင်၏အဆက်အနွယ်တို့ကို
 ဤပြည်သို့ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့မည်။ သင်သည်

ယောသပ်၏ပြုစုခြင်းကိုခံလျက်စုတေရ လိမ့်မည်'¹
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

5 ထိုနောက်ယာကုပ်သည်ဗေရရှေ့ဘာအရပ်မှ ထွက်လာခဲ့လေသည်။ သူ၏သားတို့သည်မိမိ တို့၏အဖယာကုပ်၊ သူတို့၏မယားများ၊ သား သမီးငယ်များအားဖာရောဘုရင်ပို့လိုက် သောလှည်းများကိုစီးစေကြ၏။- 6-7 သူတို့သည်ခါနာ န်ပြည်တွင်စုဆောင်းရရှိခဲ့ သောပစ္စည်းများနှင့် သိုးဆိတ်စသောတိရစ္ဆာန် များကိုယူဆောင်လျက်အီဂျစ်ပြည်သို့လာ ခဲ့ကြ၏။ ယာကုပ်သည်သားသမီး၊ မြေး၊ မြစ် များမှစသောသူ၏မိသားစုအားလုံးတို့ ကိုအီဂျစ်ပြည်သို့ခေါ်ဆောင်ခဲ့လေ၏။*

8 ယာကုပ်နှင့်အတူအီဂျစ်ပြည်သို့သွားရောက် ကြသော မိသားစုတို့၏နာမည်စာရင်းကို ဖော်ပြပေးအံ့။ သားဦးရုဗင်နှင့်၊- 9 ရုဗင်၏သားများဖြစ်ကြသော ဟာနုတ်၊ ဖာလု၊ ဟေဇရို၊ ကာမိ-

10 ရှိုမောင်နှင့်သူ၏သားများဖြစ်ကြသောယေ မွေလ၊ ယာမိန်၊ ဩဟဒ်၊ ယာခိ န်၊ ဇောဟာ၊ ခါနာ န် အမျိုးသမီးနှင့်ရသောသားရှောလ။-

11 လေဝိနှင့်သူ၏သားများဖြစ်ကြသောဂေရရှို၊ ကောဟတ်၊ မေရာရို။- 12 ယုဒနှင့်သူ၏သားများဖြစ်ကြသောရှေလ၊ ဖာရက်၊ ဇာရ (ယုဒ၏အခြားသားများဖြစ်

* 46:6-7 တာ၊ ၇:၁၅။

ကြသောရေနှင့်သြန်တို့သည်ခါနာ န်ပြည်
 ဌ်သေဆုံးကြ၏။) ဖာရက်၏သားများဖြစ်
 ကြသောဟေဇရုံနှင့်ဟာမုလ။- 13 ကူသခါနှင့်သူ၏သားများဖြစ်ကြသော
 တောလ၊ ဖုဝါ၊ ယောဘ၊ ရှိမရုန်။- 14 ဇာဗုလု
 န်နှင့်သူ၏သားများဖြစ်ကြသော သရက်၊ ဇေလုန်၊
 ယာလေလ။- 15 ဤသူတို့သည်ယာကုပ်နှင့်မယားလေအာ
 တို့မှမက်ဆိုပိုတေးမီးယားပြည်မြောက်ပိုင်း
 တွင်ပေါက်ဖွားသောသားနှင့်မြေးများဖြစ်
 ကြသည်။ ထိုသားတို့အပြင်သမီးဒိနရို
 သေး၏။ ထို့ကြောင့်လေအာမှပေါက်ဖွားသော
 သားမြေးစုစုပေါင်းမှာသုံးဆယ့်သုံးယောက် ရှိသတည်း။

16 ဂဒ်နှင့်သူ၏သားဖြစ်ကြသောဇိဖျူ န်၊ ဟု
 ဂံ၊ ရှုနို၊ ဇေဗုန်၊ ဇရို၊ အရောဒိ၊ အရေလိ။-
 17 အာရှာနှင့်သူ၏သားသမီးများဖြစ်ကြသော
 ယိမန၊ ကုရွာ၊ ကုရွို၊ ဗေရိယနှင့်သူတို့၏နှမ
 စေရ။ ဗေရိယ၏သားများဖြစ်ကြသောဟေဗာ
 နှင့်မာလချေလ။- 18 ဤသူတစ်ဆယ့်ခြောက်ယောက်တို့သည်လာဗန်က
 သူ၏သမီးလေအာအားပေးအပ်သောအထိန်း
 ဇီလပနှင့် ယာကုပ်တို့မှပေါက်ဖွားသောသား
 သမီးနှင့်မြေးများဖြစ်ကြသတည်း။

19 ယာကုပ်၏မယားရာခေလသည် သားများ
 ဖြစ်ကြသောယောသပ်နှင့်ဗ်ယာမိန်တို့ကို ဖွားမြင်၏။-
 20 ယောသပ်သည်အီဂျစ်ပြည်ရှိသြန်မြို့မှယာဇ်

ပုရောဟိတ်ပေါတိဖေရ၏သမီးအာသနတ်
နှင့်သားနှစ်ယောက်ဖြစ်ကြသောမနာရှေနှင့် ဖေရိ
မ်တို့ကိုရသည်။- 21 ဗီယာမိန်၏သားများဖြစ်ကြသောဗေလာ၊

ဗေခါ၊ အာရှာဗေလာ၊ ဂေရ၊ နေမန်၊
ဇဟိ၊ ရောရှ၊ မုပိ မ်၊ ဟုပိ မ်၊ အာရဒ။-

22 ဤသူတစ်ဆယ့်လေးယောက်တို့သည်ယာကုပ်
နှင့်ရာခေလတို့မှပေါက်ဖွားသောသားမြေး
များဖြစ်ကြသတည်း။

23 ဒန်နှင့်သူ၏သားဟုရှိမ်၊- 24 နဿလိနှင့်သူ၏သားများဖြစ်ကြသော
ယာဇေလ၊ ဂုနိ၊ ယေဇာ၊ ရှိလင်။-

25 ဤသူခုနှစ်ယောက်တို့သည်လာဗန်ကသူ
သမီးရာခေလအားပေးအပ်သောအထိန်း
ဗိလဟာနှင့်ယာကုပ်တို့မှပေါက်ဖွားသော
သားမြေးများဖြစ်ကြသတည်း။

26 ယာကုပ်၏ချွေးမများမှအပအီဂျစ်ပြည်
သို့သွားရောက်သောယာကုပ်၏သွေးရင်းသား
ရင်းစုစုပေါင်းမှာခြောက်ဆယ့်ခြောက်ယောက်
ရှိသတည်း။- 27 အီဂျစ်ပြည်တွင်ယောသပ်ဌ်သားနှစ်ယောက်
ဖွားမြင်၏။ သို့ဖြစ်၍အီဂျစ်ပြည်သို့သွား
ရောက်သော ယာကုပ်၏မိသားစုဦးရေမှာ
လူပေါင်းခုနှစ်ဆယ်ယောက်ဖြစ်သတည်း။*

ယာကုပ်၏မိသားစုအီဂျစ်ပြည်သို့ရောက်ရှိခြင်း

* 46:20 က၊ ၄၁:၅၀-၅၅။ * 46:27 တ၊ ၇:၁၄။

28 ယာကုပ်သည်ဂေါရှင်အရပ်၌မိမိနှင့်တွေ့
 ဆုံရန်ယုဒကိုကြိုတင်စေလွှတ်၍ ယောသပ်
 အားပြောစေ၏။ သူတို့သည်ဂေါရှင်အရပ်
 သို့ရောက်ရှိကြ၏။- 29 ယောသပ်သည်အဖဏ္ဏသရေလအားကြိုဆို
 ရန်ဂေါရှင်အရပ်သို့ရထားဖြင့်သွားလေ၏။
 ဖခင်ရှေ့သို့ရောက်သောအခါဖခင်ကိုဖက်
 ၍ကြာရှည်စွာငိုကြွေးလေ၏။- 30 ယာကုပ်ကယောသပ်အား`ငါသည်သည်
 ကိုမြင်ရ၍သင်အသက်ရှင်လျက်ရှိသေးသည်
 ကိုသိရသဖြင့်သေပျော်ပါပြီ' ဟုဆိုလေ၏။

31 ထိုနောက်ယောသပ်ကသူ၏အစ်ကိုတို့နှင့်
 အခြားသားချင်းတို့အား`ကျွန်ုပ်သည်ဖာရော
 ဘုရင်ထံသို့သွား၍ခါနာ န်ပြည်မှကျွန်တော်
 မျိုး၏အဖနှင့်ညီအစ်ကိုတို့သည်ကျွန်တော်
 မျိုးထံသို့ရောက်ရှိလာကြပါပြီ။- 32 သူတို့သည်သိုးထိန်းများဖြစ်၍တိရ
 ဖု ဆာ န်များ ကိုထိန်းကျောင်းရပါသည်။
 သူတို့သည်သိုး ဆိတ်နှင့်ရှိသမျှပစ္စည်းများကိုယူဆောင်ခဲ့
 ကြပါပြီဟုလျှောက်ထားပါမည်။- 33 ဖာရောဘုရင်ကသင်တို့ကိုဆင့်ခေါ်၍
 သင်တို့၏အလုပ်အကိုင်ကိုမေးလျှင်၊-

34 ကျွန်တော်မျိုးတို့သည်ဘိုးဘေးများလက်ထက်
 မှစ၍ ယနေ့အထိသိုးနွားများကိုမွေးမြူသူ
 များဖြစ်ကြပါသည်ဟုလျှောက်ရမည်။ သို့မှ
 သာလျှင်သင်တို့အားဂေါရှင်အရပ်၌နေထိုင်
 ခွင့်ပေးလိမ့်မည်' ဟူ၍မှာကြားလေ၏။ အီဂျစ်

အမျိုးသားတို့သည် သိုးထိန်းများကိုစက်ဆုတ်
ရုံရှာကြသောကြောင့်ယောသပ်ကထိုသို့ပြော
ခိုင်းခြင်းဖြစ်သည်။

47

1 သို့ဖြစ်၍ယောသပ်သည်ဖာရောဘုရင်ထံ
သို့သွားလေ၏။ ယောသပ်သည်ဘုရင်ထံသို့
အခစားဝင်၍ ကျွန်တော်မျိုး၏အဖနှင့်
အစ်ကိုတို့သည်သိုးနွားများနှင့်တကွ သူ
တို့ပိုင်သမျှဥစ္စာပစ္စည်းများကိုယူဆောင်ကာ
ခါနာ န်ပြည်မှရောက်ရှိလာကြပါပြီ။ ယခု
သူတို့သည်ဂေါရှင်အရပ်တွင်ရှိပါသည်။ ဟု
လျှောက်လေ၏။- 2 ထိုနောက်သူသည်အစ်ကိုငါးယောက်ကိုရွေး
ယူ၍ ဘုရင်ထံသို့ဝင်ရောက်ခစားစေသည်။-
3 ဖာရောဘုရင်ကယောသပ်၏အစ်ကိုတို့
အား "သင်တို့မည်သည့်အလုပ်ကိုလုပ်ကိုင် ကြသနည်း" ဟု
မေးလေ၏။

သူတို့က "ကျွန်တော်မျိုးတို့သည်ဘိုးဘေး
များကဲ့သို့သိုးထိန်းများဖြစ်ကြပါသည်။-

4 ခါနာ န်ပြည်တွင်အစာခေါင်းပါးခြင်းဘေး
အလွန်ဆိုးရွားလျက်ရှိသဖြင့် သိုးနွားတို့
အတွက်စားကျက်မရှိပါ။ သို့ဖြစ်၍ကျွန်တော်
မျိုးတို့သည်ဤပြည်တွင်နေထိုင်ရန်ရောက်လာ
ကြပါသည်။ ကျွန်တော်မျိုးတို့အားဂေါရှင်

အရပ်၌နေထိုင်ခွင့်ပေးတော်မူပါ။⁵ ဟုလျှောက်
 ထားကြလေ၏။- 5 ဖာရောဘုရင်ကယောသပ်အား ``သင်၏အဖ
 နှင့်အစ်ကိုတို့သည် သင့်ထံသို့ယခုရောက်ရှိ
 လာကြပြီဖြစ်၍၊- 6 အီဂျစ်ပြည်တွင်အကောင်းဆုံးအရပ်ဖြစ်
 သောဂေါရှင်ဒေသ၌နေထိုင်ကြပါစေ။ သူ
 တို့အနက်သင့်တော်သောသူများရှိလျှင်
 ငါ၏သိုးနွားအုပ်အရာ၌ခန့်ထားလော့။⁷
 ဟုမိန့်ကြားလေ၏။

7 ထိုနောက်ယောသပ်သည်မိမိ၏အဖကိုဘုရင်
 ရှေ့သို့ခေါ်ဆောင်ခဲ့၏။ ယာကုပ်သည်ဖာရော
 ဘုရင်အားကောင်းချီးပေးလေ၏။- 8 ဘုရင်ကယာကုပ်အား ``အသက်အရွယ်
 မျှရှိပါသနည်း။'' ဟုမေး၏။

9 ယာကုပ်က ``ကျွန်တော်မျိုးသည်လောကတွင်
 ဧည့်သည်အာဂ နှု တုအဖြစ်နှစ်ပေါင်းတစ်ရာသုံး
 ဆယ်နေထိုင်ခဲ့ပါပြီ။ သို့ရာတွင်ဘိုးဘေး
 တို့၏သက်တမ်းကိုမမီပါ။ ကျွန်တော်မျိုး
 အသက်ရှင်ခဲ့သောနှစ်များမှာတို၍ကြမ်း
 တမ်းလှပါ၏။'' ဟုလျှောက်လေ၏။-

10 ထိုနောက်ယာကုပ်သည်ဖာရောဘုရင်ကိုနှုတ်
 ဆက်ကောင်းချီးပေးပြီးလျှင် ဘုရင့်ထံတော်
 မှထွက်လာခဲ့လေ၏။- 11 ယောသပ်သည်ဖာရောဘုရင်အမိန့်တော်ရှိသည့်
 အတိုင်းသူ၏အဖနှင့်အစ်ကိုတို့အား အီဂျစ်
 ပြည်ရာမသက်မြို့အနီးရှိအကောင်းဆုံး

အရပ်တွင်မြေအပိုင်ပေး၍နေထိုင်စေ၏။-

12 ယောသပ်သည်အဖနှင့်အစ်ကိုများအပါအဝင် ယာကုပ်၏မိသားစုအားလုံးတို့အားစားနပ်ရိက္ခာထောက်ပံ့လေ၏။

အစခေါင်းပါးခြင်းကပ်

13 အစခေါင်းပါးခြင်းကပ်သည်အလွန်ဆိုးရွားရကားစားနပ်ရိက္ခာပြတ်လပ်ကုန်သဖြင့် အီဂျစ်ပြည်နှင့်ခါနာ န်ပြည်ရှိလူအပေါင်းတို့သည် အစာငတ်မွတ်သည့်ဒဏ်ကိုအလူးအလဲခံရ ကြ၏။-

14 ယောသပ်သည်စပါးရောင်းရာမှရသောငွေများကိုစုသိမ်း၍ နန်းတော်ငွေတိုက်သို့ပေးသွင်းလေ၏။-

15 အီဂျစ်ပြည်သားနှင့်ခါနာ

န်ပြည်သားတို့ တွင်စပါးဝယ်ရန်ငွေကုန်သောအခါ အီဂျစ် ပြည်သားတို့သည်ယောသပ်ထံသို့လာ၍ "ကျွန်တော်တို့အားစားစရာပေးပါ။ ငတ်၍မသေ ပါရစေနှင့်။ ကျွန်တော်တို့တွင်ရိက္ခာဝယ်ရန် ငွေမကျန်တော့ပါ" ဟုလျှောက်ကြလေ သည်။

16 ယောသပ်က "သင်တို့တွင်ငွေကုန်လျှင် သင်တို့၏သိုးနွားတိရ စု ဆာ န်များကိုယူခဲ့ကြလော့။ တိရ စု ဆာ န်များကိုစပါးနှင့်လဲလှယ်ပေးမည်" ဟုဆိုလေ၏။-

17 သူတို့သည်တိရ စု ဆာ န်များကိုယောသပ်ထံသို့ ယူဆောင်ခဲ့၍ယောသပ်သည်သူတို့၏ မြင်း၊ သိုး၊ ဆိတ်၊ နွား၊ မြည်းများကိုစားနပ်ရိက္ခာနှင့်လဲ လှယ်ပေးလေ၏။

ထိုနှစ်၌ပြည်သူပြည်သား တို့သည် မိမိတို့၏တိရစ္ဆာန်
နိဂါဏ်သမ္ဘာကိုစား နပ်ရိက္ခာနှင့်လဲလှယ်ကြလေသည်။

18 ထိုနှစ်ကုန်၍နောက်တစ်နှစ်သို့ရောက်ရှိလာ
သောအခါ သူတို့သည်ယောသပ်ထံသို့လာ
ကြပြန်၍ ကျွန်တော်တို့လက်တွင်ငွေလည်း
ကုန်ကြောင်း၊ တိရစ္ဆာန်များလည်းကိုယ်တော်၏
လက်ဝယ်သို့ရောက်ရှိကြောင်း ကိုယ်တော်အသိ
ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုကျွန်တော်တို့၏ကိုယ်
နှင့်ကျွန်တော်တို့၏လယ်မြေများမှလွဲ၍
ကိုယ်တော်အားပေးရန်အဘယ်အရာမျှ မရှိတော့ပါ။-

19 ကျွန်တော်တို့အစာငတ်၍မသေပါရစေနှင့်။
ကျွန်တော်တို့လယ်များလည်းပျက်ပြုန်းခြင်း
မဖြစ်ပါစေနှင့်။ ကျွန်တော်တို့အားရိက္ခာပေး
သည့်အတွက် ကျွန်တော်တို့နှင့်ကျွန်တော်တို့၏
လယ်မြေများကိုဝယ်တော်မူပါ။ ကျွန်တော်တို့
သည်ဖာ ရောဘုရင်ထံ၌ကျွန်ခံပါမည်။ လယ်မြေ
များကိုလည်းဘုရင်လက်သို့အပ်ပါမည်။ ကျွန်
တော်တို့အသက်မသေစေရန်လည်းကောင်း၊
လယ် များတွင်စိုက်ပျိုးနိုင်ရန်လည်းကောင်းစပါး
ကိုပေးတော်မူပါ။" ဟုလျှောက်ကြလေ၏။

20 သို့ဖြစ်၍ယောသပ်သည်အီဂျစ်ပြည်ရှိလယ်
မြေအားလုံးကို ဖာရောဘုရင်အတွက်ဝယ်
ယူလေ၏။ အစာခေါင်းပါးခြင်းကပ်ဆိုးရွား

ခြင်းကြောင့်အီဂျစ်ပြည်သားတိုင်း မိမိ၏
လယ်မြေကိုရောင်းရသဖြင့်လယ်မြေအား
လုံးတို့သည်ဘုရင့်ဘဏ္ဍာတော်ဖြစ်လာ၏။-

21 အီဂျစ်ပြည်တစ်စွန်းမှတစ်စွန်းအထိနေ
ထိုင်သူအပေါင်းတို့သည်လည်း ဘုရင်၏
ကျွန်ဖြစ်လာကြ၏။- 22 ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်ဘုရင်ထံမှရိက္ခာ
အထောက်အပံ့ရသူများဖြစ်သောကြောင့် မိမိ
တို့လယ်မြေများကိုရောင်းချရန်မလို။ ထို့
ကြောင့်ယောသပ်သည်သူတို့၏လယ်မြေများ
ကိုမဝယ်ယူဘဲချန်လှုပ်ထားလေသည်။-

23 ယောသပ်ကပြည်သားတို့အား "ယခုငါသည်
သင်တို့နှင့်သင်တို့၏လယ်မြေများကိုဘုရင့်
အတွက်ဝယ်ယူပြီးပြီ။ သင်တို့၏လယ်များ
တွင်စိုက်ပျိုးရန်မျိုးစပါးကိုယူကြလော့။-

24 စပါးရိတ်သိမ်းသည့်အခါငါးပုံတစ်ပုံကို
ဘုရင့်ထံဆက်ရမည်။ ကျန်သောစပါးကိုမျိုး
စပါးအတွက်နှင့်သင်တို့နှင့်မိသားစုစားသုံး
ရန်အတွက်အသုံးပြုကြလော့" ဟုဆိုလေ၏။

25 ပြည်သားတို့က "ကိုယ်တော်သည်ကျွန်တော်တို့
၏အသက်ကိုကယ်တော်မူပါပြီ။ ကျွန်တော်
တို့သည်ကိုယ်တော်ထံမှမျက်နှာသာရပါ
စေသော၊ သနားညှာတာတော်မူပါပြီ။ ကျွန်
တော်တို့သည်ဘုရင်ထံ၌ကျွန်ခံပါမည်"

ဟုလျှောက်ကြ၏။- 26 သို့ဖြစ်၍ယောသပ်သည်အီဂျစ်ပြည်တွင်
 အသီးအနှံထွက်ထဲမှ ငါးပုံတစ်ပုံကို ဖာရော
 ဘုရင်ထံဆက်ရမည်ဟူသောမြေယာဥပဒေ
 တစ်ရပ်ကိုပြဋ္ဌ ဌာ န်းခဲ့လေသည်။ ထိုဥပဒေ
 သည်ယနေ့တိုင်အောင်အာဏာတည်လျက်ရှိ၏။
 ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့ပိုင်သောလယ်မြေများသာ
 လျှင်ထိုဥပဒေမှလွတ်ကင်းခွင့်ရှိသည်။

ယာကုပ်၏နောက်ဆုံးမှာကြားချက်

27 ကုသရေလအမျိုးသားတို့သည်အီဂျစ်
 ပြည်ဂေါရှင်အရပ်၌နေထိုင်ကြစဉ်ကြီး
 ပွားတိုးတက်၍လူဦးရေအလွန်များပြား လာလေသည်။-
 28 ယာကုပ်သည်အီဂျစ်ပြည်တွင်တစ်ဆယ့်
 ခုနှစ်နှစ်နေထိုင်ခဲ့၏။ သို့ဖြစ်၍ယာကုပ်
 ၏သက်တမ်းမှာတစ်ရာလေးဆယ်ခုနှစ်
 နှစ်ဖြစ်သတည်း။- 29 သူသည်စုတေ့ရသောအချိန်နီးလာသော
 အခါ သားယောသပ်ကိုခေါ်၍ငါ့အားသင်
 မျက်နှာသာပေးမည်ဆိုလျှင်`ငါ၏ပေါင်အောက်
 မှာသင်၏လက်ကိုထားလျက် သင်၏ကရုဏာ
 နှင့်သစ္စာတရားကိုငါ့အားပြမည်ဟုကတိ ပြုပါလော့။
 အဖကိုအီဂျစ်ပြည်၌သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းမပြုပါနှင့်။-
 30 အဖကိုအီဂျစ်ပြည်မှထုတ်ဆောင်၍အဖ၏
 ဘိုးဘေးတို့သင်္ဂြိုဟ်ရာသင်္ချိုင်း၌သင်္ဂြိုဟ်ပါ လော့'
 ဟုဆို၏။

ယောသပ်က`အဖဆန္ဒအတိုင်းကျွန်တော်ဆောင်
ရွက်ပေးပါမည်'' ဟုဝန်ခံလေ၏။*

31 သို့ရာတွင်ယာကုပ်က`ဆောင်ရွက်ပေးပါမည်ဟု
ကျိန်ဆိုလော့'' ဟုဆိုသော်ယောသပ်သည်ကျိန်ဆို
လေ၏။ ထိုနောက်ယာကုပ်သည်အိပ်ရာ၏ခေါင်း
ရင်းတွင်ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းလေ၏။

48

ယာကုပ်သည်ဖေရိ မ်နှင့်မနာရှေတို့အား
ကောင်းချီးပေးခြင်း

1 တစ်နေ့သောအခါယောသပ်သည်ယာကုပ်
မကျန်းမမာသည့်သတင်းကိုကြားသိရ သဖြင့်
သားနှစ်ယောက်ဖြစ်ကြသောမနာရှေ နှင့်ဖေရိ
မ်တို့ကိုခေါ်၍ယာကုပ်ထံသို့သွား လေ၏။-

2 ယာကုပ်သည်သားယောသပ်လာကြောင်းကို
ကြားသိရလျှင် အားတက်လျက်အိပ်ရာပေါ်
တွင်ထိုင်လေ၏။- 3 ယာကုပ်ကယောသပ်အား`အန
နု တတန်ခိုးရှင် ဘုရားသခင်သည်ခါနာ န်ပြည်၊
လုဇမြို့ ဌ်ရူပါရုံတွင်ငါ့အားကောင်းချီးပေး၍၊-

4 `သင်၏အဆက်အနွယ်တို့မှလူမျိုးများစွာ
ပေါ်ထွန်းစေခြင်းငှာ သင့်အားသားသမီးများ

* 47:30 က၊ ၄၉:၂၉-၃၂၊ ၅၀:၆။

စွာထွန်းကားစေမည်။ သင်၏အဆက်အနွယ်
 တို့အားဤပြည်ကိုအမြဲအပိုင်ရစေမည်။' ဟုဆိုလေ၏။*
 5 ထိုနောက်ဆက်လက်၍ `ငါအီဂျစ်ပြည်သို့မ
 ရောက်မီမွေးဖွားသောသင်၏သားနှစ်ယောက်
 တို့သည်ငါနှင့်ဆိုင်၏။ ဖေရို မ်နှင့်မနာရှေ
 တို့သည်ရုဗင်နှင့်ရိုမောင်တို့ကဲ့သို့ငါ့သား
 များဖြစ်ကြသည်။- 6 သင်၌နောက်ထပ်သားများရလျှင်ထိုသား
 တို့သည်ငါ၏သားများမဟုတ်။ ထိုသားတို့
 သည်ဖေရို မ်နှင့်မနာရှေတို့မှတစ်ဆင့်
 သာအမွေဆက်ခံခွင့်ရှိစေမည်။- 7 ငါသည်သင်၏မိခင်ရာခေလအတွက်
 ကြောင့်ဤသို့စီမံရသည်။ ငါသည်မက်ဆို
 ပိုတေးမီးယားပြည်မြောက်ပိုင်းမှပြန်လာ
 စဉ် သင်၏မိခင်ရာခေလသည်ခါနာ
 န်ပြည် ဖေရတ်မြို့အနီး၌ကွယ်လွန်၍ငါသည်
 အလွန်ဝမ်းနည်းပူဆွေး၏။ ငါသည်သူ၏
 အလောင်းကိုဖေရတ်မြို့သို့သွားရာလမ်း
 အနီး၌သဂြိုဟ်ခဲ့၏။' ဟုဆိုလေ၏။ (ဖေရတ်
 မြို့ကိုယခုအခါဗက်လင်မြို့ဟုခေါ်သည်။)*
 8 ယာကုပ်သည်ယောသပ်၏သားနှစ်ယောက်
 ကိုမြင်လျှင် `ဤသူငယ်တို့သည်မည်သူနည်း' ဟုမေး၏။
 9 ယောသပ်က `ဘုရားသခင်ကအီဂျစ်
 ပြည်တွင် ကျွန်တော်အားပေးသနားတော်

* 48:4 က၊ ၂၈:၁၃-၁၄။ * 48:7 က၊ ၃၅:၁၆-၁၉။

မူသောသားများဖြစ်ပါသည်။" ဟုဖြေ၏။

ထိုအခါယာကုပ်က "သူတို့အားငါ ကောင်းချီးပေးရန်ငါ့အနီးသို့ခေါ်ခဲ့
လော့" ဟုဆိုလေ၏။- 10 ယာကုပ်သည်အသက်အရွယ်အိုမင်းပြီ
ဖြစ်သောကြောင့် မျက်စိမှန်၍ကောင်းစွာမ
မြင်နိုင်။ ယောသပ်သည်သူ၏သားများကို

ယာကုပ်အနီးသို့ခေါ်ခဲ့ရာ သူသည်သူငယ်
များကိုဖက်၍နမ်းရှုပ်လေ၏။- 11 ယာကုပ်ကယောသပ်အား "ငါသည်သင့်
နောက်တစ်ဖန်မြင်ရဦးမည်ဟုမမျှော်လင့်

ခဲ့။ ဘုရားသခင်သည်ယခုငါ့အားသင်၏
သားတို့ကိုပင်မြင်ခွင့်ပေးတော်မူပြီ" ဟု ဆိုလေ၏။-
12 ထိုနောက်မိမိ၏သားတို့ကိုအဖ၏ဒူးများ
ကြားမှထုတ်ပြီးနောက် ယောသပ်သည်အဖ
၏ရှေ့၌ဦးညွှတ်ချလေ၏။

13 ထိုနောက်ဖေရို မ်ကိုယာကုပ်၏အနီးလက်ဝဲ
ဘက်၌လည်းကောင်း၊ မနာရှေ့ကိုလက်ယာ
ဘက်၌လည်းကောင်းရပ်စေ၏။- 14 သို့ရာတွင်ယာကုပ်သည်မိမိလက်ကို
၍သားငယ်ဖြစ်သူ ဖေရို မ်၏ဦးခေါင်းပေါ်
တွင်လက်ယာလက်ကိုလည်းကောင်း၊ သားကြီး
ဖြစ်သူမနာရှေ့၏ဦးခေါင်းပေါ်တွင်လက်
ဝဲလက်ကိုလည်းကောင်းတင်၍၊ 15-16 ယောသပ်အားကောင်းချီးပေးလေ

"ငါ၏အဘိုးအာဗြဟံနှင့်အဖကူဇာ က်တို့
ကိုးကွယ်သောဘုရားသခင်၊

ငါ့ကိုယနေ့တိုင်အောင်စောင့်ရှောက်တော်မူသော
 ဘုရားသခင်၊ ငါ့ကိုဘေးအန္တရာယ်အပေါင်းတို့မှ
 ကယ်တင်တော်မူသောကောင်းကင်တမန်သည်
 ဤသူငယ်တို့အားကောင်းချီးပေးတော်မူပါ စေသော။
 ငါ၏နာမည်၊ ငါ၏အဘိုးအာဗြဟံနှင့် အဖကူဇာ
 က်တို့၏နာမည်သည်
 သူတို့အားဖြင့်တည်မြဲနိုင်ပါစေသော။
 သူတို့၏အဆက်အနွယ်သည်တိုးပွား
 များပြားကြပါစေသော။"

17 ယောသပ်သည်အဖက ဖေရို မ်၏ဦးခေါင်း
 ပေါ်တွင်လက်ယာလက်တင်သည်ကိုမြင်ရ
 သောအခါ စိတ်မချမ်းမသာဖြစ်၏။ သူသည်
 ဖေရို မ်၏ဦးခေါင်းပေါ်မှ အဖ၏လက်ကို
 မနာရှေ့၏ဦးခေါင်းပေါ်သို့ပြောင်းရွှေ့တင် စေလိုသဖြင့်၊-

18 "အဖလက်အထားမှားနေပါသည်။ ဤသူ
 ငယ်သည်သားကြီးဖြစ်ပါ၏။ သူ၏ဦးခေါင်း
 ပေါ်မှာအဖ၏လက်ယာလက်ကိုတင်ပါ" ဟုဆိုလေ၏။

19 သို့ရာတွင်သူ၏အဖကငြင်းဆန်၍ "ငါ့သား၊
 အဖသိပါသည်။ မနာရှေ့၏အဆက်အနွယ်
 တို့သည်လည်းလူမျိုးကြီးဖြစ်လိမ့်မည်။ သို့
 သော်လည်းသူညီသည် သူ့ထက်သာ၍ကြီး
 မြတ်မည်ဖြစ်၍ သူ၏အဆက်အနွယ်တို့သည်
 လူမျိုးကြီးများဖြစ်လာလိမ့်မည်" ဟုဆို လေ၏။

20 သို့ဖြစ်၍ ယာကုပ်က`ကူသရေလအမျိုးသား
 တို့သည် သင်တို့၏ နာမည်များကို အသုံးပြု
 ပြုလုပ်ကောင်းချီးပေးကြလိမ့်မည်။ သူတို့
 က`ဖေရို မိနှင့် မနာရှေတို့ကဲ့သို့ သင့်ကို ကြီး
 ပွားစေရန် ဘုရားသခင် ကူမတော်မူပါစေ
 သော' ဟု ဆိုကြလိမ့်မည်။' ဟူ၍ ထိုနေ့၌ သူ
 ငယ်တို့အား ကောင်းချီးပေးလေ၏။ ဤနည်း
 အားဖြင့် ယာကုပ်သည် ဖေရို မိ၏ နာမည်
 ကို မနာရှေ၏ နာမည် ရှေ့၌ ထားသတည်း။[☆]

21 ထိုနောက် ယာကုပ်သည် ယောသပ်အား `ငါသည်
 ယခု သေအံ့ဆဲဆဲရှိပြီ။ သို့သော် လည်းဘုရားသခင်သည် သင်တို့နှင့် အတူ
 ဘိုးဘေးတို့ နေထိုင်ရာ ပြည်သို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်တော်မူ
 လိမ့်မည်။- 22 ငါသည် ငွေ့ငှားနှင့် လေးလက်နက်တို့ဖြင့် အာ
 မေရိုအမျိုးသားတို့ လက်မှ သိမ်းယူရရှိ
 သော မြေဩဇာထက် သန်သည့် ရှေ့ခင်နယ်ကို
 သင်၏ အစ်ကိုတို့အား ငါမပေး။ သင့်အား သာ ငါပေး၏။'
 ဟု ဆိုလေ၏။

49

ယာကုပ်၏ နောက်ဆုံးအမှာစကား

☆ 48:20 ဟေဗြဲ၊ ၁၁:၂၁။

1 ယာကုပ်သည်သားများကိုမိမိထံသို့ခေါ်
 ပြီးလျှင် `ငါ့အနားသို့ချဉ်းကပ်လာကြ လော့။
 သင်တို့၏နှောင်ရေးကိုငါဖော်ပြပေ အံ့။

2 `ယာကုပ်၏သားများတို့သင်တို့သည် ငါ့အနီးတွင်
 စုရုံးလာကြ၍၊
 သင်တို့၏အဖဏ္ဍသရေလ၏စကားကို
 နားထောင်ကြလော့။

3 ရုဗင်၊ သင်သည်ငါ၏သားဦး၊ ငါ၏စွမ်းအား
 ငါပျိုရွယ်ချိန်၌ရသောသားဦးရှိသမျှ တို့တွင်
 အရေးပါအရာရောက်ဆုံးခွန်အားအကြီး ဆုံးဖြစ်၏။

4 သင်သည်ရေကြီးချိန်၌စီးသောရေသဖွယ် ဖြစ်၏။
 သို့ရာတွင်သင်သည်သင့်အဖ၏မယားငယ်
 နှင့်အိပ်၍၊ သင့်အဖ၏အိပ်ရာကိုညစ်ည
 မ်းစေသဖြင့်
 သင်သည်သားတို့တွင်အကြီးအကဲမ ဖြစ်နိုင်။

5 ရှိမောင်နှင့်လေဝိတို့သည်ညီအစ်ကိုဖြစ် ကြ၏။
 သူတို့သည်လက်နက်များကိုအသုံးပြု ကာ
 အကြမ်းဖက်မှုပြုခဲ့ကြလေပြီ။

6 သူတို့သည်ဒေါသထွက်၍လူတို့ကိုသတ် လျက်
 နွားထီးများ၏ခြေတို့ကိုအပျော်သက်သက်
 ရိုက်ချိုးခဲ့ကြသောကြောင့်
 ငါသည်သူတို့၏လျှို့ဝှက်ကြံစည်မှု၌ ပါဝင်မည်မဟုတ်။

သူတို့၏အစည်းအဝေးသို့လည်း
တက်ရောက်မည်မဟုတ်။

7 သူတို့သည်ဒေါသပြင်းထန်၍အမျက်စူးရှ သဖြင့်
ကျိန်စာသင့်ခြင်းခံရကြပါစေသတည်း။
ငါသည်သူတို့အားကူသရေလပြည်တွင်
အနှံ့အပြားကွဲလွင့်စေမည်။
မိမိလူမျိုးများထဲတွင်လူစုကွဲစေမည်။

8 ယုဒ၊ သင့်ညီအစ်ကိုတို့ကသင့်အား ချီးကူး
ထောမနာပြုကြလိမ့်မည်။
သင်သည်ရန်သူတို့၏လည်မျိုကိုချုပ်ကိုင် ထား၏။
သင်၏ညီအစ်ကိုတို့ကသင့်အားဦးညွှတ် ရမည်။

9 ယုဒသည်သားကောင်ကိုသတ်၍
သားရဲတွင်းသို့ပြန်လာသောခြင်္သေ့ကဲ့သို့
ကိုယ်ကိုစန့်လျက်ဝပ်လျက်ရှိ၏။

မည်သူကမျှသူ့အားမနှောင့်ယှက်ဝံ့။*

10 ယုဒသည်ရာဇလုံတံကိုကိုင်စွဲရလိမ့်မည်။
သူ၏အဆက်အနွယ်တို့၌အုပ်စိုးခြင်းအာဏာ
အမြဲရှိလိမ့်မည်။

တိုင်းနိုင်ငံတို့သည်သူ့ထံသို့လက်ဆောင်ပဏ္ဏာ
ဆက်သ၍သူ့ဩဇာကိုခံကြလိမ့်မည်။

11 သူသည်သူ၏မြည်းပေါက်ကလေးကိုအကောင်း ဆုံး
စပျစ်နွယ်၌ချည်နှောင်ထား၏။

* 49:9 တော၊ ၂၄:၉။ ဗျာ၊ ၅:၅။

သူသည်မိမိ၏အဝတ်များကိုပ တု တပြားသွေး
စပျစ်ရည်တွင်ဖွပ်လျှော်၏။

12 စပျစ်ရည်ကြောင့်သူ၏မျက်လုံးများသည် နီရဲနေ၏။
နှိုသောက်၍သူ၏သွားများသည်ဖြူဖွေးနေ၏။

13 ဇာဗုလုန်သည်ပင်လယ်ကမ်းနား၌နေထိုင်၍
သူ၏ဆိပ်ကမ်းများသည်သင်္ဘောများခိုလှုံရာ
ဖြစ်လိမ့်မည်။
သူ၏ပိုင်နက်နယ်မြေသည်ဇိအုန်မြို့တိုင်အောင်
ကျယ်ပြန့်လိမ့်မည်။

14 ကူသခါသည်ကုန်းနှီးအိတ်များအကြားတွင် ခြေဆန်၍
လဲနေသောမြည်း၏အဖြစ်ထက်မသာ။

15 သို့သော်သူသည်မိမိနားနေရာသည်
ကောင်းသည်ကိုလည်းကောင်း၊
နေထိုင်ရာပြည်သည်သာယာသည်ကို
လည်းကောင်းမြင်၏။

ထို့ကြောင့်သူသည်ဝန်ကိုသယ်ပိုးရန်ခါး ကိုညွတ်၍
ကျွန်အဖြစ်နှင့်အဋ္ဌမုမခိုင်းစေခြင်းကိုခံရ၏။

16 ဒန်သည်အခြားသောကူသရေလအနွယ်တို့ ကဲ့သို့
မိမိ၏လူတို့ကိုအုပ်စိုးရလိမ့်မည်။

17 ဒန်သည်လမ်းဘေး၌ခွေသောမြေ၊ လမ်းအနီး၌
ခိုသောမြေဆိုးဖြစ်၍

မြင်း၏ဖနော ငှက်ကိုကိုက်သဖြင့်မြင်းစီးသူ ကို
နောက်ပြန်လိမ့်ကျစေလိမ့်မည်။

18 ``အို ထာဝရဘုရားအကျွန်ုပ်သည်
ကိုယ်တော်၏ကယ်တင်ခြင်းကျေးဇူးတော်ကို
စောင့်မျှော်လျက်ရှိပါ၏။

19 ဂဒ်သည်ဋ္ဌဌားပြတို့၏တိုက်ခိုက်ခြင်းကိုခံ ရမည်။
သို့ရာတွင်သူသည်မိမိကိုတိုက်ခိုက်သူတို့ အား
ပြန်၍လိုက်လံတိုက်ခိုက်လိမ့်မည်။

20 အာရှာ၏မြေမှစားကောင်းသောက်ဖွယ်ထွက်
လိမ့်မည်။
သူ့ထံမှဘုရင်ပွဲတော်နှင့်ထိုက်သော
အစားအစာကိုရရှိလိမ့်မည်။

21 နုဿလိသည်လွတ်လပ်စွာခုန်ပေါက်
ပြေးလွှားသောသမင်ဖြစ်၍
ချစ်ဖွယ်ကောင်းသောသမင်သားငယ်များ
ကိုမွေးဖွား၏။¹³

22 ယောသပ်သည်စမ်းရေပေါက်နားမှာ
ကျက်စားသောမြည်းရိုင်း

13 49:21 * နုဿလိ -- မွေးဖွား၏။ သို့မဟုတ်လှပသောအကိုင်းအခက်
များနှင့်ပြည့်စုံသောကျယ်ပြန့်သည့်သစ်ပင် ဖြစ်၏။

တောင်စောင်းပေါ်တွင်ကျက်စားသော

မြည်းရိုင်းကလေးနှင့်တူ၏။¹⁴

23 သူ၏ရန်သူတို့သည်သူ့အားလေးမြား လက်နက်တို့ဖြင့်
ပြင်းထန်စွာလိုက်လံတိုက်ခိုက်ကြ၏။

24 သို့ရာတွင်ယာကုပ်၏အနန္တတတန်ခိုးရှင်ဘုရားသခင်၏
တန်ခိုးတော်အားဖြင့်လည်းကောင်း၊

ဣသရေလ၏ကာကွယ်ရာကျောက်ဖြစ်တော်မူသော

သိုးထိန်းရှင်၏စောင်မခြင်းအားဖြင့်လည်းကောင်း၊

သူ၏လေးသည်တည်ငြိမ်၍သူ၏လက်တို့သည်

အားသန်လျက်ရှိ၏။

25 သင့်အဖ၏ဘုရားသခင်သည်သင့်ကိုကူမလျက်
ရှိတော်မူ၏။

အနန္တတတန်ခိုးရှင်ဘုရားသခင်သည်သင့်အား

ကောင်းကင်မှကျသောမိုးရေ၊ မြေအောက်မှ
စီးထွက်သောရေကိုလည်းကောင်း၊

သိုးနွားများနှင့်သားသမီးရတနာကို လည်းကောင်း
ပေးတော်မူပါစေ။

26 အသီးအနှံနှင့်ပန်းမာ လ်ကိုလည်းကောင်း
ပေးတော်မူပါစေသော။

အမြဲတည်သောတောင်ကုန်းများမှ

14 49:22 * ယောသပ်သည် --- နှင့်တူ၏။

သို့မဟုတ်ယောသပ်သည်စမ်းရေပေါက်နား
မှာပေါက်၍အသီးသီးသောအပင်နှင့်တူ၏။
အကိုင်းအခက်တို့သည်အုတ်ရိုးပေါ်မှာ ကျော်သွားကြ၏။

နှစ်သက်ဖွယ်ရာကောင်းချီးမ ့ ဂလာများကိုလည်း
 သင့်အားပေးတော်မူပါစေသော။
 ဤကောင်းချီးအပေါင်းတို့သည်မိမိ
 ညီအစ်ကိုတို့ထက်ထူးကဲသောယောသပ် ၏
 ဦးခေါင်းပေါ်သို့သက်ရောက်ပါစေသော။

27 ဗ ့ ယာမိန်သည်လူယူကိုက်စားတတ်သော
 ဝံပုလွေနှင့်တူ၏။
 နံနက်နှင့်ညနေအချိန်၌သားကောင်ကို
 ကိုက်ဖြတ်၍စားတတ်၏" ဟုမြွက်ဆို၏။

28 ဤသူတို့သည် ဣသရေလအနွယ်တစ်ဆယ့်
 နှစ်နွယ်ဖြစ်၏။ သူတို့၏အဖကသူတို့တစ်
 ဦးစီနှင့်သက်ဆိုင်သော မင်္ဂလာစကားများ
 ကိုအထက်ဖော်ပြပါအတိုင်းမြွက်ဆိုခဲ့ လေသည်။

ယာကုပ်အနိစ္စရောက်၍သင်္ဂြိုဟ်ခြင်း

29-30 ထိုနောက်ယာကုပ်ကသူ၏သားတို့အား`ငါ
 ၏လူမျိုးစည်းဝေးရာသို့ ငါသွားရမည်။ ခါ နာ
 န်ပြည်မံရေမြို့အရှေ့ဘက်ရှိ ဟိ တု တိအမျိုး
 သားဖေရု န်၏မြေ၌ငါ့ဘိုးဘေးတို့၏သင်္ချိုင်း
 တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြလော့။ အာဗြဟံသည်ခါနာ န်
 ပြည်မံရေမြို့ရှိမ ပု ပေ လလယ် လယ်ပြင်၌ထိုမြေ
 နှင့်သင်္ချိုင်းကိုဟိ တု တိအမျိုးသားဖေရု

နံထံမှ သင်္ချိုင်းမြေအဖြစ်ဝယ်ယူခဲ့၏။-☆
 31 ထိုသင်္ချိုင်းတွင်ငါ့အဘိုးအာဗြဟံနှင့် အဘွား
 စာရာတို့ကိုသင်္ဂြိုဟ်ခဲ့ကြ၏။ အဖကူဇာ ကံနှင့်
 အမိရေဗ ကံ ကတို့ကိုလည်းသင်္ဂြိုဟ်ခဲ့ကြ၏။
 ထိုသင်္ချိုင်းတွင်ငါသည်လေအာကိုသင်္ဂြိုဟ် ခဲ့၏။-
 ☆ 32 ထိုမြေနှင့်ငါ့သင်္ချိုင်းကို ဟံ တု တံအမျိုးသား
 တို့ထံမှဝယ်ယူခဲ့၏။ ထိုသင်္ချိုင်းတွင်ငါ့ကို
 သင်္ဂြိုဟ်ကြလော့'' ဟုမှာကြားလေ၏။-
 33 ယာကုပ်သည်သားတို့အားယင်းသို့မှာကြား
 ပြီးနောက်အိပ်ရာပေါ်တွင်လဲလျောင်း၍ကွယ်
 လွန်လေ၏။☆

50

1 ယောသပ်သည်သူ၏အဖကိုယ်ပေါ်သို့လှဲချ
 ပြီးလျှင် ပါးကိုနမ်းလျက်ငိုကြွေးလေ၏။-
 2 ထိုနောက်ဆေးသမားတို့အားအဖ၏
 အလောင်းကို ဆေးစိမ်ရန်အမိန့်ပေးလေသည်။-
 3 ဆေးသမားတို့သည်ထုံးစံရှိသည့်အတိုင်း
 အလောင်းကိုအရက်လေးဆယ်ကြာအောင်ဆေး
 စိမ်ကြ၏။ အီဂျစ်အမျိုးသားတို့သည်ယာကုပ်
 အတွက် ရက်ပေါင်းခုနစ်ဆယ်ကြာမျှငိုကြွေး
 မြည်တမ်းကြကုန်၏။

☆ 49:29-30 က၊ ၂၃:၃-၂၀။ ☆ 49:31 က၊ ၂၅:၉-၁၀။ ၃၅:၂၉။
 ☆ 49:33 တ၊ ၇:၁၅။

4 ငိုကြွေးမြည်တမ်းခြင်းရက်များ ကုန်ဆုံးသော
အခါယောသပ်ကဖာရောဘုရင်၏အမှုထမ်း တို့အား၊
ဖာရောဘုရင်နားတော်သို့ကျသို့လျှောက် ကြပါလော့။-

5 `ကျွန်တော်၏အဖသေအံ့ဆဲဆဲတွင်သူ့အား
ခါနာ န်ပြည်ရှိသူဝယ်ထားသောသင်္ချိုင်း၌
သင်္ဂြိုဟ်ရမည်ဟု ကျွန်တော်အားကတိသစ္စာပြု
စေခဲ့ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍အဖ၏အလောင်းကို
သင်္ဂြိုဟ်ရန် ခါနာ န်ပြည်သို့သွား၍အလောင်း
ကိုသင်္ဂြိုဟ်ပြီးလျှင်အီဂျစ်ပြည်သို့ပြန်လာ
ပါမည်"ဟုဆိုလေ၏။*

6 ယောသပ်မှာကြားသည့်အတိုင်းအမှုထမ်း
တို့က ဘုရင်အားတင်လျှောက်ကြသောအခါ
ဘုရင်က`သင်၏အဖအားကတိသစ္စာပြု
ထားသည့်အတိုင်း သွား၍အဖ၏အလောင်း
ကိုသင်္ဂြိုဟ်ပါလော့" ဟုအခွင့်ပေးလိုက်လေ၏။

7 သို့ဖြစ်၍ယောသပ်သည် သူ၏အဖကိုသင်္ဂြိုဟ်
ခြင်းငှာသွားလေ၏။ ဖာရောဘုရင်၏အရာ
ရှိများ၊ နန်းတော်မှအကြီးအကဲများနှင့်
အီဂျစ်ပြည်မှအရာရှိအပေါင်းတို့သည်
ယောသပ်နှင့်အတူလိုက်ပါပို့ဆောင်ကြ၏။-

8 ယောသပ်၏မိသားစု၊ သူ၏ညီအစ်ကိုများ
နှင့်သူ၏ဆွေမျိုးသားချင်းအပေါင်းတို့သည်

* 50:5 ကာ ၄၇:၂၉-၃၁။

လည်း သူနှင့်အတူလိုက်ပါလာခဲ့ကြ၏။ သူ
 တို့၏ကလေးငယ်များ၊ သိုး၊ ဆိတ်နှင့်နွား
 အုပ်များသာလျှင်ဂေါရှင်အရပ်တွင်ကျန် ရစ်ခဲ့ကြ၏။-
 9 ရထားစီးသူရဲနှင့်မြင်းစီးသူရဲများလည်း
 လိုက်ပါလာကြသဖြင့် အလွန်များစွာသော
 အလုံးအရင်းတို့သည်ယောသပ်နှင့်အတူ
 လိုက်ပါပို့ဆောင်ကြ၏။

10 သူတို့သည်ယော်ဒန်မြစ်အရှေ့ဘက်၊ အာတဒ်
 အမည်ရှိကောက်နယ်တလင်းသို့ရောက်ရှိကြ
 သောအခါ ဟစ်အော်၍ငိုကြွေးမြည်တမ်းကြ ၏။
 ထိုအရပ်တွင်ယောသပ်သည် ယာကုပ်အတွက်
 ခုနစ်ရက်ပတ်လုံးငိုကြွေးမြည်တမ်းသည့်ပွဲ
 ကိုကျင်းပလေ၏။- 11 ထိုဒေသတွင်နေထိုင်ကြသောခါနာ
 န်အမျိုး သားတို့ကအာတဒ်ကောက်နယ်တလင်း၌
 လူ များငိုကြွေးမြည်တမ်းနေကြခြင်းကိုမြင်
 ရသောအခါ အီဂျစ်အမျိုးသားတို့သည်
 အလွန်ဝမ်းနည်းကြကွဲလျက်ရှိကြပါသည်
 တကား'' ဟုဆိုကြ၏။ သို့ဖြစ်၍ယော်ဒန်မြစ်
 အရှေ့ဘက်တွင်ရှိသောထိုဒေသကိုအဗေ လမိဇရိ
 မ်ဟူ၍နာမည်မှည့်ကြ၏။

12 ယာကုပ်၏သားတို့သည်အဖမှာခဲ့သည့်
 အတိုင်း၊- 13 ဖခင်၏အလောင်းကိုခါနာ န်ပြည်သို့ယူ
 ဆောင်ခဲ့ပြီးလျှင် ဟိ တု တံအမျိုးသားဖေရု

န် ထံမှသင်္ချိုင်းမြေအဖြစ်အာမြဟံဝယ်ယူ
ထားသော မံရေမြို့အရှေ့မ ပု ပေ လမြေကွက်၌
ရှိသည့်သင်္ချိုင်းတွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြလေသည်။-*

14 ယောသပ်သည်အဖကိုသင်္ဂြိုဟ်ပြီးနောက်သူ
၏ညီအစ်ကိုများမှစ၍ အခြားလိုက်ပါလာ
ကြသူအပေါင်းတို့နှင့်တကွအီဂျစ်ပြည်
သို့ပြန်ခဲ့လေသည်။

ယောသပ်ကညီအစ်ကိုတို့အားနှစ်သိမ့်ခြင်း

15 ယာကုပ်အနိစ္စရောက်ပြီးနောက်ညီအစ်ကိုတို့
က`ငါတို့သည်ယောသပ်အားဒုက္ခရောက်စေခဲ့
သည့်အတွက် သူကအငြိုးထား၍လက်စားချေ
မည်ကိုစိုးရိမ်ရသည်" ဟုအချင်းချင်းပြော ဆိုကြ၏။-

16-17 ထို့ကြောင့်သူတို့သည်ယောသပ်ထံသို့တမန်
ကိုစေလွှတ်၍`ကျွန်ုပ်တို့သည်ကိုယ်တော်အား

ပြစ်မှားမိခဲ့သည့်အတွက်အပြစ်ကိုလွှတ်
တော်မူပါ" ဟုကိုယ်တော်အားတောင်းပန်ရန်
အဖအနိစ္စမရောက်မီကမှာကြားခဲ့ပါ သည်။

ထို့ကြောင့်အဖကိုးကွယ်သည့်ဘုရားသခင်၏ကျွန်များဖြစ်ကြသောကျွန်ုပ်
အားအပြစ်လွှတ်တော်မူပါ" ဟူ၍လျှောက်
စေ၏။ ယောသပ်သည်ထိုလျှောက်ထားချက်
ကိုကြားရသောအခါငိုကြွေးလေ၏။

* 50:13 တ၊ ၇:၁၆။

18 ထိုနောက်ယောသပ်၏ညီအစ်ကိုတို့သည်သူ
ထံသို့ဝင်ရောက်၍ရှေ့တွင်ယုပ်ဝပ်လျက် `ကိုယ်
တော်၏ကျွန်များရှေ့တော်သို့ရောက်ရှိနေ ကြပါသည်။'
ဟုလျှောက်ကြ၏။

19 ထိုအခါယောသပ်ကညီအစ်ကိုတို့အား `အစ်
ကိုတို့မစိုးရိမ် ကြပါနှင့်။ ဘုရားသခင်က
သာလျှင်တရားစီရင်၍ဒဏ်ပေးပိုင်တော်မူ၏။

ကျွန်ုပ်မူကားထိုသို့မပြုနိုင်ပါ။- 20 အစ်ကိုတို့သည်ကျွန်ုပ်အားမကောင်းကြ
ကြပါသော်လည်းဘုရားသခင်က ကျွန်ုပ်

တို့ယနေ့တွေ့မြင်ရသည့်အတိုင်းလူများ
အသက်ချမ်းသာစေရန်ထိုမကောင်းမှုမှ
အကျိုးတရားကိုဖော်ခဲ့တော်မူပြီ။- 21 မစိုးရိမ်

ကြပါနှင့်။ ကျွန်ုပ်သည်သင်တို့နှင့်
သင်တို့၏သားသမီးများအားကြည့်ရှုစောင့်
ရှောက်ထားပါမည်' ဟုဆိုလေ၏။ ဤနည်းအား
ဖြင့်ယောသပ်သည်ညီအစ်ကိုတို့အားနှစ်သိမ့်
စကားပြော၍စိတ်ချမ်းသာရာရစေလေ၏။

ယောသပ်အနိစ္စရောက်ခြင်း

22 အီဂျစ်ပြည်တွင်ယောသပ်သည်သူ၏သား
ချင်းများနှင့်အတူနေထိုင်၍ အသက်တစ်
ရာ့တစ်ဆယ်ရှိသော်ကွယ်လွန်လေသည်။-

23 သူသည်ဖေရို မ်၏သားသမီးနှင့်မြေးတို့

ကိုတွေ့မြင်သွားရ၏။ မနာရှေ့၏သားမာခိ
ရ၏သားသမီးတို့ကိုလည်းပြုစုခဲ့ရ၏။-

24 ယောသပ်ကသူ၏ညီအစ်ကိုတို့အား`ကျွန်ုပ်
သည်သေရတော့အံ့။ ကျွန်ုပ်မရှိသော်လည်း

ဘုရားသခင်သည်သင်တို့အားအမှန်မှ
ကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်တော်မူလိမ့်မည်။ သင်တို့

ကိုဤပြည်မှထုတ်ဆောင်၍အာဗြဟံ၊ ကူဇာ
က်၊ ယာကုပ်တို့အားပေးမည်ဟုကျိန်ဆိုကတိ

ထားတော်မူသောပြည်သို့ခေါ်ဆောင်သွား
တော်မူလိမ့်မည်' ဟုဆို၏။- 25 ထိုနောက်ကူသရေလအမျိုးသားတို့

အား`ဘုရားသခင်သည်သင်တို့ကိုထို
ပြည်သို့ပို့ဆောင်သောအခါ ငါ၏အရိုး

တို့ကိုသင်တို့နှင့်အတူဆောင်သွားပါမည်
ဟုငါ့အားကတိပေးပါလော့' ဟုဆို

လျက်ကျိန်ဆိုကတိပေးစေ၏။-☆ 26 သို့ဖြစ်၍ယောသပ်သည်အသက်တစ်
ဆယ်ရှိသော်ကွယ်လွန်လေ၏။ သူတို့သည်သူ

၏ရုပ်အလောင်းကိုကြာရှည်ခံအောင်ဆေးစိမ်
၍ အီဂျစ်ပြည်၌ခေါင်းသွင်းထားကြသတည်း။

ရှင်မောရှေရေးထားသောကမ္ဘာဦးကျမ်းပြီး၏။

☆ 50:25 ထွ၊ ၁၃:၁၉။ ယောရှု၊ ၂၄:၃၂။ ဟေဗြဲ၊ ၁၁:၂၂။

Common Language Bible
Burmese: Common Language Bible Bible without
Deuterocanon

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

Burmese Common Language Bible

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793